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Αθήνα, σήµερα στις 10 Ιανουαρίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθ-
µίσεις στη φορολογία εισοδήµατος, ρυθµίσεις θεµάτων αρµο-
διότητας Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές διατάξεις».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων κ. Τέρενς-Σπένσερ-Νικόλαος Κουίκ.

Ορίστε, κύριε Κουίκ, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν θέλω σε καµµία

περίπτωση, κύριε Πρόεδρε, να προσβάλω τον κ. Μαυραγάνη,
αλλά έχω βαρεθεί τις προπονήσεις στο σάκο του µποξ!

Γιατί δεν είναι εδώ πέρα ο Υπουργός Οικονοµικών να τα ακού-
σει εκείνος από πρώτο χέρι; Διότι εκείνος είναι ο αρχιτέκτονας
όλης αυτής της ιστορίας η οποία γίνεται.

Πρέπει να πω ότι απευθύνοµαι στους συναδέλφους του ελλη-
νικού Κοινοβουλίου. Θα πω κάτι, στρεφόµενος προς την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας. Όλοι οι αγώνες που κάνατε, κύριοι συ-
νάδελφοι, στη δεκαετία του 1990 για την ελληνική Μακεδονία θα
γραφούν στα παλαιά παπούτσια του συγκυβερνητικού Πρωθυ-
πουργού Αντώνη Σαµαρά, ο οποίος γκρέµισε την κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας για το όνοµα της Μακεδονίας και τώρα θα το
φέρει ως «Nova Macedonia» ή ως «Βόρεια Μακεδονία»!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρό-
σωπε, δεν είναι σωστό αυτό που λέτε. Στον Πρωθυπουργό ανα-
φέρεστε! Ας µην είµαστε…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Εδώ είµαστε, κύριε
συνάδελφε! Σας παρακαλώ πάρα πολύ! Κάντε µου τη χάρη! Ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά πού πάει το πράγµα! Μη µιλάτε ειδικά εσείς
που «κρεµάσατε» και ολόκληρο Σώµα, το οποίο σας εµπιστεύτηκε
ως επικεφαλής συνδικαλιστή του!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κουίκ, όχι προσω-
πικές αναφορές.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Έχετε δίκιο, αλλά δεν
θέλω να προκαλούµαι, κύριε συνάδελφε και πολύ περισσότερο
από Μακεδόνες που έχουν γεννηθεί σ’ αυτά τα ιερά χώµατα,
όπως ο κύριος συνάδελφος που είναι από τη Δράµα!

Μιλάµε για ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο έχει µπει µε

τη φορολογία του σουλτάνου. Πόσα µας λείπουν; Να βγουν οι
εισπράκτορες να τα µαζέψουν. Είναι γνωστή η τακτική. Και όλα
αυτά είναι η λογική του σουλτάνου που µας έχει οδηγήσει σε ένα
ταµειακό χάος, µε µαύρες τρύπες τις οποίες προσπαθούν οι µνη-
µονιακές κυβερνήσεις και συγκυβερνήσεις να κλείσουν ολοένα
µε καινούργια µνηµονιακά µέτρα, µατώνοντας και ξαναµατώνον-
τας τους Έλληνες!

Έλεγα νωρίτερα για τους πολύτεκνους της Λάρισας. Ο Πρό-
εδρός τους είναι που ανέφερε σε τέσσερις Βουλευτές των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων ότι λόγω του κυνηγητού του φορολογικού
που έχουν εδώ και καιρό και κυρίως λόγω της κρίσης, ρίχνουν οι
γυναίκες τους τα έµβρυά τους. Δεν είναι δικό µου εφεύρηµα.
Δικό τους είναι. Έχει η συγκυβέρνηση Βουλευτές στον κάµπο!
Να πάνε να τον ρωτήσουν! 

Όσον αφορά το πετρέλαιο θέρµανσης, ξέρω ότι ασχολήθηκε
προσωπικά ο κ. Μαυραγάνης. Ξέρω ότι εκείνον ενοχλούσαν όλοι
οι δήµαρχοι, οι επιτροπές των σχολείων. Ερωτώ, λοιπόν, ευθέως
το εξής: Τα σχολεία δεν είναι δηµόσιο; Γιατί να έχουν αφορολό-
γητο πετρέλαιο οι Ένοπλες Δυνάµεις, τα Σώµατα Ασφαλείας και
να µην έχουν αφορο- λόγητο πετρέλαιο τα σχολεία; Γιατί θα πρέ-
πει, δηλαδή, να φθάνουµε στο σηµείο να προβληµατίζονται οι
δήµαρχοι για το κατά πόσο θα µπορούν να δώσουν ή όχι πετρέ-
λαιο, ανεξάρτητα µε το τι µας είπε προηγουµένως ο Υπουργός
Οικονοµικών ότι βγήκαν κάποια χρήµατα και απορροφήθηκαν τα
6 εκατοµµύρια ευρώ που είναι δικές του λογιστικές αναφορές
εδώ µέσα; Την ίδια ώρα, για παράδειγµα, τα παιδιά τα οποία
έχουν πάρει µετάλλια στην κολυµβητική οµάδα της Ορεστιάδας,
επειδή δεν έχει θέρµανση το εκεί κολυµβητήριο, πηγαίνουν και
προπονούνται δίπλα στην Αδριανούπολη! Οι Τούρκοι άνοιξαν τα
σύνορα, άνοιξαν τα κολυµβητήριά τους και πηγαίνουν τα παιδιά
µας και προπονούνται εκεί! Και καµαρώνουµε;

Δεν µας είπατε πόσα χάνει –ή πόσα έχασε- η Κυβέρνηση από
τη φετινή µόνο κατάθεση των πινακίδων κυκλοφορίας αυτοκινή-
των! Δεν µας είπατε πού οδηγείτε τις επιχειρήσεις! Στο άρθρο
99! Ατελείωτος ο κατάλογος επιχειρήσεων που η µία πίσω από
την άλλη τρέχει να µπει µέσα στο άρθρο 99! Διότι υπάρχουν και
οι άλλες, οι οποίες λόγω της υψηλής φορολογίας την οποία επι-
µένετε να την κρατάτε σ’ αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο, τρέ-
χουν για να βρουν καταφύγιο στη Βουλγαρία, στη Ρουµανία,
ακόµα και στην Τουρκία! Πρόσφατα, εκπροσωπώντας το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο, ήµουν στο Βουκουρέστι. Πέντε χιλιάδες πεν-
τακόσιες ελληνικές επιχειρήσεις έχουν πάει εκεί µε τη φορολογία
του 16% που έχουν!

Κύριε Υπουργέ, παχτώνετε µε ανακεφαλαιοποιήσεις τις τρά-
πεζες. Θα πάρουν τώρα πάνω από 30 δισεκατοµµύρια ευρώ,
αλλά ρευστό στην αγορά δεν διοχετεύετε! Και µιας που δεν διο-
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χετεύετε ρευστό στην αγορά, έρχεται η Άγκυρα µε τη δική της
την τράπεζα, µπαίνει σαν µελάνι στο στυπόχαρτο σε Θράκη και
Δωδεκάνησα και σκορπά δάνεια µε υποθήκες γης φυσικά, µε
υποθήκες ακινήτων των Ελλήνων! Και δεν βάζω τους αγρότες
εκείνους για τους οποίους δεν ξέρουµε τελικά µε τις δικές τους
υποθήκες πού βρίσκονται, στην παλαιά κακή Αγροτική ή στην
καινούργια Αγροτική! Διότι η καινούργια Αγροτική τους λέει
«ελάτε να πάρετε δάνεια, αν θέλετε, µε 12% επιτόκιο». Τι πολιτική
θα κάνουµε στον πρωτογενή µας τοµέα, κύριε Υπουργέ;

Μάλιστα, δεν θα αφήσω στην άκρη και το θέµα της σταδιακής
εκχώρησης πλέγµατος από ελληνικές µαρίνες στο µετοχικό τα-
µείο του τουρκικού στρατού, διότι µέσα στο µετοχικό κεφάλαιο
του Τούρκου, ο οποίος παίρνει πάνω από το 51% της διαχείρισης
των µαρινών σε Φλοίσβο και από χθες σε Ζέα και από προχθές
σε Λευκάδα και από προχθές στην Κέρκυρα, στο φάκελο µέσα
είναι και το µετοχικό ταµείο του στρατού της Τουρκίας.

Επειδή έχουµε κάνει σχετική συζήτηση µε τον κ. Τσούκαλη,
φαντάζοµαι ότι τους µόνους που δεν µπορεί να απασχολεί είναι
τους συναδέλφους της ΔΗΜΑΡ, υπενθυµίζοντας ότι είχε εκφρά-
σει σε WEB τηλεοπτική εκποµπή του Νίκου Χατζηνικολάου ότι η
ΔΗΜΑΡ δεν έχει καµµία αντίρρηση να εκχωρηθεί η διαχείριση
των µαρινών στους Τούρκους. 

Σε λίγο, κύριε συνάδελφε, θα πρέπει να αναµένουµε και την
ορκωµοσία Τούρκου στο Υπουργείο Θαλασσίου Τουρισµού!

Γίνεται µία ολόκληρη συζήτηση στους κόλπους της Κυβέρνη-
σης σε πολύ υψηλό επίπεδο –και το ξέρετε καλά, κύριε Υπουργέ
και απλά ενηµερώνω και τους συναδέλφους µου εδώ, στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο- γύρω από το θέµα του πώς θα βγει από τη «ρε-
τσινιά» -έτσι επί λέξει µου ελέχθη- ότι δεν κυβερνά η τρόικα, αλλά
κυβερνά η Κυβέρνηση Σαµαρά.

Βεβαίως, αυτό είναι το µεγαλύτερο ανέκδοτο και το ξέρουµε
πολύ καλά, γιατί έχουµε και το περυσινό παράδειγµα –το έλεγα
το πρωί- µε το θέµα του Τόµσεν και των εξήντα δόσεων και γε-
νικά σχετικά µε ό,τι διατάξει ο πλέον µισητός αλλοδαπός, ο
οποίος θα έρθει ξανά σε λίγες µέρες να µας µολύνει την Ελλάδα.
Ο νοµικός µου σύµβουλος, δικηγόρος και πολιτευτής Α’ Αθηνών
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Παπαγεωργίου, έχει έτοιµη τη µη-
νυτήρια αναφορά για τον Πολ Τόµσεν, τον οποίο κατηγορώ για
εγκλήµατα κατά της ανθρωπότητας, κατά της Ελλάδας.

Και θα ήθελα να ρωτήσω τον κύριο Πρόεδρο αν µου επιτρέπει
να κάνω διάλογο µε τον κύριο Υφυπουργό. Το επιτρέπει ο Κανο-
νισµός της Βουλής; Και βέβαια, αν µου το επιτρέπει και ο κύριος
Υφυπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Φαντάζοµαι, κύριε Κουίκ,
ότι µετά από τόσους µήνες στο Κοινοβούλιο, έχετε καταλάβει ότι
δεν επιτρέπεται κάτι τέτοιο. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Αυτή, λοιπόν, είναι η
δηµοκρατία του ελληνικού Κοινοβουλίου! Να γίνονται µονόλογοι
και να µην µπορούµε να κάνουµε διάλογο εδώ µέσα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τι θα θέλατε, κύριε
Κουίκ, να αρχίσετε εδώ µέσα να µιλάτε ο ένας στον άλλον; 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Επαναλαµβάνω, αυτή
είναι η δηµοκρατία εδώ µέσα, να γίνονται µονόλογοι και να µη
γίνονται διάλογοι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κουίκ, έχετε κά-
ποιο Κοινοβούλιο υπ’ όψιν σας που να γίνεται αυτό που λέτε; 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: …όπως και να γίνεται
διάλογος µόνο µεταξύ ενός Βουλευτή και του Προέδρου και να
µην µπορώ να µιλήσω µε το πρόσωπο που θα ήθελα να µιλήσω
για να ρωτήσω τη γνώµη του. Καµµία αντίρρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως να τον ρωτή-
σετε µετά στο Περιστύλιο. Δώστε ραντεβού στο καφενείο να µι-
λήσετε. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
Ξέρετε κάτι; Είµαστε οι τελευταίοι οι οποίοι πηγαίνουµε στα κα-
φενεία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Της Βουλής εννοώ. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Της Βουλής εννοώ.

Δεν θα βρείτε Ανεξάρτητο Έλληνα να κάθεται στα καφενεία. Σί-
γουρα, όµως, κύριε Πρόεδρε, θα βρείτε πολλούς δικούς σας, οι
οποίοι δεν ξέρουν τι να κάνουν. Και θα παρακαλέσω πάρα πολύ,

σεβασµό στο πρόσωπό µου. Εκπροσωπώ ένα κίνηµα και τον
Πρόεδρό του και οφείλετε να µε σεβαστείτε. 

Και ερωτώ, λοιπόν, εσάς, τον Πρόεδρο, που είστε αυτής εδώ
της µνηµονιακής παράταξης και λέτε ότι δεν σας κατευθύνουν
οι τροϊκανοί, το εξής: Γιατί, λοιπόν, αύριο κιόλας δεν κάνετε αυτό
το οποίο είχε προτείνει ο Ευάγγελος Βενιζέλος και είχε ψηφίσει
η Βουλή των Ελλήνων, εξήντα δόσεις για τους ληξιπρόθεσµους
του δηµοσίου; Γιατί δεν το κάνετε αύριο; Τι ήταν αυτό, κύριε
Πρόεδρε, που έκανε εσάς να «µασήσετε» -και συγγνώµη για τη
φράση, εννοούσα να πάρετε πίσω- την υπογραφή σας και την
ψήφο σας; Για να δούµε, λοιπόν, ποιος είναι το αφεντικό εδώ
στην Ελλάδα και ποιος δεν είναι. 

Ελάτε, λοιπόν, βγάλτε τη «ρετσινιά» και κάντε το πράξη. Εκτός
και αν θέλετε να πηδάνε οι Έλληνες από τα µπαλκόνια και οι
τρεις χιλιάδες να γίνουν πέντε χιλιάδες, εκτός κι αν θέλετε να γε-
µίσουν κι άλλο τα κελιά, που πια έχουν γεµίσει και δεν χωράνε
άλλους, εκτός αν θέλετε να φεύγουν από την Ελλάδα οι ελληνι-
κές επιχειρήσεις. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες από την προεκλογική περίοδο έχουν
καταθέσει -και υπάρχει µονίµως αναρτηµένη στην ιστοσελίδα
µας- την εθνική πρόταση, αυτή η οποία συµπεριλαµβάνεται και
στην εθνική µας αντιπρόταση, η οποία θα πάει όπως είναι στο
ακέραιο ως εθνική πρόταση στο συνέδριό µας. 

Έχουµε καταθέσει, λοιπόν, την πρόταση για τη δηµιουργία
εθνικού λογαριασµού οφειλετών του δηµοσίου. Μπήκατε στον
κόπο να τη διαβάσετε έστω και µία φορά, κύριε Υπουργέ; Όµως,
αν τη διαβάσετε και πείτε εσείς «ναι» -και είµαι βέβαιος ότι θα
πείτε ναι, ότι σας αρέσει- θα έρθει ο Τόµσεν να σας πει ότι εµάς
δεν µας αρέσει». 

Το καταθέτω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τέρενς-Σπένσερ-Νικόλαος

Κουίκ  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, βλέπετε ότι ξαφνικά αναρωτιέµαι αν πρέπει να γίνουµε
Δανοί υπήκοοι για να µπορούµε να κάνουµε τη δουλειά µας εδώ
µέσα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και έχω να πω και κάτι τελευταίο για να κλείσω. 
Αυτό το νοµοσχέδιο βρίθει διατάξεων που ευνοούν τη φορο-

διαφυγή. Επαναλαµβάνω ότι βρίθει διατάξεων που ευνοούν τη
φοροδιαφυγή. Επίσης, βάλλει σοβαρές κοινωνικές και επαγγελ-
µατικές κατηγορίες. Μία από αυτές είναι οι Έλληνες ναυτικοί.
Την ώρα που πασχίζουµε να κρατήσουµε ελληνικά πληρώµατα,
τους αλλάζετε τα φώτα στη φορολογία. 

Άλλη κατηγορία είναι οι καθαρίστριες του Υπουργείου Οικο-
νοµικών. Το ανέφερε προηγουµένως και ο κ. Λαφαζάνης. Πώς
µπορείτε και τις κοιτάτε, κύριε Μαυραγάνη, µε 365 ευρώ που
τους δίνετε κάθε µήνα, ενώ προφανώς και απ’ ό,τι αντιλαµβάνο-
µαι, ετοιµάζεστε να τις απολύσετε για να µπει ιδιωτική εταιρεία
σαρώθρων µέσα στο Υπουργείο σας;

Η άλλη κατηγορία είναι αυτή των διαζευγµένων. Γιατί αυτό το
πλαφόν των 1500; 

Η άλλη κατηγορία είναι οι νέοι. Κάποτε, δηλαδή µέχρι τώρα,
τους δίνατε ένα συγκεκριµένο αφορολόγητο για συγκεκριµένα
χρόνια. Τώρα έτσι όπως τους συµπιέζετε προς τα κάτω, τους
αναγκάζετε να φύγουν και να πάρουν το δρόµο για το εξωτερικό. 

Και τελειώνω µε τις ιατρικές δαπάνες. Και εδώ µε τον τρόπο
που έχετε διατυπώσει τη φορολογική σας λογική, σπρώχνετε
όλους για µια ακόµα φορά στη φοροδιαφυγή. 

Και, τέλος, αναρωτιέµαι το εξής: Αυτό το παίξιµο που κάνετε
µε τις κατηγορίες των βιβλίων ΟΕ και ΕΕ µε δύο κλίµακες 50.000
θα φορολογούνται µε 26%, πάνω από αυτό µε 33%, αλλά αν τη-
ρούν βιβλία Γ’ Κατηγορίας, θα φορολογούνται µε 26% ανεξαρ-
τήτως ύψους εισοδήµατος, τι είναι; Εγώ δεν λέω ότι το κάνετε
για να δώσετε δουλειά στους λογιστές. Πράττετε άριστα. Όµως,
αν σκέπτεστε τους λογιστές και τους φοροτεχνικούς, τότε πα-
ρακαλώ πολύ να σκεφτείτε και αυτό που µου λέει το σύνολο των
φοροτεχνικών, δηλαδή πιέστε την Κυβέρνηση να δώσουν τις πε-
ρισσότερες δόσεις για τους ληξιπρόθεσµους, διότι πραγµατικά
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χανόµαστε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αυτονόητο ότι αυτό το φο-

ρολογικό, το οποίο σηµαδεύει ακόµα πιο βαθιά την ύφεση στην
πατρίδα µας, δεν µπορούµε σε καµµία περίπτωση εµείς οι Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες να το υπερψηφίσουµε. 

Για µια ακόµα φορά κάνω έκκληση στον Έλληνα Βουλευτή να
αρχίσει να σκέπτεται αυτό το οποίο µου οµολογούσε, κύριε Πρό-
εδρε, και ο κ. Βενιζέλος µε τον οποίο µίλησα τηλεφωνικά πριν
από αρκετούς µήνες αλλά και ο κ. Κουβέλης, ότι ναι, έχω δίκιο
για τους ληξιπρόθεσµους, έχουµε συνεννοηθεί µε τον κ. Μαυρα-
γάνη. Γι’ αυτό σας επικαλούµαι συνέχεια σαν σάκο του µποξ,
γιατί όλα τα ρίχνουν σε σας, στις δικές σας πλάτες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κουίκ, σεβαστείτε,
σας παρακαλώ, τους ενενήντα ακόµα συναδέλφους σας που θέ-
λουν να µιλήσουν. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Το σέβοµαι, κύριε
Πρόεδρε. Απλά και µόνο αναρωτιέµαι το εξής: Τελικά ανεβαί-
νουµε εµείς ως Αντιπολίτευση και µιλάµε στο Κοινοβούλιο.
Μήπως πρέπει να αγοράσω καινούργια παπούτσια, γιατί βλέπω
ότι µας γράφουν στα παλιά τους; 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστος Παππάς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί

προσωπικού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ναι, κύριε συνάδελφε,

υπάρχει προσωπικό ζήτηµα. 
Έχετε, λοιπόν, ένα λεπτό στη διάθεσή σας. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µιλήσω επί

τροχάδην. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων

είπε ότι θα µιλούσε για το φορολογικό. Όµως, πριν ξεκινήσει να
µιλάει δήθεν για το φορολογικό, επιτέθηκε κατά του Πρωθυ-
πουργού, λέγοντας ότι πούλησε τη Μακεδονία ο απόγονος της
Πηνελόπης Δέλτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κυριαζίδη, πείτε
µας για το δικό σας προσωπικό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ανέφερε επίσης ότι «κρέµασα»
την Αστυνοµία, ότι πρόδωσα τη Δράµα. Θα πρέπει να γνωρίζει
ότι η οικογένειά µου έχει θύµατα σε όλους τους πολέµους. Άρα
θα πρέπει να µιλάει µε µεγαλύτερη σοβαρότητα και υπευθυνό-
τητα. 

Γνωρίζω πάρα πολύ καλά το επικοινωνιακό παιχνίδι του κ.
Κουίκ, όπως το ξέρει και ο ίδιος. Ενδεχόµενα να ήθελε ο ίδιος,
όπως αναφέρθηκε, να «κρεµάσει» την Αστυνοµία, διότι αµέσως
µετά στην αναφορά του την «κρέµασε», λέγοντας γιατί να έχει
πετρέλαιο η Ελληνική Αστυνοµία και όχι τα σχολεία. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν είπα έτσι! Με
συγχωρείτε, αλλά ο άνθρωπος είναι και αδιάβαστος αλλά δεν
ακούει κιόλας. Αυτό είναι το πρόβληµά του. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Αυτό ακριβώς είπατε, κύριε Κουίκ.
Βεβαίως, εάν τώρα ο κ. Κουίκ…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Με συγχωρείτε, αλλά
δεν είπα αυτό. Είπα ότι και εσείς είστε δηµόσιο, όπως δηµόσια
είναι και τα σχολεία. Σας παρακαλώ πάρα πολύ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Αυτό ακριβώς είπατε! Γι’ αυτό,
λοιπόν, ξέρω ότι εσείς θέλετε αύριο να είστε παρών στις εφηµε-
ρίδες που θα κρέµονται στα µανταλάκια. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Γι’ αυτό, λοιπόν… 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Βεβαίως, κύριε Κουίκ. Όµως, θα

ήθελα να σας πω, επειδή αναφερθήκατε σε αναδυόµενες δυνά-
µεις, ότι είστε µια αναδυόµενη δύναµη, είστε µια «ουρά» της Χρυ-
σής Αυγής, κάτι που αποδείξατε και χθες.

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Παπ-

πάς. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω

το λόγο επί προσωπικού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν υπάρχει προσωπικό,

κύριε Κουίκ.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Υπάρχει, κύριε Πρό-
εδρε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν υπάρχει, κύριε Κουίκ. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Υπάρχουν και κάποια

όρια, κύριε Πρόεδρε. Είστε υποχρεωµένος να µου δώσετε το
λόγο! Σας παρακαλώ πάρα πολύ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Έκανε µία πολιτική εκτί-
µηση. Δεν είναι προσωπικό. Σας παρακαλώ πολύ, κύριε Κουΐκ. 

Κύριε Παππά, έχετε το λόγο. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, σας

παρακαλώ πολύ! Είστε υποχρεωµένος να µου δώσετε το λόγο.
Αναφέρθηκε σε µένα απρεπώς, κύριε Πρόεδρε. Θα µείνω εδώ να
φωνάζω µέχρι να µε αποβάλλετε. Γι’ αυτό δώστε µου το λόγο να
τελειώνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστος Παππάς. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δώστε µου ένα λεπτό
να µιλήσω, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κλείστε το µικρόφωνο,
σας παρακαλώ. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν υπάρχει ανοιχτό
µικρόφωνο, κύριε Πρόεδρε. Έχω δυνατή φωνή. Την πατήσατε
εκεί. Δώστε µου, λοιπόν, το λόγο να τελειώνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν σας ακούει κανείς
τώρα, κύριε Κουΐκ. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κάντε µου τη χάρη,
κύριε Πρόεδρε. Δώστε µου ένα λεπτό! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν σας ακούει κανείς. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δυστυχώς, µε ακούνε

όλοι.   
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κουίκ, ούτε η τη-

λεόραση σας ακούει ούτε κανείς άλλος. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν µε ενδιαφέρει τι

κάνει η τηλεόραση, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ νόµιζα ότι µόνο η

τηλεόραση µπορεί να σας ενδιαφέρει. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ξέρετε κάτι, κύριε

Πρόεδρε; Μπορεί να ήµουν κοµµάτι της τηλεοπτικής δηµοκρα-
τίας, αλλά εσείς τρέχατε µέσα για να την υπηρετήσετε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Παππά, έχετε το
λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Κουίκ, µε συγχωρείτε, αλλά το
Προεδρείο… 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές –και απευθύνοµαι ιδιαιτέρως
στους Βουλευτές της συγκυβέρνησης που καταθέτουν αυτό το
προς ψήφιση φορολογικό σχέδιο νόµου- αυτό το επιπλέον επει-
σόδιο στο κοινωνικό θρίλερ που λέγεται «µνηµόνιο» και «µνηµο-
νιακή πολιτική», εσείς –σε άδεια έδρανα απευθύνοµαι- έχετε τη
θρασεία άποψη –εννοώ τους συγκυβερνήτες Βουλευτές, τους
Βουλευτές της συγκυβέρνησης- ότι το φορολογικό περιέχει ου-
σιαστικές και δίκαιες διατάξεις και ότι αντιµετωπίζει µε δικαιο-
σύνη και αποτελεσµατικότητα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τη
φοροδιαφυγή. 

Έτσι µεταφέρω ακριβώς την άποψη του Προέδρου της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Φώτη Κουβέλη, άποψη µε την οποία συµ-
φωνούν και οι τρεις πόλοι της τρικοµµατικής σας Κυβέρνησης. 

Αντί, λοιπόν, να σταθείτε ως απλοί θεατές σ’ αυτό το εξελισ-
σόµενο θρίλερ -και λέω θεατές, γιατί οι σκηνοθέτες ξέρουµε ότι
είναι εκτός Ελλάδας, εκτός συνόρων- εκµεταλλευόµενοι τα προ-
νόµια των βουλευτικών σας φοροαπαλλαγών -για τα οποία έχετε
ήδη κληθεί από τη Χρυσή Αυγή να τοποθετηθείτε- καταθέσαµε
τροπολογία σήµερα και σας ζητάµε -το είπε και στην οµιλία του
ο συναγωνιστής µου κ. Κασιδιάρης- να τοποθετηθείτε στο γιατί
κάποιοι να είναι πιο ίσοι από τους υπόλοιπους, γιατί κάποιοι, δη-
λαδή οι Βουλευτές, να φοροδιαφεύγουν. 

Να σταθώ σ’ αυτό τώρα. Το είπαν και άλλοι Βουλευτές και
δικοί µας και άλλων κοµµάτων. Καταργείτε το αφορολόγητο και
φορολογείτε τον Έλληνα από το πρώτο ευρώ. Φορολογείτε
ακόµα και τους ανθρώπους που βρίσκονται κάτω από το όριο της
φτώχειας. Στα περίπου 5.900 ευρώ καθόρισε η ΕΛΣΤΑΤ το κατώ-
φλι κινδύνου της φτώχειας για το 2011. 
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Ρωτώ: είναι δυνατόν να επιβάλλετε βάρη σ’ αυτούς τους χα-
µηλοεισοδηµατίες, σ’ όλους αυτούς τους µακροχρόνια ανέρ-
γους; Με το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο επιχειρείτε πλέον στην
τάξη των απελπισµένων Ελλήνων να εντάξετε και τους µισθω-
τούς και τους συνταξιούχους και τους µικροεπιχειρηµατίες. 

Σας ενοχλεί η ιδιωτική πρωτοβουλία, σας πειράζει ο Έλληνας
µικροβιοτέχνης, σας πειράζει ο Έλληνας καταστηµατάρχης. Τα
δίνετε όλα στις πολυεθνικές. Ξεπουλάτε τα πάντα στους ξένους.
Τη στιγµή λοιπόν που εσείς ψάχνετε για επενδύσεις, για ξένους
επενδυτές, δηλαδή αυτούς που θα δηµιουργήσουν τάχα νέες θέ-
σεις εργασίας, αλλά στην πραγµατικότητα θα δηµιουργήσουν
νέους ανέργους, γιατί θα κλείσουν ελληνικά µαγαζιά. Αυτή είναι
η αλήθεια. Λέτε για νέες θέσεις εργασίας. Ποιες νέες θέσεις -
υποτίθεται-εργασίας; Σκλαβοπάζαρο εργατών και υπαλλήλων,
ωροµισθίων και µισθωµένων! Αυτές είναι οι νέες θέσεις εργα-
σίας. 

Εµείς λοιπόν σας λέµε τούτο: Το µέλλον της πατρίδας βρίσκε-
ται σ’ αυτόν καθ’ αυτόν τον ελληνικό λαό. Ο λαός πρέπει να πάρει
το µέλλον στα χέρια του. Το µέλλον είναι ο Έλληνας αγρότης,
το µέλλον είναι ο Έλληνας εργάτης, ο Έλληνας βιοτέχνης, ο επι-
στήµονας, ο Έλληνας επιχειρηµατίας. Αυτοί είναι το µέλλον,
αλλά πάνω απ’ όλα και πριν απ’ όλα το µέλλον βρίσκεται στον
πυλώνα στήριξης της συνέχειας της πατρίδας µας, που λέγεται
ελληνική οικογένεια. Με την πολιτική σας, λοιπόν, µ’ αυτό το νέο
φοροµπηχτικό σχέδιο νόµου που φέρνετε, πλήττετε πρωτίστως
την πολύτεκνη µητέρα, την πολύτεκνη οικογένεια. 

Τι κάνατε λοιπόν εσείς γι’ αυτές τις µητέρες, τις πολύτεκνες;
Τους επιβάλετε προκαταβολή φόρου, αναδροµική φορολογία,
αυξάνετε ετήσιο φόρο, τις υποχρεώνετε να πληρώσουν έκτακτη
εισφορά, καταργείτε την ισόβια σύνταξη της πολύτεκνης µητέ-
ρας, καταργείτε την εφάπαξ παροχή για τα νεογέννητα, µειώνετε
τα πολυτεκνικά επιδόµατα. Κάνετε όλα αυτά τα ωραία! 

Το µήνυµα, λοιπόν, που περνάτε είναι ξεκάθαρο. Όσο λιγό-
τερα παιδιά κάνετε, τόσο το καλύτερο. Ευνοείτε τη δηµιουργία
οικογενειών που σταµατάνε στο ένα παιδί. Είναι σίγουρο, λοιπόν,
ότι µε αυτήν την τακτική το ελληνικό έθνος δεν µπορεί να επιβιώ-
σει, θα σβήσει εξαιτίας και αυτού του εγκλήµατος, που διαπράτ-
τετε σήµερα εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα. Δεν διστάζετε να
αυξήσετε ακόµα και τη φορολογία των οκταθέσιων πολυτεκνικών
αυτοκινήτων. 

Κοιτάξτε να δείτε, η Χρυσή Αυγή ενδιαφέρεται για τους Έλλη-
νες και πάνω απ’ όλα ενδιαφέρεται για τους γονείς που φέρνουν
στον κόσµο την ελπίδα του έθνους. Η νέα τάξη, στην οποία πι-
στεύετε, δεν θέλει τους Έλληνες, δεν θέλει τους Έλληνες πολύ-
τεκνους κι εσείς φυσικά υλοποιείτε τα σχέδιά της. Σκοπός σας
δεν είναι βεβαίως να αποδώσετε δικαιοσύνη, να χτυπήσετε και
να συλλάβετε τους φοροφυγάδες, να πλήξετε τη φοροδιαφυγή.
Με τις παράλογες επιβολές φόρων, µε τις παράλογες µειώσεις
µισθών, µε τις παράλογες συνεχείς ανατιµήσεις στην αγορά δεν
πρόκειται –και το ξέρετε- να εισπράξετε τίποτα. 

Γιατί να πληρώσει λοιπόν ο Έλληνας τα νέα χαράτσια; Έχει να
πληρώσει; Δεν θα τα πληρώσει. Για να τα στείλετε στους δανει-
στές, αυτό θέλετε. Εσείς δανειστήκατε, κύριοι, εσείς να τα πλη-
ρώσετε. Εσείς δανειστήκατε, χωρίς να το ξέρουµε εµείς, ο
ελληνικός λαός. Εσείς λοιπόν να τα πληρώσετε. 

Ποιος υπέγραψε τα δάνεια; Ποιος έριξε το καράβι στην ξέρα;
Αυτός να το πληρώσει. Είναι απλό. Τι συζητήσεις επί συζητήσεων
και επιτροπές και λίστες Λαγκάρντ και ιστορίες; Σκόνη στα µάτια
του λαού. Εσείς είστε οι οπαδοί της ελεύθερης οικονοµίας. Εσείς
είστε φιλελεύθεροι και το λέτε µε περηφάνια. Και οι σοσιαλιστές
εδώ είναι κατ’ όνοµα σοσιαλιστές. Στην πράξη είναι καπιταλιστές
του κερατά. Αυτό είναι. Τι είναι; Αυτοί υποστηρίζουν µετά µανίας
τα µνηµόνια, τη φοροµπηχτική πολιτική και συγκυβερνούν µε το
«χαρατζήµπαση» Σαµαρά. Μαζί κυβερνάτε. 

Ελεύθερη οικονοµία δεν θέλετε λοιπόν; Χρεοκοπήσατε τη
χώρα. Θα πάτε φυλακή. Ποιοι ήταν αυτοί οι Υπουργοί Οικονοµι-
κών που υπέγραψαν; Ποια είναι τα µεγάλα κεφάλια των αµερι-
κανοσπουδαγµένων; Αυτοί. Ποιοι µας οδήγησαν στο δανεισµό;
Να πάνε φυλακή. Ποιοι ήσαν οι προϊστάµενοί τους; Ποιοι ήσαν
Πρωθυπουργοί αυτές τις περιόδους; Να πάνε φυλακή. 

Να κάνετε αυτό πρώτα, να πάνε αυτοί φυλακή, να δηµευτεί η

περιουσία τους και µετά να έρθετε να ζητήσετε από τον ελληνικό
λαό. Μέχρι τότε λοιπόν ο ελληνικός λαός έχει κάθε δικαίωµα να
είναι ανυπάκουος, έχει κάθε δικαίωµα να αντιστέκεται στα χαρά-
τσια σας. 

Εσείς, δυστυχώς, δεν είστε ελληνική Κυβέρνηση. Ξέρετε τι
έκαναν οι Τούρκοι στην τουρκοκρατία; Δύο µεγάλους φόρους
είχαν: το χαράτσι και το φόρο αίµατος. Εσείς δεν έχετε δύο ούτε
ένα. Έχετε δεκάδες χαράτσια, αρπάζετε από κάθε µεριά. Και
τώρα µε τις ακόµα χειρότερες ρυθµίσεις που φέρνετε και πλήτ-
τουν την ελληνική οικογένεια και αποθαρρύνουν τους νέους από
το να δηµιουργήσουν οικογένεια, µε τα µέτρα σας λοιπόν ουσια-
στικά οδηγείτε όλους τους Έλληνες στην ανεργία, στη µετανά-
στευση, στην απελπισία και στις αυτοκτονίες. Εξοντώνετε, κατ’
ουσίαν, βιολογικά τους Έλληνες. Αυτός είναι ο δικός σας φόρος
αίµατος! 

Σε τι διαφέρετε από τους Τούρκους; Σε τίποτα. Πνευµατικά,
ψυχικά, είστε όχι ραγιάδες, είστε γενίτσαροι. Φέρνετε µία νέα
τουρκοκρατία. Οι φίλοι σας οι καναλάρχες µας έφεραν τουρκικά
σίριαλ για να προετοιµάσουν έτσι τον κόσµο. Οι φίλοι σας οι επι-
χειρηµατίες κάνουν κονσόρτσια µε Τούρκους και αγοράζουν µα-
ρίνες και οι τουρκικές τράπεζες εξαγοράζουν τη γη µας στη
Βόρεια Ελλάδα, όπως επίσης την εξαγοράζουν και στα Δωδεκά-
νησα, δίνοντας δάνεια στους Έλληνες, εν γνώσει µάλιστα του
κράτους, γιατί το σχέδιο αυτό των δανείων από τις τουρκικές
τράπεζες παραδόθηκε από την τουρκική πρεσβεία προς εξέταση
στις ελληνικές αρχές. Ξέρετε ποιες ήταν οι αντιδράσεις; Θετικές! 

Νοµοθετείτε λοιπόν, κύριοι, εδώ ανθελληνικά, θα έλεγα, µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου κι έχετε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα και ανθρώπους µέσα εδώ ως άλλοθι, έχετε το Κοινοβού-
λιο ως άλλοθι. 

Ήµασταν στη Διάσκεψη των Προέδρων και µάθαµε –κυκλοφο-
ρεί και στο διαδίκτυο- ότι τη Δευτέρα έρχεται προς ψήφιση ένα
πολυνοµοσχέδιο, όχι προς κύρωση, -το κάνετε πολυνοµοσχέδιο
τώρα, βρήκατε νέο κόλπο- µέσα σε µία ηµέρα να το ψηφίσετε. 

Τι ετοιµάζεστε να ψηφίσετε; «Ούτε το δικαιούχο κράτος-µέλος
ούτε η Τράπεζα της Ελλάδος ούτε κανένα από τα αντίστοιχα πε-
ριουσιακά του στοιχεία εξαιρούνται, λόγω εθνικής κυριαρχίας ή
για άλλο λόγο, της δικαιοδοσίας, κατάσχεσης, συντηρητικής ή
αναγκαστικής εκτέλεσης σε σχέση µε οποιοδήποτε ένδικο βοή-
θηµα ή διαδικασία σχετικά µε τη σύµβαση τροποποίησης». 

Δηλαδή ενσωµατώνεται στο ελληνικό δίκαιο όρος που όλα τα
περιουσιακά στοιχεία του ελληνικού κράτους και πάσης φύσεως
ιδιοκτησιακά δικαιώµατά του υπόκεινται σε κατάσχεση, αυτό που
µας ζητάνε οι δανειστές. Ξεπουλάτε την Ελλάδα. Εκεί θα πάνε
οι φόροι µας, εκεί θα πάει το αίµα µας, οι  στερήσεις του ελληνι-
κού λαού: στους δανειστές σας! Τα ξεπουλάτε όλα, µέχρι και την
Ακρόπολη! 

Κάναµε -έκανε ο συναγωνιστής µας κ. Κασιδιάρης- µία ερώ-
τηση στις 18/12 -δεν απαντήσατε- σχετικά µε το θέµα της κυβερ-
νήσεως Παπαδήµου. Παπαδήµος, και αυτός ένοχος. Να κάτσει
στο σκαµνί! Επί Παπαδήµου έγινε αυτό. Ρωτάει λοιπόν ο κ. Κα-
σιδιάρης, στις 18/12, γιατί ξεπουλάνε τη γη µας, ξεπουλάνε τα
πάντα. Δεν πήρε απάντηση. Θα την πάρουµε την απάντηση τη
Δευτέρα. Έχετε το θράσος να το φέρνετε σε σχέδιο νόµου και
νοµίζετε ότι θα το ψηφίσουµε. 

Όχι, κύριοι! Τα σχέδιά σας δεν θα περάσουν. Πάρτε, κυρίες
µου, την αναπάντητη ερώτηση του συναγωνιστή κ. Κασιδιάρη
µπας και ξυπνήσουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Επειδή µιλάµε ιστορικά, τι έκαναν οι Τούρκοι; Εξαιρούσαν από
τη φορολογία κάποιες οµάδες χριστιανών Ελλήνων, τις γυναίκες,
τους γέροντες, τους αναπήρους, τους κληρικούς. Εσείς, λοιπόν,
δεν εξαιρείτε κανέναν. Τουλάχιστον, αυτοί κάποιους εξαιρούσαν.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και λέω ότι πολλά περίεργα πράγµατα,
γιατί, καλό και το φορολογικό, οι θέσεις µας αναπτύσσονται,
αλλά πολλά περίεργα πράγµατα συµβαίνουν στην Ελλάδα αυτήν
τη στιγµή, δηλαδή τις τελευταίες ηµέρες. 

Είδαµε µία πρωτοφανή κίνηση του κ. Σαµαρά να πηγαίνει ο
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ίδιος στο Υπουργείο Εξωτερικών να συναντήσει τον Νίµιτς. Είναι
γνωστό σε όλους ότι απεργάζεστε τη σύνθετη ονοµασία µε γεω-
γραφικό προσδιορισµό για όλες τις χρήσεις, το οποίο τολµήσατε
να το προαναγγείλετε και στη συζήτηση των προγραµµατικών
δηλώσεων της Κυβέρνησης διά στόµατος κ. Αβραµοπούλου. Έρ-
χεστε τώρα να το υλοποιήσετε –πιστεύω- µέσα στον «κουρνια-
χτό» αυτόν της οικονοµικής κρίσης, της «λιστολογίας Λαγκάρντ»,
στο παζάρι που γίνεται «σας δίνουµε Παπακωνσταντίνου, µας δί-
νετε Βουλγαράκη», «σας δίνουµε Παπαντωνίου, µας δίνετε
Δούκα». Έτσι, µ’ αυτό το παζάρι, τη συναλλαγή που γίνεται, µία
ισορροπία του τρόµου, µε τον οποίο προσβλέπετε να κάνετε µία
κάθαρση –υποτίθεται- του µεταπολιτευτικού κατεστηµένου. Ο
τάφος σας όµως θα γίνει αυτό. Το είπα και χθες. Φτιάχνετε µία
λακκούβα και θα πέσετε µέσα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ο προηγούµενος οµιλητής µίλησε δεκατρία λεπτά και πενήντα
δευτερόλεπτα. Θα µιλήσω και εγώ.

Στο περιθώριο αυτό γίνονται κάποιες συναντήσεις, στις οποίες
εξυφαίνεται µια προδοσία εναντίον της πατρίδας µας και εµείς
καλούµε τον ελληνικό λαό να αντισταθεί. Η Χρυσή Αυγή θα αντι-
σταθεί. Παραµένει αµετακίνητη στη θέση της. Δεν πουλάµε το
όνοµα. Δεν πουλάµε την ιστορία µας. 

Η αµερικανόδουλη πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας συµπίπτει
πλέον µε την αποκαλυπτόµενη πολιτική της Αξιωµατικής Αντιπο-
λιτεύσεως διά στόµατος κ. Δούρου, η οποία ανέφερε ότι η µόνη
αµοιβαία αποδεκτή λύση στο πλαίσιο του ΟΗΕ είναι ο γεωγρα-
φικός προσδιορισµός. Συµπίπτουν, λοιπόν. Εθνοµηδενισµός
υπάρχει και από τη Δεξιά και από Αριστερά. Τα βρώµικα παιχνί-
δια σας, λοιπόν, σχετικά µε τη Μακεδονία δεν θα περάσουν και
βάλτε το καλά στο µυαλό σας. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό δευτερόλεπτο, όπως σας είπα.
Όση ώρα σας οµιλώ σκέπτοµαι και πάει το µυαλό µου στο µέλ-

λον. Σκέπτοµαι έναν αγέννητο ιστορικό, µετά από πενήντα χρό-
νια. Αυτός θα έχει στοιχεία από τα Πρακτικά, από αυτά που λέµε
εµείς σήµερα –εάν τα έχει- από εφηµερίδες κ.λπ.. Ξέρετε χωρίς
καµµία διάθεση υβριστική -εµείς δεν υβρίζουµε, ούτε τοποθετού-
µεθα µε ακραίες εκφράσεις, εσείς τα κάνετε αυτά και τα συνερ-
γαζόµενα ΜΜΕ, οι βαρώνοι- θα σας πω λοιπόν, τούτο, ότι ο
ιστορικός του µέλλοντος για τις πολιτικές επιλογές του σήµερα,
αφού µαζέψει τα στοιχεία, ίσως αναρωτηθεί: «Μα, τι γινόταν,
τέλος πάντων, τότε;» Θα λέει από µέσα του: «Προδότες ήταν;
Ανίκανοι ήταν; Ιδιώτες;»

Δυστυχώς στην περίπτωσή σας δεν θα πρέπει να υπάρχει ανα-
λογισµός, διότι είστε και προδότες, είστε και ιδιώτες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της ΔΗΜΑΡ κ. Νικόλαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λαµ-
βάνω το λόγο µετά από δύο οµιλίες δύο Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων, που εκπροσωπούν σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, κατά
την εκτίµησή µου, το παρελθόν και τη στασιµότητα.

Άραγε υπάρχει άλλη Ελλάδα ή είναι η Ελλάδα η περίκλειστη,
η Ελλάδα φρούριο, η Ελλάδα που νιώθει ότι απειλείται απ’
όλους; Όποτε η Ελλάδα ακολουθούσε αυτήν την τακτική, η Ιστο-
ρία έχει καταδείξει ότι έχει υποστεί τις µεγαλύτερες συµφορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έξω απ’ αυτά τα σύνορα -και ας
αναφερθώ µόνο στην Ευρώπη- υπάρχει µια άλλη Ελλάδα, υπάρ-
χουν πολλά παιδιά δικά µας, που πήγαν έξω αναγκαστικά για να
βρουν την τύχη τους, υπάρχουν και άλλοι Έλληνες που εργάζον-
ται χρόνια, οι οποίοι πήγαν εκεί µε έναν στόχο, δυστυχώς για τη
χώρα µας: να προασπίσουν την αξιοπρέπειά τους ως πολίτες.

Με όσους απ’ αυτούς ερχόµαστε σε επαφή, µε όσους από αυ-
τούς συζητάµε, συναντιόµαστε, µας περιγράφουν το απίστευτο
ανθρωπιστικό δράµα που βιώνουν σ’ εκείνες εκεί τις χώρες. Εκεί
δεν έρχονται σε επαφή –ξέρετε- µε την κ. Μέρκελ ή µε τον κ. Ρεν,
µε τον κ. Ντράγκι, έρχονται σε επαφή µε πολίτες Ευρωπαίους,
µε ευρωπαϊκούς λαούς. Εκεί, παραδείγµατος χάριν, δεν µπορεί
κανένας µα κανένας να συνειδητοποιήσει πώς η χώρα, αυτή εδώ
η χώρα, απευθυνόµενος στους κλειστοφοβικούς, έχει ένα προ-
νόµιο εκτός των άλλων -ένα!-το ότι είναι η µοναδική χώρα στην
Ευρώπη η οποία δεν διαθέτει φορολογικό σύστηµα -για να µην

πω σε όλον τον κόσµο, µην αναφέρω και αφρικανικές χώρες. Δεν
ξέρω αν σκόπιµα συγχέουµε τους φορολογικούς νόµους, αυτούς
που έρχονται φύρδην-µίγδην, µε την έννοια του φορολογικού συ-
στήµατος. 

Πρόσφατα, είχα µια εµπειρία ευρωπαϊκού επιπέδου. Το Άµ-
στερνταµ διαθέτει ένα από τα µεγαλύτερα ινστιτούτα φορολογι-
κού δικαίου του πλανήτη. Φίλος, ο οποίος κάνει µεταπτυχιακά
εκεί, µου είπε: «Κύριε Νίκο…» –νεαρός φίλος, γι’ αυτό µε προ-
σφώνησε έτσι- «… ντρέποµαι πραγµατικά όταν επισκέπτοµαι
αυτό το ινστιτούτο, προκειµένου να µελετήσω, γιατί ενώ όλες οι
άλλες χώρες…» –µου λέει- «…έχουν το αντίστοιχο ράφι, όπου πε-
ριέχεται συστηµατικά το φορολογικό δίκαιο, στο ράφι της Ελλά-
δας υπάρχουν κάποια τεύχη από την εποχή της ΕΤΒΑ και τίποτα
άλλο». Έχουµε την απαίτηση µε όλα αυτά τα ελλείµµατα να δια-
τηρήσουµε την αξιοπρέπειά µας ως χώρα και την αξιοπιστία µας.

Το δεύτερο που αντιµετωπίζουµε είναι οι υπερβολές των Ελ-
λήνων, τις οποίες τις ακούµε και εδώ µέσα, µηδέ εξαιρουµένων
και Βουλευτών της Κυβέρνησης. Υπάρχουν από τη µία πλευρά
αυτοί οι οποίοι εξυµνούν και λένε «τι µεταρρυθµιστικό νοµοσχέ-
διο, δίκαιο κ.λπ.» και υπάρχει και η άλλη πλευρά, η οποία λέει ότι
είναι φοροµπηχτικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας βάλουµε τα πράγµατα εκεί
που πραγµατικά βρίσκονται. Είναι ένα δηµοσιονοµικό νοµοσχέ-
διο. Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο µας έρχεται ως εκκρεµότητα
από το πολυνοµοσχέδιο που ψηφίσαµε των 13,5 δισεκατοµµυ-
ρίων, το οποίο θα έπρεπε να είναι ενσωµατωµένο σ’ εκείνο το νο-
µοσχέδιο και το οποίο µας επιβάλλει να εισπράξουµε 2,3 δισε-
κατοµµύρια. Είναι εισπρακτικό, λοιπόν, νοµοσχέδιο και είναι ένα
νοµοσχέδιο, που αφαιρεί από το ελληνικό ΑΕΠ 2,3 δισεκατοµµύ-
ρια. Είναι επιβαρυντικό νοµοσχέδιο. Δεν είναι ένα νοµοσχέδιο
που είναι αναπτυξιακό, είναι αναδιανεµητικό, όλα αυτά τα οποία
θέλουµε όλοι να προσδώσουµε σε ένα φορολογικό νοµοσχέδιο.
Είναι, λοιπόν, ένα απλό νοµοσχέδιο, που ρυθµίζει µόνο το φόρο
εισοδήµατος.

Ένα τέτοιο νοµοσχέδιο είναι αναπόφευκτα -θα το τολµήσω και
θα το πω- άδικο. Γιατί είναι άδικο; Γιατί οποιοδήποτε νοµοσχέδιο
τέτοιου είδους αν το εφαρµόσεις πάνω σε µία κοινωνία, σε ένα
σύνολο όπου κυριαρχεί η φοροδιαφυγή, δίχως να έχεις φροντί-
σει να τη συµµαζέψεις, είναι προφανές ότι διαιωνίζει την ανισό-
τητα. Είναι, λοιπόν, ένα νοµοσχέδιο υποχρέωσή µας σύµφωνα
µε την επιλογή που κάναµε τους προηγούµενους µήνες και σύµ-
φωνα µε τον προϋπολογισµό που ψηφίσαµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Δηµοκρατική Αριστερά δεν το
ήθελε αυτό. Δεν ήθελε να ακολουθηθεί αυτή η φορά των πραγ-
µάτων. Η Δηµοκρατική Αριστερά λέει τα πράγµατα ως έχουν. Δεν
είναι η φορολογική µεταρρύθµιση, την οποία επιθυµούµε. Όταν
τον Ιούνιο αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας, συµµετεί-
χαµε σε αυτήν την Κυβέρνηση, είχαµε την εντύπωση ότι στο θέµα
της φορολογικής µεταρρύθµισης κάποια πράγµατα έχουν γίνει.

Δυστυχώς, συµµετέχουµε και προσπαθούµε να αναδιαρθρώ-
σουµε ένα σύστηµα το οποίο µας έρχεται από µακριά και το
οποίο γνωρίζουµε όλοι και το οµολογούµε όλοι. Είναι ένα σύ-
στηµα των δύο κοµµάτων που διαµόρφωσε πελατειακές σχέσεις,
τις αδικίες και όλα αυτά τα πράγµατα.

Τον Ιούνιο, λοιπόν, του 2012 έκαναν αυτήν την επιλογή. Ποιες
ήταν οι διαπιστώσεις που έγιναν; Και θα ήθελα και κάποιοι φίλοι
από το ΠΑΣΟΚ να το ακούσουν. Από τον Ιανουάριο του 2010 επι-
χειρούσαν οι προηγούµενες κυβερνήσεις να διαµορφώσουν φο-
ρολογικό σύστηµα µε υποσχέσεις βαρύγδουπες. Το 2010,
λοιπόν, το πρώτο στάδιο της διαβούλευσης για την αναµόρφωση
του φορολογικού συστήµατος ολοκληρώθηκε επί κ. Παπακων-
σταντίνου. Ακολουθούσε το δεύτερο στάδιο το οποίο θα οδη-
γούσε στη φορολογική µεταρρύθµιση. 

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δευτέρα 1η Αυγούστου 2011. Με τυµπανοκρουσίες ξεκινά ο
διάλογος επί κ. Βενιζέλου για τη διαµόρφωση του φορολογικού
συστήµατος. Ένα πολυσέλιδο κείµενο, φιλόδοξο. Κανείς δεν θα
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µπορούσε να διαφωνήσει όσον αφορά τη στόχευσή του. Μέχρι
τις 15 Σεπτεµβρίου να επεξεργαστούµε ένα αρχικό προσχέδιο
ως βάση διαλόγου και κάποια στιγµή να το έχουµε ολοκληρω-
µένο ως το τέλος του χρόνου.

Στις 26-1-2012 πρεµιέρα του διαλόγου για ένα νέο φορολογικό
σύστηµα, το οποίο σύµφωνα µε τον κ. Βενιζέλο δεν ολοκληρώ-
θηκε. Και ρωτάω εγώ τον κύριο Υφυπουργό: Όταν ανέλαβε το
Υπουργείο, υπήρχε ένα προσχέδιο; Βρήκαµε κάτι ούτως ώστε να
ξεκινήσει και να συµπληρωθεί; Από ό,τι γνωρίζω όχι. Ξεκινάµε
από το µηδέν. Προτιµούσαµε και θέλαµε να υπάρχει το φορολο-
γικό πλαίσιο αυτό µέσα στο οποίο να ενταχθεί και τούτο το νο-
µοσχέδιο ώστε πραγµατικά να υπάρξουν οι δίκαιες κατανοµές
των βαρών και να λειτουργήσει στοιχειωδώς …

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τριάντα οκτώ χρόνια …
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Εγώ, κύριε Λοβέρδο, αναφέροµαι

στα τελευταία τρία δύσκολα χρόνια που θα έπρεπε κάποια πράγ-
µατα να τα κάνουµε από µόνοι µας και όχι να µας επιβληθούν ως
µνηµονιακές απαιτήσεις.

Το 2009, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι έξι
στους δέκα Έλληνες δεν πλήρωναν φόρους. Πόσοι δεν πλήρω-
ναν φόρους τον Ιούνιο του 2012; Έξι στους δέκα, αν δεν κάνω
λάθος. Αν κάνω λάθος, κύριε Υφυπουργέ, να µε διορθώσετε. Το
2012 δεν γνωρίζαµε πόσες offshore έχουν έδρα στην Ελλάδα,
πόσα ακίνητα έχουν, ποιοι είναι οι ιδιοκτήτες τους, ποιοι είναι οι
µισθωτές τους, πόσα ακίνητα των offshore µεταβιβάστηκαν µετά
την επιβολή του φόρου του 15% ούτως ώστε να µπορέσουµε να
ξετρυπώσουµε κάποιους από αυτούς που ήταν είτε αχυράνθρω-
ποι είτε οτιδήποτε άλλο. 

Ο έλεγχος για τους σκαφάτους ξεκίνησε µε φιλοδοξίες στα
τέλη του 2011. Σταµάτησε το Μάιο του 2012 γιατί υπήρχαν µόνο
δύο ελεγκτές στο ΣΔΟΕ και µέχρι το τέλος του χρόνου εισπρά-
ξαµε πολύ λιγότερα από αυτά που θα µπορούσαµε να εισπρά-
ξουµε -µετά βεβαιότητος σας πληροφορώ- αν ήταν δεκαπέντε οι
ελεγκτές. Και θα µπορούσα να σας πω ότι αυτά θα µπορούσαν
να είναι και 100 εκατοµµύρια. Και να το ένα ισοδύναµο παραδείγ-
µατος χάριν το οποίο δεν εισπράξαµε.

Λαθρεµπόριο. Δεν αναφέροµαι µόνο στο λαθρεµπόριο καυσί-
µων που όλοι µιλάµε γι’ αυτό. Πόσο έχει κοστολογήσει το λα-
θρεµπόριο καυσίµων το ελληνικό δηµόσιο αντικειµενικά και
άλλοι; Οκτακόσια εκατοµµύρια µε ένα δισεκατοµµύριο. Ξέρετε
πόσο εκτιµάται η απώλεια του ελληνικού δηµοσίου, των εσόδων
του από το σύνολο του λαθρεµπορίου µόνο από τα σύνορα µε
την Τουρκία; Πεντακόσια εκατοµµύρια ευρώ το µήνα πιθανόν, αν
βάλουµε και τσιγάρα και όλα τα υπόλοιπα. Να ένα άλλο ισοδύ-
ναµο.

Έλεγχοι υψηλών εισοδηµάτων. Τα αποτελέσµατα τα είδατε
πρόσφατα. Ήταν να ελεγχθούν δυόµισι χιλιάδες εισοδήµατα και
ελέγχθηκαν τριακόσια πενήντα. Γιατί έγινε αυτό; Γιατί κανένας
δεν φρόντισε τα προηγούµενα χρόνια να κάνει το εξής αυτο-
νόητο, να διαµορφώσει έναν µηχανισµό στοιχειώδους ελέγχου
σε αυτόν εδώ τον τόπο. Τις προάλλες έλεγα ότι θλίβοµαι πραγ-
µατικά, ότι απογοητεύοµαι όταν γνωρίζουµε λίγο-πολύ στη δι-
πλανή µας χώρα την Ιταλία µε την αντίστοιχη οικονοµική αστυ-
νοµία και µε τις δυνατότητες ελέγχου που έχει.

Για το νοµοσχέδιο δεν θα προλάβω να πω πάρα πολλά γιατί η
Μίνα Ξηροτύρη αντεπεξήλθε πλήρως στις ενστάσεις, όσον
αφορά τα θετικά και τα αρνητικά τα οποία πετύχαµε όσα πετύ-
χαµε. Όµως, πρέπει, κύριε Υφυπουργέ, επειδή γνωρίζω ότι ασχο-
λείστε εσείς προσωπικά παρ’ όλο που κάποιοι λένε ότι θα έπρεπε
να είναι εδώ ο κ. Στουρνάρας –εσείς ασχολείστε µε αυτά τα θέ-
µατα- στο αµέσως επόµενο διάστηµα, ει δυνατόν στο επόµενο
δίµηνο να δώσουµε απτά δείγµατα ότι πράγµατι µέσα στο 2013
θα έχουµε το µεγαλύτερο µέρος του περιουσιολογίου, ότι µέσα
στο 2013 θα έχουν δηµευτεί κάποια δισεκατοµµύρια από αυτούς
που φοροδιαφεύγουν. Ξέρω ότι υπάρχουν.

Και εδώ θέλω να κάνω µια πρόταση και σκεφτείτε την πάρα
πολύ σοβαρά έστω κι αν αγγίζει τα όρια της συνταγµατικής νο-
µιµότητας. Είναι εδώ και ο κ. Λοβέρδος να βοηθήσει. Σύµφωνα
µε πρόσφατη ενηµέρωση που είχαµε έχετε δηµεύσει µέχρι αυτήν
τη στιγµή περίπου ένα δισεκατοµµύριο από τους ελέγχους. Έτσι
δεν είναι; Μπορεί να είναι στο επόµενο διάστηµα και τρία και τέσ-

σερα δισεκατοµµύρια. Και τι κάνουν αυτά τα χρήµατα; Δηµευ-
µένα βρίσκονται στις τράπεζες. Αυτά τα χρήµατα να τα αναλάβει
ως ενέχυρο το ελληνικό δηµόσιο και να τα διαχειρίζεται. Και όταν
ο πολίτης δικαιωθεί, να του επιστρέφεται έντοκα, σύµφωνα µε
τον τραπεζικό τόκο. Γιατί να τα εκµεταλλεύονται οι τράπεζες;
Γιατί να βρίσκονται στις τράπεζες; Αυτή είναι µία πρότασή µας
την οποία θέλω να σκεφτείτε πάρα πολύ σοβαρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε
Τσούκαλη. Έχετε ξεπεράσει το χρόνο σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Καλώς. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
για δώδεκα λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά τους Κοινοβου-
λευτικούς να προλάβουµε να µιλήσουµε εµείς οι απλοί Βουλευ-
τές. Να περιορίσουµε το χρόνο σε ένα πεντάλεπτο για να
µπορέσουν να µιλήσουν περισσότεροι συνάδελφοι. Σε όλες τις
διαδικασίες µε τις αντισυνταγµατικότητες δεν µιλάνε οι Βουλευ-
τές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η απόφαση είναι η συ-
νεδρίαση να διαρκέσει µέχρι τη δευτέρα πρωινή. Από ό,τι βλέπω
µε τη ροή, προς το τέλος θα είµαστε. Εµείς αγωνιζόµαστε να τη-
ρήσουν το χρόνο. Δυστυχώς δεν τηρείται πολλές φορές. 

Ορίστε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βέβαια λείπει ο κ. Στουρνάρας όπως και ο κ. Βορίδης. Όµως,

είναι εκπληκτικό. Αυτά που ακούσαµε σήµερα ούτε στα έργα δεν
συµβαίνουν. Ο κ. Στουρνάρας είπε ότι η οικονοµία µας προσαρ-
µόζεται, ότι αυξάνονται οι εξαγωγές, ότι πλέον µπήκαµε σε µία
λεωφόρο ανάκαµψης και δηµιουργίας. Και ο κ. Βορίδης συµπλή-
ρωσε µε διάφορα στοιχεία και αριθµούς και λίγο ως πολύ εµφα-
νίζεται η Κυβέρνηση σήµερα που ο κόσµος παγώνει και δεν έχει
να βάλει πετρέλαιο, τώρα που ορισµένοι δεν έχουν να φάνε κυ-
ριολεκτικά και λέει ότι αποδίδουν τα µέτρα και η οικονοµία πάει
µπροστά. Πάτε καλά; Πού ζείτε; Στο Κολωνάκι; Στα πεντάστερα;
Δεν βλέπετε ποια είναι η πραγµατικότητα; Για ποια ανάκαµψη
της οικονοµίας µιλάτε; 

Η δυστυχία γενικεύεται, σε όλο τον κόσµο, τραγικά αδιέξοδα.
Το σύστηµά σας το 2013 καταδικάζει τον κόσµο να πεθαίνει από
το κρύο ή να κινδυνεύει να πεθάνει από το κρύο. Το 2013 το σύ-
στηµά σας ο καπιταλισµός, καταδικάζει παιδιά να πηγαίνουν στο
σχολείο µισονηστικά ή νηστικά. Το σύστηµά σας το 2013 γυρίζει
στο µεσαίωνα της ζητιανιάς και της αλληλεγγύης. Καλεί τον
κόσµο να πάει να δώσει κουβέρτες, να πάει να δώσει τρόφιµα. Η
βαρβαρότητα στο µεγαλείο της. 

Και έρχεστε και πανηγυρίζετε και από πάνω και µάλιστα –λέει-
ότι η οικονοµία µας προσαρµόζεται, προχωράµε και αυτό θυµίζει
τον γάιδαρο του Χότζα, κυριολεκτικά που από την πείνα στο
τέλος ψόφησε.

Αυτά συµβαίνουν σήµερα. Και έρχεστε µε όλο και µεγαλύτερο
θράσος. Λέει, παραδείγµατος χάριν, ο κ. Στουρνάρας, η Κυβέρ-
νηση. «Έχουµε 80 εκατοµµύρια για να επιστρέψουµε για το πε-
τρέλαιο και δώσαµε τα 6 εκατοµµύρια. Άρα δεν υπάρχει
πρόβληµα». Ανέκδοτο; Τραγωδία; Θέατρο; Τι είναι αυτό; Μα,
αφού ο άλλος δεν έχει να βάλει πετρέλαιο, τι επιστροφή να
πάρει;

Σε αυτούς που απευθύνεστε και που λέτε ότι, τέλος πάντων,
κάνετε κάποια εξαίρεση, δεν έχουν να βάλουν, τι να ζητήσουν
επιστροφή; Καίνε ξύλα. Γυρίσαµε σε καταστάσεις του ’40 και του
’50. Δεν το ζείτε αυτό; Δεν το βλέπετε; Βγαίνετε από πάνω και
λέτε ότι το µέτρο αυτό που πήραµε είναι καλό και ότι δεν αντα-
ποκρίνεται ο ελληνικός λαός.

Ο κ. Βορίδης είπε πολλά πράγµατα για τα κλισέ της Αριστε-
ράς. Εµείς δεν θα εµπλακούµε στα κλισέ της Αριστεράς, αλλά
θέλουµε να το ξεκαθαρίσουµε για τον ελληνικό λαό κυρίως. Τι
είναι τα φορολογικά συστήµατα που µιλάτε εδώ για δικαιοσύνη
και για δίκαια φορολογικά συστήµατα; Αναδιανέµουν τον κοινω-
νικά παραγόµενο πλούτο όλα αυτά τα χρόνια, σε όλα τα καπιτα-
λιστικά κράτη. Πώς τον αναδιανέµουν, σε όφελος των εργαζο-
µένων ή σε όφελος του κεφαλαίου; Πάρτε όλα τα φορολογικά
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συστήµατα και τα ευρωπαϊκά, που έλεγε πριν ο εκπρόσωπος της
ΔΗΜΑΡ και άλλοι, τέλος πάντων, ευρωπαίζοντες, τι κάνουν στην
πραγµατικότητα; Έχεις ένα εκµεταλλευτικό σύστηµα, κλέβει τον
ιδρώτα του λαού και έρχεται το κράτος µετά και αναδιανέµει
εκείνο το κοµµάτι που του δίνει για να µην πεθάνει ουσιαστικά,
για να αναπληρώσει την εργατική του δύναµη.

Δεν υπάρχει, λοιπόν, δίκαιο φορολογικό σύστηµα σε ένα εκ-
µεταλλευτικό σύστηµα όπως είναι ο καπιταλισµός, ούτε υπήρξε.
Διαφέρουν βεβαίως, ως προς το βαθµό της αδικίας και αυτό
εξαρτάται και από το επίπεδο του εργατικού κινήµατος αλλά και
από τις φάσεις ανάπτυξης του ίδιου του καπιταλισµού.

Άρα, λοιπόν, όποιος αναζητά δίκαιο φορολογικό σύστηµα
µέσα στον καπιταλισµό και δίνει µάχες µάλιστα γι’ αυτό κοροϊ-
δεύει την εργατική τάξη, τους εργαζόµενους και συνολικά τον
ελληνικό λαό.

Είναι αλήθεια αυτό ή είναι δικές µας «αγκυλώσεις», όπως λένε;
Για το φορολογικό σύστηµα εδώ στην Ελλάδα ας ξεκινήσουµε.
Εµείς διαφωνούµε ότι δεν υπήρχε φορολογικό σύστηµα στην Ελ-
λάδα. Υπήρχε µε όλες του τις ατέλειες, τις επιµέρους αδυναµίες
µε σταθερό προσανατολισµό. 

Για να δούµε, λοιπόν, από πού προέρχονται τα φορολογικά
έσοδα. Οι έµµεσοι φόροι είναι από 55%-60%. Οι έµµεσοι φόροι
είναι οι πιο αντιλαϊκοί φόροι. Ένα πακέτο τσιγάρα για έναν που
παίρνει 500 ευρώ δεν είναι το ίδιο µε ένα που παίρνει 10.000
ευρώ. Το ίδιο και στα προϊόντα και στα είδη πλατιάς λαϊκής κα-
τανάλωσης. Ο πιο αντιλαϊκός φόρος, λοιπόν, είναι ο έµµεσος
φόρος. Και ό,τι και να λέτε τώρα ότι ελαφρύνετε κάποιες ευαί-
σθητες κοινωνικές οµάδες, στην πραγµατικότητα διατηρώντας
και αυξάνοντας πολλές φορές –και συνέχεια αυξάνετε και θα αυ-
ξήσετε απ’ ότι φαίνεται- τους έµµεσους φόρους τσακίζετε κυριο-
λεκτικά τη λαϊκή οικογένεια.

Και δεν είναι σωστό, κύριε Τσούκαλη, ότι έξι στους δέκα δεν
πληρώνουν φορολογία γιατί µέσα από την έµµεση φορολογία
πληρώνουν και γδέρνονται κυριολεκτικά τα λαϊκά στρώµατα.
Είναι, λοιπόν, αλήθεια ή όχι; Είναι.

Δεύτερον, στην άµεση φορολογία όλα αυτά τα χρόνια, ποια
είναι η πορεία; Τα είπαν οι εισηγητές µας πιο αναλυτικά. Δώσαµε
στοιχεία. Το 2001 τα έσοδα από φορολογία νοµικών προσώπων
ήταν 12,6% και το 2013 3,3%. Απλά µαθηµατικά, απλή λογική δεν
είναι  αυτή; 

Τι κάνετε, δηλαδή; Μειώνετε συνεχώς τα έσοδα από τα νοµικά
πρόσωπα, δηλαδή από τις ανώνυµες εταιρείες, από το κεφάλαιο
συνολικά και αυξάνετε από την άλλη µεριά τη φορολογία στους
εργαζόµενους.

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι αυτό δεν σηµαίνει ότι το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας δεν παλεύει και µέσα σε αυτές τις συνθή-
κες για να αποσπάσουν οι εργαζόµενοι -όσο µπορούν να
αποσπάσουν, είµαστε βέβαια σε διαφορετική εποχή τώρα- ό,τι
µπορούν να αποσπάσουν ή δεν κάνει προτάσεις για να παλέψει
το ίδιο το λαϊκό κίνηµα.

Για το νοµοσχέδιο. Τώρα ποιος έχει δίκιο οι δύο συνέταιροι
που λένε ότι είναι δίκαιο ή ο εκπρόσωπος της ΔΗΜΑΡ που είπε
ότι είναι άδικο και το παραδέχεται; Βρείτε τα. Δίκαιο είναι ή
άδικο; Έτσι είπε ακριβώς, ότι και εµείς δεν το θέλαµε, είναι άδικο,
είµαστε υποχρεωµένοι από αυτές τις συνθήκες. Άδικο είναι,
φορµπηχτικό είναι και είναι διαστροφή της πραγµατικότητας να
µιλάτε για φορολογική δικαιοσύνη. Είναι κυριολεκτικά διαστροφή
της πραγµατικότητας. 

Πάτε να κοροϊδέψετε τον ελληνικό λαό, πάτε να του δηµιουρ-
γήσετε παραισθήσεις ότι µε αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο
τώρα θα είναι καλύτερα από πέρυσι. Το πιστεύετε αλήθεια;
Υπάρχει κανένας σοβαρός που να πιστεύει ότι µετά και από αυτό
το φορολογικό νοµοσχέδιο ο ελληνικός λαός θα είναι καλύτερα
από το 2013; Θα τρελάνετε τον κόσµο στο τέλος;  

Δεν ξέρετε πώς ζει καθηµερινά; Δεν βλέπετε τι έχει να πληρώ-
σει; Άδικο είναι, φοροµπηχτικό, βαθιά ταξικό και δεν είναι πρό-
χειρο καθόλου. Έχει γραµµή και κατεύθυνση. Έχει δύο άξονες.
Δύο µέτρα και δύο σταθµά. Από τη µία µεριά µείωση της φορο-
λογικής επιβάρυνσης στον πλούτο, στον κινητό και στον ακίνητο,
µείωση στις µεγάλες επιχειρήσεις και αυτό είναι λογικό για εσάς
που υποστηρίζετε το καπιταλιστικό σύστηµα. Διότι λέτε ότι η κι-

νητήρια δύναµη της οικονοµίας είναι οι ιδιώτες, είναι το κεφάλαιο
και αυτό θα επενδύσει, είναι –πώς τα είπε ο κ. Βορίδης προηγού-
µενα- τα κλισέ. Το κλισέ το δικό σας, δηλαδή αυτό που χρεοκό-
πησε και τη χώρα και που στέλνει στην κόλαση τους εργα-
ζόµενους το 2013.

Με αυτό το κλισέ, λοιπόν, τι κάνετε; Έχετε δύο κατευθύνσεις.
Μειώνετε –και πολύ γρήγορα, γιατί έχουν περάσει και άλλοι
νόµοι και από άλλες πλευρές- όλο και περισσότερο τη φορολο-
γία στον πλούτο και αυξάνετε, κάνετε κυριολεκτικά επιδροµή στα
λαϊκά στρώµατα. Τώρα, από µερικούς δεν µπορείτε να πάρετε
πια άλλα και έχετε φτάσει στο σηµείο να λέτε ότι µε πέντε χιλιά-
δες και πρέπει να πληρώσει φόρο ο άλλος. 

Μπορείτε να ζήσετε µε πέντε ή µε δέκα χιλιάδες το χρόνο και
να πληρώσετε και φόρο και να έχετε υποχρεώσεις; Εσείς οι ίδιοι
εδώ; Δεν µπορείτε. Και όµως τον βάζετε να πληρώνει φορολογία.
Μέχρι εκεί έχετε φτάσει τώρα. Και τι κάνετε; Διευρύνετε τη φο-
ρολογική βάση. Ναι, συµφωνούµε ότι τη διευρύνετε. Πάτε να
τσακίσετε και τα µεσαία στρώµατα. Αυτή η ανακατανοµή γίνεται
αυτή τη στιγµή. Από αυτούς που είναι τελείως εξαθλιωµένοι, δεν
µπορείτε να πάρετε άλλα. Αλλά και από εκεί πάτε να πάρετε και
από τη µύγα ξίγκι και χτυπάτε µετά και αυτούς που είναι σε λίγο
καλύτερη θέση, υπηρετώντας και µια γενική στρατηγική να βγά-
λετε από τη µέση τους µικροµεσαίους, τους αυτοαπασχολούµε-
νους ούτως ώστε να τους καταπιεί πολύ πιο εύκολα το µεγάλο
κεφάλαιο. Αυτές είναι οι κατευθύνσεις.

Τα 2,4 δισ. ποιος θα τα πληρώσει; Οι εφοπλιστές; Οι βιοµήχα-
νοι; Οι της λίστας Λαγκάρντ; Γιατί δεν φαντάζοµαι να έχετε δει
κανέναν εργάτη της χαλυβουργίας, κανέναν οικοδόµο, καµµιά
καθαρίστρια, όλους αυτούς που παράγουν τον πλούτο µέσα σε
αυτές τις λίστες είτε της Λαγκάνρντ είτε στους φορολογικούς
παραδείσους των Παρθένων Νήσων και άλλων χωρών; Αυτοί θα
τα πληρώσουν; Όχι. Τα λαϊκά στρώµατα θα τα πληρώσουν. 

Και έχουµε την εξής κατάσταση που προσπαθείτε να δηµιουρ-
γήσετε στον κόσµο. Τι του λέτε; Ότι θα σας ελαφρύνουµε κατά
100 εκατοµµύρια. Μα, έχετε συναίσθηση ότι µε τα χαράτσια, µε
τα τέλη αλληλεγγύης, µε ό,τι έχετε βάλει τον προηγούµενο
χρόνο δεν µπορεί ο κόσµος να τα πληρώσει; Και θα είναι σε λίγο
ουκ αν λάβοις παρά του µη έχοντος.

Γι’ αυτό εµείς λέµε να µην πληρώσουν. Να γίνει µαζικό κίνηµα
διαµαρτυρίας να δούµε τι θα κάνετε. Θα τους κλείσετε φυλακή;
Δεν µπορούν να τα πληρώσουν και δεν θα τα πληρώσουν οι πε-
ρισσότεροι, επειδή δεν έχουν. 

Είναι, λοιπόν, δίκαιο το φορολογικό σας σύστηµα; Τι κάνετε;
Τις οµόρρυθµες εταιρείες, τις µικρές επιχειρήσεις τις φορολο-
γείτε µε πόσο τοις εκατό; Με 26%. Τις ανώνυµες µε τι ποσοστό
τις φορολογείτε; Στις ανώνυµες µειώνεται το ποσοστό. 

Κι εδώ να δούµε τον απόγειο. Φορολογείτε τους ναυτικούς
τρεις φορές παραπάνω. Για πείτε µας, τους εφοπλιστές τους φο-
ρολογείτε; Ή µήπως αυτοί χρειάζονται ελεηµοσύνη; Το λέω αυτό
για να δείτε πόσο βάρβαρη είναι η πολιτική σας. 

Φορολογείτε επιπλέον τους ναυτικούς. Φορολογείτε και τα κα-
τώτατα πληρώµατα και τους αξιωµατικούς. Θα πει κανείς ότι
ήταν αφορολόγητοι. Όχι βέβαια. Τους εφοπλιστές, όµως, τους
φορολογείτε; Ποιος θα οδηγεί τα καράβια; Ποιος σκυλοπνίγεται;
Ποιος κινδυνεύει; Ποιος είναι ένα χρόνο µακριά από την οικογέ-
νειά του; Ποιος δεν γνωρίζει ούτε τα παιδιά του; Ποιος παράγει
όλον αυτό τον πλούτο; Οι εφοπλιστές; Αυτοί έχουν πενήντα επτά
φοροαπαλλαγές. 

Πόσες είπες, Νίκο;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τριάντα µια σελίδες.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τριάντα µια σελίδες φοροαπαλλαγές.

Πείτε το στον ελληνικό λαό. Τι είναι αυτό; Ποιους υποστηρίζετε,
λοιπόν; Αυτή είναι η δικαιοσύνη η δική σας. Αυτό είναι το ίδιο το
σύστηµά σας. 

Για τους αγρότες έχετε 13% ενιαία. Είτε έχεις εισόδηµα πέντε
χιλιάδες είτε τρεις χιλιάδες είτε πεντακόσιες χιλιάδες είτε πεν-
τακόσια εκατοµµύρια είναι 13%. Έχετε την εντύπωση, κατ’
αρχάς, ότι θα τα πάρετε; Κάνετε πάρα πολύ µεγάλο λάθος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
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νάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε. Να είµαστε

δίκαιοι σε όλους τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους. Έχω
µετρήσει το χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ακριβώς το ίδιο περιθώ-
ριο έχετε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Επειδή, πονάνε πολύ περισσότερο.
Αυτά πονάνε, γιατί µιλάνε για την ίδια την πραγµατικότητα. 

Φορολογείτε κάποιον που δουλεύει στο τρίτο αµπάρι κι εκεί-
νον που ξοδεύει σε µια νύχτα όσα ο άλλος παίρνει όλη του τη
ζωή, του δίνετε κι άλλες φοροαπαλλαγές. Αυτό είναι το σύστηµά
σας. Γι’ αυτό λέµε ότι δεν έχει λογική. Συνολική λογική έχει να
µαζέψει και από το φορολογικό, να στραγγίξει και το αίµα του
λαού για να το δώσει σε αυτούς που θα αναπτύξουν την οικονο-
µία όπως την ανέπτυξαν όλα αυτά τα χρόνια.

Γίνεται πολλή συζήτηση για τη φοροδιαφυγή. Βεβαίως, να χτυ-
πηθεί η φοροδιαφυγή. Τη χτυπάτε µε το νοµοσχέδιο πάρα πολύ
καλά. Βαράτε όλον τον απλό κόσµο. Θα συζητήσετε ποτέ για
πόσες φοροαπαλλαγές δίνετε εδώ; Αυτά τι είναι; Δεν είναι φο-
ροδιαφυγή; Τι είναι αυτό δηλαδή, όταν ένας έχει αµύθητο
πλούτο και δεν πληρώνει και τίποτα; Δεν πληρώνει ούτε ένα ευρώ
φόρο. Νοµίζω η «Google» δήλωσε ότι δεν πληρώνει φόρο. Πρό-
κειται για αµύθητες περιουσίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω. 
Θα ήθελα να ολοκληρώσω µε το εξής: Έχουµε καταθέσει µία

τροπολογία. Επειδή δεν ακούσαµε µέχρι τώρα τίποτα, απευθυ-
νόµαστε και στους εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων. 

Βγάλατε την τροπολογία µας εκπρόθεσµη. Ο Κανονισµός λέει
τρεις µέρες. Τις καταθέσαµε τρεις µέρες και έρχεστε και µας τις
βγάζετε εκπρόθεσµες. Δεν είχαµε καµµία αυταπάτη ότι θα τις
δεχθείτε. 

Καταθέσαµε την τροπολογία και ζητάµε κατάργηση του φόρου
αλληλεγγύης. Δεύτερον, ζητάµε κατάργηση του τέλους επιτη-
δεύµατος. Τρίτον, ζητάµε κατάργηση  για το χαράτσι. Τέταρτον,
ζητάµε την κατάργηση του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου κατανά-
λωσης στο πετρέλαιο και στο φυσικό αέριο.

Περιµένουµε και από τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να
τοποθετηθούν συγκεκριµένα  για το αν τις στηρίζουν ή αν δεν τις
στηρίζουν. 

Απευθυνόµαστε στο λαό που υποφέρει σήµερα και που βλέπει
πλέον και από τις διάφορες λίστες τι αµύθητος πλούτος υπάρχει
–και που µπορεί να υπάρξει- στη χώρα µας. Του λέµε ότι ήρθε η
ώρα να απαιτήσει αυτό που του ανήκει: Να πάρει τον πλούτο στα
χέρια του. Και ο πλούτος στα χέρια του θα έρθει µόνο µε ανα-
τροπές και όχι µε διαχείριση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η Βουλευ-
τής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερίνη Μάρκου. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το φορολογικό νοµοσχέδιο δεν

έπρεπε να συζητείται σήµερα. Θα έπρεπε να είχε ψηφιστεί χθες.
Θα έπρεπε να συµπεριλαµβάνεται ήδη ως κορωνίδα στο πρώτο
µνηµόνιο.

Αντί αυτού ως γνωστό, µε τις ευλογίες και της τρόικας, ξεκί-
νησε από τις αρχές του 2010 µία εξοντωτική και κυρίως ισοπε-
δωτική φορολογική επιδροµή, ταυτόχρονα, µε µία συνεχή από
τότε σχεδόν, οριζόντια περικοπή των εισοδηµάτων. 

Φτάσαµε να επιβάλλονται νέα φορολογικά µέτρα ύψους 11,9
δισεκατοµµυρίων ευρώ το 2012 και στο τέλος να παρουσιάζεται
υστέρηση εσόδων για το 2012 κατά 1,6% σε ετήσια βάση. Κι
αυτό, γιατί σηµαντικό κοµµάτι των 11,9 δισεκατοµµυρίων δεν κα-
τέστη δυνατό να εισπραχθεί. 

Βεβαιωµένες οφειλές δεν µπορούν να εισπραχθούν. Μόνο για
το 2012 ανήλθαν στο ποσό των 12 δισεκατοµµυρίων. Φυσικά, το
ποσό αυτό δεν αφορά ούτε ανέργους –αυτοί άλλωστε, δεν έχουν
εισόδηµα να φορολογηθεί- ούτε φτωχούς που έχουν ελάχιστο
εισόδηµα ούτε µισθωτούς, των οποίων το εισόδηµα φορολογεί-
ται στην πηγή. Αυτό αφορά τους κατ’ επάγγελµα φοροδιαφεύ-
γοντες, τους οποίους ακόµη κυνηγάµε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το φορολογικό ζήτηµα είναι το

µεγαλύτερο διαρθρωτικό πρόβληµα της χώρας. Μόλις, µετά από
τρία χρόνια ερχόµαστε στη Βουλή και πάλι εσπευσµένα να το
επεξεργαστούµε και να το ψηφίσουµε. 

Θα µείνω σε λίγα, αλλά κρίσιµα –νοµίζω- σηµεία του, επιµένον-
τας σε θετικές αλλαγές και τροποποιήσεις που πρέπει να γίνουν. 

Όσον αφορά το εισόδηµα από τις µισθώσεις ακινήτων, σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 1δ) του άρθρου 1 µέχρι το κατώφλι των
12.000 ευρώ φορολογείται για όλους, ανεξαρτήτως εισοδήµατος
µε 10%, ενώ πάνω από τις 12.000 ευρώ χωρίς καµµία άλλη δια-
βάθµιση φορολογείται µε το άδικο 33%. 

Επισηµαίνεται επίσης, ότι το ακαθάριστο ποσό από ακίνητα
υποβάλλεται και σε συµπληρωµατικό φόρο, ο οποίος υπολογίζε-
ται µε συντελεστή 1,5%. Ο συντελεστής αυτός αυξάνεται σε 3%,
εφόσον η επιφάνεια κατοικίας υπερβαίνει τα τριακόσια τετραγω-
νικά µέτρα ή πρόκειται για επαγγελµατική µίσθωση. 

Η ρύθµιση της παραγράφου 1δ) παραπάνω εισάγει την αυτο-
τελή φορολόγηση των µισθωµάτων από εκµίσθωση ακινήτων και
εντάσσεται στη γενικότερη φιλοσοφία του νοµοσχεδίου που προ-
τείνει διαφορετική κλίµακα φορολόγησης των λοιπών εισοδηµά-
των από µισθούς, συντάξεις, επιχειρηµατική δραστηριότητα,
ενοίκια, αγροτική δραστη- ριότητα, µετοχές αντί –όπως πι-
στεύουµε εµείς- όλα τα εισοδήµατα να αθροίζονται σε µια κλί-
µακα και να φορολογούνται ενιαία. 

Ο τρόπος αυτός φορολόγησης που εισάγει το νοµοσχέδιο ενι-
σχύει την αντίστροφη προοδευτικότητα του φορολογικού συστή-
µατος. Με άλλα λόγια, εισάγει στοιχεία ενός ενιαίου φόρου, ίδιο
για όλους, ανεξαρτήτου συνολικού προσωπικού εισοδήµατος
του φορολογούµενου, ελαφρύνοντας κατά κανόνα και στην
ουσία τα υψηλά εισοδήµατα.

Για να διατηρηθεί ο προοδευτικός χαρακτήρας του φορολο-
γικού συστήµατος, όπως πιστεύουµε εµείς, θα έπρεπε η φορο-
λόγηση µισθωµάτων από ακίνητα να γίνεται µε βάση την κλίµακα
του κυρίου εισοδήµατος του φορολογούµενου.

Θα ήθελα να τονίσω στο σηµείο αυτό ότι εάν συνεχιστεί η επι-
βάρυνση αυτή στη µικρή ιδιοκτησία, θα ενταθεί περαιτέρω η διά-
θεση για πολλούς να πουλήσουν το ακίνητό τους, µε αποτέλεσµα
την περαιτέρω πτώση των τιµών των ακινήτων. 

Σε κάθε περίπτωση, είναι παράλογο εισόδηµα των 12.000
ευρώ να φορολογείται µε 10% συντελεστή και εισόδηµα 12.100
ευρώ να φορολογείται µε συντελεστή 33%. Από την άλλη
πλευρά, να έχουµε εισοδήµατα από ενοίκια άνω των 50.000 ευρώ
ή και των 100.000 ευρώ να φορολογούνται επίσης, µε 33%, όταν
µισθωτοί και συνταξιούχοι µε αποδοχές άνω των 42.000 ευρώ
έχουν φόρο 42%. 

Να περιµένετε οπωσδήποτε µεγάλη απόκρυψη εισοδηµάτων
από ενοίκια τα οποία δεν θα φαίνονται ούτε στις διασταυρώσεις,
καθώς η απόκρυψη θα γίνεται µε συνεννόηση ενοικιαστή και ιδιο-
κτήτη. Πολύ περισσότερο, όταν καταργούνται οι δαπάνες µίσθω-
σης κύριας κατοικίας που µειώνουν τη φορολογική επιβάρυνση
για τους ενοικιαστές. 

Θα ήθελα να τονίσω στο σηµείο αυτό την κατάργηση επίσης,
των δαπανών υγείας και περίθαλψης που εκπίπτουν από το εισό-
δηµα των χρόνια πασχόντων ατόµων µε αναπηρία. Θα ήθελα να
ζητήσω την εξαίρεση 100% και την επανεξέταση της απόφασης
αυτής. Πρόκειται για ανθρώπους µε ανίατες ασθένειες που τα-
λαιπωρούνται επί έτη και δικαίως πρέπει να έχουν µια διακριτική
µεταχείριση. 

Όσον αφορά τη φορολόγηση των αγροτών και αυτή πρέπει να
γίνεται µε βάση κλίµακα φυσικών προσώπων, όπως ακριβώς
ισχύει και για το σύνολο των απασχολούµενων στην οικονοµία.
Στη δε τήρηση βιβλίων από τις αγροτικές επιχειρήσεις προτεί-
νουµε να ισχύει γι’ αυτές ό,τι ισχύει για το σύνολο των επιχειρή-
σεων, δηλαδή η υποχρέωση τήρησης βιβλίων για τις αγροτικές
επιχειρήσεις µε τζίρο άνω των 5.000 ευρώ. Ειδικά σε ό,τι αφορά
άτοµα µε αποκλειστική αγροτική δραστηριότητα προτείνουµε
την ευνοϊκή τους φορολογική αντιµετώπιση, είτε µέσω της µεί-
ωσης του φορολογητέου εισοδήµατος είτε µέσω της αύξησης
της αυτόµατης αποµείωσης φόρου.

Θέλω να τονίζω στο σηµείο αυτό ότι η ρύθµιση αυτή µπορεί
να λειτουργήσει και ως κίνητρο µεταστροφής πολλών συµπολι-
τών µας προς την αγροτική απασχόληση. 
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Επ’ ευκαιρία του νοµοσχεδίου που συζητάµε και ιδιαιτέρως
αναφερόµενοι στο θέµα των ακινήτων, έχει σηµασία να αναφερ-
θούµε στη φορολογική πολιτική ως πολιτική αναπτυξιακών κινή-
τρων για την οικονοµία. Είναι γνωστή η σηµασία της κατα-
σκευαστικής βιοµηχανίας στη χώρα µας µε τα τόσα επαγγέλµατα
που παραλλήλως συντηρεί. Αλλά είναι γνωστή η σηµερινή µε-
γάλη φορολογική επιβάρυνση στα ακίνητα και κυρίως από τα
οποία προέρχονται τα µικρά και µεσαία εισοδήµατα που αποτε-
λούν τη συντριπτική πλειοψηφία. Ενώ η πτώση της κατασκευα-
στικής δραστηριότητας από το 2008 και µετά είναι κάθετη και
στην πραγµατικότητα δεν υπάρχει αγορά ακινήτων, αφού οι πω-
λητές δεν µπορούν να βρουν αγοραστές, το 2013 θα πρέπει να
πληρωθούν από τους ιδιοκτήτες τέσσερεις µαζεµένοι φόροι, το
λεγόµενη χαράτσι της ΔΕΗ και η ΦΑΠ του 2010, 2011 και 2012. 

Την ίδια στιγµή ετοιµάζεται νέα αύξηση των αντικειµενικών
αξιών, ενώ οι εµπορικές αξίες έχουν κατρακυλήσει στο ναδίρ.
Ξαφνικά, λοιπόν, οι ιδιοκτήτες καλούνται να πληρώσουν φόρους
κατοχής µεγαλύτερους από αυτούς που υπάρχουν σε πολλές
ανεπτυγµένες χώρες, στις οποίες, όµως, δεν υπάρχει κανένα από
τα προβλήµατα της Ελλάδας, όπως αυθαίρετα, ηµιυπαίθριοι,
χρονίζουσες απαλλοτριώσεις στις οποίες το ακίνητο συνεχίζει να
βαραίνει φορολογικά τον ιδιοκτήτη, ασάφειες τίτλων, πολυετείς
δικαστικές διαδικασίες για θέµατα κληρονοµιών και διανοµών και
άλλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Φόροι άνω του 1% της αξίας όταν συνήθως οικιστικά ακίνητα
έχουν µεικτή απόδοση 0,5% µε 1,5%, άρα καθαρή απόδοση 0,2%
µε 0,75%, θα καταστήσουν δηλωµένες περιουσίες µη διατηρή-
σιµες. 

Με όλα αυτά τα δεδοµένα ο συνολικός φόρος κατοχής που θα
κληθούν οι πολίτες να πληρώσουν µέσα στο 2013 πρέπει να πα-
ραδεχτούµε ότι φαντάζει εξωπραγµατικός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κυρία συ-
νάδελφε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Οπωσδήποτε ζητήµατα, όπως το ότι το πραγµατικό αφορολό-

γητο αυξάνεται από 5.000 σε 9.000, είναι θετικά στοιχεία του νο-
µοσχεδίου, αφού αναµένεται να ενισχύσει και το κίνητρο των
φορολογουµένων να ζητούν αποδείξεις. Όµως, πρέπει, κατά τη
γνώµη µας, να τροποποιηθούν σηµεία του νοµοσχεδίου στα
οποία αναφέρθηκα παραπάνω, ώστε τουλάχιστον να ελαφρυν-
θούν τα συνήθη φορολογικά υποζύγια µε την ελπίδα ότι η ανα-
βάθµιση των τεχνικών δυνατοτήτων των υπηρεσιών, αλλά και η
αποφασιστική βούληση της Κυβέρνησης να καταπολεµηθεί η φο-
ροδιαφυγή, να οδηγήσουν επιτέλους ένα φορολογικό σύστηµα
δίκαιο και αναπτυξιακό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Σπυρί-
δων Ταλιαδούρος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
φορολογική µεταρρύθµιση αποτελεί απαραίτητο βήµα προκειµέ-
νου να πετύχουµε τους στόχους, ώστε να βγούµε από το σηµε-
ρινό οικονοµικό αδιέξοδο. Πρέπει να λάβουµε τα κατάλληλα
µέτρα για να εγγυηθούµε για την πατρίδα µας δηµοσιονοµική
σταθερότητα, ταχεία έξοδο από την ύφεση αλλά και να εξασφα-
λίσουµε προοπτικές ανάπτυξης. Η ανάκαµψη και η επιστροφή
στην ανάπτυξη αποτελούν εθνική προτεραιότητα, που πιστεύω
ότι όλοι µας υπηρετούµε. Άλλες λύσεις, δυστυχώς, δεν υπάρ-
χουν. 

Ήδη ως χώρα έχουµε αποκτήσει την αξιοπιστία µας στο εξω-
τερικό και πρέπει να δουλέψουµε σκληρά για να την διατηρή-
σουµε. Παράλληλα έχει ξεκινήσει η εφαρµογή ενός σχεδίου για
τη µετάβαση της πατρίδας σε ένα νέο αναπτυξιακό πρότυπο µε
την προώθηση διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων που θα εξασφα-
λίσουν τις θεσµικές και οικονοµικές προϋποθέσεις για µία σύγ-
χρονη ανταγωνιστική οικονοµία που δυστυχώς δεν είχαµε.

Απαραίτητες πρωτοβουλίες είναι η άµεση εφαρµογή µέτρων
που ευνοούν την επανεκκίνηση της οικονοµίας, όπως είναι η επι-
τάχυνση απορρόφησης προγραµµάτων του ΕΣΠΑ, η αποκατά-

σταση οµαλών συνθηκών ρευστότητας στην αγορά, έτσι θα στη-
ριχθεί ο εµπορικός και βιοµηχανικός κόσµος, η επιτάχυνση των
αποκρατικοποιήσεων που έχει αποδειχθεί παγκοσµίως ότι όπου
το κράτος έκανε τον επιχειρηµατία, απέτυχε και ήταν ο δηµιουρ-
γός σκανδάλων και διαφθοράς, η άµεση βελτίωση της αποτελε-
σµατικότητας της Δηµόσιας Διοίκησης και να έχουµε µια
απλοποίηση του νοµοθετικού και κανονιστικού πλαισίου για να
µην υπάρχουν παραθυράκια. 

Θα πρέπει στο µέλλον η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, να επα-
νεξετάσει το σηµερινό φορολογικό σύστηµα και άκουσα ότι είναι
στην πρόθεσή σας σε λίγους µήνες, ώστε όταν οι δηµοσιονοµι-
κές συνθήκες αρχίσουν να βελτιώνονται να υπάρξει µια σταδιακή
µείωση των φορολογικών επιβαρύνσεων. 

Η χώρα χρειάζεται ένα απλό και σταθερό φορολογικό καθε-
στώς µε µείωση της φορολογίας, ιδίως στους κοινωνικά αδύνα-
µους, στις πολυτεκνικές οικογένειες, στους τρίτεκνους, σε όλους
εκείνους που η πολιτεία οφείλει να παράσχει την κοινωνική της
προστασία και βεβαίως και στον περιορισµό της φοροδιαφυγής
που η Ελλάδα διαπρέπει σε αυτό σε όλα τα επίπεδα. Έτσι θα ενι-
σχύσουµε και τα ελληνικά νοικοκυριά και κατ’ επέκταση την ελ-
ληνική οικονοµία. 

Τα µέτρα που λαµβάνονται µε το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου
είναι δύσκολα για τους πολίτες. Πρέπει, όµως, να γίνει κατα-
νοητό σε όλους ότι οι ρυθµίσεις αυτές αποτελούν το απαραίτητο
πρώτο βήµα για να επιτύχουµε ταχύτερη έξοδο από την ύφεση,
αλλά και προοπτικές ανάπτυξης. Ο δηµοσιονοµικός στόχος που
έχει το φορολογικό νοµοσχέδιο για 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
πρέπει να επιτευχθεί. Είναι κρίσιµο να επιτευχθούν οι στόχοι
αυτοί και να καλύψουµε τις δηµοσιονοµικές ανάγκες που είναι
υπαρκτές και πραγµατικές µέσα στο χρονικό διάστηµα του επό-
µενου έτους, ώστε από εκεί και πέρα να αρχίσει η ανάκαµψη και
όπως είπα και πριν και η µείωση της φορολογίας παντού, ώστε
να έχουµε και ενίσχυση της ελληνικής οικονοµίας. 

Θα ήθελα να αναφερθώ και σε δύο τρία ειδικότερα ζητήµατα.
Κύριε Υπουργέ, έχω καταθέσει για το ένα µία τροπολογία και
αφορά στην ειδική εκκαθάριση των επιχειρήσεων. Υπάρχουν δια-
φορετικές νοµοθετικές µεταχειρίσεις για τις ειδικές εκκαθαρί-
σεις. Υπάρχει το νοµοθετικό διάταγµα 3562/ 1956, το 1383/1983
και ο ν. 1892/1990, τα άρθρα 46 και 46Α. Δεν υπάρχει λόγος να
έχουµε αυτές τις διαφορές. Με την εκκαθάριση των άρθρων 46
και 46Α προβλέπεται ότι οι επιχειρήσεις για τις οποίες δεν έχουν
περατωθεί οι διαδικασίες της εκκαθάρισης, αφ’ ενός µεν απαλ-
λάσσονται από το φόρο της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και
από το φόρο εισοδήµατος. Υπήρξε αυτή η νοµοθετική ρύθµιση
µε τα άρθρα 46 και 46Α και έχει βοηθήσει. Δεν έχει νόηµα να
έχουµε δύο µορφές εκκαθαρίσεων µε τους παλαιούς νόµους και
το νεότερο. Πρέπει να συµπτυχθούν και να έχουµε µεγαλύτερη
αποτελεσµατικότητα. 

Δεύτερον, θα ήθελα να αναφερθώ στους απόστρατους στρα-
τιωτικούς, αναπήρους και θύµατα πολέµων, που έχει προβλεφθεί
η χορήγηση περιπτέρου και υπήρξε νόµος το 2010 ο ν. 3842 που
ανέστρεψε αυτές τους τις φορολογικές δυνατότητες, δεν απαλ-
λάσσεται το εισόδηµά τους. Νοµίζω ότι πρέπει να εξετάσετε να
υπάρχει και σε αυτό µία αντιµετώπιση, διότι είναι κοινωνικά αδύ-
ναµη τάξη.

Κλείνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι η χώρα µας βρίσκεται
σε µια δύσκολη καµπή. Δεν πρέπει να χάσουµε την αξιοπιστία
που έχουµε αρχίσει να ανακτούµε στο εξωτερικό και να µην αφή-
σουµε να πάνε χαµένες οι θυσίες των Ελλήνων πολιτών. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, σε µια στρατηγική προς την ανά-
πτυξη, προς τη στήριξη τη δηµοσιονοµική κινείται και το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο, το οποίο µε τις ρυθµίσεις του θεωρώ ότι θα
διασφαλίσει την απαραίτητη δηµοσιονοµική σταθερότητα, ώστε
να ανοίξει αύριο ο δρόµος για την ανάπτυξη της πατρίδας µας,
να υπάρξει πραγµατική επανεκκίνηση της οικονοµίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κουτσογιαννακόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρό-

εδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση επί της αρχής
αυτού του φορολογικού νόµου, περίµενα ότι θα γινόταν πράγ-
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µατι µια ουσιαστική κατ’ αρχήν συζήτηση, τέτοια που θα µπο-
ρούσε να σηµατοδοτήσει και να δώσει κατευθύνσεις, όπως είπε
και ο κ. Τσούκαλης, περί φορολογικής στοχεύσεως για να τεθούν
βάσεις ενός φορολογικού συστήµατος. 

Θα περίµενα από την Αντιπολίτευση να έρθει και να φέρει συγ-
κεκριµένες προτάσεις. Δυστυχώς όµως τις ίδιες επισηµάνσεις
που έκανα και χθες, µε την αφορµή της συζητήσεως του νοµο-
σχεδίου περί συγχωνεύσεως των νπδδ κ.λπ., κάνω και σήµερα.
Ένα απόλυτο κενό, το οποίο πλέον για µένα είναι ανησυχητικό!
Έχει δοµικά χαρακτηριστικά, χαρακτηριστικά που αναιρούν την
προϋπόθεση του κοινώς βουλεύεσθαι εδώ µέσα. 

Εδώ αναπτύσσονται πάρα πολύ άσχηµες συµπεριφορές. Οµι-
λούν οι µεν από εκεί. Μόλις παύσει ο ηγήτωρ, απέρχονται. Πλή-
ρης περιφρόνηση. Οµίλησαν οι «κεντρικοί», και µετά έπραξαν το
αυτό. Οµιλώ περί των Ανεξαρτήτων Ελλήνων και της Χρυσής
Αυγής. Η κενολογία τους αποδεικνύεται και µόνο από το γεγονός
ότι στα δώδεκα λεπτά της οµιλίας τους είναι ζήτηµα αν αναφέρ-
θηκαν δύο λεπτά έστω και φραστικά στο νοµοσχέδιο. Αναλώθη-
καν σε ένα αντικείµενο το οποίο θεωρούν ενδεχοµένως προνο-
µιακό. 

Ακούσαµε ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής, πάλι µε τα γνωστά
διανθίσµατα, πάλι «οι Γενίτσαροι», πάλι «οι προδότες», πάλι «οι
µνηµονιακοί», πάλι «οι αντιµνηµονιακοί», «αυτοί που εξοντώνουν
µέχρι και βιολογικά το λαό» –το ακούσαµε και αυτό!- χωρίς να
υπάρχει υπόστρωµα και υπόβαθρο. Αν προσδιόριζαν ποια είναι
η πολιτική τους βάση και άποψη, θα είχαµε κάποιες σταθερές να
συζητάµε. 

Το ΚΚΕ έχει µια σταθερά. Λέει «είµαι το ΚΚΕ που υπερασπίζο-
µαι εκείνο το σύστηµα του υπαρκτού σοσιαλισµού κ.λπ.». Έχω
µια σταθερά και µπορώ να διαβουλεύοµαι. Ο ΣΥΡΙΖΑ προσπαθεί
να διαµορφώσει. Θέλει το χρόνο του, κατανοητό. Οι επικινδυνω-
δέστεροι είναι το ένα άκρο και το άλλο, Χρυσή Αυγή και Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες. Δεν υπάρχει πλέον από σήµερα καµµία αµφι-
βολία.  

Υπό αυτές τις προϋποθέσεις λοιπόν το φορτίο που επωµίζεται
η κυβερνητική πλειοψηφία -και το οποίο θα πρέπει επίσης µε συ-
ναίσθηση να αναλάβει κατά την αναλογία του λόγου του ως Μεί-
ζονα Αντιπολίτευση ο ΣΥΡΙΖΑ- είναι να οδηγήσουµε τα πράγµατα
στην ορθή κατεύθυνση.

Ξέρετε, κάποτε είχαµε έναν εισαγγελέα στη Λαµία που όλα τα
αδικήµατα τα είχε κάνει αυτόφωρα. Μέχρι και τις γριούλες από
τα καφενεία των χωριών, όταν δεν είχαν τιµοκαταλόγους, τις
έφερνε στο αυτόφωρο και ξηµεροβραδιάζονταν στα κρατητήρια.
Μετά από λίγο καιρό µετετέθη. Πήγε σε µεγάλη εισαγγελία. Μετ’
ου πολύ ήταν από αυτούς που απετάχθησαν. Εξεδιώχθη από το
Σώµα γιατί έπνιγε φακέλους έναντι ανταλλαγµάτων. Όπως επί-
σης οι πρώτοι που προΐσταντο στις διώξεις οµοφυλοφίλων στη
χιτλερική Γερµανία ήταν οι ίδιοι οµοφυλόφιλοι.

Τα σύνδροµα, λοιπόν, γενιτσαρισµού τα έχουν πρώτα από όλα
οι ηθικολογούντες υπερβαλλόντως, οι πατριδολαγνούντες υπερ-
βαλλόντως, οι τελικά υπηρετούντες τα αλλότρια για να κρύψουν
µε αυτόν τον φερετζέ –γιατί κάποιος είπε χθες ότι ο φερετζές
δεν φτάνει- αυτά τα σχήµατα λόγου, τα κενά ή τα ανοµολόγητα,
των επιδιώξεών τους. Ήδη όµως πρέπει να τους πω και να το ξε-
καθαρίσω ότι αυτό είναι πλέον ορατό από όλους. Και θα φροντί-
σουµε να γίνει ακόµα περισσότερο ορατό.

Το είπα και στη συζήτηση επί του προϋπολογισµού ότι δεν θα
ακολουθήσουµε, αλλά θα απαντήσουµε. Το λέω σήµερα ως δεύ-
τερη ευκαιρία. Και η απάντηση να ξέρουν ότι θα είναι σκληρή.
Θα είναι ανάλογη όχι ήθους και ύφους αλλά θα είναι ανάλογη
της ουσίας και του περιεχοµένου που τους αξίζει. 

Δεύτερον, ό,τι δεν µπορούν να διακρίνουν γύρω τους το µε-
τατρέπουν σε ζόφο. Εγώ λοιπόν ως ιδιώτης, όπως είπε ο κ. Παπ-
πάς, και ως προσκυνηµένος, όπως θα ήθελε να λέει ο κ. Κουίκ,
άρχισα να αναρωτιέµαι αν αυτά που γίνονται στην Ελλάδα υπό
την εκδοχή της άλλης Ελλάδος, που είπε ο κ. Τσούκαλης νωρί-
τερα -και το λέω αυτό µε αφορµή την τοποθέτηση του Υπουργού
περί του άλµατος των εξαγωγών- θέλει κανείς να τα βλέπει ή όχι
και αν του λένε κάτι ή όχι. Γιατί φαίνεται ότι όσοι τα αποσιωπούν
και τα αποκρύπτουν, ενοχλούνται εξ αυτών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Και πολύ σύντοµα σας λέω ότι δεν είναι µόνο το άλµα των εξα-

γωγών, είναι ότι έχουν αυξηθεί οι παραγγελίες στη βιοµηχανία,
ότι τα άλµατα γίνονται σε χώρες κυρίως εκτός Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας. Είναι 29,5% µε 9,5% η αύξηση µεταξύ αυτών των δύο
τοµέων. 

Είκοσι οκτώ χιλιάδες νέα ελληνικά προϊόντα µπήκαν το 2012
σε ξένες αγορές. Ελληνικές εταιρείες υψηλής τεχνολογίας κα-
τακτούν χώρους και στην Αµερική και επενδύουν πάνω τους συγ-
κεκριµένα εξειδικευµένα funds. Η «SUN LIGHT» και ο
«ΓΕΡΜΑΝΟΣ» προµηθεύουν πλέον τους ρωσικούς σιδηροδρό-
µους για όλο το δίκτυο σηµατοδοτήσεως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε συνάδελφε, ολο-
κληρώστε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λόγο και
τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Επίσης, η απόβαση των ελληνικών επιχειρήσεων συνεχίζεται
στην Αµερική. Η «ΟΛΥΜΠΟΣ» έφτασε εκεί και ενισχύει τις εξα-
γωγές. Ακόµα και ο «ΔΡΟΜΕΑΣ» προµηθεύει πλέον µε έπιπλα το
γερµανικό στρατό. Ας πάνε, Λοιπόν, αυτοί εδώ οι κύριοι να τους
ψέξουν και να τους το απαγορεύσουν. Αυτά πάρα πολύ συνο-
πτικά, πάρα πολύ γρήγορα. 

Την Ελλάδα αυτήν δεν την θέλουν. Εµείς θα φτιάξουµε αυτήν
την Ελλάδα, γνωρίζοντας ότι όποιο κόστος και αν έχει αυτό,
εµείς θα το επωµιστούµε. Δεν µας νοιάζει αν θα επανεκλεγούµε
ή όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τελειώσατε, κύριε συνά-
δελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ
πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Δερ-

µεντζόπουλος µε σεβασµό στα επτά λεπτά. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τοποθέτησή µου στη σηµε-

ρινή συζήτηση γίνεται µε τη σκέψη όλων των δύσκολων αποφά-
σεων που έχουµε ήδη λάβει, όλων των δύσκολων στιγµών που
περνούσε, πέρασε και περνάει ο ελληνικός λαός το τελευταίο
διάστηµα και µε την αγωνία και την ευθύνη να βρεθεί επιτέλους
µια πόρτα εξόδου από αυτόν τον φαύλο κύκλο της οικονοµικής
κρίσης στον οποίο έχουµε εγκλωβιστεί. 

Ακόµα αυτή η τοποθέτηση γίνεται κάτω από το πρίσµα των
πρόσφατων δεδοµένων, που είναι η ανάκτηση της αξιοπιστίας
της χώρας µας µετά από τις προσπάθειες της σηµερινής Κυβέρ-
νησης, καθώς και των πρώτων ενδείξεων ανάκαµψης της οικο-
νοµίας.

Οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες αυτής της Κυβέρνησης, επώδυ-
νες σε πολλές περιπτώσεις, έχουν τον εξής προσανατολισµό: Να
τηρηθούν οι δεσµεύσεις της δηµοσιονοµικής προσαρµογής, να
κυριαρχήσουν όροι φορολογικής δικαιοσύνης και να προταχθεί
η κοινωνική ευθύνη απέναντι στους πολίτες. Το υπό συζήτηση
φορολογικό νοµοσχέδιο εντάσσεται στον ευρύτερο σχεδιασµό
αυτής της Κυβέρνησης για τη δηµιουργία ενός δίκαιου και απο-
τελεσµατικού φορολογικού συστήµατος, καθώς και για την ανα-
διοργάνωση του φορολογικού, ελεγκτικού και εισπρακτικού
µηχανισµού, µε την εφαρµογή ενός νέου, αυστηρότερου πλαι-
σίου για την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής.

Με µια συνοπτική θεώρηση των διατάξεων διαπιστώνουµε ότι
µε τις διατάξεις του παρόντος νοµοσχεδίου επιχειρείται η ενί-
σχυση της φορολογικής δικαιοσύνης, µετακυλίοντας κοµµάτι
από το βάρος των µισθωτών και των συνταξιούχων, προχωρών-
τας σε διάκριση ανάµεσα στο εισόδηµα από µισθωτές υπηρεσίες
και από επιχειρηµατική δραστηριότητα και από κεφάλαια, επιχει-
ρείται µια διεύρυνση της φορολογικής βάσης µε την πλήρη έν-
ταξη στο φορολογικό σύστηµα οµάδων που µέχρι σήµερα
φορολογούνταν ελλιπώς, αλλά και µε την υποχρέωση υποβολής
φορολογικών δηλώσεων από όλα τα εισοδήµατα. Αποδεσµεύεται
η κοινωνική από τη φορολογική πολιτική, απελευθερώνοντας πα-
ράλληλα πόρους για την ενίσχυση πολιτών και οικογενειών µε
πραγµατικές ανάγκες.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο περιορισµένος χρόνος που
έχω στη διάθεσή µου δεν µου επιτρέπει να αναφερθώ διεξοδικά
στις λεπτοµέρειες και τα αριθµητικά στοιχεία αυτού του νοµο-
σχεδίου. Είναι κάτι, εξάλλου, που το έχουν κάνει όλοι οι εισηγη-
τές.

Θα αρκεστώ, όµως, σε κάποιες επισηµάνσεις, όπως είναι ότι
σε θεσµικό επίπεδο µπορεί να µην υπάρχει αφορολόγητο όριο,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλλά µε τις ρυθµίσεις πρακτικά
προκύπτει ατοµικό αφορολόγητο όριο που καθορίζεται στις
9.500 ευρώ, που καλύπτει µισθωτούς και αγρότες. Καταργείται
η άδικη ρύθµιση της ετήσιας αντικειµενικής δαπάνης των 3.000
ευρώ και 5.000 ευρώ για τους ανέργους. Με τη ρύθµιση φορο-
λογικού συντελεστή εισοδηµάτων από ενοίκια περιορίζεται η φο-
ρολογική επιβάρυνση γι’ αυτούς που έχουν χαµηλά εισοδήµατα
από αυτά. Θεσπίζεται µηνιαίο και ενιαίο επίδοµα 40 ευρώ για
κάθε παιδί κάθε οικογένειας και πολυτεκνικό επίδοµα 500 ευρώ
σε ετήσια βάση για οικογένειες µε εισόδηµα έως 45.000 ευρώ.
Ακόµα υπάρχουν διατάξεις για την απλοποίηση και των εκσυγ-
χρονισµό της εξυπηρέτησης του κοινού από τις φορολογικές
αρχές και διατάξεις που εντείνουν τη διαδικασία των φορολογι-
κών ελέγχων.

Κύριε Υπουργέ, πάντα ήµουν και συνεχίζω να είµαι υπέρ της
άποψης ότι η χώρα πρέπει να έχει ένα σταθερό και µακροχρόνιο
φορολογικό σύστηµα. Οι διαρκείς αλλαγές, οι τροποποιήσεις και
οι µεταβολές της φορολογικής νοµοθεσίας, όχι µόνο δεν βοη-
θούν στην είσπραξη των εσόδων, αλλά και αποτελούν ανασταλ-
τικό παράγοντα στη δηµιουργία ενός ελκυστικού επιχειρηµα-
τικού περιβάλλοντος, δηµιουργούν την εικόνα ενός αναξιόπιστου
κράτους, ανίκανου να διαχειριστεί τους πόρους του. Φαινόµενα
όπως αυτό των τελευταίων δυόµισι ετών, όπου είχαµε εννέα φο-
ρολογικές µεταβολές και νόµους, πιστεύει κανείς ότι µπορούν
να έχουν θετικά αποτελέσµατα;

Όµως, παρ’ όλα αυτά, εκτιµώ ότι και µετά την ψήφιση του πα-
ρόντος νοµοσχεδίου και παρότι θα έρθει εντός των προσεχών
µηνών η τελική πρόταση για την εθνική φορολογική πολιτική στη
χώρα µας, εάν δεν προβείτε µέχρι το τέλος αυτής της συζήτησης
σε κάποιες αλλαγές, πολύ φοβάµαι ότι θα χρειαστεί πάλι να ξα-
νασυζητάµε σε ένα άλλο φορολογικό νοµοσχέδιο θέµατα που
έχουν να κάνουν µε τη µείωση του φόρου στο πετρέλαιο θέρµαν-
σης. Είναι µία επιβεβληµένη αλλαγή που προκύπτει από το ότι η
παρούσα κατάσταση όχι µόνο δεν αποδίδει τα προσδοκώµενα,
όχι µόνο δηµιουργεί τεράστιο πρόβληµα στην ήδη δοκιµαζόµενη
κοινωνία -πράγµατα που τα λέγαµε εξάλλου από την αρχή, είτε
προφορικά είτε κάποιοι µε ερωτήσεις- αλλά στην πράξη έχει
αποδειχθεί ότι συν τοις άλλοις έχει και τροµακτικές περιβαλλον-
τικές επιπτώσεις.

Θα συζητούµε πάλι θέµατα που αφορούν τη µείωση του ΦΠΑ
στην εστίαση, που αποδεδειγµένα από τη θέσπιση του 23% µέχρι
σήµερα έχει καταρρακωθεί όλος αυτός ο επαγγελµατικός κλά-
δος. Θα συζητούµε και πάλι την εξαίρεση από αυτό το νόµο των
αγροτών που έχουν χαµηλό εισόδηµα. Θα συζητούµε και πάλι
την ανάγκη περαιτέρω µείωσης των φορολογικών συντελεστών
των επιχειρήσεων τόσο για την τόνωση της επιχειρηµατικότητας
όσο και για τη συγκράτηση των επιχειρήσεων στη χώρα µας, που
γειτνιάζει µε άλλες όπου οι αντίστοιχοι φορολογικοί συντελεστές
αποτελούν ένα σηµαντικό παράγοντα προσέλκυσής τους σε
αυτές και αποµάκρυνσης από το ελληνικό έδαφος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η άνιση κατανοµή των φορολο-
γικών βαρών τροφοδοτεί την ανισότητα, την οικονοµική αναπο-
τελεσµατικότητα και τη φοροαποφυγή, καθιστώντας το φορο-
λογικό µας σύστηµα εν τέλει άδικο.

Με γνώµονα την εµπιστοσύνη που έδειξαν οι πολίτες σε αυτήν
την Κυβέρνηση και µε βασικό οδηγό το δηµόσιο συµφέρον υπερ-
ψηφίζω αυτό το νοµοσχέδιο, συµβάλλοντας έτσι στην εθνική
προσπάθεια για την έξοδο από την κρίση και για την αναδιοργά-
νωση του δικαιϊκού συστήµατος στην πατρίδα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα ήθελα να επανα-

λάβω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η συζήτηση σήµερα θα
τελειώσει στις 2.00’ η ώρα το πρωί. Αύριο θα αρχίσουµε στις

10.00’ το πρωί. Θα συνεχιστεί ο κατάλογος ως προτασσόµενες
δευτερολογίες και υποτίθεται ότι σήµερα θα ψηφίσουµε και επί
της αρχής, στο τέλος της συνεδριάσεως. Φαντάζοµαι ότι δεν
υπάρχει αντίρρηση γι’ αυτήν τη διαδικασία, διότι εξακολουθούν
να υπάρχουν εξήντα πέντε συνάδελφοι που δεν έχουν µιλήσει.

Το λόγο έχει ο κ. Καράµπελας για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή κάθε αντιπολιτευόµενος Βουλευτής προσπαθεί να κα-

λύψει την απουσία προτάσεων από την παράταξή του γενικολο-
γώντας, ας δούµε µερικά πράγµατα, µερικά στοιχεία ως προς το
τι προβλέπει αυτό το νοµοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το νοµοσχέδιο που έρχεται στο
ελληνικό Κοινοβούλιο προς ψήφιση είναι το πρώτο σκέλος µιας
ολοκληρωµένης φορολογικής µεταρρύθµισης, µιας µεταρρύθµι-
σης που έχει ως στόχο τέσσερις θεµελιώδεις άξονες: Τη δικαιο-
σύνη, τη σταθερότητα, την ανάπτυξη και την αξιοπιστία.

Ο πρώτος άξονας είναι η δικαιοσύνη, γιατί πρέπει επιτέλους
να σταµατήσουν να επωµίζονται οι ίδιοι και οι ίδιοι τα βάρη της
ελληνικής οικονοµίας. Συνεπώς κρίνεται απαραίτητη η διεύρυνση
της φορολογικής βάσης και ο δικαιότερος καταµερισµός των
φόρων στις διάφορες εισοδηµατικές κατηγορίες. Και αυτό επι-
τυγχάνεται µε το νέο φορολογικό, αφού για εισοδήµατα οικογέ-
νειας µέχρι 24.000 ευρώ θα υπάρχει φοροελάφρυνση συγκριτικά
µε το ό,τι ίσχυε µέχρι σήµερα. Επίσης, µε την έκπτωση φόρου,
το αφορολόγητο όριο σχεδόν διπλασιάζεται και µάλιστα, πρόκει-
ται για ατοµικό και όχι οικογενειακό αφορολόγητο. Επιπλέον, οι
άνεργοι και όλοι όσοι δεν έχουν εισόδηµα δεν θα πληρώσουν κα-
θόλου φόρο σε αντίθεση µε πέρυσι που είχαµε φτάσει στο πα-
ράδοξο αυτές οι κατηγορίες να καλούνται να καταβάλλουν
ακόµα και 500 ευρώ.

Η Κυβέρνηση, δηλαδή, µεριµνά και ενισχύει τα πολύ χαµηλά
εισοδήµατα, ασκώντας κοινωνική πολιτική. Η πλειονότητα των µι-
σθωτών και συνταξιούχων βγαίνει κερδισµένη. Πάνω από ενάµισι
εκατοµµύριο χαµηλόµισθοι και χαµηλοσυνταξιούχοι δεν θα πλη-
ρώσουν ούτε 1 ευρώ φόρο. Επίσης, φροντίζεται η διάκριση των
εισοδηµάτων µισθωτών και επιχειρηµατιών, αλλά και η ισότιµη
φορολογική αντιµετώπιση της επιχειρηµατικής δραστηριότητας.
Καταργείται το ειδικό καθεστώς για τις τραπεζικές και ασφαλι-
στικές ανώνυµες εταιρείες, ενώ φορολογούνται πλέον και ιδιω-
τικές κεφαλαιούχες εταιρείες.

Ο δεύτερος άξονας είναι η σταθερότητα, γιατί δεν είναι δυνα-
τόν, δεν συµβαίνει πουθενά αλλού κάθε χρόνο οι φορολογούµε-
νοι πολίτες, αλλά και οι επενδυτές να βαδίζουν στα τυφλά και να
µην µπορούν να υπολογίζουν λίγους µήνες πριν να συµπληρώ-
σουν τα εκκαθαριστικά τους σηµειώµατα τι φόρο πρόκειται να
πληρώσουν. Είναι κάτι που προκαλεί µεγάλη αβεβαιότητα, ανα-
σφάλεια και, βέβαια, δυσχεραίνει εξαιρετικά το ήδη επιβαρυµένο
επιχειρηµατικό περιβάλλον της χώρας µας. Δεν υπάρχει σοβα-
ρός επενδυτής που να έρθει να βάλει τα χρήµατά του στην Ελ-
λάδα, αν δεν έχει ένα πλάνο σε βάθος χρόνου σχετικά µε τα
κριτήρια και το ύψος φορολόγησής του.

Ο τρίτος άξονας είναι η ανάπτυξη, που είναι ο µοχλός για να
γυρίσουµε την οικονοµία µας από ελλειµµατική σε πλεονασµα-
τική. Η στροφή στην ανταγωνιστικότητα είναι θεµελιώδης προ-
ϋπόθεση για την επίτευξη της ανάπτυξης. Έτσι θα προσελκύ-
σουµε επενδύσεις. Γι’ αυτό και µία από τις βασικές επιδιώξεις
του νέου φορολογικού συστήµατος είναι να µειωθεί η επιβά-
ρυνση των επιχειρήσεων, ώστε να υπάρχουν επενδύσεις, άρα και
νέες θέσεις εργασίας. Αυτό επιτυγχάνεται µε µείωση από το 40%
στο 32% στη συνολική φορολογική επιβάρυνση για τις εταιρείες. 

Επίσης διαµορφώνεται ένα φιλοεπενδυτικό φορολογικό πλαί-
σιο µε τη µείωση του ποσοστού παρακράτησης φόρου από το
25% στο 10% για τα µερίσµατα ή τα κέρδη που κεφαλοποιούνται
ή διανέµονται. 

Επιπλέον, το σύνολο των ασφαλιστικών εισφορών των ελεύ-
θερων επαγγελµατιών στα ταµεία υποχρεωτικής ασφάλισης, στα
επαγγελµατικά ταµεία, θα εκπίπτουν από τα φορολογητέα εισο-
δήµατα.

Για να καταφέρουµε, όµως, να µειωθούν οι φορολογικοί συν-
τελεστές όσο το δυνατόν περισσότερο, έτσι ώστε να µη µειονε-
κτούµε ως επιχειρηµατικό περιβάλλον µε τα αντίστοιχα των
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γειτονικών µας χωρών, θα πρέπει –και αυτός είναι ο τέταρτος
παράγοντας που διέπει αυτό το νοµοσχέδιο- να αυξήσουµε την
αξιοπιστία µας, την αξιοπιστία του φορολογικού συστήµατος της
χώρας. Και αυτό δεν γίνεται µε µαγικές συνταγές. Τους τελευ-
ταίους µήνες έγινε µία σοβαρή προσπάθεια για να επανέλθει η
αξιοπιστία της χώρας µας στο εξωτερικό. Τώρα έχει φθάσει η
στιγµή να αλλάξει και το κλίµα εντός συνόρων. Πρέπει να είµαστε
φορολογικά συνεπείς. Πρέπει να ξεκινήσει η επιστροφή των κα-
ταθέσεων, ώστε να λειτουργήσει ξανά σωστά η οικονοµία. Και,
όπως έχει τονίσει και ο κύριος Πρωθυπουργός, µόνο έτσι θα γίνει
εφικτός ένας ενιαίος φόρος, flat rate tax, 15% στα κέρδη στο σύ-
νολο των επιχειρηµατικών δραστηριοτήτων.

Το νέο φορολογικό σύστηµα είναι πιο απλό. Συγκεκριµένα,
από τα οκτώ φορολογικά κλιµάκια που υπήρχαν για µισθωτούς
και συνταξιούχους, πλέον θα έχουµε µόνο τρία. Η πρώτη κλίµακα
αφορά φόρο 22% στα εισοδήµατα µέχρι 25.000 ευρώ, η δεύτερη
αφορά φόρο 32% για εισοδήµατα από 25.000 ευρώ έως 42.000
ευρώ και η τρίτη προβλέπει 42% φορολόγηση για εισοδήµατα
άνω των 42.000 ευρώ.

Σε ό,τι αφορά τους πολύτεκνους, για τους οποίους έχει γίνει
πολύς λόγος το τελευταίο διάστηµα –και αναφέροµαι στην Αντι-
πολίτευση- µην παραπλανάτε άλλο τον κόσµο. Το καταλαβαίνω
ότι αυτό είναι το µοναδικό δυνατό σας σηµείο, αλλά υπάρχουν
και όρια. 

Οι πολύτεκνοι, λοιπόν, µε χαµηλά εισοδήµατα, µε το επίδοµα
τέκνων που θεσπίζεται πλέον και ισχύει και για περιπτώσεις µε
ένα ή δύο παιδιά, θα έχουν φοροελάφρυνση σε σχέση µε τα ση-
µερινά δεδοµένα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µπορούσα, αν υπήρχε περισσότερος χρόνος, να ανα-
φερθώ διεξοδικά και να σας παραθέσω πολύ περισσότερα πα-
ραδείγµατα. Όµως, αναγκάζοµαι να συνεχίσω την οµιλία µου.

Αναφορικά µε τους αγρότες, θα υπάρξει φορολογικός συντε-
λεστής για την αγροτική δραστηριότητα, αλλά για το 2013 θα
φορολογηθούν µε βάση την κλίµακα µισθωτών και συνταξιούχων.
Έχει σηµασία η είσοδος των αγροτών στη φορολογική βάση,
αφού κάτι τέτοιο θα πλήξει τα καρτέλ και τους µεσάζοντες. Στα-
διακά, δηλαδή, και οι αγρότες θα δουν αύξηση του εισοδήµατός
τους, ενώ οι καταναλωτές θα επωφεληθούν από τη µείωση των
τιµών των προϊόντων που θα φθάνουν στα ράφια των καταστη-
µάτων.

Επιπλέον, η αύξηση του ατοµικού αφορολόγητου, όπως ανα-
φέρθηκε και προηγουµένως, ή θα απαλλάσσει ή θα µειώνει ση-
µαντικά το φόρο που θα κληθούν να πληρώνουν οι αγρότες.

Η Κυβέρνηση κινείται σε πολλές διαστάσεις µε ευελιξία, ταχύ-
τητα και µε µόνο συµφέρον την ανάπτυξη της ελληνικής οικονο-
µίας. Κάνει πράξη αυτά που έχει υποσχεθεί µέσα στην Ευρώπη
και δεν τρέχει ούτε στη Λατινική Αµερική για ανέξοδη ψευτοεπα-
νάσταση ούτε στη βίλα «Αµαλίας» για ανακατάληψη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η χώρα και θα αποφύγει την πλήρη καταστροφή και θα νοικο-
κυρευτεί. Οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και των άλλων
παρατάξεων που στηρίζουν την Κυβέρνηση, στηρίζουµε αυτήν
την προσπάθεια και απαιτούµε από εσάς, κύριε Υπουργέ, αλλά
και από τους κρατικούς λειτουργούς να παρακινηθούν και να λά-
βουν τις ευθύνες τους, ώστε να υλοποιηθούν όλα όσα ψηφί-
ζουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η Βουλευ-

τής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σοφία Σακοράφα.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά έχει καταφέρει

αυτή η τρικοµµατική Κυβέρνηση να στρεβλώσει, να αναποδογυ-
ρίσει τελείως κάθε έννοια που περιγράφει την πραγµατικότητα.
Δεν είναι δυνατόν! Δεν µπορούµε άλλο ούτε εµείς ούτε η ελλη-
νική κοινωνία, που έχει ξεπεράσει προ πολλού κάθε όριο αντο-
χής, να ακούει τον Πρωθυπουργό να µιλά για δίκαιη και
απλούστερη φορολογία. Αναρωτιέµαι, πρέπει να επιτεθώ –εννοώ

πολιτικά- ή να ειρωνευτώ, όταν λέγοντας «δικαιοσύνη» εννοείτε
ότι όσο πιο πολλά παιδιά έχεις, τόσο πιο πολύ θα αυξάνει ο
φόρος, ενώ όσο µεγαλύτερα έσοδα έχεις από ενοίκια και µερί-
σµατα, τόσο θα µειώνεται.

Αναρωτιέµαι, πρέπει να επιτεθώ ή να ειρωνευτώ, όταν λέγον-
τας «απλούστερο φορολογικό σύστηµα» εννοείτε ότι οι ελεύθε-
ροι επαγγελµατίες θα φορολογούνται όπως οι πολυεθνικές και
οι τράπεζες ακόµα λιγότερο από πριν. Και, βέβαια, η ειρωνεία
είναι το τελευταίο καταφύγιο αυτού που τα έχει πει όλα, αυτού
που επιβεβαιώνεται σε όλα –και, µάλιστα, µε τρόπο τραγικό- και
το τελευταίο οχυρό αυτού που µιλά για την αλήθεια µε αλήθειες.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάσταση στην πα-
τρίδα µας είναι τόσο σοβαρή, η Κυβέρνηση ασκεί εν πλήρει συ-
νειδήσει τέτοιας πρωτοφανούς έκτασης και έντασης βία στο λαό
µας –κοινωνική και οικονοµική- βία πρωτόγονη και αλόγιστη,
ώστε ο µόνος δρόµος που αποµένει, είναι ο δρόµος της ευθείας,
της κατά µέτωπον πολιτικής επίθεσης.

Όλοι οι άλλοι δρόµοι είναι κλειστοί, κύριε Σαµαρά. Έχουν κλεί-
σει από τότε που µε συµµάχους αυτούς που µας καταληστεύουν,
ντόπιους και ξένους, κερδίσατε τις εκλογές του τρόµου και των
εκβιασµών. Έχουν κλείσει από τότε που τολµήσατε να αµαυρώ-
σετε την ιστορία της Αριστεράς και άλλων αντιστασιακών χώρων,
εσείς που στη θέση της αντίστασης επιλέγατε πάντα τη βολική
υποταγή.

Όλοι οι άλλοι δρόµοι είναι κλειστοί, κύριε Βενιζέλο. Έχουν
κλείσει από τότε που µε το στικάκι στην τσέπη εν µέσω εκλογών
βγάζατε πύρινους λόγους για τη φοροδιαφυγή και σήµερα σας
φταίει η Αριστερά και η βίλα για τις δύο χιλιάδες –τουλάχιστον-
βίλες που αφήσατε στο φορολογικό απυρόβλητο.

Όλοι οι άλλοι δρόµοι είναι κλειστοί, κύριε Κουβέλη. Έχουν
κλείσει από τότε που αποφασίσατε να γίνετε το άλλοθι της πιο
βάρβαρης, της πιο επιθετικής, της πιο ακραίας Κυβέρνησης,
συγκρινόµενης ευθέως και µε κάποιες πριν από τη Μεταπολί-
τευση κυβερνήσεις.

Ο µόνος ανοιχτός δρόµος είναι ο δρόµος της πολιτικής επίθε-
σης. Και δεν µπορεί να γίνει αλλιώς, γιατί αυτή είναι η µοιραία, η
νοµοτελειακή κατάσταση δύο αντίθετων κόσµων. Εµείς και εσείς.
Είναι η δική σας Κυβέρνηση που φτιάχνει ένα επαχθές, όχι φο-
ρολογικό ούτε καν φοροεισπρακτικό, αλλά µέσα σε τούτη τη λαί-
λαπα ένα φοροµπηχτικό νοµοσχέδιο για το δοκιµαζόµενο, το
χειµαζόµενο λαό, ενώ βεβαίως αφήνει σκανδαλωδώς και άκρως
προκλητικά το εφοπλιστικό κεφάλαιο µε τις πολλές ξένες και τις
λιγοστές ελληνικές σηµαίες στο φορολογικό απυρόβλητο.

Γνωρίζετε καλά, κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, ότι οι Έλ-
ληνες εφοπλιστές σπάνε φέτος, αυτήν τη χρονιά της τραγωδίας
για το λαό µας, όλα τα ρεκόρ των επενδύσεων και του πλούτου.
Γνωρίζετε ότι απ’ αυτούς, δεκατέσσερις εφοπλιστές βρίσκονται
στις πρώτες εκατό θέσεις, καθώς µόνο φέτος έχουν επενδύσει
κεφάλαια ύψους 3,8 δισεκατοµµυρίων δολαρίων για αγορές
νέων πλοίων.

Γνωρίζετε ότι στην αγορά ναυπηγήσεων το 2012 οι Έλληνες
εφοπλιστές προχώρησαν σε παραγγελίες πλοίων αξίας 4 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ, ενώ συνολικά κατέχουν το 14% του συνολι-
κού αριθµού παραγγελιών παγκοσµίως. 

Γνωρίζετε, βέβαια -και όχι απλώς το αποδέχεστε ως «άβουλοι,
δειλοί και µοιραίοι αντάµα»- αλλά το υπηρετείτε κιόλας µε νεο-
φιλελεύθερη θέρµη, ότι µε βάση αυτό το επαίσχυντο φορολογικό
2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ θα βγουν από τους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους, ενώ µε παραπάνω από πενήντα φοροαπαλλαγές
θα στείλετε για άλλη µία φορά τους εφοπλιστές σε φορολογι-
κούς παραδείσους.

Βέβαια, επικαλείσθε τη νοµιµότητα, µε θρασύτητα και προκλη-
τική υποκρισία, µε την οποία λειτουργείτε και επιχειρείτε εναντίον
των νέων που έχουν µία άλλη άποψη για τον κόσµο και τη θέση
του ανθρώπου σε σχέση µε τη δική σας που τον διαµελίζει, τον
τεµαχίζει και τον πετά στα σκουπίδια. Λαµπρή νοµιµότητα! Την
ίδια στιγµή, παρέα µε τους µεγαλοκαναλάρχες εφαρµόζετε τον
οδικό χάρτη της διαπλοκής: χρήµα για παραγωγή ενηµέρωσης,
ενηµέρωση για παραγωγή πολιτικής, πολιτική για παραγωγή
χρήµατος. Είναι τα γνωστά υποζύγια, οι µισθωτοί και οι συνταξι-
ούχοι και οι οικογένειες µε παιδιά που θα χρηµατοδοτούν µε το
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αίµα τους –στην κυριολεξία, µε το αίµα τους- το δικό σας πάρτι. 
Και βέβαια το ζήτηµα της λίστας θα το συζητήσουµε προσε-

χώς.
Δεν µπορεί, όµως, δεν γίνεται, όταν αφαιµάζουµε τον ελληνικό

λαό, όταν κάθε µέρα σε χίλια νοικοκυριά έχουµε διακοπή ρεύµα-
τος, να µην πάµε και στην ταµπακιέρα. Όταν λιποθυµούν παιδιά
στα σχολεία, όταν καταρρέει η υγεία, δεν µπορούµε να µην πάµε
στην ταµπακιέρα, σ’ αυτήν την ταµπακιέρα που, κύριε Σαµαρά,
δεν είναι χθεσινή. Είναι απόλυτη ευθύνη και δική σας και των
δικών σας κυβερνήσεων. Για να σοβαρολογούµε, δηλαδή, είναι
η πολιτική βούληση να µην ακουµπήσετε τα κεφάλαια που βγαί-
νουν έξω. 

Βέβαια, τα δύο τελευταία χρόνια αυτοί µε τους οποίους, κύριε
Σαµαρά, συγκυβερνάτε, δεν έδειξαν απλώς πολιτική βούληση,
δεν ανέλαβαν απλώς κυρίαρχη ευθύνη να πλουτίσουν κι άλλο
τους µεγαλοκαταθέτες, αλλά συνέλαβαν, οργάνωσαν και εκτέ-
λεσαν το πλέον ανήθικο και παράνοµο σχέδιο στην πλέον δύ-
σκολη περίοδο µε θύµα τον καθηµαγµένο ελληνικό λαό. 

Η επίθεσή µας, λοιπόν, κύριοι, είναι κατά µέτωπον. Έχετε κάνει
κατάληψη στις ζωές µας, στις ζωές και στο µέλλον των παιδιών
µας, στην πατρίδα µας, έχετε κάνει κατάληψη στο ύστατο δι-
καίωµα, το δικαίωµα για την αξιοπρέπεια. Είµαστε απέναντι και
σε πλήρη σύγκρουση.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Δηµή-
τριος Παπαδηµούλης. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ώρα που η

επικαιρότητα και η χειραγωγούµενη ενηµέρωση των πολιτών από
τη µιντιοκρατία των ολιγαρχών κυριαρχείται από τις βίλες και τα
στικάκια µε τη συνοδεία µεγατόνων συκοφαντικής επίθεσης
εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ, επιχειρείτε στη ζούλα και στα µουλω-
χτά να περάσετε και ταυτόχρονα να κρύψετε από τον ελληνικό
λαό το φορολογικό νοµοσχέδιο και την ουσία της πολιτικής σας,
που εντείνει και την ύφεση και την ανεργία και τη φτώχεια και
την ανθρωπιστική κρίση και την άνιση κατανοµή των βαρών. 

Και θα ήθελα να κάνω και µια παρατήρηση προς τον απόντα
Αρχηγό του ΠΑΣΟΚ, την οποία ελπίζω να του τη µεταφέρει ο Κοι-
νοβουλευτικός του Εκπρόσωπος κ. Χρυσοχοΐδης. 

Κύριε Βενιζέλο, όσο και να κραυγάζετε εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ-
ΕΚΜ, όσο και να συκοφαντείτε και να προσπαθείτε να καλλιερ-
γήσετε ένα εµπόριο µίσους εναντίον της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, τόσο περισσότερο µας πείθετε, µιλώντας για τη δήθεν
κατάπτυστη πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ περί προκαταρκτικής επιτρο-
πής, ότι πρέπει να αναζητηθούν όχι µόνο οι ενδεχόµενες ποινικές
ευθύνες του κ. Παπακωνσταντίνου, που είναι µεγάλες και ολο-
φάνερες, αλλά και οι ενδεχόµενες δικές σας ποινικές ευθύνες.
Και πείθετε όχι µόνο εµάς, αλλά και την πλειοψηφία του ελληνι-
κού λαού. Γι’ αυτό και παραξενεύοµαι, γιατί εβδοµάδες τώρα δεν
έχω δει καµµία δηµοσκόπηση που να θέτει αυτό το ερώτηµα
στον ελληνικό λαό: «Πιστεύετε ότι πρέπει να ερευνηθούν και οι
ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες όχι µόνο του κ. Παπακωνσταντί-
νου, αλλά και του κ. Βενιζέλου;». 

Να σας το πω λιανά, κύριοι της συγκυβέρνησης, που ξαφνικά
γίνατε συνεταίροι του Βενιζέλου και στη σκανδαλώδη διαχείριση
της κ. Λαγκάρντ και οι Νεοδηµοκράτες και οι ΔΗΜΑΡίτες;
Έφτασε ο Φώτης ο Κουβέλης να «σφάζει» Βουλευτές του µε αρ-
χηγική απόφαση στην ποδιά του Βαγγέλη; 

Όσο και να θέλει να κρύψει κανείς τις ευθύνες Βενιζέλου πίσω
από τις προφανείς και ολοφάνερες ευθύνες Παπακωνσταντίνου,
είναι αδύνατον. Διότι, αν είναι αδίκηµα η αλλοίωση ενός δηµο-
σίου εγγράφου, είναι αδίκηµα και η υπεξαγωγή του ίδιου δηµο-
σίου εγγράφου, του ίδιου ή αλλοιωµένου.

Και κάτι ακόµα. Πίσω από το αλαλούµ µε το στικάκι, που εσείς
το χάσατε, εσείς το κρύψατε, εσείς βγάζατε τα αντίγραφα, εσείς
δυόµισι χρόνια δεν το αξιοποιήσατε, ήδη είναι αδύνατον να κρύ-
ψετε το ότι δυο χρόνια δεν έχετε µαζέψει ούτε ένα ευρώ από το
στικάκι, γιατί προστατεύατε τους πλούσιους φίλους σας. 

Και ήρθε χθες και «Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ» να πει
µε ονόµατα ότι µέσα στη λίστα Λαγκάρντ είναι και κάποιοι από

τα βαποράκια του σκανδάλου της «SIEMENS», που οι ίδιοι πάλι
κλείσατε άρον-άρον και όπως-όπως. Πρόκειται, δηλαδή, γι’ αυ-
τούς που  µετέφεραν από το «µαύρο ταµείο» της «SIEMENS» τα
λεφτά σε «λαδωµένους» πολιτικούς και κρατικοδίαιτους αξιωµα-
τούχους. 

Έρχοµαι τώρα στο φορολογικό νοµοσχέδιο. 
Τι κάνετε µε το φορολογικό νοµοσχέδιο; Υπερφορολογείτε αυ-

τούς που ήδη πληρώνουν φόρους, µε προσδοκία άντλησης πρό-
σθετων εσόδων 2,5 δισεκατοµµυρίων σε µια Ελλάδα που πάσχει
από φτώχεια, από ανθρωπιστική κρίση, από ύφεση, από ανεργία,
που ο κόσµος φωνάζει και βογκάει «ουκ αν λάβοις παρά του µη
έχοντος». 

Την ίδια ώρα, ο προϋπολογισµός σας, κύριε Μηταράκη, από
φοροδιαφυγή το 2013 έχει έσοδα ένα ολοστρόγγυλο Ο ευρώ.
Πρόκειται για δικά σας στοιχεία, του Νοεµβρίου του 2012. Ανα-
φέρονται είκοσι µία χιλιάδες offshore εταιρείες στην Ελλάδα που
κατέχουν ακριβά ακίνητα. Από αυτές, οι δεκαέξι χιλιάδες είναι
ενεργές. Ξέρετε πόσες έκαναν δήλωση, όπως υποχρεούνται
σύµφωνα µε το νόµο; Εννιακόσιες εξήντα πέντε! Ξέρετε πόσο
φόρο έχετε µαζέψει από όλες αυτές τις offshore εταιρείες, που
κατέχουν τα περισσότερα ακριβά ακίνητα στην Ελλάδα αξίας
πολλών δεκάδων ή εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων ευρώ; Έχετε
µαζέψει 345.000 ευρώ!

Και δεν σας τα λέµε µόνο εµείς, αλλά και η τρόικα. Η τελευταία
έκθεση της τρόικας το Νοέµβριο του 2012 µιλάει για πλήρη
απραξία για ελέγχους σε πρόσωπα υψηλού πλούτου. Σας τα
«χώνουν» και οι δανειστές σας που είναι νεοφιλελεύθεροι!

Το 2011 επιβάλατε, κύριε Μηταράκη -το ψηφίσατε ΠΑΣΟΚ και
Νέα Δηµοκρατία- µια έκτακτη εισφορά 5% σε τεκµήρια υψηλού
πλούτου, σε σκάφη, πισίνες και αυτοκίνητα υψηλού κυβισµού.
Με βάση δικά σας στοιχεία, το κράτος µάζεψε µέσα στο 2011
από αυτό το φόρο 100 εκατοµµύρια ευρώ. Αν ψάξετε να το
βρείτε στη φορολογική δήλωση του 2012, θα δείτε ότι δεν υπάρ-
χει. Το καταργήσατε. Η µόνη έκτακτη εισφορά που καταργήσατε
είναι αυτή µε την οποία µαζέψατε 100 εκατοµµύρια ευρώ από
πλούσιους φίλους σας, την ώρα που γδέρνετε µισθωτούς, συν-
ταξιούχους, ανέργους, αγρότες, µικροµεσαίους. 

Όσον αφορά τις ενδοοµιλικές συναλλαγές, υπάρχει ένα τερά-
στιο πάρτι φοροδιαφυγής για τις πολυεθνικές. Τι λέει το φορο-
λογικό σας νοµοσχέδιο; Μιλάει –σε περίπτωση που διαπι-
στωθούν- για πρόστιµο 10.000 ευρώ για τη µία παράβαση και
100.000 ευρώ για την άλλη παράβαση. Μα, αυτοί κερδίζουν δε-
κάδες εκατοµµύρια και δισεκατοµµύρια. Τους βολεύουν αυτά τα
πρόστιµα. Και η Διεύθυνσή σας στο δικό σας Υπουργείο τα τε-
λευταία χρόνια ήλεγξε ένα φάκελο, επέβαλε ένα πρόστιµο και
αυτό δεν έχει εισπραχθεί. Και όταν κάποιος -ο κ. Νυχάς- στον
ΕΦΕΤ -µε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, κύριε Χρυσοχοΐδη- βρήκε ένα
σκάνδαλο στη «LIDL», τον ξηλώσατε για να βάλετε τον κολλητό
σας, κ. Μίχα. 

Όσον αφορά τη φορολογία καυσίµων, ο κόσµος υποφέρει -ιδι-
αίτερα στη Βόρεια Ελλάδα- πεθαίνει από το κρύο και οι µόνοι
που κερδίζουν επειδή έχει πέσει η κατανάλωση είναι οι λαθρέµ-
ποροι καυσίµων, που επωφελούνται από τον αυξηµένο φόρο µε
την ασυδοσία στο ναυτιλιακό πετρέλαιο, γιατί δεν έχετε βάλει
πλαφόν στο πόσο αφορολόγητο καύσιµο µπορεί να παίρνει κάθε
πλοίο. Οπότε βλέπουµε να οργιάζει το λαθρεµπόριο καυσίµων
και µε τις εικονικές εξαγωγές. Και ξέρετε πολύ καλά ότι αυτή
είναι µια υπόθεση δεκαετιών µε υψηλή προστασία. Γιατί για να
κάνεις λαθρεµπόριο καυσίµων, πρέπει να έχεις αποθήκες, πρέπει
να έχεις βυτία, πρέπει να έχεις πρόσβαση στα διυλιστήρια. Επο-
µένως πρέπει να έχεις µεγάλα συµφέροντα. Είναι αυτά για τα
οποία δεν µιλάει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ, αλλά και όλος ο διεθνής
Τύπος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για ένα λεπτό ακόµα την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Παπαδηµούλη, θα

σας παρακαλούσα να συντοµεύετε, διότι, απ’ ό,τι ξέρετε, υπάρ-
χουν πολλοί συνάδελφοί σας να µιλήσουν. 

Έχετε µισό λεπτό το πολύ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα την
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ανοχή σας, όπως έδειξε ανοχή το Προεδρείο και για προηγού-
µενους οµιλητές. Δεν κάνω ποτέ κατάχρηση του χρόνου. 

Όλος ο διεθνής Τύπος, λοιπόν, µιλάει για µια διεφθαρµένη πο-
λιτική εξουσία, για ένα αµαρτωλό τρίγωνο: πολιτική εξουσία, οι-
κονοµική εξουσία, Έλληνες ολιγάρχες, µιντιοκρατία. 

Περιµένω µια απάντηση από την Κυβέρνηση στο εξής: Γιατί
λίγες µέρες πριν µπουν οι επίτροποι στις τράπεζες σε εφαρµογή
της ανακεφαλαίωσης, όπως εσείς την υλοποιείτε και την ώρα
που καµµία επιχείρηση δεν παίρνει δάνειο από τις τράπεζες -γιατί
δεν έχουν λεφτά- µία εκδοτική επιχείρηση, το «MEGA», πήρε 10%
νέο δάνειο συν 88% ανανέωση του παλαιού δανείου; Με ποιους
όρους το πήρε; 

Θέτουµε, λοιπόν, όλα αυτά τα ζητήµατα, όπως και το γιατί δεν
βάζετε επιτέλους διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες, προκει-
µένου να πάρει έσοδα  το δηµόσιο. Αυτό ήταν στο δεύτερο µνη-
µόνιο, στη σελίδα 168. Και ίσως αυτό να ήταν και το µόνο σηµείο
του δεύτερου µνηµονίου που δεν υλοποιείτε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε
Παπαδηµούλη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, είναι δυνατόν να σταµατήσει να κτυπάει για

τριάντα δεύτερα αυτό το µηχάνηµα; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, κύριε Παπαδη-

µούλη, µε συγχωρείτε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε, θα

µιλήσω µ’ αυτό. 
Αυτοί που διαβάζουν εδώ τις έτοιµες αποφάσεις σας µας λένε

για προτάσεις. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)
Σας έχουµε προτείνει λοιπόν το εξής: Σε όλη την Ευρώπη

υπάρχει, κύριε Μαυραγάνη –κι είστε οικονοµολόγος επαγγελµα-
τίας, της αγοράς- ενιαία φορολογική κλίµακα. Τα έσοδα απ’ όλες
τις πηγές αθροίζονται σε ένα σύνολο και φορολογούνται µε µία
προοδευτική κλίµακα, µε πολλούς συντελεστές. Εσείς εδώ έχετε
χωριστή κλίµακα για τα µερίσµατα, χωριστή κλίµακα για τα ακί-
νητα, χωριστή κλίµακα για το ένα, χωριστή για το άλλο, ευνοών-
τας τους πλούσιους και µε το φορολογικό νοµοσχέδιο που
φέρνετε ευνοείτε περισσότερο τους πιο πλούσιος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Παπαδη-
µούλη, σας παρακαλώ πάρα πολύ, τελειώσατε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κλείνω µε αυτό. Ένας που
έχει γκαρσονιέρα ή δυάρι και τσοντάρει στη σύνταξή του µε ένα
χαµηλό ενοίκιο που παίρνει και παλιά δεν πλήρωνε φόρο για
αυτό το µικρό εισόδηµα, τώρα θα πληρώσει 10%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε. Γιατί µε φέρνετε σε δύσκολη θέση; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ο κ. Βουλγαράκης που έχει
τακτοποιήσει τον εαυτό του και τα παιδιά του και εισπράττει
πάρα πολλά από ενοίκια, δεν θα πληρώσει 45%, αλλά 33% για
τα 100.000 ή τα 200.000. 

Αυτά λέµε και ενοχλούνε και γι’ αυτό µας εµπιστεύεται ένας
κόσµος ως δύναµη δηµοκρατίας, προόδου, αλλαγής και ανατρο-
πής ενός σάπιου πολιτικού συστήµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν σέβεστε το
Προεδρείο και τους συναδέλφους που περιµένουν να µιλήσουν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όσο κι αν προσπαθείτε να
µας εµφανίσετε ως αναρχικούς και κουκουλοφόρους, δεν πεί-
θετε, ακόµα και µε τη βοήθεια του Προεδρείου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, είναι να µιλήσουν ακόµα εβδοµήντα Βουλευτές. Έχουν προ-
ετοιµαστεί εβδοµήντα άνθρωποι να τοποθετηθούν γι’ αυτό το
νοµοσχέδιο. Εάν ο καθένας από εµάς παίρνει τρία επιπλέον
λεπτά από τα επτά λεπτά που δικαιούται, αντιλαµβάνεστε ότι
αυτό είναι τουλάχιστον έλλειψη σεβασµού στα πρόσωπά αυτών
των ανθρώπων. Λυπάµαι, αλλά, όσο εγώ θα είµαι στο Προεδρείο,

δεν πρόκειται να ανεχθώ για κανέναν να υπερβεί το χρόνο πάνω
από µισό λεπτό. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αθανάσιος Πετράκος. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών όταν µίλησε παρουσίασε µία

ειδυλλιακή εικόνα για τη χώρα, επειδή είδε αύξηση των εξαγω-
γών. Αύξηση των εξαγωγών είδατε, κύριε Υπουργέ, γιατί έχει κα-
ταρρεύσει η εσωτερική κατανάλωση και οι επιχειρήσεις το µόνο
που κάνουν είναι να εξάγουν. Δεν µας είπατε, όµως, ότι την ώρα
που ανακοινώθηκε η αύξηση των εξαγωγών, σήµερα στις οικο-
νοµικές εφηµερίδες έχουµε κι άλλα νέα. 

Πρώτο νέο: Μείωση της βιοµηχανικής παραγωγής κατά 3,5%. 
Δεύτερο νέο: Αναστέλλει τη λειτουργία της η ιστορική εταιρεία

«Νερά Λουτρακίου». 
Τρίτη είδηση: Αίτηση υπαγωγής στο άρθρο 99 περί πτώχευσης

ο Χατζηιωάννου και τα «SPRIDER». 
Κίνδυνος να απολυθούν διακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι της κα-

πνοβιοµηχανίας «ΚΑΡΕΛΙΑ», µίας ιστορικής καπνοβιοµηχανίας
στην Καλαµάτα εκατόν είκοσι πέντε χρόνων, αν προχωρήσουν οι
προτάσεις της Κοµισιόν και οι δικές σας προτάσεις του φορολο-
γικού νοµοσχεδίου, το οποίο συνεχίζει την πολιτική Αλογοσκούφη
από το 2005. 

Λέτε ότι  µειώσατε το λαθρεµπόριο των καυσίµων. Σας απαν-
τήσαµε. Αυξήσατε όµως το κρύο και την παγωνιά στον κόσµο.
Το λαθρεµπόριο δεν το µειώσατε, γιατί έχουµε δεδοµένα στοι-
χεία, ότι το 2005 στα τσιγάρα το λαθρεµπόριο ήταν 3%. Η αύ-
ξηση της τιµής των φθηνών τσιγάρων υπέρ µεγάλων µονο-
πωλιακών οµίλων ξέρετε πόσο έχει εκτοξεύσει σήµερα το λα-
θρεµπόριο των τσιγάρων; Στο 17%. Και µε τη δική σας φορολο-
γική πολιτική, που συνεχίσατε σε προηγούµενο νοµοσχέδιο, θα
πάει πάνω από 20%. Άρα, λοιπόν,  υπάρχει κι αυτή η αντιειδυλ-
λιακή εικόνα, την οποία δεν παρουσιάζετε. 

Ο κ. Βορίδης µάς είπε να πούµε έναν καλό λόγο στους Υπουρ-
γούς που ασχολήθηκαν µε τα πενήντα τέσσερις χιλιάδες ονό-
µατα. Λάθος, κύριε Βορίδη. Οι κύριοι Υπουργοί πρέπει να πουν
έναν καλό λόγο σε εµάς, που είχαµε καταθέσει ερώτηση µε το
συνάδελφο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ για το σύ-
στηµα Target2, που στις 30 Αυγούστου δεν µας απαντήσατε. Με-
τατρέψαµε την ερώτηση µας σε επίκαιρη, δεν ήρθατε. Στείλατε
µία απάντηση στις 5 Οκτώβρη εκπρόθεσµα, γιατί τότε µπορού-
σατε. 

Αναγκαστήκατε από την ερώτηση να ασχοληθείτε µε τη λίστα
των πενήντα τεσσάρων χιλιάδων ονοµάτων που έβγαλαν πάνω
από 100.000 ευρώ στο εξωτερικό µέσω της νοµίµου οδού, µέσω
του τραπεζικού συστήµατος. Αν δεν είχαµε κάνει την ερώτηση,
δεν θα είχατε ασχοληθεί καθόλου. Άρα, λοιπόν, πρέπει να ευχα-
ριστήσετε εµάς, που αναγκαστήκατε να ασχοληθείτε και δεν
µπορούσατε παρά να µας δώσετε µία απάντηση. Αναγκαστή-
κατε. 

Ο κ. Βενιζέλος έσχιζε τα ιµάτιά του εδώ όλες τις τελευταίες
ηµέρες εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ.  Άκουσον άκουσον τι είπε, «ότι γί-
νεται η χώρα κανονική χώρα». Δηλαδή είκοσι χρόνια που κυβερ-
νούσε το ΠΑΣΟΚ η χώρα δεν ήταν κανονική; Άρα το ΠΑΣΟΚ
απέτυχε πλήρως. Εποµένως να µη φωνάζει εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ.

Όµως ας πάµε να  δούµε τι λέτε τώρα µε το φορολογικό σας
νοµοσχέδιο, γιατί ο κ. Βορίδης είπε ότι έχουν καταρρεύσει τα
στερεότυπα του ΣΥΡΙΖΑ. Οι µνηµονιακές πολιτικές που εφαρµό-
ζει η τρικοµµατική Κυβέρνηση, καθώς και οι προηγούµενες, είχαν
έναν και µόνο σκοπό, να υφαρπάξουν τη δηµόσια και ιδιωτική
περιουσία και να την εκποιήσουν στο µεγάλο κεφάλαιο. Με την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου του πολυνοµοσχεδίου φρον-
τίσατε να τεθούν οι βάσεις για να εκποιηθεί η δηµόσια περιουσία. 

Προσέξτε κάτι. Χθες το βράδυ οι Ηνωµένες Πολιτείες –και σ’
αυτήν την ερώτηση δεν έχετε έρθει να απαντήσετε- το State De-
partment, θυµίζοντας δεκαετία του ’50 και του ’60, έκανε παρέµ-
βαση -είχε κάνει βέβαια ο αρµόδιος Επίτροπος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης πρώτα- για την πώληση της ΔΕΠΑ και του ΔΕΣΦΑ, απει-
λώντας ότι, αν την πουλήσετε στην «GAZPROM» τότε θα γίνει κό-
λαση και από κοντά οι ντόπιοι υποστηρικτές τους εδώ, γιατί
θέλουν βέβαια να την ξεπουλήσουν. 

Προσέξτε, λοιπόν, το δρόµο που ακολουθείτε. Είχε γράψει κά-
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ποιος ότι οι αποκρατικοποιήσεις µπορεί να αποτελέσουν γεω-
στρατηγικό σας ναρκοπέδιο. Θα πείτε: Σε νοιάζει; Όχι δεν µας
νοιάζει. Μας νοιάζει όµως να µην πουληθεί η ΔΕΠΑ και ο ΔΕΣΦΑ,
γιατί είναι κρίσιµες ενεργειακές επιχειρήσεις για το µέλλον της
χώρας. 

Επειδή µιλάτε πολύ για το δηµόσιο και το ιδιωτικό, πείτε µου
λοιπόν, στις ΕΠΑ το management το έχουν οι ιδιώτες και δέκα
χρόνια περιµένει ο κόσµος να επεκταθεί το δίκτυο, για να υπάρ-
χει φυσικό αέριο, να υπάρχει στο 1/3, στο1/4  της χώρας για να
µπορέσει να ζεσταθεί πιο φθηνά ο κόσµος. Οι ιδιώτες δεν το
έχουν κάνει αυτό. 

Τώρα λοιπόν, αφού έχετε κάνει όλα αυτά, έρχεστε σήµερα,
µετά το τσεκούρι που κάνατε στους µισθούς, στις συντάξεις και
τις κοινωνικές δαπάνες και προτείνετε ένα φορολογικό νοµοσχέ-
διο, το οποίο, όπως έχουµε εξηγήσει, µπορεί να χαρακτηριστεί
«φορολογική επιδροµή µε στόχο τη λεηλασία του λαϊκού εισο-
δήµατος, χάρις των δανειστών» και δεύτερον επιδιώκετε, όπως
σας είπαµε, να διαλύσετε τη µεσαία τάξη. Αυτός ήταν άλλωστε
ο κύριος στόχος του µνηµονίου. 

Δεν πρόκειται να µαζέψετε τον ταµειακό στόχο, γιατί δεν έχει
ο κόσµος να δώσει, δεν έχει να πληρώσει το ρεύµα του, δεν έχει
να βάλει πετρέλαιο να ζεσταθεί. Κι εσείς έρχεστε εδώ και λέτε
ότι «δεν θα µειώσουµε, δεν θα επαναφέρουµε» ούτε καν να επα-
νέλθει στο Μάρτη του 2011 ο Ειδικός Φόρος Κατανάλωσης, για
να µπορέσει ο κόσµος να ζεσταθεί. 

Δεν κάνετε και το άλλο, σας το είπαµε και πριν, θα διαλυθεί η
χώρα, είπε ο κ. Στουρνάρας, αν το κράτος δώσει 150.000 το
χρόνο για τριακόσιες γυναίκες καθαρίστριες να δουλέψουν ένα
χρόνο ακόµα που ζητάνε και τους προτείνετε να γίνουν εργολά-
βισσες. Τις κοροϊδεύετε; Απαντήστε, λοιπόν. Είναι ντροπή αυτό
που απάντησε ο κ. Στουρνάρας, όταν θέσαµε το ζήτηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτά δεν είναι παραµύθια, γιατί τα στοιχεία είναι πολύ σαφή

και συγκεκριµένα. Το 2009 το 48,5% των φόρων είχαν πληρώσει
µισθωτοί και συνταξιούχοι και το 2011 πήγε στο 55,5%. Αυτό τι
είναι; Τώρα αυξάνετε το φόρο στις µικρές επιχειρήσεις και το
µειώνετε στις πολύ µεγάλες επιχειρήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Άρα, λοιπόν, αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο είναι ένα νοµο-

σχέδιο που οδηγεί στην καταστροφή, γι’ αυτό όλοι οι φορείς των
εργαζοµένων του ιδιωτικού, του δηµόσιου τοµέα, οι φορείς των
αγροτών, των επαγγελµατιών είπαν «όχι» σ’ αυτό το φορολογικό
νοµοσχέδιο. Οι µόνοι που τρίβουν τα χέρια τους είναι οι µεγάλες
πολυεθνικές. Αυτούς εκφράζει η συγκυβέρνηση κι αυτούς υπη-
ρετεί. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο κ. Παύλος Χαϊκάλης. 
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλή-

θεια ότι το πρωί που άκουσα τον εισηγητή της Κυβέρνησης να
µιλάει για το νοµοσχέδιο φοβήθηκα, γιατί ξεκίνησε την οµιλία του
λέγοντας ότι αυτό το νοµοσχέδιο είναι µόνο η αρχή. Και στην
αρχή φοβήθηκα µε την έννοια: «Τι πάνε να κάνουν; Τροµοκρα-
τούν πάλι;». Όµως, δεν συνηθίζεται, υποτίθεται, να υπάρχει τρο-
µοκρατία στην Κυβέρνηση.

«Γυριστές» όµως µπορώ να πω ότι µπορεί να κάνει. Γιατί τις
προάλλες ήµουν χαρούµενος που είχα ακούσει τον κ. Σαµαρά να
λέει  ότι θα βάλουν στη φορολογία ενιαίο συντελεστή 15%, αλλά
µετά το γύρισε και είπε ότι πρέπει να το επιτρέψει η τρόικα. Χά-
ρηκα επίσης πάρα πολύ όταν άκουσα ότι θα υπάρξουν ρυθµίσεις
από τριάντα οκτώ έως εξήντα δόσεις γι’ αυτούς που χρωστούν
στην εφορία, αλλά µετά άκουσα πάλι ότι δεν το επέτρεψε η
τρόικα. Και είναι κρίµα αυτό που άκουσα από τον Κυβερνητικό
Εκπρόσωπο, ότι θα γίνει µία µήνυση στον κ. Τόµσεν, γιατί δεν
µπορεί να φέρεσαι έτσι στον Πρωθυπουργό της χώρας. Είναι

ντροπή, νοµίζω. 
Μια άλλη «γυριστή» είναι αυτό που έχει συµβεί µε τα παιδιά.

«Η Ελλάδα δεν γεννάει, αλλά γερνάει, διότι η ενίσχυση των πο-
λυτέκνων δεν είναι σπατάλη, αλλά επένδυση στο µέλλον», είχε
πει το 2009 ο κύριος Πρωθυπουργός. 

Ο Υπουργός Εργασίας κ. Βρούτσης στις 20-12-2010 σε ένα νο-
µοσχέδιο που έφερνε στη Βουλή ο τότε Υπουργός Εργασίας κ.
Λοβέρδος είχε πει ότι ο δηµογραφικός εφιάλτης, που απειλεί την
πατρίδα µας και την κατατάσσει σε πολύ υψηλή θέση όσον
αφορά τη γήρανση και την υπογεννητικότητα, απαιτεί πολιτικές
στήριξης της ελληνικής οικογένειας. Τα στοιχεία είναι απολύτως
αποκαλυπτικά. Δείχνουν ότι ένας στους τρεις Έλληνες το 2050
θα είναι άνω των εξήντα πέντε ετών.

Τι υπάρχει σε σύγκριση µε τα λεγόµενά σας; Τίποτα.
Άκουσα στη συνέχεια τον κ. Βορίδη. Καταπληκτική οµιλία.

Πάρα πολύ καλός. Και επειδή εκλεγόµαστε στην ίδια περιφέρεια,
γιατί θα βγει στην Περιφέρεια Αττικής και θα πει πραγµατικά
αυτά τα πολύ ωραία που άκουσα. Όµως, µπορεί να πάω και εγώ
στην ίδια περιφέρεια και να συναντήσω κόσµο ή να µε συναντή-
σει κόσµος που διαµαρτύρεται στο δρόµο. Αν είναι άνεργος, τι
να του πω, που η ανεργία έχει φτάσει στο 26,8% και των νέων
στο 57%; Ότι, όµως, το εξωτερικό ισοζύγιο της χώρας ανεβαίνει
και πάει πάρα πολύ καλά; Τι να πω σε έναν πατέρα που θα µου
πει: «Υποφέρω. Μου έχουν κόψει λεφτά από τη δουλειά  µου. Δεν
έχω να ταΐσω τα παιδιά µου»; Τι να πω σε µία γιαγιά που µε βρήκε
τις προάλλες και  µου είπε ότι είπαν στο παιδί ότι ο Άγιος Βασί-
λης δεν θα περάσει από αυτόν το δρόµο για να του φέρει ένα
δώρο; Τι να τους πω; Ότι οι µονάδες βάσης στις αγορές έπεσαν
κάτω από 50%; Τι να πω σε κάποιους πατεράδες που θα  µου
πουν ότι τα παιδιά τους ετοιµάζονται να φύγουν στο εξωτερικό;
Να κάνουν υποµονή, γιατί πρέπει να ευηµερήσουν πρώτα οι
αριθµοί για να έρθει και η ευηµερία στον άνθρωπο;

Είπαµε, λοιπόν, ότι η ανάπτυξη είναι ο τρόπος ο οποίος θα
υπάρξει σε αυτήν τη χώρα. Και είπε και ο κ. Βορίδης πολύ ωραία
ότι η ανάπτυξη γίνεται µόνο από δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύ-
σεις. Και ποιος ιδιώτης θα έρθει να επενδύσει µε αυτό το φορο-
λογικό νοµοσχέδιο; Μπορεί να µου πει κανείς; 

Ο κ. Τσούκαλης είπε να το φτιάξουµε. Βεβαίως, θα συµφω-
νήσω µαζί του. Ελάτε, λοιπόν, όλοι µαζί να κάνουµε ένα πολύ
ωραίο νοµοσχέδιο, συνταγµατικά κατοχυρωµένο, από 180 και
πάνω ψήφους στη Βουλή και να είναι δεκάχρονης διάρκειας, για
να µπορεί ο κάθε επενδυτής να ξέρει τι θα πληρώσει και πώς θα
φορολογηθεί σε αυτήν τη χώρα. 

Έχουµε όµως ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεν βοηθά απλώς τη
φοροδιαφυγή. Παραδείγµατος χάριν, οι 42.000 χιλιάδες εισό-
δηµα είναι το ανώτατο όριο. Από τις 100.000 που ήταν ο φορο-
λογικός συντελεστής στο 45% έπεσε στις 42.000. Στις 42.000
µπαίνει το 42% τώρα. Αυτό σηµαίνει ότι η µείωση του πλούτου
είναι ορατή πια. Άρα 42.000 είναι το υψηλό εισόδηµα. Και θα
έχουµε αποδείξεις το 1/4, 10.500 ευρώ. Αυτός που έχει εισόδηµα
πάνω από 42.000 τι κάνει; Πόσες αποδείξεις θα πληρώσει; Και
γιατί να κόβει µετά; Δεν έχει κανένα λόγο. 

Επίσης, οι ελεύθεροι επαγγελµατίες είναι µια άλλη κατηγορία
ανθρώπων. Θα πηγαίνουν στο γιατρό και δεν θα µπορούν να κό-
βουν αποδείξεις ή θα συναλλάσσονται στην απόδειξη µε το για-
τρό, για να ξέρουν τι τους ωφελεί και τι όχι. Και αφού δεν
καταβάλλεται τίποτα στην εφορία και δεν δικαιολογείται τίποτα,
γιατί να τον πληρώσουν; Υπάρχει µόνο για τους µισθωτούς και
τους συνταξιούχους, πάνω όµως από το 5%. Δηλαδή, είναι ένας
µαθηµατικός τρόπος υπολογισµού όλο αυτό το πράγµα, που
είναι µόνο για καθηγητές πανεπιστηµίου. 

Άκουσα τον κ. Τσούκαλη, που γύρισε και είπε ότι στη χώρα
µας έχουµε χάσει την αξιοπρέπειά µας και ότι στο εξωτερικό µάς
δείχνουν µε το δάκτυλο. Από ποιον όµως χάσαµε την αξιοπρέ-
πειά µας; 

Στην απολογία του ο κ. Ζήγρας –τον ξέρετε- έλεγε ότι ο κ. Τσο-
χατζόπουλος έκανε λυσσαλέες προσπάθειες για να εκλεγεί Βου-
λευτής και να αποκτήσει βουλευτική ασυλία. Στις προεκλογικές,
λοιπόν, αυτές περιόδους ξόδευε πάνω από 2,5 εκατοµµύρια για
να εξαγοράσει ψήφους από Ρωσοπόντιους και Τσιγγάνους
καθώς και για να τους προσφέρει παροχές, όπως να τους αγο-
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ράζει εισιτήρια για τον ΠΑΟΚ. Μιλάµε για 2,5 εκατοµµύρια ευρώ.
Το εισαγγελικό δε πόρισµα που έχει βγει για τον κ. Τσοχατζό-
πουλο λέει ότι από το 1998 έως το 2002 είχε πάρει από µίζες
γύρω στα 20 εκατοµµύρια ευρώ. 

Να τα αναλύσουµε αυτά σε αριθµούς, για να δούµε τι µπορεί
να κλέβει κάθε ελεύθερος επαγγελµατίας ο οποίος είναι το µία-
σµα αυτήν τη στιγµή του ελληνικού λαού; 

Να πάρουµε, λοιπόν, έναν υδραυλικό ο οποίος παίρνει ένα µε-
ροκάµατο 50 ευρώ, για παράδειγµα, και πληρώνει στο κράτος
40%. Δηλαδή, βάζω 20 ευρώ ότι αποκρύπτει από το κράτος. Θα
έπρεπε να κάνει εκατόν είκοσι πέντε χιλιάδες επι- σκέψεις για
ισοφαρίσει τα 2,5 εκατοµµύρια του κ. Τσοχατζόπουλου. Επίσης,
ένας καθηγητής µε 16 ευρώ έπρεπε να κάνει εκατόν πενήντα έξι
χιλιάδες διακόσιες πενήντα ώρες κρυφά µαθήµατα. Και ένας δι-
κηγόρος µε 500 ευρώ, αν τα πάρει και αυτά, θα πρέπει να έχει
αποκρύψει πέντε χιλιάδες επισκέψεις. Γι’ αυτό λέω ότι τα λαµό-
για της πολιτικής που βλέπει ο κόσµος είναι αυτά που καταστρέ-
φουν, αυτά που έχουν ανεβάσει το χρέος και αυτά που µένουν
ατιµώρητα.

Και πρέπει να καταλάβετε ότι η φοροδιαφυγή στην Ελλάδα
είναι άµυνα. Δεν το κάνει κάποιος µόνο γιατί είναι χόµπι. Το έχει
µάθει γιατί βλέπει ατιµώρητους ανθρώπους να λειτουργούν µε
αυτόν τον τρόπο.

Απ’ αυτό το Βήµα δεν βγάζουµε το συµπέρασµα ότι πρέπει να
οδηγήσουµε ένα λαό στη φοροδιαφυγή. Όχι. Καταγγέλλω τη φο-
ροδιαφυγή. Πρέπει όλοι να κόβουν αποδείξεις. Πρέπει όλοι να
µπούµε σε µία φορολογική συνείδηση, αλλά πάνω απ’ όλα πρέπει
να καταλάβουµε ότι πρέπει να βοηθήσουµε το κράτος και το κρά-
τος να βοηθήσει τον εαυτό του, καταγγέλλοντας. 

Και κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι µε επτακόσιες χιλιάδες δια-
κανονισµούς από τη ΔΕΗ τι καλό να πω για τον κ. Στουρνάρα
στον κόσµο, τη στιγµή που έκανε εισαγγελική παρέµβαση για να
µην υπάρξει η ανάκληση της απόφασης του πρωτοδικείου;

Εκείνο που έχω να πω είναι ότι µε αυτά τα φορολογικά νοµο-
σχέδια και µε όλα τα υπόλοιπα που έρχονται το ερώτηµα του
Άµλετ καθίσταται πιο επίκαιρο από ποτέ: «Να ζει κανείς ή να µη
ζει»;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν µπορείτε να

µην πείτε το θεατρικό σας εδώ. Το να ζει ή να µη ζει…
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Δεν επικαιροποιείται ο Σαίξπηρ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Ο Σαίξπηρ είναι σχολείο, πανεπιστήµιο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Αυτό εννοούσα. 
Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Καραγιαννίδης, Βουλευτής του ΣΥ-

ΡΙΖΑ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Δυστυχώς λείπει ο κ. Βορίδης,

γιατί θα τον χορτάσω µε κλισέ.
Τι θα πρέπει να επιδιώκει ένα δίκαιο νοµοσχέδιο στη χώρα; Τη

δίκαιη  αναδιανοµή του πλούτου. Μόνο αυτό δεν κάνει το φορο-
λογικό νοµοσχέδιο. Τι συµβαίνει στη χώρα τα τελευταία εκατό
χρόνια σε σχέση µε τη φορολόγηση φυσικών και νοµικών προ-
σώπων; Ακόµα και Ταλιµπάν του νεοφιλελευθερισµού να είσαι,
δεν µπορείς να παραδεχτείς το ένα και µοναδικό πράγµα που
συµβαίνει. Οι πλούσιοι έχουν µόνιµη φοροασυλία.

Ένα απλό παράδειγµα, για να σας δείξω τι ακριβώς συµβαίνει
τουλάχιστον την τελευταία δεκαετία. Η αύξηση της φορολόγη-
σης των φυσικών προσώπων από το 2003 µέχρι το 2012 είναι της
τάξης του 94,6%. Σχεδόν διπλασιασµός, δηλαδή. Η µείωση της
φορολόγησης των νοµικών προσώπων για το ίδιο χρονικό διά-
στηµα είναι της τάξης του 55,3%. Πραγµατική ταξική ληστεία!
Δεν υπάρχει άλλος χαρακτηρισµός.

Και για να µην προλάβουν κάποιοι «παπαγάλοι» να πουν κά-
ποιο επιχείρηµα ότι φταίει η κρίση, για το διάστηµα 2004-2008,
ενώ τα φορολογικά κέρδη αυξάνονται κατά 35%, τα έσοδα από
τη φορολόγηση αυτών των κερδών µειώνονται κατά 2%. Είναι
όντως κλισέ αυτά τα νούµερα.

Ας αφήσουµε όµως τους αριθµούς, οι οποίοι είναι ολοκληρω-
τικά εναντίον των επιχειρηµάτων σας. Υπάρχει µια πανευρωπαϊκή
διαπίστωση, ότι η µεγαλοαστική τάξη στην Ελλάδα το µόνο που
δεν θέλει να κάνει είναι να πληρώνει φόρους.

Είναι αυτή η ουσιαστική πολιτική και οικονοµική εξουσία, στην

οποία εσείς είστε απλώς οι λογιστές της. 
Θα αναφερθώ λίγο σε ένα πολύ αγαπηµένο σας παιχνίδι, τις

υπεράκτιες εταιρείες ή αλλιώς «πάρε τα λεφτά και τρέχα». Υπο-
λογίζεται ότι οι υπεράκτιες εταιρείες ελληνικών συµφερόντων ξε-
περνούν πλέον τις δέκα χιλιάδες, καθιστώντας τη χώρα µας
υπερδύναµη στο συγκεκριµένο τοµέα. Η σύστασή τους µπορεί
να γίνει διαδικτυακά µε ελάχιστο κόστος, της τάξης των 700 ή
800 ευρώ, και σε µία µόλις ηµέρα, ενώ οι µέτοχοί τους, που είναι
κυρίως ιδιοκτήτες µεγάλης ακίνητης περιουσίας, θωρακίζονται
από δικηγόρους εµπιστευµατοδόχους, οι οποίοι φέρνουν γύρω
τους ένα προστατευτικό νοµικό πλέγµα. Αυτές οι εταιρείες δια-
κινούν περί τα 500 δισεκατοµµύρια και δραστηριοποιούνται κυ-
ρίως στις επενδύσεις και στα χρηµατιστηριακά, όπως επιση-
µαίνουν οι αναλυτές δικτύου φορολογικής δικαιοσύνης. Οι εται-
ρείες αυτές εκµεταλλεύονται το ευνοϊκό γι’ αυτές διεθνές περι-
βάλλον και προβαίνουν σε πρακτικές ενδοοµιλικών υπερτιµο-
λογήσεων και υποτιµολογήσεων προϊόντων και υπηρεσιών, κα-
ταλήγοντας να στερούν από το ελληνικό κράτος έσοδα της τά-
ξεως των 6 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Σύµφωνα µε υπολογισµούς του επικεφαλής οικονοµολόγου
της Global Financial Idegrity, τη δεκαετία 2000-2009 το ύψος των
ανέλεγκτων παρανόµως χρηµατοοικονοµικών εκροών από την
Ελλάδα ανήλθε στα 160 δισεκατοµµύρια δολάρια. Αυτά δεν τα
λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, για να µη µας πείτε ότι τα βγάζουµε από το µυαλό
µας. Από τον Οκτώβριο του 2010, µάλιστα, ακόµα και το ίδιο το
ΔΝΤ αναδείκνυε σε ειδική έκθεση τον κοµβικό ρόλο που είχε το
σύστηµα υπεράκτιων εταιρειών στην  ελληνική οικονοµική κρίση.
Τι κάνατε; Απολύτως τίποτα.

Αυτή η βίαιη καταλήστευση, λοιπόν, του εισοδήµατος των αδυ-
νάτων βαπτίζεται «νοµιµότητα». Αυτή η βίαιη φτωχοποίηση της
πλειοψηφίας του λαού βαπτίζεται «πίστη στους θεσµούς». Και
µετά αναρωτιέστε γιατί σας απαξιώνουν και σας δείχνουν την
έξοδο!

Επειδή πολύ µάθηµα γίνεται για τη νοµιµότητα και για την Κοι-
νοβουλευτική Δηµοκρατία, θα ήθελα να ξέρω -και λείπει ο κ. Βο-
ρίδης για να µου απαντήσει- αν η κατάληψη δηµοσίων συχνο-
τήτων και η αποκόµιση ιδιωτικού χρέους χωρίς καµµία επιβά-
ρυνση για τη χρήση αυτή είναι παράνοµη ή όχι, αν η κατάληψη
δασικής έκτασης και το χτίσιµο σ’ αυτήν βιλών και ξενοδοχείων
µετά από το εσκεµµένο µπουρλότιασµά τους είναι παράνοµο, ναι
ή όχι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Έχετε κάνει κάτι γι’ αυτά; Γιατί πολύ νόµιµοι είστε! Έχουν κα-

ταγραφεί τα περιουσιακά στοιχεία των υπεράκτιων εταιρειών,
στα οποία πολλοί φίλοι σας έδωσαν τα ακίνητά τους για να µη
φορολογηθούν; 

Ας µη θυµηθώ µε ποιους, που αυτήν τη στιγµή κατοικοε-
δρεύουν στον Κορυδαλλό, φωτογραφιζόσασταν και τους δίνατε
και βραβεία ως τους επιχειρηµατίες της χρονιάς. Στη φυλακή
είναι αυτοί αυτήν τη στιγµή.

Για τον δε κ. Βορίδη θα ήθελα να ρωτήσω και να θυµηθούµε
όλοι µαζί εδώ πέρα ποιος ήταν ο διάδοχος της χουντικής νεο-
λαίας της ΕΠΕΝ του Νίκου Μιχαλολιάκου. Ποιος; Ο κ. Βορίδης.
Ποιον διέγραψε ο φοιτητικός σύλλογος της Νοµικής το 1985 για
φασιστική δράση; Τον κ. Βορίδη διέγραψε.

Θέλω να σας ρωτήσω και µία οικονοµική ερώτηση, γιατί τα κα-
τέχετε πολύ καλά αυτά τα πράγµατα. Υπάρχει περίπτωση να δα-
νείζατε σε µία επιχείρηση, η οποία έχει ήδη δάνεια 110 εκατοµ-
µυρίων ευρώ, χρωστάει 100 εκατοµµύρια σε ταµεία, εφορίες,
ηθοποιούς και οι ετήσιες ζηµιές της είναι κοντά στα 20 εκατοµ-
µύρια; Θα τη δανείζατε;

Θα σας απαντήσω εγώ. Θα τη δανείζατε, γιατί το έχετε κάνει
ήδη. Αυτό, όµως, το κάνετε γιατί κάποιος πρέπει να παλεύει επί
είκοσι τέσσερις ώρες για να κρατήσει αυτό το κυβερνητικό «κου-
φάρι» στη ζωή. Δεν γίνεται να χτυπήσει πιστολιά, λοιπόν, αυτός
ο υποστηρικτής.

Επειδή δεν τηρείτε ούτε καν αυτήν την εθνική νοµιµότητα, που
τη φτιάχνετε µάλιστα και στα µέτρα σας, επειδή το µόνο που επι-
διώκετε είναι να πιάσετε κανένα «φτωχοδιάβολο» µε πέντε τσάν-
τες και κλείνετε τα µάτια στην εισαγωγή χιλιάδων τόνων
λαθραίων καυσίµων και εµπορευµάτων, επειδή τη νοµιµότητα τη

6144 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



θυµάστε α λα καρτ και όταν είναι να ανακαλύψετε κανένα µπλακ
εντ ντέκερ σε κανένα µπαουλοντίβανο, αφήστε τα δάκρυα για τη
χαµένη αγνότητα της κοινωνίας και ετοιµάστε σιγά-σιγά τις βα-
λίτσες σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει η
κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη.

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κάποιοι προσπαθούν να µας κάνουν να πιστέψουµε
σε παραµύθια. Εµφανίζονται, λοιπόν, οι διάφοροι γνωστοί εκπρό-
σωποι της συγκυβέρνησης στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και
ισχυρίζονται ότι «δεν είναι αυτή η δική µας φορολογική πολιτική,
τα κακά µέτρα µάς τα επέβαλε η τρόικα». Τοποθετούνται έτσι,
για να πείσουν ότι δήθεν υπάρχει µία Κυβέρνηση που επιθυµεί
τη δίκαιη φορολόγηση όλων µέσα, όµως, σ’ ένα άδικο µνηµόνιο
που της επιβλήθηκε από έξω.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, είναι πλέον ώρα να
αφήσετε τις δικαιολογίες και τους λαϊκισµούς. Απευθύνοµαι ει-
δικά σε εκείνους τους Βουλευτές που αγκαλιάζουν το µνηµόνιο
και το προστατεύουν, όπως ακριβώς πρόθυµα υπερασπίζονται
τον κ. Βενιζέλο, διατηρώντας δήθεν τις δικές τους απόψεις,
δήθεν διαφοροποιούµενοι από τις κακές πλευρές της πολιτικής
και των πολιτικών. Στην πράξη, όµως, σπεύδουν αυτόκλητα να
υπερασπιστούν τις προσωπικές αναγκαιότητες του κ. Σαµαρά,
του οποίου τα προστάγµατα είναι απολύτως συγκεκριµένα: να
προστατέψουν τον κ. Βενιζέλο µην τύχει και κλονιστεί η συγκυ-
βέρνηση, να ψηφίζουµε το φορολογικό ως έχει µην τύχει και δυ-
σαρεστηθεί η τρόικα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, υπάρχει,
δυστυχώς, για εσάς µία προφανής, αλλά ανοµολόγητη σύνδεση
των δύο προτεραιοτήτων του Πρωθυπουργού. Από τη µία
πλευρά, έχουµε το νέο φορολογικό µε την καταλήστευση του ερ-
γαζόµενου λαού και της πραγµατικής οικονοµίας. Μόνο από τα
πρόσθετα µέτρα που εισάγετε µε το παρόν νοµοσχέδιο -αφή-
νουµε έξω τη λεηλασία, που είναι ήδη σε εξέλιξη, µε «χαράτσια»,
τέλη και έκτακτες εισφορές- και έρχεστε να αφαιρέσετε άλλα 2,3
δισεκατοµµύρια ευρώ από την ελληνική κοινωνία. Πρόκειται για
µία καινούργια, δηλαδή, αφαίµαξη των γνωστών πάντοτε θυµά-
των, τα οποία έχετε καταδικάσει στην εξαθλίωση, δηλαδή των µι-
σθωτών, των συνταξιούχων, των αγροτών και των µικρο-
καταθετών.

Στο σηµείο αυτό αναφέροµαι στο αγροτικό πρόβληµα, όχι
µόνο της Θεσσαλίας, από την οποία προέρχοµαι, αλλά ολόκλη-
ρης της χώρας. Τώρα, δυστυχώς, έρχεστε να χειροτερέψετε την
ήδη κρίσιµη οικονοµική κατάσταση των αγροτών µας µε νέα
µέτρα καταστροφής της αγροτικής παραγωγής. Πρόκειται για
νέα άδικα µέτρα που παίρνετε, όπως είναι η µείωση της επιστρο-
φής του ΦΠΑ στους αγρότες, από όπου τους αφαιρείτε 152 εκα-
τοµµύρια ευρώ, ή η µείωση επιστροφής του φόρου πετρελαίου,
µε την οποία τους στερείτε άλλα 130 εκατοµµύρια ευρώ. 

Από την άλλη, όµως, υπάρχουν και απολύτως αναγκαία µέτρα,
τα οποία, δυστυχώς, δεν παίρνετε, µέτρα που έχουν τεκµηριω-
µένα αναλύσει οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, για να βοηθήσουµε τους
Έλληνες αγρότες να συνεχίσουν να παράγουν. Αναφέροµαι στο
τριετές πάγωµα όλων των χρεών των αγροτών µέσα από εφικτές
ρυθµίσεις οφειλών και αναχρηµατοδοτήσεις, στη µείωση του κό-
στους παραγωγής που προέρχεται από το ΦΠΑ σε αγροτικά
µέσα και εφόδια, στην αποφορολόγηση του αγροτικού πετρε-
λαίου transit. Δηλώνει ο κ. Στουρνάρας: «Δεν µπορούµε να κά-
νουµε τίποτα µέσα στο 2013. Αυτά στοιχίζουν πολύ στην
Κυβέρνηση του µνηµονίου για να τα αποδεχθεί».

Εσείς, όµως, δεν αποδέχεστε ούτε εκείνα τα πράγµατα που,
χωρίς κόστος, θα έκαναν τη ζωή των αγροτών λίγο ευκολότερη.
Τους µετατρέπετε σε λογιστές, οι οποίοι κάθε λίγο και λιγάκι θα
υποχρεούνται να υποβάλλουν καταστάσεις για το ΦΠΑ. Το
απλούστερο που ζητούν οι αγρότες να γίνεται, δηλαδή συγκεν-
τρωτικά η απόδοση του ΦΠΑ εκ µέρους τους, το θεωρείτε και
αυτό ανέφικτο και επιζήµιο για την τρόικα.

Γι’ αυτό, κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνία έχει δίκιο όταν µιλάει
για συνήθη υποζύγια. Με το παρόν φορολογικό τα σπρώχνετε,

δυστυχώς, ακόµα παραπέρα, στο χείλος του γκρεµού. Περνάτε
από την άδικη επιβάρυνση των πολιτών στην τιµωρία τους µέσω
της φορολογίας. Μετατρέπετε τα παιδιά σε τεκµήρια ξεκινώντας
από το πρώτο παιδί και κλιµακώνετε την τιµωρία αυτή για τους
πολύτεκνους. Επιβάλετε αυξηµένα, µάλιστα, πρόστιµο, το οποίο
ονοµάζεται «νέο ειδικό τέλος επιτηδεύµατος» σε κάποιον, απλώς
επειδή είναι ελεύθερος επαγγελµατίας. Την οριζόντια και παρά-
λογη αυτήν τιµωρία θα την υποστούν, δυστυχώς, ακόµα και εκεί-
νοι που, λόγω της κρίσης, την οποία εσείς προκαλέσατε, δεν θα
καταφέρουν να συγκεντρώσουν τα αναγκαία έσοδα από τη δου-
λειά τους ούτε καν για να ζήσουν την ίδια τους την οικογένεια. Η
εφορία, όµως, θα πρέπει να πληρωθεί.

Συνεχίζετε να κυνηγάτε ανελέητα όσους πλέον δεν έχουν καν
χρήµατα για να σας δώσουν και τους τιµωρείτε µε νέους φό-
ρους, πρόστιµα, µε απειλές κατασχέσεων, ακόµα και µισθών και
τραπεζικών λογαριασµών, αλλά και µε αγωγές για ηθική βλάβη
του δηµοσίου.

Η τραγική δε ειρωνεία είναι ότι ισχυρίζεστε ότι υπάρχει ηθική
στην κυβερνητική πολιτική και το νόµιµο τελικά καταφέρνετε να
το ταυτίσετε µε το ηθικό. Με αυτές, όµως, τις αστειότητες το
µόνο που έχετε καταφέρει είναι να σας καταδικάζει ο κόσµος,
προκαλώντας το δηµόσιο αίσθηµα, υποτιµώντας τη νοηµοσύνη
των πολιτών, κυνηγώντας τους αδύ- ναµους και, αφήνοντας επί
χρόνια ανεξέλεγκτους τους φοροφυγάδες της λίστας Λαγκάρντ,
υβρίζετε προκλητικά την κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, το δίχτυ
προστασίας που βάζει ο κ. Σαµαράς γύρω από τον κ. Βενιζέλο
θα το διαλύσει η λαϊκή οργή, γιατί κανένας ψηφοφόρος σας την
ώρα που τον καλείτε να πληρώσει υπέρογκους φόρους, αποµει-
ώνοντας τις δυνατότητες τµηµατικών καταβολών δεν θα ανεχθεί
το σφικτό εναγκαλισµό της ηγεσίας της Νέας Δηµοκρατίας µε
τον άνθρωπο που κράταγε στην τσέπη του στοιχεία φοροδιαφυ-
γής δισεκατοµµυρίων ευρώ, τον Υπουργό Οικονοµικών που κά-
λυπτε, αδρανούσε και, ενδεχοµένως, χειριζόταν νοσηρές κατα-
στάσεις. 

Το ηθικό θέµα είναι τόσο µεγάλο που -όσο και αν προσπαθή-
σετε- δεν θα καταφέρετε να το συγκαλύψετε, ψηφίζοντας να µην
εξεταστούν οι τεράστιες όχι µόνο πολιτικές, αλλά και ποινικές
ευθύνες Βενιζέλου από τη Βουλή. Υπάρχει βέβαια και σοβαρό
πολιτικό ζήτηµα για τη  Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, γιατί
όποιος εναγκαλίζεται τόσο σφιχτά κάποιον που βυθίζεται πνίγε-
ται τελικά και ο ίδιος.

Η ιστορία όµως έχει δείξει πως οι τεχνητές κοµµατικές µεταλ-
λάξεις και µείγµατα δεν οδηγούν πουθενά, καθώς η δηµοκρατία
δεν έχει να κερδίσει τίποτα από το ανακάτεµα και το ξαναζέ-
σταµα των φθαρµένων πολιτικών του υλικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω.
Εµείς, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες αρνούµαστε κάθε συναλλαγή

µε το αποτυχηµένο µεταπολιτευτικό σύστηµα και θα συνεχί-
σουµε να δίνουµε τη µάχη για την πραγµατική πολιτική αλλαγή
µε ένα δίκαιο κράτος που δεν θα καταδυναστεύει την κοινωνία,
µε δίκαιη φορολόγηση και τιµωρία των φοροφυγάδων, βάζοντας
οριστικό τέλος στα µνηµόνια και στη φορολεηλασία του ελληνι-
κού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία συνάδελφε και για την τήρηση του χρόνου. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γεώργιος Πάντζας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Σας εθαύµαζα εχθές το βράδυ στην τη-

λεόραση. Είµαι θαυµαστής σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Και εγώ ήµουν

κάποτε δικός σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Να είστε καλά. 
Κύριοι και κυρίες της συγκυβέρνησης, συγχαρητήρια! Επιτέ-

λους βρέθηκε ο ένοχος για τη χρεοκοπία της χώρας, βρέθηκε ο
ένοχος για τα δεκάδες σκάνδαλα, για τα οποία δεν πήγε φυλακή
και δεν επέστρεψε τα κλεµµένα, βρέθηκε ο ένοχος της διάλυσης
του κράτους, βρέθηκε ο υπεύθυνος για το ενάµισι εκατοµµύριο
ανέργους, τις τρεις χιλιάδες αυτοκτονίες, το κόψιµο µισθών και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΒ’ - 10 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 2013                                                                  6145



συντάξεων, τις απολύσεις, τα µαγαζιά που κλείνουν, την πείνα,
τα συσσίτια, τους άστεγους και την εξαθλίωση του λαού µας.
Συγχαρητήρια, µπράβο! Και ο ένοχος είναι η βίλα «Αµαλία». Αυτή
είναι η αιτία του κακού και της κακοδαιµονίας της πατρίδας µας.

Και µέσα σε αυτήν τη βίλα, κυρίες και κύριοι, βρέθηκαν τα υπο-
βρύχια που γέρνουν, οι µίζες από τα εξοπλιστικά προγράµµατα,
το χρηµατιστήριο…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Κάντε λίγο υποµονή. Συνεχίζω, η «SIEMENS», οι Ολυµπιακοί

Αγώνες, το Βατοπαίδι, όλα ήταν εκεί µέσα µαζεµένα. Βρέθηκαν
επίσης 147.000 ευρώ µετρητά που προέρχονταν από επιταγή του
ΕΟΤ και επίσης εκατόν ένας γυµνασµένοι «κοµάντος» ηλικίας δε-
καέξι έως είκοσι ετών, εξοπλισµένοι µάλιστα µε καλάζνικοφ, Μ-
16, όλµους και δύο ελαφρά άρµατα µάχης έτοιµοι να
ανατρέψουν το κράτος. Μπράβο, συγχαρητήρια, βρήκατε τους
ενόχους!

Εάν ψάξετε καλύτερα µέσα στη βίλα «Αµαλία», στα µπουκάλια,
δεν αποκλείεται να βρείτε και το πρωτότυπο της λίστας Λαγ-
κάρντ και ποιοι έχουν βγάλει στο εξωτερικό παράνοµα δισεκα-
τοµµύρια ευρώ που δεν έχουν φορολογηθεί. Αν είναι δυνατόν
είκοσι δύο ολόκληρα χρόνια αυτά τα παλιόπαιδα –άκουσον-άκου-
σον!- µέσα στη βίλα «Αµαλία» έτρωγαν πίτσες, κυρίες και κύριοι.
Έλεος! Έλεος!

Ας έρθουµε τώρα στο νοµοσχέδιο, κύριε Υφυπουργέ. Σας λυ-
πάµαι, σας έφαγε η µοναξιά εκεί.

Θα ξεκινήσω διαβάζοντας την απάντηση που έδωσε στο πε-
ριοδικό «STERN» γόνος ενός από τα µεγαλύτερα οικονοµικά τζά-
κια της χώρας, όταν τον ρώτησαν ποια είναι η γνώµη του για τη
φορολόγηση των πλουσίων. Απάντηση του κυρίου: «Τι αφελής
σκέψη. Το µεγάλο κεφάλαιο βρίσκει πάντα τρόπους να αποφύγει
τους φόρους. Αυτό είναι το τίµηµα της παγκοσµιοποίησης». Ξέ-
ρετε ποιος είναι αυτός ο γόνος; Φώτης Μπόµπολας.

Τι συζητάµε, λοιπόν, σήµερα; Συζητάµε ένα δίκαιο και αποτε-
λεσµατικό φορολογικό σύστηµα όπως το περιγράφετε στην αι-
τιολογική σας έκθεση; Και τι κάνετε για τους πλούσιους; Ακριβώς
ένα τίποτα. Όχι, κύριοι, η πραγµατικότητα είναι ότι συζητάµε ένα
φορολογικό νοµοσχέδιο µε το οποίο καλείτε, κύριοι της συγκυ-
βέρνησης, έναν εξαθλιωµένο λαό να πληρώσει από αυτά που δεν
έχει, να πληρώσει για άλλη µία φορά το βαρύ λογαριασµό και τις
αµαρτίες ενός πολιτικού συστήµατος που έκανε για δεκαετίες
πάρτι στις πλάτες του ειλικρινούς και έντιµου φορολογούµενου.

Βάζετε επιπρόσθετους φόρους σε µία κοινωνία που στα δικά
σας τα µάτια αποκλειστικά έχει χρήµατα, περνάει καλά και έχει
να δώσει πολλά ακόµα στο βωµό της σωτηρίας της χώρας. Εί-
δατε όµως ότι πάλι δεν σας βγαίνουν τα κουκιά και, προκειµένου
να µη σας µαλώσουν οι τροϊκανοί, έρχεστε και φορολογείτε το
µισθωτό, το συνταξιούχο, το παιδί, τον ελεύθερο επαγγελµατία,
τους πάντες, εκτός από το κεφάλαιο.

Καµµία κουβέντα για το κεφάλαιο, καµµία κουβέντα για τα δι-
σεκατοµµύρια που βρίσκονται στο εξωτερικό και που ποτέ δεν
φορολογήσατε. Καµµία κουβέντα για τις πενήντα τέσσερις χιλιά-
δες περιπτώσεις Ελλήνων που έβγαλαν τα χρήµατα τους στο
εξωτερικό τα τελευταία χρόνια, που πλούτισαν από τη χρεοκοπία
της χώρας και που συνεχίζουν να πλουτίζουν από τις µπίζνες που
γίνονται κάτω από το τραπέζι.

Σιγή ιχθύος για τους εφοπλιστές που έχουν το δικαίωµα στο
αφορολόγητο. Οµερτά για τα µεγάλα οικονοµικά και εµπορικά,
εργολαβικά συµφέροντα. Για τους φίλους σας µεγαλοεργολά-
βους των media που µε ακόµα µία πράξη νοµο- θετικού περιεχο-
µένου παραµονή της πρωτοχρονιάς τούς κάνατε δωράκι και
αναστείλατε για ένα έτος τη φορολόγηση των τηλεοπτικών δια-
φηµίσεων, για όλους αυτούς που κρύβουν τα µαύρα και βρώµικα
υπερκέδρη τους σε offshore εταιρείες, σε διάφορους φορολογι-
κούς παραδείσους. Καµµία κουβέντα για το 80% του ιδιωτικού
κεφαλαίου που βρίσκεται στα χέρια µόνο δύο χιλιάδων οικογε-
νειών, που γύρω στα 200 δισεκατοµµύρια ευρώ αυτού του κεφα-
λαίου βρίσκονται σε ξένες τράπεζες.

Αντίθετα, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης, µας έχετε τρε-
λάνει στην ηθικολογία. Και αντί έτσι λογικά να φτιάξετε ένα ενιαίο
καθολικό φορολογικό σύστηµα, όπως προτείνουµε εµείς, που θα
φορολογεί τους πλούσιους και λιγότερο τους φτωχούς, που θα

εντοπίζει και θα φορολογεί τις ενδοεπιχειρησιακές συναλλαγές,
που στη βάση ενός ενιαίου περιουσιολογίου θα φορολογούνται
δίκαια τα εισοδήµατα όλων. Μας µιλάτε τώρα για διαφάνεια, για
χρηστή δηµοσιονοµική διαχείριση και για πολιτικό ήθος.

Κύριε Υπουργέ,  κύριε Υφυπουργέ –µε συγχωρείτε, όλο σε
εσάς πέφτω- διαπράττετε ένα τεράστιο πολιτικό έγκληµα, όταν
δεν κάνετε απολύτως τίποτα για τη µονοπωλιακή ολιγαρχία του
τόπου. Ξέρετε όµως γιατί δεν κάνετε κάτι γι’ αυτό; Διότι είναι
αυτοί οι «νταβατζήδες» και οι πολυεθνικές τους που ελέγχουν το
πολιτικό σύστηµα που υπηρετείτε, που ελέγχουν εσάς, κύριοι
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, που χρόνια τώρα κατα-
στρέψατε µία κοινωνία και οδηγήσατε τη χώρα στη χρεοκοπία.

Ακούστε, κύριοι, να είµαστε ξεκάθαροι. Το φορολογικό αυτό
έκτρωµα είναι το µνηµόσυνο σε µία κοινωνία πεθαµένη από τα
συνεχή µέτρα των µνηµονίων. Να ξέρετε όµως ότι πέρα από βάρ-
βαρο και εισπρακτικό είναι και ανεφάρµοστο, διότι ο κόσµος δεν
έχει να πληρώσει. «Ουκ αν λάβοις παρά του µη έχοντος». 

Αυτό θα πρέπει να πείτε στην κ. Μέρκελ, στους τοκογλύφους
δανειστές και τους µεγαλοκαρχαρίες τραπεζίτες φίλους σας. Δεν
το λέτε, όµως, γιατί σας συνδέει ο οµφάλιος λώρος της διαφθο-
ράς µαζί τους. Σας συνδέει η διαπλοκή πάνω στην οποία ετοιµά-
ζετε το ξεπούληµα της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ακούστε, κύριοι της συγκυβέρνησης, δεν θα σας επιτρέψουµε

ούτε να ξεπουλήσετε αλλά ούτε να εξαθλιώσετε περαιτέρω τον
ελληνικό λαό. Ο ΣΥΡΙΖΑ –χωνέψτε το- εγγυάται αυτήν την ανα-
τροπή, που σύντοµα θα πραγµατοποιηθεί από τον ελληνικό λαό
για τον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι εµείς ευχα-
ριστούµε, κύριε Πάντζα.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αναφέρω κάποιες παρατη-

ρήσεις πάνω στο προτεινόµενο φορολογικό νοµοσχέδιο.
Παρατήρηση πρώτη: Με τα προτεινόµενα µέτρα, οι εργαζόµε-

νοι και οι συνταξιούχοι θα συνεχίσουν να πληρώνουν άµεσα και
δυσανάλογα φόρους και χαράτσια, ενώ οι οικονοµικά ισχυροί θα
απολαµβάνουν προκλητική ασυλία, µε απαλλαγές, διαγραφές και
παραγραφές των φορολογικών τους υποχρεώσεων. 

Παρατήρηση δεύτερη: Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι ότι
µια τρίτεκνη οικογένεια µε 26.000 ευρώ εισόδηµα πλήρωσε το
2010 το ποσό των 640 ευρώ σε φόρο εισοδήµατος. Το 2011 πλή-
ρωσε το ποσό των 1.440 ευρώ. Το 2012 καλείται να πληρώσει το
ποσό των 3.450 ευρώ. Το 2013, µετά την κατάργηση του αφορο-
λόγητου των παιδιών, θα πληρώσει 700 ευρώ επιπλέον, δηλαδή,
4.150 ευρώ. 

Παρατήρηση τρίτη: Το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο αφαιρεί
κάθε σκέψη και δυνατότητα ανάπτυξης και επενδύσεων από τις
µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, µε προφανείς επιπτώσεις
και στις θέσεις εργασίας. 

Παρατήρηση τέταρτη: Το προτεινόµενο νοµοσχέδιο δεν µπο-
ρεί να χαρακτηριστεί «µεταρρυθµιστικό νοµοσχέδιο φορολογι-
κής πολιτικής», διότι απουσιάζουν βασικά χαρακτηριστικά που
πρέπει να διέπουν την άσκηση φορολογικής πολιτικής, όπως η
απλότητα, η αποτελεσµατικότητα, η σταθερότητα, προκειµένου
να ικανοποιούνται οι βασικές αρχές άσκησης φορολογικής πο-
λιτικής µε αναπτυξιακό χαρακτήρα, κοινωνική δικαιοσύνη και δη-
µοσιονοµική αποτελεσµατικότητα. 

Η προτεινόµενη κλίµακα φορολόγησης συνεχίζει την αφαίµαξη
των µεσαίων εισοδηµατικών στρωµάτων, ενισχύοντας την άδικη
κατανοµή των φορολογικών βαρών, αφαιρώντας ρευστότητα
από την πραγµατική οικονοµία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι παραπάνω παρατηρήσεις δεν
είναι του ΣΥΡΙΖΑ, που, έτσι κι αλλιώς, κατά τη γνώµη σας, είναι
ο αρνητής των πάντων. Είναι αποσπάσµατα από τα υποµνήµατα
που κατέθεσαν οι κοινωνικοί φορείς κατά τη συζήτηση του νο-
µοσχεδίου στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων. 
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Συγκεκριµένα, τα υποµνήµατα αυτά κατατέθηκαν από τη ΓΣΕΕ,
την Οµοσπονδία Τριµελών Οικογενειών µε Τρία Τέκνα, τη ΓΕΣΕ-
ΒΕΕ και το Οικονοµικό Επιµελητήριο.

Για άλλη µια φορά, λοιπόν, φέρατε προς ψήφιση ένα φορολο-
γικό νοµοσχέδιο αντιλαϊκό, ανισοβαρές και αντιαναπτυξιακό,
όπως το χαρακτηρίζουν όλοι οι κοινωνικοί φορείς. 

Για άλλη µια φορά καλούνται οι µισθωτοί, οι συνταξιούχοι και
οι µικροµεσαίοι να πληρώσουν το «µάρµαρο», ενώ µένουν στο
απυρόβλητο όσοι περιλαµβάνονται στη λίστα Λαγκάρντ, οι οποίοι
συνεχίζουν –και θα συνεχίζουν- να φοροαπαλλάσσονται και να
φοροδιαφεύγουν, νόµιµα ή παράνοµα και να διατηρούν αµύθη-
τους τραπεζικούς λογαριασµούς στις τράπεζες της Ελβετίας και
άλλων φορολογικών παραδείσων. 

Την ίδια στιγµή που ο ελληνικός λαός αφαιµάζεται, που δεν
µπορεί να εξασφαλίσει τη βασική του διατροφή, που καίει κου-
φώµατα και τραπέζια για να ζεσταθεί, θα βρίσκεται πάντα κά-
ποιος Παπακωνσταντίνου να προστατεύει και να συγκαλύπτει
τους δικούς του ανθρώπους. 

Ήταν αυτός ο Παπακωνσταντίνου που ήταν ο µέγας υποστη-
ρικτής του µνηµονίου, που ως Υπουργός Περιβάλλοντος θα µεί-
νει στην ιστορία ως «καταστροφέας του περιβάλλοντος», µε
χαρακτηριστικότερη περίπτωση την υπογραφή µέσα σε ελάχι-
στες µέρες της ΑΕΠΟ του επενδυτικού σχεδίου της «ΕΛΛΗΝΙ-
ΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» στην πατρίδα µου, τη Χαλκιδική. Υπέγραψε την
περιβαλλοντική και οικονοµική καταστροφή της Χαλκιδικής από
την εταιρεία «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ», που είναι συµφερόντων του
γνωστού µεγαλοεργολάβου και βασικού µετόχου µεγάλου τηλε-
οπτικού καναλιού, που το όνοµά του επίσης φιγουράρει στη
λίστα Λαγκάρντ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Πώς τον λένε;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Μπόµπολα. 
Το καλοκαίρι που πέρασε καταναλώθηκαν τόνοι µελανιού και

ατελείωτες ώρες τηλεοπτικού χρόνου για την ταβερνιάρισσα που
φοροδιέφευγε στην Ύδρα. Αυτό για τους δηµοσιογράφους των
µνηµονιακών µέσων ήταν είδηση. 

Δεν είναι όµως είδηση τα εκκαθαριστικά σηµειώµατα γνωστών
µεγαλοεπιχειρηµατιών που αποκάλυψε το έγκριτο περιοδικό
«UNFOLLOW», το οποίο χαρακτηριστικά γράφει: «Δηµοσιογρα-
φία είναι να γράφεις κάτι που κάποιος άλλος δεν θέλει να γρα-
φτεί. Όλα τα υπόλοιπα είναι δηµόσιες σχέσεις».

Αυτό που αξίζει είναι να µιλήσουµε για τον «τεράστιο ελέ-
φαντα» στο κέντρο του δωµατίου, που όλοι καµώνονται πως είναι
αόρατος. Ο «ελέφαντας» είναι το σύστηµα, εκείνο που επιτρέπει
σε µια ολιγοµελή οµάδα ανθρώπων να προστατεύονται στο διη-
νεκές από οποιαδήποτε προσπάθεια µεταρρύθµισης, από οποι-
αδήποτε απόπειρα εγκατάστασης ουσιαστικής ισονοµίας στη
χώρα. Κι αυτό µε την πλήρη συνενοχή µιας εκτελεστικής εξου-
σίας που επιστρατεύει όλη της τη δύναµη, ώστε και οι άλλες
εξουσίες -η νοµοθετική, η δικαστική, σύσσωµη η κρατική γραφει-
οκρατία αλλά και ο Τύπος- να κατασκευάζουν ξανά και ξανά ελα-
φρώς παραλλαγµένες εκδοχές αυτού του συστήµατος ανισό-
τητας και αδικίας.

Από τα εκκαθαριστικά σηµειώµατα, λοιπόν, που αποκαλύπτει
το «UNFOLLOW» προκύπτει πως για το έτος 2012 ο βιοµήχανος
Νικόλαος Μάνεσης έχει συνολικό δηλωθέν ατοµικό εισόδηµα
30.714,52 ευρώ. Ο επιχειρηµατίας Σωκράτης Κόκκαλης έχει συ-
νολικό δηλωθέν ατοµικό εισόδηµα 26.870,11 ευρώ. Ο εφοπλι-
στής και µιντιάρχης Ιωάννης Αλαφούζος έχει συνολικό δηλωθέν
ατοµικό εισόδηµα 26.160,40 ευρώ. Ο τραπεζίτης Ανδρέας Βγε-
νόπουλος έχει συνολικό δηλωθέν ατοµικό εισόδηµα 18.217, 41
ευρώ. 

Τη στιγµή, λοιπόν, που απαιτείτε από το λαό να επιδείξει πα-
τριωτισµό αποκτώντας φορολογική συνείδηση, κάποιοι αποκρύ-
πτουν εισοδήµατα από το ελληνικό δηµόσιο ατιµώρητοι, παρα-
µένοντας νόµιµα ή παράνοµα στο απυρόβλητο. 

Η τρικοµµατική Κυβέρνηση, όµως, δεν θα µείνει στο απυρό-
βλητο από τον ελληνικό λαό. Ο λαός πολύ σύντοµα µε τους αγώ-
νες του θα σας ανατρέψει κι εσάς και τις πολιτικές σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κυρία συνάδελφε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 

Διότι τα παιδιά µας, που τα φορολογείτε ως τεκµήριο, αξίζουν
έναν καλύτερο και δικαιότερο κόσµο! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία συνάδελφε.
Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Δέσποινα Χαραλαµ-

πίδου.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το νοµοσχέδιο αυτό που έρχεται

σήµερα για συζήτηση στην Ολοµέλεια αποτελεί ένα νέο φοροµ-
πηχτικό, φοροεισπρακτικό νοµοσχέδιο, µε µοναδικό στόχο να
συγκεντρώσει δυόµισι δισεκατοµµύρια ευρώ επιπλέον, η εί-
σπραξη των οποίων αποτελεί µια από τις δεσµεύσεις της ελληνι-
κής Κυβέρνησης προς την τρόικα για την καταβολή της δόσης. 

Διατηρεί κι ενισχύει το ίδιο καθεστώς φορολογικής αδικίας
που κυριαρχεί στη χώρα µας διαχρονικά: να πληρώνουν οι µι-
σθωτοί του ιδιωτικού και το δηµόσιου τοµέα και οι συνταξιούχοι,
να σηκώνουν αυτοί -στη µεγάλη τους πλειοψηφία- στην πλάτη
τους το µεγαλύτερο βάρος της φορολογίας. Αυτό άλλωστε απο-
δεικνύεται περίτρανα από τα ίδια τα στοιχεία που έχουν δοθεί
από τη Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων. 

Στην Ελλάδα που κυριαρχεί η λίστα Λαγκάρντ, που ένα µέρος
των πολιτών φαίνεται ότι έχει δεκάδες δισεκατοµµύρια ευρώ σε
καταθέσεις στην Ελβετία και υπερπολυτελή ακίνητα σε ακριβές
συνοικίες του Λονδίνου, µόνον πενήντα ένας φορολογούµενοι
δήλωσαν εισόδηµα πάνω από εννιακόσιες χιλιάδες ευρώ! 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στο νοµοσχέδιο προβλέπονται
τρεις φορολογικοί συντελεστές από οκτώ που υπήρχαν µέχρι σή-
µερα: ένας φορολογικός συντελεστής 22% για εισοδήµατα ως
25.000 ευρώ, δεύτερος 32% για εισοδήµατα από 25.000 ως
42.000 ευρώ και τρίτος 42% για εισοδήµατα πάνω από 42.000
ευρώ. 

Τι σηµαίνει αυτό πρακτικά; Αυτό σηµαίνει ότι θα αυξηθούν οι
αδικίες, καθώς υπάρχει φορολογική ελάφρυνση για τους µεγά-
λους εισοδηµατίες, µε δεδοµένο ότι µισθωτοί µε εισόδηµα πάνω
από 100.000 ευρώ, κυρίως υψηλόµισθα στελέχη επιχειρήσεων ή
τραπεζών, οι οποίοι φορολογούνταν µε συντελεστή 45% για ει-
σοδήµατα πάνω από 100.000 ευρώ, τώρα θα φορολογούνται µε
42%, δηλαδή µε τον ίδιο συντελεστή για εισοδήµατα από 42.001
ευρώ. 

Μεγάλη επιβάρυνση, όµως, για τους εργαζόµενους, για τις
λαϊκές οικογένειες, είναι η κατάργηση των περισσότερων φορο-
απαλλαγών που εισάγεται σε αυτό το νοµοσχέδιο: οι τόκοι των
στεγαστικών δανείων, οι απαλλαγές για τα ενοίκια, για τα φρον-
τιστήρια, ακόµα και τα πρόσθετα αφορολόγητα όρια για τα παι-
διά. Η χορήγηση επιδοµάτων για τα παιδιά σαν αντιστάθµισµα
βάσει εισοδηµατικών κριτηρίων αποτελεί, κύριε Υπουργέ, κοροϊ-
δία, µε δεδοµένο ότι τα όρια για οικογενειακό εισόδηµα, για να
δικαιολογηθεί η χορήγηση ολόκληρου του ποσού, είναι εντελώς
εξευτελιστικά. 

Η κατάργηση των φοροαπαλλαγών εκµηδενίζει την όποια έκ-
πτωση φόρου, η οποία δίδεται πάλι µε συγκεκριµένα εισοδηµα-
τικά κριτήρια, µε αποτέλεσµα να υπάρχει φορολογική επιβά-
ρυνση για τη µεγάλη πλειοψηφία των µισθωτών οι οποίοι έχουν
δει τους µισθούς τους να µειώνονται κατά 50% µέσο όρο -ιδιαί-
τερα στον ιδιωτικό τοµέα- αλλά παράλληλα τη φορολογική τους
επιβάρυνση να αυξάνεται µε βάση τους νέους φόρους και τα χα-
ράτσια, µε αποτέλεσµα η συνολική µείωση του εισοδήµατος πολ-
λές φορές να είναι πολύ µεγαλύτερη. 

Η δε κατάργηση του αφορολόγητου των 5.000 ευρώ σε όλα
τα φυσικά πρόσωπα θα αυξήσει την επιβάρυνση από την εφαρ-
µογή του νόµου και συνεπώς θα µειώσει ακόµα περισσότερο
τους καταβαλλόµενους πραγµατικούς µισθούς και τις συντάξεις. 

Συνολικά το νοµοσχέδιο φέρνει φορολογική επιβάρυνση για
όσους έχουν µεσαία αλλά και χαµηλά εισοδήµατα και ελά-
φρυνση για όσους έχουν υψηλά. Μερικά χαρακτηριστικά παρα-
δείγµατα: Πρώτον, για τους ελεύθερους επαγγελµατίες επιβάλ-
λεται συντελεστής 26% µέχρι 50.000 ευρώ και 33% στο υπερ-
βάλλον, µε αποτέλεσµα να µειώνεται η επιβάρυνση κατά 12 ολό-
κληρες µονάδες από το 45% που ισχύει σήµερα για εισοδήµατα
πάνω από 100.000 ευρώ. Άρα ευνοούνται τα µεγάλα εισοδήµατα. 
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Δεύτερο παράδειγµα: Αυξάνονται οι συντελεστές αυτοτελούς
φόρου στους µισθούς που αποκτούν τα κατώτατα πληρώµατα
του Εµπορικού Ναυτικού και οι αξιωµατικοί από την παροχή υπη-
ρεσιών σε εµπορικά πλοία, από 6% σε 15% στους αξιωµατικούς
και από 3% σε 10% για τα κατώτατα πληρώµατα. Άρα και πάλι
επιβαρύνονται οι µισθωτοί και ιδιαίτερα οι χαµηλόµισθοι.

Τρίτο παράδειγµα: Η συνολική φορολογική επιβάρυνση για τις
µεγάλες ανώνυµες εταιρείες αλλά και τις ΕΠΕ µειώνεται από το
σηµερινό 40% µαζί µε τη φορολόγηση των µερισµάτων στο
32,8%, µείωση που τροφοδοτείται προφανώς από την αύξηση
των φόρων των νοικοκυριών αλλά και των µικρών και µεσαίου µε-
γέθους επιχειρήσεων. 

Το µεγάλο σκάνδαλο, όµως, είναι η ρύθµιση για τον αναβαλ-
λόµενο φόρο για τις τράπεζες, µέσω της οποίας γίνεται συµψη-
φισµός των ζηµιών του PSI µε µελλοντικά κέρδη σε βάθος
χρόνου τριάντα ετών, µε αποτέλεσµα οι τράπεζες να κερδίσουν
δισεκατοµµύρια µε το συµψηφισµό αυτό, µε δεδοµένο ότι οι ζη-
µιές του PSI έχουν καλυφθεί από την ανακεφαλαιοποίηση σε
βάρος του ελληνικού λαού.

Απ’ όλα τα παραπάνω αντιλαµβανόµαστε ότι είναι ένα ακόµα
φορολογικό νοµοσχέδιο που παίζει εισπρακτικό και µόνο ρόλο
και δίνει τη χαριστική βολή σε πολύτεκνους, σε µισθωτούς µε χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα -που είχαν κάποιες φοροαπαλλα-
γές- και σε ελεύθερους επαγγελµατίες µε χαµηλά και µεσαία
εισοδήµατα επίσης. Αντίθετα, προωθεί ελαφρύνσεις για µεγάλα
εισοδήµατα, χαρίζει δισεκατοµµύρια στις τράπεζες και δεν διευ-
ρύνει τη φορολογική βάση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελειώνετε,
κυρία συνάδελφε.

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Σε µισό δευτερόλεπτο.
Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ, αγαπητοί συνάδελφοι, βεβαίως θα καταψη-

φίσουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και θα συνεχίσουµε τον
αγώνα µας ενάντια σε όλα τα άδικα ταξικά µέτρα που εντείνουν
τις κοινωνικές αδικίες, διευρύνουν τις ανισότητες και ενισχύουν
το µεγάλο κεφάλαιο, τους εργοδότες, τους τραπεζίτες και τους
εφοπλιστές. Και θα συνεχίσουµε τον αγώνα µας µέχρι να ανα-
τραπεί το εκµεταλλευτικό, καπιταλιστικό σύστηµα που υπηρε-
τείτε και έως οι εργαζόµενοι να έρθουν στο προσκήνιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ηλίας

Βλαχογιάννης.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχεδόν τα ακού-

σαµε όλα σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ακούσαµε σύσσωµη την
Αντιπολίτευση να µας εγκαλεί περίπου για εθνική µειοδοσία, να
µας αποκαλούν προδότες, να µας απειλούν µε φυλάκιση, να µας
αποκαλούν γενίτσαρους. Μας θυµίζουν άλλες εποχές, όταν η Ελ-
λάδα ήταν χωρισµένη σε «πατριώτες» και «µιάσµατα». Και δυστυ-
χώς τα παθήµατα δεν τους έγιναν µαθήµατα και δεν έγιναν σε
κανέναν µας φαίνεται.

Περίπου µας εγκαλούν ότι παραδώσαµε τη χώρα στους ξέ-
νους, ότι δεν πονάµε το λαό, ότι πονάµε µόνο το κεφάλαιο, ότι
είµαστε υποτελείς στους µιντιάρχες και περιµένουν προφανώς
τη λαϊκή εντολή να έρθουν να καθαιρέσουν αυτό το καθεστώς,
το σάπιο κατ’ αυτούς, και να εγκαθιδρύσουν ένα πραγµατικό κα-
θεστώς δηµοκρατίας, όπως αυτοί την ονειρεύονται. 

Λυπάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί ακούστηκαν από
σοβαρούς ανθρώπους αυτά τα πράγµατα. Λυπάµαι ειλικρινά. Η
πολιτική είναι πολύ σοβαρότερη υπόθεση απ’ ό,τι είναι το επάγ-
γελµα του καθενός, για να δίνουν µαθήµατα εδώ µέσα και να µας
κουνάνε το δάχτυλο. Προφανώς είµαστε µε εντολή του λαού εδώ
πέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως κι εσείς. Μη µονοπω-
λείτε την εκπροσώπηση του λαού, µη µονοπωλείτε το ενδιαφέ-
ρον για το λαό.

Περίπου ειρωνευτήκατε ότι ασχολούµαστε µε τη βίλα «Αµα-
λία». Πάτε να το περάσετε στο ντούκου. Έτσι νοµίζετε ότι θα ξε-
φύγετε; Θα ξεφύγετε µε την αλλαγή πολιτικής. Θα ξεφύγετε

όταν καταδικάσετε ξεκάθαρα τους κουκουλοφόρους και τα ανο-
µήµατά τους. Με ευφυολογήµατα δεν ξεφεύγετε από την πραγ-
µατικότητα. Η νοµιµότητα θα επιβληθεί, είτε το θέλετε είτε όχι,
όσο ο ελληνικός λαός µάς περιβάλλει µε την εµπιστοσύνη του.

Μερικοί, αφού µας είπαν ότι θα µας στείλουν στα ειδικά δικα-
στήρια, αποχώρησαν. Προφανώς, δεν φοβόµαστε. Έχουµε µάθει
στη ζωή µας να αγωνιζόµαστε από πολύ µικρή ηλικία. Αυτοί,
όµως, που κάνουν τον παλικαρά µάς θυµίζουν τα σκυλιά που
γαυγίζουν, όχι όµως για να φοβίσουν τον αντίπαλο, αλλά για να
πάρουν θάρρος οι ίδιοι. 

Εµείς αναλάβαµε την υποχρέωση να σώσουµε τη χώρα, να σώ-
σουµε το καράβι. Θα σώσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
την πατρίδα, θα παραµείνει η Ελλάδα στη ζώνη του ευρώ. Απο-
φύγαµε τη χρεοκοπία και όσο βλέπετε ότι πάµε καλά, τόσο πει-
σµώνετε και χάνετε την ψυχραιµία σας. Τι να κάνουµε; Ο
ελληνικός λαός δεν θέλει µόνο λόγια, θέλει και πράξεις. Η πολι-
τική δεν είναι για να είµαστε σχολιαστές. Η πολιτική και οι πολι-
τικοί είναι για να προτείνουµε λύσεις. Ο ελληνικός λαός περιµένει
από εµάς προτάσεις. 

Καταθέστε µας µία πρόταση και όχι καταγγελίες, όχι γενικο-
λογίες, όχι να δείχνετε µε το δάχτυλο και να λέτε «εσείς είστε µε
το κεφάλαιο, µε τους µιντιάρχες». Εσείς οι περισσότεροι είστε
τέκνα, προϊόντα των media. Εµάς κατηγορείτε ότι βγήκαµε από
τα media; Εσείς, που µας εγκαλείτε, κάθε µέρα είστε στις τηλε-
οράσεις. Είδατε πολλούς από εµάς να είναι εκεί;

ΤΕΡΕΝΣ –ΣΠΕΝΣΕΡ- ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Εσάς. 
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εµείς είµαστε εκεί;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μη ρωτάτε,

κύριε Βλαχογιάννη, και µην απαντάτε. 
ΤΕΡΕΝΣ- ΣΠΕΝΣΕΡ- ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ως συνδικαλιστής. 
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ως πολιτικός ήµουν εκεί; 
ΤΕΡΕΝΣ- ΣΠΕΝΣΕΡ- ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: (Δεν ακούστηκε)
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μη σας πειράζει η πραγµατικότητα.

Μην εγκαλείτε εµάς γι’ αυτούς µε τους οποίους είστε κάθε µέρα
µαζί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κριθούµε όταν έρθει η ώρα.
Θα κριθούµε δίκαια από τον ελληνικό λαό. Με θάρρος και παρ-
ρησία αναλαµβάνουµε τις ευθύνες που µας αναλογούν για να
σώσουµε τη χώρα. Είµαστε δυσάρεστοι. Εσείς είστε οι ευχάρι-
στοι. 

Είστε προφανώς η συνέχεια του «λεφτά υπάρχουν». Γιατί όλο
εκείνο το σύστηµα που προσδοκούσε οφέλη από το κράτος µε-
τακόµισε πολιτικά σε εσάς. Δεν θα σας σώσει. Αυτό το δείχνουν
οι δηµοσκοπήσεις. Δεν θα σας σώσει ούτε αυτό ούτε η πραγµα-
τικότητα που έρχεται, η οποία δεν είναι η καταστροφή που εσείς
προφητεύετε. 

Η οικονοµία σιγά, αλλά σταθερά, πάει καλύτερα. Ελπίζουµε να
µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα των µη προνο-
µιούχων κατά τρόπο που θέλουµε να το κάνουµε.

Ξέρουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτό το φορολο-
γικό νοµοσχέδιο δεν είναι δίκαιο. Δεν είπαµε εµείς ότι είναι δί-
καιο. Λέµε, όµως, ότι είναι δικαιότερο από το προηγούµενο. Γιατί
είναι δικαιότερο; Γιατί ελαφρύνει τα βάρη στους µισθωτούς και
διευρύνει τη φορολογική βάση. Δεν λέγαµε όλοι τόσα χρόνια ότι
υπάρχουν πολίτες που φοροδιαφεύγουν; Τώρα που διευρύνουµε
τη φορολογική βάση, γιατί δεν το ψηφίζετε µαζί µας; 

Προφανώς τώρα είναι σε δύσκολη θέση οι ελεύθεροι επαγγελ-
µατίες. Προφανώς και δεν υπάρχει το «λίπος» που υπήρχε πριν
από λίγα χρόνια. Τότε, όµως, που υπήρχε το «λίπος», καταθέσατε
καµµία πρόταση για φορολόγηση και διεύρυνση της φορολογι-
κής βάσης; Όχι. Όσα λέτε τα λέτε για να κερδίσετε ψήφους, να
χαϊδέψετε αυτιά. 

Να είστε σίγουροι, όµως, ότι οι πολίτες είναι πολύ πιο ώριµοι
από εµάς τους πολιτικούς. Η κοινωνία µάς δείχνει το δρόµο µε
την ωριµότητα που αντιµετωπίζει την κατάσταση που επικρατεί
στη χώρα, µία πρωτοφανή ωριµότητα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αισθανόµαστε την ανάγκη να ευχαριστήσουµε την κοινωνία για
την υποµονή της. Τους διαβεβαιώνουµε ότι αυτή η Κυβέρνηση
θα βγάλει τη χώρα στο ξέφωτο. Αυτή η Κυβέρνηση θα δώσει
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προοπτική, θα επαναφέρει την αισιοδοξία και το χαµόγελο. Κυ-
ρίως, όµως, αυτή η Κυβέρνηση εγγυάται την παραµονή µας στη
ζώνη του ευρώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εσείς δεν ξέρουµε τι µπορείτε να εγ-
γυηθείτε σ’ αυτήν την κοινωνία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα επτά µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις
εκπαιδευτικοί από το 10ο Γυµνάσιο Ιωαννίνων. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. Καλή προκοπή! 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σαµοΐλης.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο προηγούµενος οµιλητής της Νέας Δηµοκρατίας µάς µίλησε

για διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Όµως, διεύρυνση της
φορολογικής βάσης, κύριε συνάδελφε, δεν είναι τα άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες, οι πολύτεκνοι, οι τρίτεκνοι, οι αγρότες µε χαµηλό
εισόδηµα. Θα διαλύσουµε, δηλαδή, και αυτό που έχει αποµείνει
στην αγροτική οικονοµία; 

Διεύρυνση της φορολογικής βάσης δεν είναι να ξεκινάει κά-
ποιος να στήνει τα φωτοβολταϊκά και αίφνης να επιβαρύνεται και
να διαλύεται η επιχείρησή του. Να σας πούµε εµείς την πρότασή
µας γι’ αυτά και τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης. 

Διεύρυνση της φορολογικής βάσης είναι, λοιπόν, να φορολο-
γήσουµε τις τριγωνικές συναλλαγές, τις οποίες αφήνετε αφορο-
λόγητες και το ελληνικό δηµόσιο χάνει από φόρους τεράστια
ποσά, δισεκατοµµύρια. Διεύρυνση της φορολογικής βάσης είναι
να φορολογήσουµε τις τράπεζες. Διεύρυνση της φορολογικής
βάσης είναι να φορολογηθούν οι offshore εταιρείες, οι οποίες -
αν θυµάµαι καλά- από 4.830.905,09 εκατοµµύρια που είχαν συ-
νεισφέρει, σύµφωνα µε το έγγραφο που έδωσε στη δηµοσιότητα
ο κ. Μαυραγάνης, σήµερα δίνουν 345.000. 

Εκεί είναι τα χρήµατα και όχι στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες,
στους φτωχούς αγρότες, στις µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις
που βάζουν λουκέτο. Δεν θέλετε να τα ακούσετε, αλλά είναι η
πραγµατικότητα. 

Εµείς, ως ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, βαδίζουµε µε
τα πόδια στη γη.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εσείς, όχι όλοι.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Δεν βάζουµε το κάρο µπροστά από

το άλογο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι όλοι.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Όλοι. Ο ΣΥΡΙΖΑ- Ενωτικό Κοινωνικό

Μέτωπο ως ενιαίο κόµµα βάζει το άλογο µπροστά από το κάρο. 
Αυτή, λοιπόν, είναι διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Οι εφο-

πλιστές από το 1967 και εντεύθεν µε τον «ιερό νόµο», το ν. 2775,
έχουν εξήντα φοροαπαλλαγές. Μα τις ανέχεστε, κύριε συνά-
δελφε; Είναι δυνατόν; Εξήντα φοροαπαλλαγές. Δεν δίνουν µία. 

Μία στις εκατό offshore πληρώνουν φόρο. Ενεργές είναι δε-
καέξι χιλιάδες πεντακόσιες ογδόντα και φορολογούνται µόνο οι
εννιακόσιες εξήντα πέντε. Αυτή είναι η διεύρυνση της φορολο-
γικής βάσης! Μην την ψάχνετε κάπου αλλού. Μην την ψάχνετε
στους φτωχούς αγρότες, στους µικρούς και µεσαίους επαγγελ-
µατίες, τους ελεύθερους επαγγελµατίες -που τους φορολογείτε
από το πρώτο ευρώ- στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Μην την ψά-
χνετε στα χαµηλά στρώµατα. Δεν έχουν χρήµατα. Πώς να το
πούµε; Ο κόσµος το φωνάζει. Στην ακρόαση των φορέων που
είχαν έρθει στην Οικονοµική Επιτροπή, θυµάστε τι έκανε ο πρό-
εδρος των πολυτέκνων; Φώναζε και τα έλεγε. Θυµάστε τι έγ-
γραφα είχαν στείλει αυτοί που επένδυσαν στα φωτοβολταϊκά; 

Κάπου αλλού θα πρέπει να δούµε τη διεύρυνση της φορολο-
γικής βάσης, γιατί αυτή η διεύρυνση της φορολογικής βάσης
διαρκεί πολλά χρόνια. Μπαίνουµε σε ύφεση για έκτο χρόνο και

δεν θέλετε να το καταλάβετε. 
Τελικά, και για την ύφεση του έκτου χρόνου φταίει ο κακός ΣΥ-

ΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο! Αυτός φταίει για την ύφεση.
Δεν φταίνε οι µνηµονιακές πολιτικές τις οποίες ακολουθείτε τα
τελευταία χρόνια. Προσπαθώ να µαζεύω τις λέξεις, διότι εσείς
αρπάζεστε και την τρίχα την κάνετε τριχιά.

Πείτε µου εσείς πώς να χαρακτηρίσω -βρείτε εσείς την κατάλ-
ληλη λέξη- την κατάργηση της κρατικής ασυλίας, οι δανειστές
µας να µπορούν να παίρνουν πολεµικά καράβια ή τον Παρθε-
νώνα. Πώς να το χαρακτηρίσω; Πείτε εσείς.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι εκτός συναλλαγής αυτά. Δεν
ισχύουν.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Α, δεν ισχύουν!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όταν δευτερο-

λογήσετε, κύριε Βλαχογιάννη, θα απαντήσετε στον συνάδελφο.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Εγώ θα έλεγα µε µία εντελώς προσ-

γειωµένη φράση ότι το σηµερινό, όπως και τα προηγούµενα βε-
βαίως, φορολογικό νοµοσχέδιο είναι έντονα και βαθιά ταξικό,
δηλαδή εκφράζει πραγµατικά την πιο βαριά νεοφιλελεύθερη
στιγµή, χρονική περίοδο που περνά η χώρα µας σε ένα ευρω-
παϊκό περιβάλλον νεοφιλελεύθερο, όπου εσείς είστε οι καλύτε-
ροι µαθητές αυτού του περιβάλλοντος. Γι’ αυτό το χαρακτηρίζω
σαν έντονο ταξικό, που φοροαπαλλάσσει τους έχοντες και κατέ-
χοντες.

Σήµερα, εκτός όλων των άλλων, µιλάτε για επενδύσεις κ.λπ..
Μα και το τελευταίο ευρώ το βγάζετε προς τα έξω. Αν θέλετε, η
Εθνική Τράπεζα και η ALPHA BANK έχουν τις offshore εταιρείες,
όπου στέλνουν στα νησιά Τσάνελ και Τζέρσεϊ και χαίρουν και δια-
φηµίζουν το εξής, ότι φέρτε τα χρήµατα εδώ, διότι θα έχετε
πλήρη προστασία από φορολογικούς ελέγχους των ελληνικών
αρχών, ενώ εξασφαλίζουν την αποφυγή των φόρων που επιβάλ-
λονται στην Ελλάδα σε χρηµατοοικονοµικές συναλλαγές.

Θα έλεγα, λοιπόν, ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, ότι σή-
µερα ο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο παλεύει για ένα φο-
ρολογικό σύστηµα που θα λειτουργεί αναδιανεµητικά και όχι
φοροεισπρακτικά, που θα αντλεί µε προοδευτικό τρόπο πόρους
από τα εισοδήµατα των πολιτών και θα καλύπτει τις ανάγκες των
εργαζοµένων, των συνταξιούχων και της νεολαίας, που θα εντο-
πίζει και εν τέλει θα φορολογεί αυτούς που, παρ’ όλη την οικο-
νοµική τους επιφάνεια, δεν έχουν πληρώσει ακόµη δεκάρα
τσακιστή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελειώνετε,
κύριε συνάδελφε.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Παλεύει για ένα φορολογικό σύστηµα δίκαιο, που προστατεύει

τους οικονοµικά ασθενέστερους, φορολογεί τον πλούτο και τον
αναδιανέµει προς τα κάτω, που φορολογεί λίστες τύπου «-
γκαρντ» και χτυπάει τη διαπλοκή, που δίνει κίνητρα για την ανά-
πτυξη της µικρής επιχειρηµατικότητας, της συνεταιριστικής και
αυτοδιαχειριζόµενης παραγωγής, της κοινωνικής και αλληλέγ-
γυας οικονοµίας, της αρµονικής συµβίωσης της οικονοµίας µε
το περιβάλλον.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Δέκα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
Παλεύει για ένα φορολογικό σύστηµα που θα παίξει το ρόλο

ενός από τα βασικότερα εργαλεία της κυβέρνησης της Αριστε-
ράς για την παραγωγική ανασυγκρότηση της κοινωνίας µε στο-
χοπροσήλωση στις δυνάµεις της εργασίας και της νεολαίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαρι-
στούµε.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Και εγώ σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο

Βουλευτής των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνος Γιοβανό-
πουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.
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«Όταν ο καπιταλισµός παύει να λειτουργεί οµαλά και ήπια, εµ-
φανίζεται ως φασισµός. Τότε εξωθούνται οι χώρες στο δηµόσιο
χρέος και στην υπερχρέωση και ανοίγει η κερκόπορτα για τα νο-
µισµατικά ταµεία και τις παγκόσµιες τράπεζες. Χρησιµοποιούνται
οι πολιτικές διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων σε αντικατάσταση
των στρατιωτικών επεµβάσεων. Αποτέλεσµα; Η γενικευµένη φτώ-
χεια, η απαλλοτρίωση των εθνικών πόρων, η αυξανόµενη βία µε-
ταξύ των κατοίκων των χωρών, που παλεύουν µε νύχια και µε
δόντια να επιβιώσουν».

Αυτά είπε πριν από τριάντα χρόνια ο θεολόγος Ulrich Duchrow,
µια γενιά πίσω. Καταθέτω το σχετικό απόσπασµα στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν απόσπασµα, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πού τα ήξερε αυτά; Πώς οραµατίστηκε αυτά που βιώνουµε
εµείς σήµερα; Αυτή η κατάσταση έρχεται και επιβεβαιώνεται
µέσα από ένα νοµοσχέδιο σήµερα. Κοιτάξτε στην τελευταία σε-
λίδα: Η διαδικασία της δηµόσιας διαβούλευσης δεν ακολουθή-
θηκε δεδοµένου του επείγοντος χαρακτήρα. Πάλι χωρίς δηµόσια
διαβούλευση, πάλι κατεπείγων χαρακτήρας, πάλι εσπευσµένα,
σε µιάµιση ώρα να µπορέσουµε να ολοκληρώσουµε ένα ακόµη
φορολογικό νοµοσχέδιο, σαν εκείνα που άκουγα χρόνια από την
τηλεόραση ότι θα είναι αναπτυξιακά, ότι θα πετύχουν, ότι είναι
κοινωνικά δίκαια, ότι θα επαναφέρουν την ισότητα, την ισονοµία.
Τίποτε από όλα αυτά.

Δεν τα ακούγατε και εσείς, κύριε Μαυραγάνη, από το σπίτι σας
πριν γίνετε Υπουργός; Τώρα πάλι υπογράφετε ένα παρόµοιο φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο, αφού ξέρετε ότι δεν πρόκειται να πετύχει,
αφού ξέρετε ότι όλα αυτά δεν είναι παρά µία ποµφόλυγα, µια σα-
πουνόφουσκα, κάτι σαν τη λίστα Λαγκάρντ;

Έβλεπα τον κ. Χρυσοχοΐδη πριν από λίγο που έχει υπηρετήσει
και σε µεγάλα Υπουργεία -πολύπειρος πολιτικός- και ήθελα να
του εξηγήσω γιατί είχε πει τη φράση κάποια στιγµή «απευθύνε-
στε σε ιθαγενείς;». Να, η λίστα Λαγκάρντ είναι η απόδειξη ότι
εσείς απευθύνεστε σε ιθαγενείς. Είναι τα καθρεφτάκια και οι χάν-
τρες που δίνετε παρά το γεγονός ότι όλοι τα ξέρουν όλα για
όλους.

Αν πάω και βάλω στο ΑΤΜ την πιστωτική µου κάρτα στο Τατζι-
κιστάν, στο Ιράκ, στην Αργεντινή, θα µου πει πώς λέγοµαι, πόσα
χρήµατα έχω στην Ελλάδα, πόσα µου δίνει και τα µετατρέπει σε
σελήνια ή σε οτιδήποτε. Τα ξέρετε όλοι, όλα, για όλους. Μιλάµε
για τα σκουπίδια της λίστας Λαγκάρντ και κάποιας άλλης λίστας
αύριο και κάποιας άλλης παραµεθαύριο, ενώ ξέρετε όλοι ότι
στον προϋπολογισµό και στο σχετικό κονδύλιο στα έσοδα από
φοροδιαφυγή έχετε ένα µεγάλο µηδενικό µε µια τρύπα στη µέση.
Και αυτό δεν σας κάνει να αναλογίζεστε ότι κάτι δεν πάει καλά.

Παρ’ όλα αυτά, νοµίζω πως στα µάτια των Βουλευτών της Συµ-
πολίτευσης βλέπω ότι κατανοούν µέσα τους ότι απλώς στηρίζουν
µια κατάσταση, ενώ γνωρίζουν, κύριε Τζαµτζή, συντοπίτη µου,
ότι 13% στην αγροτική γη είναι αυτή τη στιγµή καρµανιόλα για
το µέσο αγρότη, που έχει τα γεωργικά εφόδια, που έχει τα προ-
ϊόντα του να µην τα πουλάει παραπάνω από 18 λεπτά. Και θα
πρέπει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας που προέρχεται από
αγροτική περιοχή, να βγει αύριο και να πει σε αυτούς τους αν-
θρώπους που είναι ακόµα και σήµερα απλήρωτοι ότι θα φορο-
λογηθούν για την αγροτική τους γη, θα φορολογηθούν τώρα
ξανά αυτοί οι άνθρωποι. Ήρθαν οι Gringos στους ιθαγενείς και
πουλάνε τη γη µας, τη γη των πατεράδων µας. Ήρθαν και την
πουλάνε και παίρνουν φόρο. Αύριο θα παίρνουν φόρο για το
νερό. Και εµείς καθόµαστε εδώ και συζητούµε ξανά πάλι για ένα
φορολογικό νοµοσχέδιο που σπατουλάρει, λίγο στήνει, λίγο ξε-
στήνει, κάπου τραβάει.

Όχι, κύριοι. Όχι. Θέλει ένα θετικό σοκ και αυτό περιµένει ο κό-
σµος από εσάς, από εµάς, από όλους, να οµονοήσουµε σε ένα
θετικό σοκ. Πάρτε τον κ. Προβόπουλο να ανοίξει όλους τους λο-
γαριασµούς, εννιά εκατοµµύρια Έλληνες να διασταυρώσουν ό,τι
χρειάζεται και δεν χρειάζεται, πόσοι είχαν εισοδήµατα αυτά τα
χρόνια, ποια είναι η περιουσία τους. Να σταµατήσουµε να κοροϊ-
δεύουµε ο ένας τον άλλο, να σταµατήσουµε να µιλάµε για τα ίδια
και τα ίδια, όταν έξω µια πατρίδα καταρρέει. Σπαράγµατα, ερεί-

πια.
Βγήκε σήµερα το δελτίο τύπου της ΕΛΣΤΑΤ. Και αυτούς τους

σώσατε. Αύξηση 56,6% η ανεργία στους νέους. Παρακαλώ, το
καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δελτίο τύπου,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όχι ότι δεν υπάρχουν, αλλά οι µνήµες είναι καλό να βρίσκον-
ται.

Και αυτούς τους σώσατε. Τι θα πείτε σε αυτούς τους νέους
µέχρι εικοσιπέντε ετών που περιµένουν, ελπίζουν, σπουδάζουν,
έχουν σχέδια; Τι θα πείτε, όταν το πετρέλαιο δεν εκπίπτει; Εκπί-
πτουν, όµως, τα έξοδα δαπάνης για τα σκάφη. Ποια είναι η απάν-
τηση που έχετε να πείτε στο µέσο Έλληνα πολίτη αυτήν τη
στιγµή; Ποια είναι η απάντηση που έχετε να πείτε, όταν εξοµοι-
ώνετε τον άγαµο µε τον πολύτεκνο και τον τρίτεκνο; Διότι εκεί
που ο πατέρας µιας πολύτεκνης και τρίτεκνης οικογένειας θα
αγοράσει τσιγάρα, θα αγοράσει µπύρες, θα αγοράσει τσάντες,
θα αγοράσει βιβλία, θα αγοράσει τρόφιµα, θα αγοράσει ρούχα,
θα πληρώσει τον έµµεσο φόρο, θα πληρώσει το ΦΠΑ, αυτό που
δεν κάνει ο άγαµος.

Πού είναι, λοιπόν, η εξίσωση; Πού είναι η συνταγµατικότητα
που το πρωί όλοι µαζί χειροκροτούσατε, γιατί –λέει- είναι συν-
ταγµατικό; Ποιο είναι συνταγµατικό; Και έρχεστε και το περνάτε!
Και το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι το εγκρίνετε και θέλετε να δεί-
ξετε προς τα έξω ότι εσείς είστε οι χειροκροτητές µίας τέτοιας
κατάστασης! Δεν συµβαίνουν αυτά! Ενδόµυχα το ξέρετε! Οµο-
λογείστε το να περπατήσουµε παρέα! Μας περιµένει ο ελληνικός
λαός! Οµολογείστε το! Είµαστε έτοιµοι να σας βοηθήσουµε! Ξέ-
ρουµε ότι είστε σε δύσκολη θέση! Το ξέρουµε! Θα βοηθήσουµε!
Δεν ήρθαµε εδώ για να κάνουµε κοµµατική σπέκουλα! Ήρθαµε
εδώ για να βάλουµε πλάτη!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω αυτήν τη σύντοµη παρέµβαση, γιατί άκουσα κάτι
ανατριχιαστικό από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
Δηµοκρατίας το µεσηµέρι. Είπε ότι προϋπόθεση –και το χρησι-
µοποιώ αυτολεξεί- για να ευηµερήσουν οι άνθρωποι είναι να ευη-
µερήσουν πρώτα οι αριθµοί. Δεν έχω ακούσει τίποτα κοινο-
βουλευτικά πιο αµοραλιστικό. Είναι το ακριβώς αντίθετο! Δη-
λαδή, πρέπει να ευηµερήσουν οι άνθρωποι και τότε, κάποια
στιγµή, θα δούµε τους αριθµούς να ανεβαίνουν, να κατεβαίνουν,
να αλλάζουν χρώµατα! 

Αυτό που ζούµε είναι ένας κοινοβουλευτικός οπορτουνισµός.
Δεν µπορείτε να περιµένετε εσείς, κύριοι της Συµπολίτευσης, να
ευηµερήσουν πρώτα οι αριθµοί, για να ευηµερήσουν µετά οι άν-
θρωποι! Οι άνθρωποι έξω που δεν έχουν δουλειά, οι είκοσι χιλιά-
δες νεοάστεγοι, δεν περιµένουν ένα φορολογικό νοµοσχέδιο.
Περιµένουν να αναδείξουµε, να πρυτανεύσουµε µία αξιοπρέπεια
και να τη βοηθήσουµε να κυριεύσει σ’ αυτήν την πατρίδα που πέ-
φτει σε ερείπια! Καταλάβετέ το! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Από πού θα πάρετε χρήµατα; Πιστεύετε ότι θα τα πάρετε από
τον ελληνικό λαό. Πιστεύω ότι θα πάρετε µόνο άρνηση και χλεύη!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η Βουλευτής των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ

Μακρή.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και

κύριοι Βουλευτές, σήµερα γράφεται µία ακόµα πράξη του δρά-
µατος του ελληνικού λαού. Με την ψήφιση του νοµοσχεδίου-
έκτρωµα θα επιβαρυνθεί επιπροσθέτως ο φορολογούµενος µε
υπέρµετρα βάρη που µαζί µε τα χαράτσια, τη φορολογία φυσι-
κών προσώπων και τα τέλη επιτηδεύµατος θα τον οδηγήσουν
στην πλήρη οικονοµική εξόντωση. 

Δυστυχώς, το οικονοµικό επιτελείο θεωρεί ότι οι Έλληνες φο-
ρολογούµενοι είναι πάµπλουτοι µεγιστάνες και τους φορολογεί
ως πολίτες χώρας µε υψηλά εισοδήµατα. Μα, δεν γνωρίζετε ότι
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ο κόσµος έξω δεν έχει να καλύψει ούτε τις βασικές του ανάγκες;
Έχετε συνειδητοποιήσει πού έφθασε το βιοτικό επίπεδο των Ελ-
λήνων, καθώς και το εισόδηµα αυτών; Την ίδια ώρα, οι πραγµα-
τικά έχοντες απολαµβάνουν φορολογικούς παραδείσους στο
εξωτερικό, µε δικές σας συστάσεις και προτροπές. 

Έχετε την ψευδαίσθηση ότι µε την επιβολή φόρων θα στρώ-
σετε τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας; Πλανάσθε πλάνην οι-
κτρά, αφού µε την πολιτική σας όχι µόνο δεν βελτιώνετε την
κατάσταση, αλλά αντιθέτως διαλύετε κάθε προσπάθεια ανάπτυ-
ξης, επιχειρηµατικότητας και παραγωγής. Μέσα σε δύο χρόνια
καταστρέψατε την καταναλωτική δύναµη των Ελλήνων και τους
οδηγήσατε στη φτώχεια και τη µιζέρια. Διαλύσατε την οικονοµική
αλυσίδα, χωρίς να σκεφτείτε τις συνέπειες για την κοινωνία και
τη χώρα. 

Την ίδια ώρα, δεν τολµάτε καν να αγγίξετε τα υψηλά εισοδή-
µατα, γιατί κάτοχοί τους είναι αυτοί που στηρίζουν τη διαπλοκή.
Είναι πολλά τα παραδείγµατα µεγαλοεπιχειρηµατιών που δεν αν-
ταποκρίνονται στις φορολογικές τους υποχρεώσεις. Εσείς,
όµως, τους καλύπτετε! Και τους καλύπτετε εντέχνως! 

Το ίδιο συµβαίνει και µε την περίφηµη λίστα Λαγκάρντ. Αντί η
Κυβέρνηση να ασχοληθεί µε την ουσία της λίστας που είναι ο εν-
τοπισµός των ονοµάτων που έχουν διαφύγει, την έκρυψε και
τώρα µε επικοινωνιακά τερτίπια προσπαθεί να αποπροσανατολί-
σει και την κοινή γνώµη.

Τα µεγάλα λόγια για την είσπραξη των φόρων, των προστίµων
και για την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, µένουν µόνο στα
χαρτιά. Στις περισσότερες περιπτώσεις, κυρώσεις έχουν αυτοί
οι οποίοι χρωστούν λίγα, ενώ αυτοί που χρωστούν πολλά, κυκλο-
φορούν ελεύθεροι και µάλιστα διαπραγµατεύονται και τη δηµό-
σια περιουσία έναντι πινακίου φακής.

Το φορολογικό νοµοσχέδιο είναι µία κακή αντιγραφή των πο-
λιτικών των προηγούµενων κυβερνήσεων µε µπαλώµατα και πε-
ριέχει ρυθµίσεις που βολεύουν µόνο ηµέτερους. Την ίδια ώρα,
καµµία µέριµνα δεν λαµβάνεται για τη βελτίωση της είσπραξης
των φόρων, για την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής, αλλά και
για την αντισυνταγµατικότητα της δυσανάλογης φορολογίας
έναντι της οικονοµικής δυνατότητας των Ελλήνων πολιτών.

Είδαµε τα καταστρεπτικά σας αποτελέσµατα µε το µέτρο της
εξίσωσης της τιµής του πετρελαίου θέρµανσης και κίνησης. Οι
συνέπειες είναι πολλές, όπως οικογένειες χωρίς θέρµανση, συρ-
ρίκνωση του οικογενειακού εισοδήµατος, κατάρρευση της αγο-
ράς πετρελαίου, επιβάρυνση της ατµόσφαιρας, καταστροφή
δασών, αιθαλοµίχλη στις µεγάλες πόλεις και απώλεια εσόδων
για το κράτος, αφού η πτώση του τζίρου έφερε χειρότερα απο-
τελέσµατα. Τα ίδια και χειρότερα έγιναν µε την αύξηση του ΦΠΑ,
του φόρου στα είδη εστίασης, στη φορολογία φυσικών προσώ-
πων και επιχειρήσεων, πράξεις οι οποίες βέβαια ξεκίνησαν µε
αποφάσεις του κ. Παπακωνσταντίνου.

Κύριοι, ή δεν γνωρίζετε οικονοµικά ή το κάνετε σκόπιµα και µε
δόλο. Δεν εξηγείται αλλιώς η καταστρεπτική πολιτική σας. Μέσα
σε δύο χρόνια, εσείς σήµερα και χθες οι σηµερινοί υποστηρικτές
σας, καταστρέψατε την ελληνική οικονοµία και κάνατε έναν υπε-
ρήφανο λαό να µαραζώσει. 

Σας επισηµαίνω για ακόµα µία φορά ότι όσο περισσότερη φο-
ρολογία αναγκάζεται να πληρώσει ο κόσµος, τόσο µεγαλύτερη
θα είναι η ύφεση για τη χώρα και τόσο λιγότερα έσοδα θα ει-
σπράττετε. Όσο συνεχίζεται η καταλήστευση των χαµηλών και
µεσαίων οικονοµικά στρωµάτων της κοινωνίας, τόσο θα οδηγείτε
τους πολίτες σε αδιέξοδο και σε ανέχεια. 

Σήµερα ανακοινώθηκαν τα ποσοστά της ανεργίας για τον πε-
ρασµένο Οκτώβριο. Είναι απογοητευτικά και όπως φαίνεται θα
χειροτερεύσουν το 2013. Και γιατί όλα αυτά; Για να προστατεύ-
σετε τα συµφέροντα των ηµετέρων, τις τράπεζες και τα ξένα κε-
φάλαια που πριµοδοτείτε. Την ίδια ώρα, καταληστεύσατε σε µία
νύχτα τους µικροοµολογιούχους που επένδυσαν στην πατρίδα
τα χρήµατά τους. Τους καταστρέψατε ως ανταπόδοση της εµπι-
στοσύνης τους. 

Τα µέτρα τα οποία έχετε πάρει µέχρι στιγµής, εφαρµόζονται
µέχρι το τελευταίο σεντ στους αδύνατους και µη προνοµιούχους,
στους συνεπείς που τα δηλώνουν όλα, στους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους. Τα µεγάλα συµφέροντα και τους προνοµιού-

χους, τους προστατεύετε µε κάθε τρόπο και προσπαθείτε να
ανοίξετε «παραθυράκια» στη νοµοθεσία, για να τους απεµπλέ-
ξετε από τη φορολογία.

Μα, αναρωτιόµαστε, µπορεί να είστε τόσο αναίσθητοι, τόσο
άδικοι; Η χώρα, πρώτα απ’ όλα, χρειάζεται απεµπλοκή από την
παρέµβαση τρίτων συµφερόντων, ξένων ή εγχώριων. Χρειάζεται
τόνωση της αγοράς µε αξιόπιστο φορολογικό σύστηµα, µε ενί-
σχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και µείωση των φόρων
που σήµερα χαρακτηρίζονται ληστρικοί.

Ο κ. Στουρνάρας πριν από λίγες ώρες, απ’ αυτό εδώ το Βήµα,
ανέφερε ότι η οικονοµία προσαρµόζεται. Όµως, κύριε Στουρ-
νάρα, θα πρέπει να γνωρίζετε ότι αν θεωρείτε προσαρµογή τη
διάλυση της πλειοψηφίας των επιχειρήσεων, την κατάρρευση
του βιοτικού επιπέδου και τη φτώχεια στη χώρα, τότε σας ευχα-
ριστούµε. Όµως, την προσαρµογή να την εφαρµόσετε στον
εαυτό σας και στους τραπεζίτες που υποστηρίζετε. Και αυτό
συµβαίνει, γιατί έχετε σπουδάσει τη φιλοσοφία των τραπεζών και
όχι της αγοράς και της ελληνικής κοινωνίας. Εκ των πραγµάτων,
δουλεύετε για να εξασφαλίσετε το τραπεζικό σύστηµα. Πριν από
λίγα χρόνια, οι τράπεζες είχαν υπερκέρδη και περηφανεύονταν
οι τραπεζίτες. Σήµερα χρεωκόπησαν και ζητούν από τον ελληνικό
λαό να τις στηρίξει. Αύριο θα περάσουν ξανά στα χέρια των τρα-
πεζιτών, καθαρές από χρέη και οι τράπεζες θα συνεχίσουν την
πολιτική τους απαλλαγµένες από κάθε χρέος σε µία χρεωκοπη-
µένη κοινωνία µε πολίτες είλωτες που θα παρακαλούν για ένα
δάνειο και µία εξυπηρέτηση από τους φιλάνθρωπους κατά τα
άλλα τραπεζίτες.

Το φορολογικό σας νοµοσχέδιο θα αποτύχει ούτως ή άλλως
στην εφαρµογή του, γιατί είναι άδικο και αβάσιµο. Αν θέλετε να
βοηθήσετε πραγµατικά τον τόπο, προχωρήστε σε ανατροπή της
πολιτικής σας. Μειώστε τους φόρους, δώστε κίνητρα για να το-
νώσετε την αγορά και ενισχύστε τα ελληνικά προϊόντα. Κάντε
τους πολίτες να νοιώσουν ασφάλεια στη χώρα τους και δώστε
δυναµική στην επιχειρηµατικότητα. Όµως, εσείς φέρεστε ως
τροµοκράτες σε κάθε προσπάθεια! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Εφαρµόστε ένα δίκαιο σύστηµα για τους συνεπείς και τιµωρεί-
στε τους παράνοµους φοροδιαφεύγοντες, για να δείξετε το καλό
παράδειγµα σε όσους είναι νόµιµοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ολοκληρώστε,
κυρία συνάδελφε.

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Όλα αυτά, όµως, χρειάζονται πολιτικό ανάστηµα, κάτι το οποίο

αποδεικνύεται ότι δεν έχετε, αφού είστε πιόνια της τρόικας και
των συµφερόντων. Το φορολογικό σας νοµοσχέδιο είναι ένα κου-
ρελόχαρτο, χωρίς ουσία και υπόσταση, αφού δεν θα συµβάλει
επ’ ουδενί στην οικονοµική ανάκαµψη της χώρας. Το αντίθετο,
θα αποτελέσει ταφόπλακα για την ελληνική οικονοµία και κοινω-
νία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνης

Τζαµτζής.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο λαϊ-

κισµός και η πλειοδοσία των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης
δεν έχει προηγούµενο. Ακούσαµε τόσα και από τον ΣΥΡΙΖΑ και
από τους Ανεξάρτητους Έλληνες και από τους υπόλοιπους συ-
ναδέλφους της Αντιπολίτευσης. Μας τα έδωσαν όλα και το µόνο
που δεν µας έταξαν ήταν ότι θα µας κάνουν και παιδιά! 

Μ’ αυτό το σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’
αυτήν τη δύσκολη χρονιά πραγµατικά πληρώνουν ουσιαστικά οι
έχοντες. Ενάµισι εκατοµµύριο φορολογούµενοι, µισθωτοί και
συνταξιούχοι ενώ θα πλήρωναν, τώρα δεν θα πληρώσουν φόρο.
Μειώνεται ο φορολογικός συντελεστής κατά 50% για τους νέους
ελεύθερους επαγγελµατίες. Επίσης, έχουµε µείωση φόρου για
τα άτοµα µε αναπηρία 67%, αλλά και για τις οικογένειες που
έχουν προστατευόµενο µέλος. Έχουµε µηνιαίο επίδοµα 40 ευρώ
για οκτακόσιες εξήντα εννέα χιλιάδες οικογένειες… 
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν το ξέρετε καλά το θέµα!
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Σας έχουµε ακούσει, κύριε Κουρουµ-

πλή. Αφήστε να µιλήσει και κανένας άλλος. Αφήστε µε. Μην κά-
νετε θόρυβο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μα, δεν το ξέρετε καλά το
θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κουρουµ-
πλή, ακολουθείτε εσείς µετά από λίγο, οπότε µπορείτε να απαν-
τήσετε. Αφήστε τώρα τον κ. Τζαµτζή να µιλήσει.  

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Έχουµε, λοιπόν, µηνιαίο επίδοµα 40
ευρώ για οκτακόσιες εξήντα εννέα χιλιάδες οικογένειες για κάθε
παιδί και 500 ευρώ για κάθε παιδί για την τρίτεκνη και την πολύ-
τεκνη οικογένεια. Το 90% των µισθωτών και των συνταξιούχων
θα έχουν µειωµένα φορολογικά βάρη. 

Εδώ, όµως, χύνετε κροκοδείλια δάκρυα για τους αγρότες και
µάλιστα χύνουν κροκοδείλια δάκρυα άνθρωποι οι οποίοι δεν
έχουν και καµµία αγροτική ιδιότητα. Εγώ τουλάχιστον λέω ξεκά-
θαρα ότι είµαι αγρότης. Ξέρουν δε πολύ καλά οι αγρότες, αγα-
πητοί φίλοι από τους Ανεξάρτητους Έλληνες, ότι άσπρη µέρα
είδαν µε τη Νέα Δηµοκρατία. Λεφτά οι αγρότες πήραν από τη
Νέα Δηµοκρατία, τα χρόνια του Καραµανλή! Αυτό δεν αλλάζει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Γέλωτες από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)

Θέλω, όµως, να σταθώ ιδιαίτερα σ’ αυτό το θέµα. Είναι πολύ
σηµαντική, κύριε Υπουργέ, η δέσµευση. 

Όσο και να προσπαθείτε να µε κοροϊδεύετε, αυτή η είναι η
πραγµατικότητα που σας πονάει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Τζαµτζή,
µε συγχωρείτε. Θα παρακαλέσω πάρα πολύ οι αντιδράσεις να κι-
νούνται στο πλαίσιο της κοσµιότητος. Χάχανα εδώ µέσα δεν επι-
τρέπονται. 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς τους σεβόµα-
στε! Θα πρέπει να έχουµε µία κόσµια αντίδραση. Έλεος! Εµείς
σας σεβόµαστε όταν ανεβαίνετε επάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ
πάρα πολύ! Η πολιτική επιχειρηµατολογία αντιµετωπίζεται µε πο-
λιτική επιχειρηµατολογία και όχι µε αντιδράσεις τέτοιου είδους.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ! 

Συνεχίστε, κύριε Τζαµτζή και µε συγχωρείτε για τη διακοπή. 
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Είναι πολύ σηµαντική η τοποθέτηση

του κυρίου Υπουργού ότι θα ρυθµιστεί το θέµα της φορολόγη-
σης των αγροτών µε επόµενο νοµοσχέδιο. Κύριε Υπουργέ,  είναι
πολύ θετικό αυτό για τους αγρότες. 

Θέλω να επισηµάνω για άλλη µια φορά ότι το ποσό φορολό-
γησης του αγρότη πρέπει να υπολογιστεί πάνω από τις 20.000
ευρώ. Σήµερα για έναν αγρότη µε ακαθάριστα εισοδήµατα
20.000 ευρώ, τα 13.000 ευρώ περίπου είναι έξοδα, όπως φάρ-
µακα, λιπάσµατα και λοιπά εφόδια. Δηλαδή, ο µικρός αγρότης
δεν είναι επιχειρηµατίας, όπως δεν είναι επιχειρηµατίας και ο µι-
κρός κτηνοτρόφος µε τα πενήντα πρόβατα. Έτσι, λοιπόν, θα πρέ-
πει να τεθεί όριο ακαθάριστων εσόδων 20.000 ευρώ και πάνω για
την ένταξη των αγροτών στο καθεστώς τήρησης των βιβλίων.
Ακόµα, θα πρέπει να δούµε το θέµα της απόδοσης του ΦΠΑ,
ώστε να γίνεται µόνο µία φορά το χρόνο µε την υποβολή της φο-
ρολογικής δήλωσης. Οι αγρότες του νέου καθεστώτος θα πρέπει
να έχουν τη δυνατότητα να περιλαµβάνουν στα έξοδά τους και
αποσβέσεις, όπως και ζηµίες. 

Επίσης, θα ήθελα να σταθώ και στο θέµα της ηλεκτρονικής έκ-
δοσης τιµολογίων, το οποίο θεωρώ ότι είναι απόλυτα σωστό,
όπως τοποθετείται από εσάς. Όµως, θα πρέπει να υπάρξει συ-
νεργασία και µε το Υπουργείο Ανάπτυξης, ώστε να δηµιουργηθεί
µια τράπεζα δεδοµένων και έτσι να υπάρχει η ηλεκτρονική δια-
σταύρωση των στοιχείων, προκειµένου να «χτυπηθεί» ο µεσάζον-
τας και ουσιαστικά το προϊόν να φτάσει µε χαµηλότερη τιµή στο
ράφι. 

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι δεν θα πρέπει να φορολογηθούν
τα κτήµατα και τα κτίσµατα µέσα στα κτήµατα, γιατί αποτελούν
συντελεστές παραγωγής, αποτελούν εργαλεία για τον αγρότη.
Από µόνα τους δεν αποδίδουν τίποτα σε κανέναν, όπως και στον
αγρότη βεβαίως. Είναι, όµως, παραγωγικοί συντελεστές και δεν
πρέπει να φορολογηθούν και θα πρέπει να υπάρξει έκπτωση,

όταν ο αγρότης νοικιάζει κτήµατα από απερχόµενους αγρότες
για να µπορέσει να καλλιεργήσει και να παράξει. 

Όσον αφορά την ισόβια σύνταξη της πολύτεκνης µάνας,
θεωρώ ότι θα πρέπει να συνεχιστεί η συνταξιοδότησή της, γιατί
σηµατοδοτεί την προσπάθεια για αντιµετώπιση του δηµογραφι-
κού προβλήµατος. Το ποσό ανέρχεται στα 10.000.000 και θα
πρέπει να συνεχιστεί. Το ποσό δεν είναι µεγάλο και επιβραβεύει
την πολύτεκνη µάνα. 

Και έρχοµαι στη σύνταξη του αγρότη στα 67 χρόνια. Και στο
σηµείο αυτό, θα ήθελα να σας βάλω σε πραγµατικές καταστά-
σεις. Εάν ένας αγρότης ασφαλιστεί στα 20 του χρόνια, θα πάρει
σύνταξη στα 67, δηλαδή µετά από σαράντα επτά έτη ασφάλισης.
Ο αγρότης έπαιρνε σύνταξη ούτως ή άλλως στα 65. Η αγρότισσα
δε ήταν η µόνη γυναίκα που έπαιρνε σύνταξη στα 65. Έχω δώσει
µάχες για το θέµα αυτό µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, προκειµένου
να υπάρξει µείωση του χρόνου συνταξιοδότησης. Δεν επιτρέπε-
ται ούτε ο αγρότης ούτε η αγρότισσα να παίρνουν σύνταξη µετά
από σαράντα επτά χρόνια ασφάλισης δουλεύοντας σκληρά σε
βαριά και ανθυγιεινή εργασία. Όλοι παίρνουν σύνταξη το αργό-
τερο στα σαράντα χρόνια ασφάλισης. Έτσι, λοιπόν, το 2013 ο
ΟΓΑ γίνεται κύριος φορέας ασφάλισης των αγροτών. Οι αγρότες
πληρώνουν και απαιτούν ίσα δικαιώµατα µε όλους τους εργαζό-
µενους. Αυτό θα πρέπει να το αλλάξουµε και ιδιαίτερα για τους
γεννηµένους το 1948. Αναφορικά, λοιπόν, µε τους γεννηµένους
το 1948, ενώ τους κάλεσε ο ΟΓΑ και προκατέλαβαν τα λεφτά της
εισφοράς τους και ήταν έτοιµοι να βγουν σε σύνταξη, έρχεται
ξαφνικά ο νόµος και τους λέει ότι θα πρέπει να πάνε στα εξήντα
επτά. Πρέπει να υπάρξει ρύθµιση, κύριε Υπουργέ, για τους γεν-
νηθέντες του 1948. Πρέπει πάση θυσία να λυθεί αυτό το θέµα. 

Όσον αφορά τώρα το επίδοµα θέρµανσης, έχουµε άλλα κρο-
κοδείλια δάκρυα. Άκουσα διάφορους συναδέλφους να µιλούν επ’
αυτού. Πού ήσασταν, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης,
όταν τριάντα τρεις συνάδελφοι από τη Νέα Δηµοκρατία καταθέ-
σαµε τον Ιούλιο µήνα ερώτηση στη Βουλή και στον αρµόδιο
Υπουργό και ζητούσαµε επίδοµα θέρµανσης; Την ώρα που δεν
προβλέπονταν µέσα στον προϋπολογισµό ούτε ευρώ, ήρθε η Κυ-
βέρνηση και έβαλε 80 εκατοµµύρια. Σήµερα, λοιπόν, σας έπιασε
ο πόνος για το ότι παγώνουν οι Βορειοελλαδίτες. Δεν είναι χαζοί.
Δεν παγώνουν. Έχουν κάνει το κουµάντο τους. Όµως, ταυτό-
χρονα οι «οικολογούντες» σας βγαίνουν και ζητούν να σταµατή-
σει η χρήση ξυλόσοµπας και τζακιών. Αυτοί είστε! 

Και τώρα έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα. Δηλώνετε αναρχικοί και
καλύπτετε µε τη σιωπή σας τα έκτροπα των αναρχικών, δίνοντας
πόντους στη Χρυσή Αυγή που τρίβει τα χέρια της. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχετε πραγµατικά έπαρση, φοβερή αλαζονεία, λέτε συνεχώς
ότι είστε κυβέρνηση και λαϊκίζετε και εσείς και οι Ανεξάρτητοι
Έλληνες. Όµως, στο χωριό µου, κύριε Κουρουµπλή, λένε «κοντά
είναι βλάχο µου το χωριό σου». Έρχεται µια δηµοσκόπηση και
θα σας έρθει η σφαλιάρα και θα το καταλάβετε!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πήγα στο χωριό σας και µου
είπαν ότι κρυώνουν!

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Είστε δεύτεροι σ’ αυτήν τη δηµοσκό-
πηση. Μπροστά είναι η Νέα Δηµοκρατία, γιατί η Νέα Δηµοκρατία
αγωνίζεται να σώσει την Ελλάδα… 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μας ακούει ο κόσµος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Τζαµτζή,

έχετε µόνο λίγα δευτερόλεπτα ακόµα.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: …γιατί η Νέα Δηµοκρατία λέει αλή-

θεια στους Έλληνες, γιατί η Νέα Δηµοκρατία και όλοι όσοι συµ-
µετέχουν στην Κυβέρνηση και στηρίζουν την Κυβέρνηση –τα
άλλα δύο κόµµατα- είµαστε αποφασισµένοι να προχωρήσουµε
µπροστά για να σώσουµε την Ελλάδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Τζαµτζή. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέας

Κουτσούµπας. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είχα σκοπό την αποψινή µου τοποθέτηση να την αρχίσω και να
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την τελειώσω µε θετικές σκέψεις και παρατηρήσεις που πραγ-
µατικά συνήγαγα µέσα από την όλη συζήτηση, γιατί δεν µπορώ
να κρύψω -έχω κοινοβουλευτική υποχρέωση να το πω- ότι ακού-
στηκαν θετικές απόψεις και προτάσεις, ανεξάρτητα αν δεν ήταν
υλοποιήσιµες, από την πλευρά της Αντιπολίτευσης. 

Όµως, πρέπει να απαντήσω σε κάποια ζητήµατα που τέθηκαν
κοινοβουλευτικής συµπεριφοράς ή αλαζονείας, να απαντήσω
στην υψηλοτάτη κυρία –σεβαστή καθ’ όλα- που έφυγε των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων ότι δεν είµαστε και δεν είµαι κανενός πιόνι
εδώ µέσα! Είµαι κυρίαρχος του εαυτού µου, µε έστειλε ο βοιωτι-
κός λαός να υπερασπίσω τα συµφέροντα του βοιωτικού λαού και
εκφράζω µια παράταξη µε ιστορία. Είµαι της Νέας Δηµοκρατίας
που είναι µια παράταξη που έχει ιστορία σ’ αυτόν τον τόπο και
δεν είµαι πιόνι κανενός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το δεύτερο που ήθελα να πω είναι ότι στις κοινοβουλευτικές

δηµοκρατίες είναι φυσικό επακόλουθο να εναλλάσσονται τα κόµ-
µατα στην εξουσία και θα έβλεπα µε ιδιαίτερη χαρά όλα αυτά
που λέτε ότι δεν κάνουµε, όταν έρθετε κάποτε στην εξουσία, να
έχετε τη δυνατότητα να τα κάνετε αν τα πιστεύετε.

Πολύ φοβάµαι όµως ότι µε την τακτική που ακολουθείτε, πραγ-
µατικά το παλεύετε και το παλεύετε πολύ δυνατά να µην γίνετε
κυβέρνηση. Θα κατεβείτε σε µονοψήφιο αριθµό, έτσι όπως το
πάτε.

Το τρίτο, λοιπόν, που έχω να θέσω είναι ότι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το δηµοκρατικό πολίτευµα στηρίζεται σε δύο βασι-
κούς θεσµούς, τη λειτουργία του στη κυβέρνηση και στην Αντι-
πολίτευση. Όταν το ένα από τα δύο νοσεί –δεν είναι δικό µου
αυτό, το είχε πει ο ιδρυτής της παράταξης Κωνσταντίνος Καρα-
µανλής και είναι πάντα επίκαιρο- τότε νοσεί το δηµοκρατικό πο-
λίτευµα. Πιστεύω, λοιπόν, ότι πάσχετε από κάποιο νόσηµα, το
νόσηµα της αµνησίας ή τη µη δυνατότητας συναντίληψης ή αν-
τίληψης της πραγµατικότητας. 

Για µία ακόµη φορά φαινόµαστε κατώτεροι των περιστάσεων.
Δεν αντιλαµβανόµαστε την πραγµατικότητα. Οι καλοί είναι από
δω, που τα δίνετε όλα και εµείς οι κακοί! 

Εγώ δεν θα ωραιοποιήσω την κατάσταση. Έχετε δίκιο σε
πολλά πράγµατα. Θα µπορούσε να ήταν διαφορετικά. Είναι ένα
φορολογικό νοµοσχέδιο µε καλές και κακές παρεµβάσεις. Υπάρ-
χουν και οι κακές, κύριε Υφυπουργέ, και ευελπιστώ και εύχοµαι,
όπως υποσχέθηκε και ο Πρωθυπουργός ότι όταν θα έχουµε τη
δυνατότητα θα αποκαταστήσουµε αυτές τις αδικίες. 

Δεν προσπαθώ να ωραιοποιήσω την κατάσταση. Αυτά δίνον-
ται, αξιότιµες κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης,
σε εποχές οικονοµικής ευµάρειας και άνθησης. Εσείς όµως πι-
θανόν -κι αυτό είναι το νόσηµα σας- δεν αντιλαµβάνεστε τη ση-
µερινή πραγµατικότητα. Η Κυβέρνηση για µία ακόµη φορά έχει
υποχρέωση να κινηθεί στο χώρο του εφικτού, του αναγκαίου.
Εσείς συνεχίζετε να κινείστε σωστά δηµοκρατικά, κατά την έν-
νοια της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας, του επιθυµητού. Όµως,
αν συνειδητά παραπλανείτε ή συνεχίζετε να παραπλανείτε τον
ελληνικό λαό, τότε για τα προβλήµατα που θα δηµιουργηθούν
στη συνέχεια, θα είστε και εσείς υπεύθυνοι. 

Για να δείτε ότι δεν ωραιοποιώ την κατάσταση από τη Νέα Δη-
µοκρατία και λέω ότι είναι καλά, θα απευθυνθώ προς την Κυβέρ-
νηση και θα πω δυο πράγµατα. 

Πρέπει να αντιληφθεί ότι η κατάσταση είναι δύσκολη και το µε-
ταφέρουµε στην κοινωνία. Άρα, δεν είµαστε πιόνια, που είπε η
κυρία συνάδελφος, δεν εκπροσωπούµε κανέναν άλλον παρά το
λαό. 

Πρέπει να αντιληφθεί η Κυβέρνηση ότι ο λαός, τα φυσικά πρό-
σωπα, τα νοµικά πρόσωπα, οι εταιρείες θέλουν ένα σταθερό φο-
ρολογικό σύστηµα, κύριε Υφυπουργέ. Πρέπει να αντιληφθεί
όµως η Κυβέρνηση ότι όταν θέλουµε να ζούµε σε ένα κράτος δι-
καίου, πρέπει πρώτα απ’ όλα εµείς οι πολιτικοί να δώσουµε σε
αυτό το λαό τη νοοτροπία της φορολογικής συνείδησης, να αλ-
λάξουµε τη νοοτροπία του. Δεν το έχουµε πετύχει ακόµα. Αν δεν
αλλάξουµε πρώτα τη νοοτροπία του ελληνικού λαού, για την
οποία είµαστε πρώτα υπεύθυνοι εµείς, οι πολιτικοί  αυτού του
λαού, τότε θα συνεχίσουµε να πηγαίνουµε προς το βυθό. 

Έχουµε υποχρέωση να δώσουµε ένα κράτος δικαίου, να απο-

κτήσουνε οι Έλληνες πολίτες φορολογική συνείδηση, αλλά και
εσείς πρέπει να καταλάβετε ότι σε κάθε έκφανση της κυβερνητι-
κής σας τακτικής ή της πολιτικής που κάνετε, αυτός ο λαός ζει
δύσκολα, δεν µπορεί να ανταποκριθεί, δεν έχει πλέον τις δυνα-
τότητες που είχε κάποια φορά. 

Θέλω να το επισηµάνω, γιατί έχω κοινοβουλευτική υποχρέ-
ωση. Θα ψηφίζω το νοµοσχέδιο, γιατί θεωρώ ότι επιβάλλεται
αυτήν τη στιγµή, γιατί αφού φτάσαµε εκεί που φτάσαµε και
έχουµε τόσα προβλήµατα, πρέπει να συµµαζέψουµε το κράτος. 

Να έχετε κατά νου σας -και το έχουµε συζητήσει και κατ’ ιδίαν,
κύριε Υφυπουργέ- ότι µε απειλές του τύπου «θα πάνε όλοι στη
φυλακή», ο µικροµεσαίος, ο αγρότης, ο έµπορος, αυτός που δεν
έχει να πληρώσει το ΙΚΑ, το ΤΕΒΕ ή την επιταγή του ή οτιδήποτε
άλλο, δεν θα λύσετε το πρόβληµα, δεν θα µαζέψετε λεφτά. Το
να θέλετε να τους πάµε στη φυλακή, να σας το πω, λοιπόν,
επειδή έχω µία άλλη ιδιότητα, αυτή του Προέδρου της Επιτρο-
πής Σωφρονιστικού Συστήµατος, δεν χωράνε άλλους οι φυλακές
και άλλα λεφτά να φτιάξουµε φυλακές δεν έχουµε. 

Κλείνοντας, λοιπόν, ευελπιστώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
σ’ αυτήν την προσπάθεια εξυγίανσης που γίνεται µέσα από ένα
φορολογικό σύστηµα. Στην εποχή που ζούµε ως φορολογικό νο-
µοσχέδιο και ως νόµος δεν µπορεί να είναι καλός. Πρέπει να το
δεχτούµε αυτό. Το λέει η γραµµατική ερµηνεία της έννοιας. Δεν
µπορεί να είναι καλό. Όµως, µέσα σε αυτήν την οικονοµική κα-
τάσταση που ζούµε, αναγκαίο είναι να ξεφύγουµε και να ξεπε-
ράσουµε τα δεινά. Ευελπιστώ, λοιπόν, και είµαι βέβαιος ότι µε
µία συγκροτηµένη στρατηγική οικονοµική πολιτική, µε σχέδιο θα
µπορέσουµε να βγούµε από αυτό το αδιέξοδο και να αποκατα-
στήσουµε τις αδικίες, που πράγµατι υπάρχουν για τον ελληνικό
λαό.

Ευχαριστώ. 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Κου-

ρουµπλής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η µεγαλύ-

τερη ανισότητα, όπως έλεγε ο µεγάλος Αριστοτέλης στα Ηθικά
Νικοµάχεια, είναι η προσπάθεια εξίσωσης των άνισων, η προσπά-
θεια εξίσωσης των ανισοτήτων. 

Η  κυβέρνηση επιστρατεύει την παλιά λογική των βυζαντινών
καλογήρων, να βαφτίζει το κρέας «ψάρι». Δηλαδή φέρνει στη
Βουλή για άλλη µία φορά ένα ακόµα φορολογικό νοµοσχέδιο.
Εκατόν εξήντα νοµοσχέδια φορολογικά έχουν ψηφιστεί τα τελευ-
ταία χρόνια µε δεκάδες και εκατοντάδες διατάγµατα και υπουρ-
γικές αποφάσεις που οι περισσότερες δεν έχουν εκδοθεί. Είναι
ένα σύστηµα πολυνοµίας για να µην µπορεί ούτε καν και ο πλέον
καλόπιστος, ειλικρινής και τίµιος φοροεισπρακτικός µηχανισµός
να το υλοποιήσει κι έτσι, να µένουν στο απυρόβλητο η πλουτο-
κρατία, οι έχοντες και οι κατέχοντες.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, που και σας αγαπώ
και σας σέβοµαι, γιατί η συντριπτική πλειοψηφία σε αυτό το Κοι-
νοβούλιο καταγόµαστε από τα ίδια κοινωνικά στρώµατα και κα-
νένας δεν θεωρεί ότι είναι πιο ευαίσθητος από τον άλλον, σας
παρακαλώ µην επιστρατεύετε τον παραλογισµό για να πείσετε
και τον εαυτό σας και την κοινωνία. 

Δεν ζητάµε η Κυβέρνηση να κάνει θαύµατα. Τι ζητάει ο ελλη-
νικός λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Να περιοριστεί η εν-
δηµούσα κοινωνική αδικία κι επιτέλους, να πληρώσουν εκείνοι
που δεν πλήρωσαν µέχρι σήµερα. Διαφωνείτε γι’ αυτό; Υπάρχει
Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου που κατάγεται από
αυτήν την κοινωνία που να διαφωνεί µε αυτό το αίτηµα το παλ-
λαϊκό; 

Όταν, κύριοι συνάδελφοι, έρχονται νόµοι εδώ και µάλιστα µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και το ανεχόµαστε κατ’ εξα-
κολούθηση, κατεδαφίζοντας ουσιαστικά τη δηµοκρατία και επι-
βάλλουµε περικοπές στις συντάξεις των 500 ευρώ, κόβουµε το
δώρο από τους πλούσιους συνταξιούχους των 500 ευρώ και
αφήνουµε στο απυρόβλητο το λαθρεµπόριο τσιγάρων. Θα πρέ-
πει να πούµε µπράβο στις κυβερνήσεις; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κόβουµε το επίδοµα της πολύ-
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τεκνης µάνας, που στο κάτω-κάτω εγώ σας αναγνωρίζω ότι πα-
λαιότερα η Νέα Δηµοκρατία σε αυτό επέδειξε ιδιαίτερη ευαισθη-
σία. Σήµερα τους το περιορίζουµε, το κόβουµε σε αυτήν την
κρίση και αφήνουµε στο απυρόβλητο το ιντερνετικό στοίχηµα.
Ψηφίστηκε ο ν. 329, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το 2004
και δεν εφαρµόστηκε, γιατί πίσω από αυτήν την ιστορία κρύβον-
ται πέντε συγκεκριµένες οικογένειες που διαχειρίζονται το πα-
ράνοµο ιντερνετικό στοίχηµα. 

Τι θα απαντήσουµε στην πολύτεκνη µάνα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι; Κόβουµε τα επιδόµατα της τρίτεκνης οικογένειας και
αφήνουµε το λιανεµπόριο, που όλοι οµολογούµε ότι χάνει το
κράτος πάνω από 3.000.000.000-4.000.000.000, γιατί το διαχει-
ρίζονται συγκεκριµένα συµφέροντα. Μα η Νέα Δηµοκρατία -για
να δείτε ότι σας διαβάζουµε κιόλας- στο πρόγραµµα της έλεγε
ότι θα εφαρµόσει το σύστηµα x-ray, που ακτινογραφεί, στις µε-
γάλες πύλες της εισόδου της χώρας, τις νταλίκες, όπου µπορείς
να βρεις εκεί το εισαγόµενο παράνοµο προϊόν. Γιατί δεν το εφαρ-
µόζετε; Είναι και αυτό παράλογο που ζητάµε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; 

Περικόπτουµε τα κοινωνικά επιδόµατα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, και από την άλλη µεριά αφήνουµε τις λίστες να αν-
θούν, τη λίστα Λαγκάρντ. Το πολιτικό σύστηµα έχει ευαισθησία,
γιατί ήταν προϊόν υποκλοπής! Η Γερµανία δεν έχει σύγχρονο δί-
καιο, που το πήρε απευθείας από την παραοικονοµία και το
εφάρµοσε δύο φορές! 

Ζητήσαµε οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών κ. Στουρνάρα και από τον Υπουργό Δικαιοσύνης να
ζητήσουν τη συνδροµή των οµολόγων τους στη Γερµανία για να
πάρουν τα ονόµατα των Ελλήνων που ενυπάρχουν σε αυτά τα
cd. Είναι και αυτό παράλογο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;

Όταν συντρίψαµε τη ζωή των µικροοµολογιούχων και από την
άλλη µεριά διευκολύνουµε το τραπεζικό σύστηµα που ακόµα πα-
ρέχει µπόνους στα συγκεκριµένα στελέχη του µε διάφορους τρό-
πους, είναι κι αυτό παράλογο που ζητάµε, αγαπητοί συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας; Όταν αφήνουµε στο απυρόβλητο συγ-
κεκριµένα συµφέροντα, διότι µέσα από το δορυφόρο εντοπίστη-
καν χιλιάδες πισίνες αδήλωτες, δεν µας είπατε ποτέ εδώ αν
εισπράξατε ένα ευρώ από τους ιδιοκτήτες. Δεν µας είπατε για
τη λίστα του Λιχτενστάιν, του Λουξεµβούργου, της Αγγλίας, για
τα παρκαρισµένα κότερα της πλουτοκρατίας στην Ολλανδία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να απευθυνθώ και προ-
σωπικά στον Υπουργό κ. Μαυραγάνη. Κύριε Μαυραγάνη, και σας
σέβοµαι και σας τιµώ, αλλά εγώ ζητώ ως Βουλευτής -και πιστεύω
ότι το θέλουν όλοι οι Βουλευτές όλων των πτερύγων- συγκεκρι-
µένες απαντήσεις σ’ αυτό που θα σας πω. Εδώ και τρία χρόνια
δόθηκε η εντολή να ελεγχθούν χίλια επτακόσια ονόµατα µεγάλης
ακίνητης ιδιοκτησίας. Αναγκάσατε σε παραίτηση τη διευθύντρια
της Διεύθυνσης Ελέγχου Μεγάλης Περιουσίας. Πήρατε από εκεί
την αρµοδιότητα και την πήγατε στο Διαπεριφερειακό Ελεγκτικό
Κέντρο. Ευτυχώς, άκουσα, έπειτα από διαµαρτυρίες που κάναµε,
ότι δώσατε παράταση, για να µην υπάρξει παραγραφή.

Σας ερωτώ, λοιπόν: Η διεύθυνση αυτή είχε προχωρήσει στον
έλεγχο επτακοσίων περίπου περιπτώσεων. Υπήρξαν και εκθέ-
σεις. Πήγαν στη ΔΟΥ.  Τις πήρατε πίσω. Πήρατε και την αρµο-
διότητα για τις offshore εταιρείες. Τις πήγατε για το διαπε-
ριφερειακό κέντρο και τοποθετήσατε διευθυντή τον διευθυντή
του γραφείου σας. Δεν έχετε εµπιστοσύνη σε άλλους υπηρεσια-
κούς παράγοντες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  η ελληνική κοινωνία αυτήν τη

στιγµή δεν έχει ανάγκη από χειροκροτητές. Έχει ανάγκη από πυ-
ροκροτητές Βουλευτές που θέλουν να συγκροτήσουµε όλοι
αυτήν τη στιγµή ένα πανελλήνιο συλλογικό εγώ, για να βγάλουµε
την κοινωνία µας όρθια από αυτήν την κρίση χωρίς να αφήσουµε
πίσω κοινωνικά νεκροταφεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτή είναι η ευθύνη του Βου-
λευτή. Η Κυβέρνηση έχει άλλο ρόλο. Οφείλουµε, λοιπόν, είτε εί-

µαστε Βουλευτές της Συµπολίτευσης είτε της Αντιπολίτευσης,
να ελέγχουµε την εξουσία. Διότι ξέρετε πολύ καλά ότι δεν ρω-
τιέστε ούτε εσείς που είστε τώρα ούτε οι άλλοι που ήταν στην
προηγούµενη περίοδο. Ένα κλειστό κλαµπ εξουσίας διαπλεκό-
µενο αρνείται να συγκρουστεί µε τη διαπλοκή. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Αυτό ζητάµε. Δεν ζητάµε θαύµατα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Αυτό είναι το αίτηµα του ελληνικού λαού, για να
µπορέσει να αισθανθεί ότι υπάρχει τουλάχιστον στοιχειώδης κα-
τανοµή των βαρών σ’ αυτή την κρίσιµη στιγµή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με αναγκάζετε
να πω, κύριε Κουρουµπλή, ότι ο σεβασµός προς τον χρόνο είναι
σεβασµός προς τους συναδέλφους που περιµένουν να µιλήσουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε ότι
δεν κρατώ σηµειώσεις και αντιλαµβάνεστε ότι δεν έχω την ίδια
ευχέρεια. Έπρεπε τουλάχιστον να µη µου κάνετε αυτήν την πα-
ρατήρηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κου-
ρουµπλή, έχετε αποδείξει ότι είστε δεινός οµιλητής και µπορείτε
και κατατάσσετε και τα επιχειρήµατα και το χρόνο …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Η ανοχή σας είναι επιλεκτική.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Από εµένα όχι,

ποτέ. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Δεν

είχα σκοπό να παρέµβω απόψε. Θα µιλήσω αύριο στη συζήτηση
επί των άρθρων. Θα ήθελα µόνο να µιλήσω για το συγκεκριµένο
που είπε ο κ. Κουρουµπλής, τον οποίο τιµώ. Όταν δεν κάνουµε
κάτι, µας κατηγορείτε. Όταν κάνουµε κάτι, πάλι µας κατηγορείτε.
Και θα πω τι ακριβώς έχει γίνει.

Τα συνεργεία µεγάλου πλούτου διασκορπισµένα χωρίς κεν-
τρικό έλεγχο έπρεπε να πάνε σε ένα κεντρικό σηµείο να επιτελέ-
σουν ταχύτατα ένα έργο αποτελεσµατικό. 

Μπορώ να σας ενηµερώσω και προσωπικά για τα στοιχεία που
υπάρχουν, για πόσες υποθέσεις ελέγχθηκαν και τι αποτέλεσµα
είχαµε. Επί δεκαοκτώ και πλέον µήνες οι υποθέσεις που ελέγχ-
θηκαν έχουν αποφέρει περίπου 28 εκατοµµύρια και αρκετά από
αυτά –δεν είµαι πρόχειρος- είναι από οικειοθελή συµµόρφωση.
Συνεπώς, ο έλεγχος αυτών ή όποιων άλλων στοχεύονται ως φυ-
σικά πρόσωπα µεγάλου πλούτου πρέπει να γίνεται συντονισµένα
και µε δράση η οποία ελέγχεται για να έχουµε γρήγορα αποτε-
λέσµατα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πέστε µας χρόνο. Ενηµέ-
ρωση ζητάµε. Δεν σας ζήτησα τίποτα παραπάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Κατσαφά-
δος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα στην
Ολοµέλεια της Βουλής, κάποιοι επιχειρούν να το χαρακτηρίσουν
µνηµονιακή επιλογή. Κάνουν, όµως, ένα µεγάλο λάθος. Η φορο-
λογική δικαιοσύνη, η διαµόρφωση φορολογικής συνείδησης, η
δίκαιη και όχι µονοµερής κατανοµή των φορολογικών βαρών
αποτελούν δικές µας επιλογές. Είναι επιλογές οι οποίες θα έπρε-
πε να έχουν γίνει, να έχουν τεθεί σε εφαρµογή εδώ και πάρα
πολλά χρόνια, να αποτελούν τις θεµελιώδεις αρχές του φορολο-
γικού µας συστήµατος. 

Οι οριακές καταστάσεις που βιώνει σήµερα η χώρα µας απαι-
τούν άλλες συµπεριφορές, αντίληψη κοινωνικής συνείδησης και
ευθύνης. Απαιτούν και µια άλλη συµπεριφορά για το κράτος που
πρέπει να πείθει για την αξιοπιστία του, για την ικανότητα και την
αποφασιστικότητά του να επιβάλλει κανόνες φορολογικής δι-
καιοσύνης.

Παρακολούθησα µε προσοχή οµιλίες αρκετών συναδέλφων
από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Διαπίστωσα, όµως, για µία
ακόµα φορά άρνηση, απόλυτη άρνηση της πραγµατικότητας, άρ-
νηση της προσπάθειας µεταρρύθµισης του φορολογικού µας συ-
στήµατος. Όπως σε όλες τις αλλαγές που προωθούνται, έτσι και
σ’ αυτήν υπάρχει αντίδραση εκείνων των δυνάµεων που θέλουν
να κρατήσουν τη χώρα εγκλωβισµένη στο παρελθόν της. Μόνο
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που σ’ αυτήν την περίπτωση –και εννοώ την άρνηση απέναντι
στις αλλαγές του φορολογικού- η άρνηση αυτή στρέφεται κατά
του κοινωνικού συνόλου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Είναι αποδεκτό κοινωνικά, ηθικά και πολιτικά, να σηκώνουν του
βάρος των φορολογικών εσόδων µισθωτοί και συνταξιούχοι;
Είναι αποδεκτό να επιδεικνύεται ανοχή στη φοροδιαφυγή; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απέναντι στην άρνηση υπάρχει
η πραγµατικότητα, η αλήθεια και ο ρεαλισµός. Και η αλήθεια
είναι ότι για πρώτη φορά υπάρχει ένας άξονας ρυθµίσεων γύρω
από τον οποίο βρίσκει εφαρµογή η έννοια της φορολογικής δι-
καιοσύνης, η έννοια της κοινωνικής ευθύνης, που πρέπει να διέ-
πει τις υποχρεώσεις του πολίτη απέναντι στο κράτος. 

Με την έκπτωση φόρου για µισθωτούς και συνταξιούχους και
το µέτρο των αποδείξεων προκύπτει ένα άτυπο, αλλά πραγµα-
τικό ατοµικό αφορολόγητο όριο της τάξης των 9.545 ευρώ.
Υπάρχει σηµαντική φορολογική ελάφρυνση για εισοδήµατα έως
25.000 ευρώ. Οι οκτώ φορολογικές κλίµακες για µισθωτούς και
συνταξιούχους πλέον γίνονται τρεις και για τους ελεύθερους
επαγγελµατίες και τις ατοµικές επιχειρήσεις γίνονται δύο. Οι νέοι
άνθρωποι που αµείβονται µε τα λεγόµενα µπλοκάκια θα φορο-
λογηθούν όχι ως ελεύθεροι επαγγελµατίες από το πρώτο ευρώ,
αλλά µε την κλίµακα των µισθωτών. Θεσπίζεται για πρώτη φορά
µηνιαίο επίδοµα 40 ευρώ για κάθε παιδί, παράλληλα όµως, µε τη
διατήρηση του ετήσιου πολυτεκνικού επιδόµατος των 500 ευρώ.
Καθιερώνεται µείωση φόρου για άτοµα µε αναπηρία που προσ-
διορίζεται µε κριτήρια απαλλαγής και από τα τέλη ταξινόµησης
και κυκλοφορίας. Μείωση φόρου θα υπάρχει και για τους φορο-
λογούµενους που έχουν ως προστατευόµενα µέλη άτοµα µε ανα-
πηρία. Φορολογείται επιτέλους η υπεραξία από την πώληση
µετοχών. Οι ιδιωτικές κεφαλαιουχικές εταιρείες θα φορολογούν-
ται πλέον όπως και οι ανώνυµες εταιρείες. Καταργείται το ειδικό
καθεστώς για τις τραπεζικές και ασφαλιστικές ανώνυµες εται-
ρείες, ενώ θα φορολογούνται πλέον και οι πλοιοκτήτες των
πλοίων µε ξένη σηµαία που έχουν ως έδρα την Ελλάδα. Γιατί, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή τη στιγµή θα πρέπει να στηρί-
ξουµε και την ελληνική εµπορική ναυτιλία. 

Θα µπορούσα να αναφέρω και άλλα πάρα πολλά που τεκµη-
ριώνουν ότι το νοµοσχέδιο αυτό έχει θετική και ορθολογική στό-
χευση. Και είναι σίγουρο ότι έχουµε να κάνουµε και ακόµη
περισσότερα, ιδιαίτερα στο θέµα της καταπολέµησης της φορο-
διαφυγής µε τη διαφάνεια στις συναλλαγές και το περιουσιολό-
γιο και τις περαιτέρω εναρµονίσεις του φορολογικού συστή-
µατος µε την έννοια της κοινωνικής δικαιοσύνης.

Είµαι βέβαιος, όµως, ότι όλα αυτά δεν λένε δυστυχώς τίποτα
σε αυτούς που έχουν επενδύσει στη χρεοκοπία, στην κατα-
στροφή, στον λαϊκισµό και στην άρνηση. 

Οµοίως, δεν τους λέει τίποτα η εµφανής αλλαγή του κλίµατος
για την Ελλάδα σε ευρωπαϊκό και παγκόσµιο επίπεδο, η αναβάθ-
µιση της ελληνικής οικονοµίας από διεθνείς οίκους αξιολόγησης,
η ανάκτηση της αξιοπιστίας της χώρας, η προσπάθεια για προ-
σέλκυση επενδύσεων και καταπολέµηση της µεγάλης «γάγγραι-
νας» της ελληνικής κοινωνίας που είναι η ανεργία.

Εµείς, όµως, οφείλουµε και πρέπει να απευθυνόµαστε σε
όλους τους πολίτες και στην ελληνική κοινωνία που «µατώνει».

Δεν πρέπει να έχουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µάτια
µας στραµµένα στις επόµενες εκλογές -αυτό ας το κάνει η Αντι-
πολίτευση- αλλά στις επόµενες γενιές, αυτές οι οποίες πρέπει
να ζήσουν σε µία άλλη Ελλάδα, σε µία Ελλάδα που θα έχει θετι-
κούς ρυθµούς ανάπτυξης, θα δίνει ευκαιρίες απασχόλησης, θα
έχει µία οικονοµία, όχι κρατικοδίαιτη, αλλά δυναµικά αναπτυσ-
σόµενη µε εξωστρέφεια, σε ένα κράτος αξιοπιστίας και ευθύνης
µε µηδενική ανοχή στην ανοµία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε φαινόµενα σαν την Υπατία
που είχαµε, αλλά και µε τη βίλα Αµαλία και την ανοχή στην ανο-
µία, δεν δίνονται απαντήσεις στα σοβαρότατα προβλήµατα που
ταλανίζουν τη χώρα. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι βέβαιο ότι δυσκολεύεται να ανταπεξέλθει στο
θεσµικό του ρόλο που έχει ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Πριν
από λίγο καιρό επιχείρησε να κάνει µία στροφή προς µία περισ-

σότερο ρεαλιστική προσέγγιση. Η καθήλωση, όµως, των δηµο-
σκοπικών του ποσοστών και η αντοχή της Κυβέρνησης δηµιούρ-
γησαν, απ’ ότι φαίνεται, ανασφάλεια και οδήγησαν τον ΣΥΡΙΖΑ
ξανά προς τα άκρα. Πρέπει να αντιληφθεί, όµως, το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι ο δρόµος αυτός είναι ολισθηρός
και επικίνδυνος. 

Επίσης, θα πρέπει να αντιληφθούν όλοι ότι η ανοµία, οι γκετο-
ποιήσεις κτηρίων, αλλά και ολόκληρων περιοχών, έχει, επιτέ-
λους, τελειώσει. Απέναντι σ’ αυτά τα φαινόµενα, λοιπόν, και
ιδιαίτερα απέναντι στις πρακτικές βίας απ’ όπου και αν προέρ-
χονται, η ανοχή θα είναι µηδενική και η αντίδραση της δηµοκρα-
τικής συντεταγµένης πολιτείας θα πρέπει να είναι απόλυτη.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη βία δεν βάζουµε ούτε
χρώµατα ούτε ιδεολογικές ταµπέλες, αλλά την καταδικάζουµε
ρητά, κατηγορηµατικά και χωρίς αστερίσκους.

Τις συνέπειες της εµφύλιας διαµάχης τις πλήρωσε πολύ
ακριβά η χώρα. Δεν πρέπει, όµως, εµείς οι νέοι πολιτικοί να επι-
τρέψουµε να κυριαρχήσουν διχαστικές λογικές, να αναβιώσουν
σχήµατα και συµπεριφορές του παρελθόντος. 

Με τον ΣΥΡΙΖΑ έχουµε πολλές ιδεολογικές και πολιτικές δια-
φορές. Στην αστική και κοινοβουλευτική δηµοκρατία, όµως, συγ-
κρούονται µόνο οι ιδέες και υπάρχει πολιτική αντιπαράθεση. Δεν
υπάρχει χώρος για ενθάρρυνση φαινοµένων βίας και γενικευµέ-
νης ανοµίας.

Σέβοµαι πάρα πολλά από τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, αν και δια-
φωνώ πολιτικά µε τις απόψεις τους. Μπορούµε να αντιπαρατε-
θούµε πολιτικά. Πολιτική, όµως, αντιπαράθεση µε συνάδελφο
που χρησιµοποίησε χθες τη φράση «θα σας πάρει και θα σας ση-
κώσει» ή µε συνάδελφο, που πριν από λίγο καιρό, είχε χρησιµο-
ποιήσει τη φράση ότι «θα µας λιντσάρει ο κόσµος» δεν µπορεί
να γίνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Εδώ θα βάλω και µία παρένθεση. Ξέρετε ότι πολύ εύκολα µπο-
ρούµε να βάζουµε ταµπέλες και να λέµε «είµαι δεξιός», «είµαι
αριστερός», «είµαι αναρχικός». Αναρχικός και δηµόσιος υπάλλη-
λος δεν γίνεται, όµως. 

Για να έχει, λοιπόν, πολιτικά χαρακτηριστικά αυτή η αντιπαρά-
θεση, θα πρέπει να έχει ιδεολογικό διακύβευµα και να µη συνιστά
µόνο απειλή. Στο ελληνικό Κοινοβούλιο, στην Ελληνική Δηµοκρα-
τία, πρέπει να ξέρετε ότι οι απειλές δεν γίνονται αποδεκτές. 

Η κοινωνία, ασχέτως αν κάποιοι προσπαθούν να καλλιεργή-
σουν ακραίες συµπεριφορές και λογικές, απαιτεί συνεργασία,
πολιτικές που θα δώσουν ξανά  ελπίδα, ελπίδα ρεαλιστική, που
δεν θα στηρίζεται σε «Μαυρογιαλούρους» και µαγικές λύσεις,
ελπίδα πραγµατική για µία ισχυρή Ελλάδα που θα στηρίζεται στις
δικές τις δυνάµεις και θα αξιοποιεί τα πλεονεκτήµατα, τις αρετές
και τις ικανότητες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώσετε, κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Εµείς, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αυτό οφείλουµε να πράξουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η κ.

Αγαθοπούλου για επτά λεπτά.
Ενηµερώθηκα ότι µέχρι τώρα υπάρχει τήρηση του χρόνου και

δεν θα ήθελα στη διάρκεια της δικής µου προεδρίας να υπάρξει
παράβαση.

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, συζητάµε σήµερα ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο,
κατά τα λεγόµενα των Βουλευτών της συγκυβέρνησης αλλά και
του κυρίου Υπουργού, είναι µία πρόσκαιρη µεταρρύθµιση διαδι-
καστικού χαρακτήρα, χωρίς τολµηρές τοµές, που γίνεται απλά
για να επιτευχθούν τα προαπαιτούµενα προς τους δανειστές µας
και να πάρουµε τις επόµενες δόσεις. Δεν θέλω καν να φανταστώ
την ώρα και τη στιγµή που θα έλθει η ολοκληρωµένη τολµηρή
πρόταση της Κυβέρνησης επί του φορολογικού.

Η νέα φορολογική µεταρρύθµιση που συζητάµε είναι άλλη µια
«θηλιά» στο λαιµό των Ελλήνων πολιτών, άλλη µια σειρά µέτρων
που οδηγούν την κοινωνία στην εξαθλίωση και, φυσικά, κάνουν
τη ρευστότητα και την ανάπτυξη µακρινό όνειρο.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΒ’ - 10 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 2013                                                                  6155



Έρχεται η Κυβέρνηση για άλλη µια φορά να φορτώσει τον Έλ-
ληνα πολίτη µε µια σειρά οικονοµικών υποχρεώσεων, αποποιού-
µενη πλήρως τις δικές της υποχρεώσεις απέναντι σ’ αυτόν.
Ελάχιστο είναι το δηµοσιονοµικό όφελος, τεράστια είναι η οικο-
νοµική ζηµία. 

Μπήκατε καν στον κόπο να υπολογίσετε το όφελος, κύριε
Υπουργέ, αν τολµούσε η Κυβέρνησή σας να φορολογήσει το µε-
γάλο εφοπλιστικό χρηµατοπιστωτικό και άλλο κεφάλαιο;

Έχετε ρηµάξει τα νοσοκοµεία και γενικά τη δηµόσια υγεία, τη
δηµόσια παιδεία, κάθε µέρα βάζουν «λουκέτο» µικρές αλλά και
µεγαλύτερες επιχειρήσεις, µειώνετε µισθούς, συντάξεις και επι-
δόµατα ανεργίας και σαν «κερασάκι στην τούρτα», έρχεστε να
ζητήσετε και υπέρµετρους φόρους από την ήδη εξαθλιωµένη
κοινωνία, χωρίς εσείς ως πολιτεία να τις προσφέρετε έστω και
το παραµικρό από αυτά που υποχρεούσθε.

Για να µπούµε και στο περιεχόµενο του σχεδίου νόµου, η και-
νούρια κλίµακα για µισθωτούς και συνταξιούχους προβλέπει
µόνο τρεις φορολογικούς συντελεστές από οχτώ που υπήρχαν
µέχρι σήµερα. Βαδίζουµε, δηλαδή, ολοταχώς, προς το νεοφιλε-
λεύθερο όνειρο: ένας µόνο συντελεστής για όλους, πλούσιους
και φτωχούς. 

Το ίδιο κάνετε και µε τους ελεύθερους επαγγελµατίες και τις
ατοµικές επιχειρήσεις. Μέχρι τα 50.000 ευρώ είναι 26% ο συντε-
λεστής και άνω των 50.000 είναι 33%. Δηλαδή κάποιος µε
200.000 ευρώ και κάποιος µε 51.000 ευρώ έχει τον ίδιο συντελε-
στή φορολόγησης. Άραγε, ποιους αφορά και αυτή η ρύθµιση; 

Ταυτόχρονα, για τις νέες επιχειρήσεις ορίζετε ως αφορολό-
γητο τις 10.000 ευρώ, πράγµα που, αν κάνουµε τις πράξεις, ισο-
δυναµεί µε ούτε 850 ευρώ το µήνα. Είναι πολύ λογικό ποσό είναι
για µία βιώσιµη επιχείρηση! Δεν νοµίζετε; Σίγουρα θα υπάρξουν
πολλές τέτοιες.

Επίσης, βάζετε στο στόχαστρο και τις οµόρρυθµες εταιρείες
και τις ετερόρρυθµες εταιρείες. Οι δοκιµαζόµενες µικροµεσαίες
οµόρρυθµες και ετερόρρυθµες εταιρείες θα βρεθούν αντιµέτω-
πες µε τεράστια επιπλέον επιβάρυνση. Η νέα φορολόγηση θα
αποτελέσει τη χαριστική βολή και για τις επιχειρήσεις αυτές, ενώ
εκφράζονται φόβοι από ειδικούς για ραγδαία αύξηση των «λου-
κέτων», αλλά και της φοροδιαφυγής που –υποτίθεται- θέλετε να
πατάξετε.

Ο κατάλογος δεν σταµατά εδώ. Τιµωρείτε και τους µικροϊδιο-
κτήτες ακινήτων αλλά και τους αγρότες και κυρίως τους µικρο-
καλλιεργητές, αλλά και τις κοινωνικές συνεταιριστικές επιχειρή-
σεις, που µόλις ένα χρόνο πριν, εσείς οι ίδιοι –και µην κολλάτε
στα πρόσωπα, οι πολιτικές των τελευταίων ετών είναι πανοµοι-
ότυπες απ’ όποιον και αν εφαρµόστηκαν- δίνατε κίνητρα φορο-
απαλλαγής για τη σύστασή τους.

Είναι τόσο µεγάλη η ανικανότητα άραγε της Κυβέρνησης να
χαράξει µια σταθερή και αξιόπιστη οικονοµική πολιτική;

Από την άλλη, έρχεστε µε περισσό θράσος τον απαράδεκτα
χαµηλό φόρο, που πληρώνουν τα πλοία µε ελληνική σηµαία, να
τον επεκτείνετε και στα πλοία µε ξένη σηµαία. Απαλλάσσετε δη-
λαδή απροκάλυπτα όλα τα πλοία που εδρεύουν στην Ελλάδα
από όλα τα είδη φορολογίας. Η χαρά των εφοπλιστών, δηλαδή,
είναι η χώρα µας.

Νοµοθετείτε, κύριοι Υπουργοί, σαν να ζείτε σε άλλη χώρα,
όπου επικρατεί η ευηµερία, καθηµερινά ανοίγουν µαγαζιά σε
κάθε γειτονιά και η παραγωγική διαδικασία ζει µέρες δόξης. Γι’
αυτό µάλλον µε το νέο νοµοσχέδιο ζητάτε την εξόφληση του
ποσού της εφορίας σε τρεις το πολύ δόσεις, δίνοντας και τη γεν-
ναία έκπτωση του 1,5% σε όσους εξοφλήσουν εφάπαξ τις υπο-
χρεώσεις τους.

Δεν βλέπετε ότι κάποιοι άνθρωποι, ακόµη και σήµερα που οι
δόσεις είναι επτά, δεν έχουν να τις πληρώσουν; Την κρίση δεν
τη λαµβάνετε καθόλου υπ’ όψιν σας ούτε την απόγνωση που
υπάρχει τριγύρω σας στα πρόσωπα του κάθε Έλληνα πολίτη;

Σας φαίνονται λογικά όλα τα παραπάνω, κύριοι Βουλευτές της
τρικοµµατικής Κυβέρνησης; Τα υπερασπίζεστε; Μπορείτε να τα
ψηφίσετε ισχυριζόµενοι ότι τα κάνετε για το καλό του τόπου;

Ευτυχώς, τουλάχιστον, αυτήν τη φορά ο λόγος σας δεν δια-
βρέχεται από «κροκοδείλια δάκρυα», όπως είδαµε να συµβαίνει
κατά την ψήφιση του µνηµονίου 3 και του προϋπολογισµού. Τε-

λείωσαν τώρα οι υποκρισίες. Μετά από τόσες πράξεις νοµοθετι-
κού περιεχοµένου που µας έχετε επιβάλει έχετε πάψει να είστε
ευαίσθητοι και ευσυγκίνητοι. Έχετε στείλει τη δηµοκρατία «πε-
ρίπατο». Όµως αυτές οι ίδιες οι δηµοκρατικές δυνάµεις που
αυτήν τη στιγµή απαξιώνετε, οι πολίτες, αυτοί θα σας ανατρέ-
ψουν.

Θα κλείσω την κριτική µου επί του νέου φορολογικού συστή-
µατος που εγκαινιάζετε λέγοντας αυτό το τελευταίο που αφορά
και την περιοχή µου. 

Υποτίθεται ότι ένας από τους σκοπούς του φορολογικού
αυτού νοµοσχεδίου είναι η διευκόλυνση των φορολογούµενων
στις συναλλαγές τους µε τη ΔΟΥ. Πώς µπορείτε να ισχυρίζεστε
κάτι τέτοιο όταν το προηγούµενο διάστηµα έχετε συγχωνεύσει
ένα σωρό τέτοιων υπηρεσιών σε πολλές πόλεις και κωµοπόλεις
σε όλη την Ελλάδα, µε σηµαντικότερα παραδείγµατα αυτά των
νησιωτικών περιοχών αλλά και των ορεινών δυσπρόσιτων περιο-
χών;

Με αυτόν τον τρόπο χιλιάδες φορολογούµενοι δεν έχουν τη
δυνατότητα να εξυπηρετηθούν σωστά, αλλά και ποιος ξέρει
πόσοι εργαζόµενοι θα αναγκαστούν να µεταναστεύσουν, να αλ-
λάξουν σχολικό περιβάλλον στα παιδιά τους και πολλά άλλα που
εσείς όταν νοµοθετείτε, δεν τα παίρνετε καθόλου υπ’όψιν σας.

Η καλή σας θέληση για διευκόλυνση των φορολογουµένων
σταµατά µπροστά στις επιταγές για συγχωνεύσεις υπηρεσιών
εις το όνοµα της τρόικας σε κάθε γωνιά της χώρας.

Κύριε Υπουργέ και κύριοι της Κυβέρνησης, λυπούµαστε πολύ
που δεν θα µπορέσουµε να ψηφίσουµε άλλο ένα τερατούργηµά
σας που θα οδηγήσει στην απόγνωση όσους πολίτες µέχρι τώρα
ακόµη κατορθώνουν να στέκονται στα πόδια τους. Ο µόνος σας
στόχος -που πλέον όλοι έχουν καταλάβει, µόνο εσείς αρνείστε
να παραδεχθείτε- είναι να είστε πιστοί στις επιταγές των δανει-
στών µας και να καταφέρετε µέχρι το τέλος της θητείας σας, που
είναι πολύ πιο κοντά απ’ ό,τι νοµίζετε, να κάνετε µία ακόµη βίαιη
ανακατανοµή του πλούτου εις βάρος των πολλών µε το πιο
ισχυρό εργαλείο που διαθέτει ένα κράτος, αυτό της φορολογίας,
και να καταφέρετε να µαζέψετε τον πλούτο αυτής της χώρας στα
χέρια των λίγων και εκλεκτών σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό που εσείς ονοµάζετε σχέδιο νόµου, εµείς το ονοµάζουµε

συρραφή στοχευµένων µέτρων για την εξόντωση του λαού
αυτής της χώρας. Για άλλη µια φορά και µε αυτήν την ευκαιρία
του φορολογικού, όπως και µε άλλες, µας δείξατε τους φίλους
σας. Ταυτόχρονα, όµως, διαλέξατε και τους εχθρούς σας, τους
φτωχούς και ταλαιπωρηµένους συµπολίτες µας, τη βαθιά πλη-
γωµένη µεσαία ελληνική οικογένεια, τη νεολαία. Και αυτοί είναι
πιο πολλοί. 

Η δικαιολογηµένη οργή τους θα σας πνίξει. Και µε τον ΣΥΡΙΖΑ
θα επιβάλει όχι µόνο ένα απλό και αποτελεσµατικό φορολογικό
σύστηµα προς την αντίθετη κατεύθυνση αλλά και µια καινούρια
ζωή για το λαό και τη νεολαία, µια ζωή µε ελπίδα, προοπτική και
κοινωνική δικαιοσύνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Βα-

λαβάνη για επίσης επτά λεπτά.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο

κόσµος αλλάζει µε ταχείς ρυθµούς ενώ εµπεδώνεται ο ρόλος της
Ελλάδας ως αποικίας χρέους και η υποβάθµισή της όσο ποτέ άλ-
λοτε µέσα στα τελευταία τριάντα πέντε χρόνια.

Χάρη στις κυρίαρχες νεοφιλελεύθερες πολιτικές, που οδήγη-
σαν στην κρίση του συστήµατος, και το οµοιοπαθητικό «φάρ-
µακο» των επίσης νεοφιλελεύθερων συνταγών συντονισµένης
λιτότητας και εσωτερικής υποτίµησης, βρισκόµαστε σήµερα εδώ
να συζητάµε, και µάλιστα ως προαπαιτούµενου του κλάσµατος
Ιανουαρίου 2013 της περιβόητης πλέον δόσης, όχι ένα δίκαιο και
απλό, αλλά ένα ούτε καν φορολογικό νοµοσχέδιο. Μιας και
µόνος στόχος του είναι το έξτρα, κατά 2,4 δισεκατοµµύρια χα-
ράτσωµα επιπρόσθετα στην ήδη προϋπολογισµένη φορολογική
δαπάνη από εξαντληµένους και -αυτό το χειµώνα- επίσης και πα-
γωµένους ανθρώπους, όπως ακριβώς σας είχαµε προειδοποι-
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ήσει όταν ενοποιούσατε το φόρο στο πετρέλαιο θέρµανσης και
στο πετρέλαιο κίνησης.

Από αυτούς έχετε αφαιρέσει σωρευτικά -µε µορφή τσεκουρώ-
µατος µισθών, συντάξεων και των υπηρεσιών ενός απογυµνωνό-
µενου σε σχέση µε τις κοινωνικές ανάγκες και λειτουργίες
κράτους, σε συνθήκες κατάρρευσης της εσωτερικής αγοράς για
τους ελεύθερους επαγγελµατίες και τις µικρές και µεσαίες επι-
χειρήσεις, µε τριπλασιασµό των ανέργων, από τους οποίους επι-
δοτούνται λιγότεροι από διακόσιες χιλιάδες, ενώ ένα εκατοµ-
µύριο υπολογίζεται ότι µπορεί να µη δουλέψουν ποτέ ξανά- το �
του ΑΕΠ από το 2009 µέχρι το τέλος αυτής της χρονιάς, σύµ-
φωνα µε τους δικούς σας υπολογισµούς. 

Σύµφωνα µε το «BLOOMBERG»,  πρόκειται για τη δεύτερη µε-
γαλύτερη απώλεια ΑΕΠ στη σύγχρονη παγκόσµια ιστορία, µε
πρώτη µόνο την απώλεια των ΗΠΑ σωρευτικά κατά 28% κατά τη
διάρκεια της µεγάλης κρίσης του 1929-30, εκεί όµως αυτό έγινε
στη διάρκεια µιας δεκαετίας.

Προκειµένου να εξασφαλίσουν οι δανειστές όσο πιο µεγάλο
κοµµάτι γίνεται από την αποπληρωµή ενός πανθοµολογουµένως
µη βιώσιµου χρέους, ούτε εσείς, η τρικοµµατική Κυβέρνηση,
ούτε οι επικυρίαρχοι στην αποικία χρέους, η τρόικα, διδάσκεστε
οτιδήποτε από τα συµπεράσµατα που καταλήγουν οι ίδιοι οι δικοί
σας κορυφαίοι αναλυτές, όπως ο Ολιβιέ Μπλανσάρ, επικεφαλής
οικονοµολόγος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. 

Από το άρθρο του κ. Μπλανσάρ πληροφορηθήκαµε προχθές
µαζί µε όλο τον υπόλοιπο κόσµο επιτέλους αυτό που ρωτούσαµε
επίµονα τον κ. Στουρνάρα και τους άλλους οικονοµικούς Υπουρ-
γούς χωρίς να παίρνουµε συγκεκριµένη απάντηση από αρχές
Οκτώβρη -από τότε δηλαδή που µε την έκθεση World Outlook
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, έσκασε η ιστορία των υπο-
τιµηµένων από το µηχανισµό του ΔΝΤ δηµοσιονοµικών πολλα-
πλασιαστών, που τσάκισαν τις οικονοµίες 28 χωρών ενταγµένων
σε προγράµµατα λιτότητας από το 2009- ότι ειδικά στην Ελλάδα
χάνουµε το � του ΑΕΠ, επειδή υπολογίζατε ότι τα «µέτρα» σας
θα οδηγούσαν σε συρρίκνωση της οικονοµίας και της ζωής των
ανθρώπων κατά µισό ευρώ για κάθε ευρώ που «κόβατε», ενώ
στην πραγµατικότητα οδηγούσαν στην εξαφάνιση 1,7 έως 1,8
ευρώ. 

Προς τιµήν σας, µε το παρόν νοµοσχέδιο συνεχίζετε ακάθεκτοι
στον ίδιο δρόµο. Και προς τιµήν της ηγεσίας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης του Συµφώνου Δηµοσιονοµικής Πειθαρχίας από 1-01-
2013 µε τις συντονισµένες πολιτικές λιτότητας σε όλες πλέον
λίγο-πολύ τις χώρες, η ανεργία στην Ευρωζώνη τον Νοέµβρη
έκλεισε, σύµφωνα µε προχθεσινά στοιχεία,  στο 11,8%, ιστορικό
ρεκόρ από το 1998 και την εισαγωγή του ευρώ. 

Ο κ. Μπλανσάρ οµολογεί στο άρθρο του, επί λέξει, αυτό που
στην Ελλάδα ξέρουν και τα µικρά παιδιά, ότι «η λιτότητα στις ανε-
πτυγµένες χώρες δεν αποτελεί βασικό παράγοντα για προώθηση
της ανάπτυξης σε περίοδο οικονοµικής κρίσης».

Δεν πρόκειται βέβαια για λάθος. Πρόκειται για έγκληµα και µά-
λιστα προµελετηµένο σε βάρος της συντριπτικής εργαζόµενης
πλειοψηφίας της ελληνικής κοινωνίας και των λαών των άλλων
ευρωπαϊκών χωρών.

Ζούµε σε µια χώρα που σύµφωνα µε τα στοιχεία του ΟΟΣΑ µε-
ταξύ 2000 και 2011 η εργασία φορολογήθηκε µε µέσο πραγµα-
τικό συντελεστή 35%, µε ψηλότερη τη φορολογική επιβάρυνση
στο µισθό του παντρεµένου ή της παντρεµένης µε δύο παιδιά
που το 2011 έφτασε το 37,8%, τη στιγµή που ο µέσος όρος φο-
ρολογίας στα κράτη-µέλη του ΟΟΣΑ υποχώρησε από το 33,3%
το 2000 στο 31,7% το 2011. Την ίδια περίοδο ο πραγµατικός
µέσος συντελεστής φορολογίας κεφαλαίου στην Ελλάδα ήταν
µόλις 15%.

Και αυτό, ενώ οι ονοµαστικοί φορολογικοί συντελεστές του κε-
φαλαίου έβαιναν µεν από φορολογικό σε φορολογικό νόµο στα-
διακά µειούµενοι, από 45% σε 35% κλπ, κατάφεραν όµως να
πιάσουν µέσο όρο τόσο χαµηλό, 15%, λόγω του -εσκεµµένα χα-
οτικού, κύριε Μητσοτάκη- συστήµατος φοροαπαλλαγών, χαρι-
στικών και ειδικών ρυθµίσεων για το µεγάλο κεφάλαιο, για τις
µεγάλες ανώνυµες εταιρείες και ΕΠΕ.

Καταλαβαίνετε τι έχει να γίνει τώρα µε την ονοµαστική φορο-
λογία των διανεµοµένων κερδών, των µερισµάτων, να πέφτει µε

το παρόν νοµοσχέδιο κάτω από το µισό, από το 25% σε µόλις
10%. Ή µε τη φορολογική ασυλία των Ελλήνων εφοπλιστών, µε
το µεγαλύτερο στόλο στον κόσµο, 15% της παγκόσµιας ναυτι-
λίας, απέναντι στο ελληνικό κράτος, που τους πρόσφερε τουλά-
χιστον 200 δισ. αφορολόγητα κέρδη, ένα ολόκληρο ετήσιο
ελληνικό ΑΕΠ από το 2000 µέχρι σήµερα, να επεκτείνεται µε το
παρόν νοµοσχέδιο στη φορολογική ασυλία και των αλλοδαπών
εφοπλιστών. Προφανώς για να σταµατήσουν οι επιθέσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και των διεθνών Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης
ενάντια στους έλληνες εφοπλιστές και την πολιτική του ελληνι-
κού κράτους, όχι βέβαια για λόγους φορολογικής δικαιοσύνης,
αλλά περιορισµού του αθέµιτου ανταγωνισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Την ίδια στιγµή η µείωση των φορολογικών κλιµάκων για µι-
σθωτούς, συνταξιούχους και ελεύθερους επαγγελµατίες δεν
απλουστεύει βέβαια το σύστηµα, αλλά αντίθετα το κάνει λιγό-
τερο προοδευτικό: Πιο άνισο, πιο έντονα ταξικό µηχανισµό ανα-
κατανοµής από τους «κάτω» προς τους «πάνω» και ιδιαίτερα
προς τους «έξω». 

Η µείωση της φορολογικής κλίµακας τείνει στην κατεύθυνση
του νεοφιλελεύθερου ιδεώδες του αµέσως καλύτερου από τον
«αρνητικό φορολογικό συντελεστή» του Μίλτον Φρίντµαν, του
λεγόµενου «µοναδικού φορολογικού συντελεστή» ανεξάρτητα
από το ύψος του εισοδήµατος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε, κυρία συνάδελφε.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ολοκληρώνω.
Δηλαδή, του flat tax, του λεγόµενου «οριζόντιου φόρου» που

εφαρµόζεται σήµερα στις περισσότερες χώρες της Ανατολικής
Ευρώπης, συµπεριλαµβανόµενης της Βουλγαρίας και της Ρου-
µανίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε 10% και 16% αντίστοιχα ή
της Ρωσίας του Ζεράρ Ντεπαρτιέ, όπου ο µοναδικός φορολογι-
κός συντελεστής είναι 13% είτε φορολογεί τη συνταξούλα της
µπάµπουσκα είτε τα εκατοµµύρια των ολιγαρχών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πρέπει να ολοκλη-
ρώσετε.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Επειδή δεν προλαβαίνω, θα πω
µόνο ότι αύριο θα αναφερθώ στη συζήτηση επί των άρθρων σε
συγκεκριµένα ζητήµατα. 

Μέχρι τότε θα περιοριστώ να πω ότι µετά τη χθεσινή από-
συρση της ρύθµισης για τον αναβαλλόµενο φόρο σε βάθος
τριάντα χρόνων για τις τράπεζες, που θα τους χάριζε σχεδόν
άλλα πέντε δισεκατοµµύρια ευρώ, νιώθω περήφανη για όλους
τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που εδώ και ενάµιση µήνα, για ό,τι
θέµα κι αν µιλούσαµε στην Ολοµέλεια ή στην Επιτροπή Οικονο-
µικών Υποθέσεων, καταγγέλλαµε την πιθανολογούµενη επιβολή
του και ζητούσαµε τη µαταίωσή του. Βλέπετε, το δίκιο καµµιά
φορά –όχι βέβαια, πολύ συχνά- κερδίζει. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.
Αποστόλου. 

Ο κ. Αποστόλου θα µιλήσει ένα λεπτό λιγότερο για να καλύ-
ψουµε την υπέρβαση της κ. Βαλαβάνη.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Ό,τι πει ο Πρόεδρος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): «Με καλή διάθεση

όλα γίνονται», λέγαµε κάποτε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Βέβαια, και µε Πρόεδρο εσάς…
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, η έλλειψη της

βούλησης για την πάταξη της φοροδιαφυγής δεν αποτυπώθηκε
µόνο στη διαχείριση των λιστών. Φαίνεται ότι αποτυπώνεται και
στο παρόν νοµοσχέδιο. 

Η φορολογική δικαιοσύνη που υποσχεθήκατε µε την προγραµ-
µατική σας συµφωνία για τη συγκυβέρνηση µεταφράζεται σε
ελαφρύνσεις για τους έχοντες και εξόντωση για τα µικρά και µε-
σαία εισοδήµατα. 

Μεγάλες κατηγορίες πολιτών θα επιβαρυνθούν για άλλη µια
φορά µε τις νέες διατάξεις, είτε λόγω του «εγκλήµατός» τους να
έχουν παιδιά είτε επειδή είχαν εκπτώσεις δαπανών που ή θα κα-
ταργηθούν ή θα µειωθούν. 
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Η αναγκαία απλοποίηση του φορολογικού συστήµατος που εί-
χατε υποσχεθεί τελικά µετατράπηκε σε ανέκδοτο, αφού πλέον
θα ισχύσει άλλη κλίµακα για µισθούς και συντάξεις, άλλη για
τους ελεύθερους επαγγελµατίες, άλλη για τα ενοίκια. Καταλα-
βαίνετε, λοιπόν, που καταλήξαµε. 

Βέβαια, η φοροµπηχτική σας πολιτική βρίσκει τώρα και νέες
τάξεις πολιτών. Ιδιαίτερα, έχει ως θύµατα τις λεγόµενες «ασθε-
νέστερες» τάξεις. Μια από αυτές τις τάξεις είναι και οι Έλληνες
αγρότες. 

Την ίδια στιγµή που αναγνωρίζετε ότι ο αγροτικός χώρος είναι
αυτός, ο οποίος µπορεί να συµβάλει στην αντιµετώπιση της κρί-
σης, έρχεστε και ανατρέπετε όλο το πλαίσιο που υπήρχε µέχρι
σήµερα στον προσδιορισµό του αγροτικού εισοδήµατος. Μάλι-
στα για να χρυσώσετε το χάπι µεταφέρετε τη φορολογία το
2014.

Κανένας –ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, κι από εµάς- δεν έχει αν-
τίρρηση για τη φορολόγηση και των αγροτών. Ένα φορολογικό,
όµως, σύστηµα δεν µπορεί να έχει µόνον εισπρακτικό χαρα-
κτήρα. Διότι περί αυτού πρόκειται, όταν γνωρίζετε ότι η πλειοψη-
φία των αγροτών δεν έχει εισόδηµα πάνω από 10.000 ευρώ και
ταυτόχρονα το φορολογείτε από το πρώτο ευρώ µε 13%. 

Θυµάστε τη συζήτηση που είχαµε κάνει και για το πολυνοµο-
σχέδιο και για τον προϋπολογισµό. Εννοώ τον προϋπολογισµό
του 2013 και το µεσοπρόθεσµο. Εκεί, λοιπόν, ψηφίστηκαν ρυθ-
µίσεις που έχουν ήδη προκαλέσει ετήσια επιβάρυνση στους
ασφαλισµένους αγρότες και στους συνταξιούχους περισσότερο
από ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Εάν σ’ αυτά προσθέσετε τουλάχιστο διακόσια πενήντα εκα-
τοµµύρια ευρώ από τη µείωση επιστροφής του ΦΠΑ και του ει-
δικού φόρου κατανάλωσης Πετρελαίου και πεντακόσια εκατοµ-
µύρια που υπολογίζεται από τη φορολόγηση της αγροτικής γης
κι ένα σηµαντικό ποσό, το οποίο δεν µπορεί να προσδιοριστεί
από την αλλαγή του τρόπου φορολόγησης του αγροτικού εισο-
δήµατος, τότε δεν είστε µακριά από τα δύο δισεκατοµµύρια. Ξέ-
ρετε τι εκπροσωπούν τα δύο δισεκατοµµύρια; Εκπροσωπούν τα
2/3 των ενισχύσεων του αγροτικού χώρου. Τι σχέση, λοιπόν, έχει
η προγραµµατική σας συµφωνία ότι δεν θα φορολογήσετε τον
αγροτικό χώρο µε αυτά που βιώνει και βλέπει ο αγροτικός κό-
σµος µπροστά του; Καµµία σχέση δεν έχει. 

Διότι, κύριε Υπουργέ, δεν έχετε αντιληφθεί ότι και στον αγρο-
τικό χώρο η κατάσταση είναι τραγική. Το ακαθάριστο αγροτικό
προϊόν από το 13% που ήταν πριν δέκα χρόνια, ξέρετε ότι έχει
πέσει κάτω από το 3% και η απασχόληση από το 16% έχει φτάσει
στο 6%. 

Το χειρότερο όλων είναι ότι βρίσκει σε αυτήν την κατάσταση
τον αγροτικό χώρο η χώρα µας όταν απειλείται ουσιαστικά η οι-
κονοµία µας και από επισιτιστική κρίση. 

Όλα αυτά, λοιπόν, δείχνουν ότι δεν έχετε αίσθηση και αντί-
ληψη της πραγµατικότητας που βιώνει και ο αγροτικός χώρος.
Διότι δεν είναι απλά ένα χώρος, ο οποίος µπορεί να διασφαλίσει
την επιβίωση του ελληνικού λαού. Είναι και ο χώρος µε τον οποίο
τουλάχιστον το 50% του ελληνικού λαού έχει άµεση ή έµµεση
σχέση, είτε µε εισόδηµα είτε µε ενίσχυση. 

Μάλιστα, δε, ειδικά είναι αυτός ο χώρος που αυτήν την πε-
ρίοδο στηρίζει και τις αστικές περιοχές. 

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε τι γίνεται στις 25 κάθε µήνα; Οι συντά-
ξεις, αυτές οι πενιχρές οι αγροτικές οδεύουν προς τις οικογέ-
νειες των παιδιών τους που ζουν στις αστικές περιοχές, διότι η
ανεργία, όπως καταλαβαίνετε, έχει τέτοιες επιπτώσεις που τελικά
αναγκάζονται και οι γέροι στο χωριό να µην τους µένει ούτε ένα
ευρώ. Κι εσείς σ’ αυτούς ούτε καν αυτό το πετρέλαιο θέρµανσης
για να ζεσταθούν τους διασφαλίζετε, διότι ούτε συζητάτε για τη
µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης. 

Μάλιστα, θα σας πω και το εξής: Μειώθηκαν φέτος οι δαπάνες
για τους πίνακες υλοτοµίας για να καλύψουν τις ανάγκες σε καυ-
σόξυλα των κατοίκων των ορεινών περιοχών. Καταλαβαίνετε
τώρα ότι θα παγώσουν οι άνθρωποι αυτοί επειδή εσείς δεν είχατε
ελάχιστη ευαισθησία. 

Ετοιµάζετε ένα ηλεκτρονικό προσκλητήριο για τη δήλωση
στοιχείων αγροτεµαχίων εκτός σχεδίου οικισµών. Έχετε ένα
στόχο, ότι το πρώτο τρίµηνο θα µπορέσετε να εξασφαλίσετε

πάνω από τρία δισεκατοµµύρια. Μέσα σ’ αυτήν τη διαδικασία εν-
τάσσετε και τα στοιχεία που αφορούν τα αγροτεµάχια. Αντιλαµ-
βάνεστε ότι αν υπολογιστούν οι αντικειµενικές αξίες των
αγροτεµαχίων µε βάση τις αντικειµενικές αξίες που µπορεί να
διαµορφώνονται σε αντίστοιχα οικόπεδα τα οποία θα βρίσκονται
εκεί γύρω, τι επιπτώσεις θα έχει για την οικονοµική τους δυνα-
τότητα. 

Αν αυτό εννοείτε «διεύρυνση της φορολογικής βάσης», τότε
κάνετε µεγάλο λάθος. Δεν έχουν και δεν θα σας πληρώσουν τί-
ποτα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι η αγροτική κοινωνία
είναι η µόνη σήµερα που λειτουργεί κοινωνικά. Για το λόγο αυτό
χρειάζεται εργαλεία κοινωνικής οικονοµίας που ασφαλώς δεν
συµπίπτουν µε την ενιαία και οριζόντια και ισοπεδωτική οπτική
της οικονοµίας που έχετε εσείς, της οικονοµίας της αγοράς που
υποστηρίζετε. 

Γι’ αυτό να είστε σίγουρος ότι θα σας τιµωρήσουν. Μπορεί να
αντιδρούν αργά οι αγρότες, αλλά δεν ξεχνούν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.

Κουκούτσης για επτά λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν κάµποσες ώρες ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης, γυρίζοντας

προς τον Υπουργό Οικονοµικών του είπε ότι είναι περήφανος και
ότι το εξάµηνο αυτό έχει να επιδείξει µε κλέος το έργο του
Υπουργικού Συµβουλίου και του Υπουργείου Οικονοµικών.
Έπλεξε το εγκώµιο για τους µέχρι τώρα χειρισµούς του Υπουρ-
γού. 

Μάλλον περήφανος θα πρέπει να δηλώνει ο κ. Φρίντµαν, η
Λέσχη Μπίλντερµπεργκ, ο κ. Ρότσιλντ ή ακόµη πιο πολύ ο κ.
Κίσινγκερ. 

Τι συµβαίνει; Ο κ. Γεωργιάδης είναι µέρος πλέον του σιωνι-
στικού γίγνεσθαι; Παράξενα πράγµατα είναι αυτά. 

Σύµφωνα, λοιπόν µε τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ –για να έρθουµε
και στα στοιχεία- για τις συνθήκες διαβίωσης στην Ελλάδα, ένας
στους τρεις Έλληνες διαβιεί σε συνθήκες φτώχειας. Το ποσοστό
ανεργίας έφτασε στο 30%. Οι πολίτες που δεν µπορούν να
ανταποκριθούν στην πληρωµή παγίων πληρωµών, λογαριασµών,
ενοικίων και δόσεων δανείων φτάνουν πλέον το 28%.

Τα στοιχεία αυτά έρχονται να περιγράψουν ένα µέρος µόνο
της σηµερινής κοινωνικής πραγµατικότητας και να διαψεύσουν
τις εκτιµήσεις τόσο του Πρωθυπουργού όσο και του Υπουργού
Οικονοµικών, οι οποίοι έκαναν πρόσφατα δηλώσεις για επιτυχία
των διαπραγµατεύσεων, για καλυτέρευση και προοπτικές βελ-
τίωσης µέσα στο 2013. 

Οι κοινοβουλευτικοί ταγοί της πατρίδας ψεύδονται ασυστό-
λως. Εξαπατούν και εξαθλιώνουν το λαό µας προς ικανοποίηση
των διεθνών τοκογλύφων, οι οποίοι αποµυζούν εκδικητικά τον ελ-
ληνικό λαό. 

Δεν µπορούµε, λοιπόν, εµείς, ως Έλληνες εθνικιστές να υπερ-
ψηφίσουµε ένα νοµοσχέδιο το οποίο καταργεί βασικές φοροα-
παλλαγές και διπλασιάζει τη φορολόγηση στα µικρά και µεσαία
εισοδήµατα του ελληνικού λαού. Με βάση την αιτιολογική έκ-
θεση που κατέθεσε η Δηµοκρατική Αριστερά, που αν δεν κάνω
είναι συγκυβέρνηση, αναφέρει ξεκάθαρα ότι έµπορος µε εισό-
δηµα 20.000 ευρώ πριν πλήρωνε 2.420 ευρώ, ενώ τώρα καλείται
να πληρώσει 5.200 ευρώ. Το µέγεθος αυτό και µόνο παρουσιάζει
το ύψος της αύξησης της φορολόγησης του µέσου Έλληνα. Η
κατάργηση των φοροαπαλλαγών για τα παιδιά και η τάχα µου
θέσπιση επιδόµατος τέκνων οδηγεί την πολυµελή ελληνική οικο-
γένεια σε αδιέξοδο. 

Θεωρούµε ότι η διαβάθµιση των εισοδηµάτων και η φορολό-
γησή τους δεν θα έπρεπε να άπτεται του είδους του εισοδήµα-
τος, αλλά του συνολικού ποσού από όπου και αν προέρχεται.
Ζητάµε ένα άφθαρτο σύστηµα µε χαµηλούς συντελεστές φορο-
λόγησης, ανάλογα µε το ύψος του εισοδήµατος που θα προκύ-
πτει. Έτσι ο Έλληνας πολίτης θα έχει εµπιστοσύνη, ο τόπος θα
ευδοκιµήσει, ο πολίτης θα ανασάνει, θα ξέρει τι µέλλει γενέσθαι
και θα προγραµµατίσει τη ζωή του.
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Δεν νοµίζω να υπάρχει Έλληνας Βουλευτής, ο οποίος να µην
υποστηρίζει την άποψη για τη µείωση του ειδικού φόρου κατα-
νάλωσης για το πετρέλαιο θέρµανσης. Δεν είναι δυνατόν να µην
αντιλαµβάνεται ο Υπουργός ότι είναι µέτρο το οποίο δεν απέ-
δωσε ουσιαστικά. Να µην δύναται, λοιπόν, να τροποποιηθεί έστω
και την ύστατη στιγµή; Δεν µπορώ να καταλάβω γιατί γίνεται
αυτό. Δηλαδή ο κόσµος να παγώνει, το κράτος να µην εισπράττει
και το µέτρο να ακυρώνεται µόνο του, ενώ το Υπουργείο επιµένει
σε αγκυλώσεις, θέτοντας ένα σοβαρό ζήτηµα πολιτικής εξαθλίω-
σης και όχι εισπρακτικής πολιτικής. 

Θέλουµε να θέσουµε βέβαια και το σοβαρότατο ζήτηµα λει-
τουργίας των ΔΟΥ, εστιάζοντας στις αποµακρυσµένες περιοχές
της επαρχίας, ηπειρωτικές και νησιωτικές, όπου οι καταργήσεις
αρκετών ΔΟΥ οδηγούν το κράτος σε εξοικονόµηση χρηµάτων,
ουσιαστικά οδηγώντας, όµως, σε οικονοµική αφαίµαξη τους ίδι-
ους τους πολίτες µε έµµεσο τρόπο, µέσω των χιλιοµετρικών απο-
στάσεων και του κόστους µετάβασης. Στις 31-10 είχα κάνει και
µία ερώτηση συγκεκριµένη για τον Δήµο Οιχαλίας του Νοµού
Μεσσηνίας, από όπου κατάγοµαι, εντοπίζοντας το πρόβληµα από
τότε και αναζητώντας λύση που ουσιαστικά δεν βρέθηκε ποτέ. 

Ένας άλλος κλάδος πανίσχυρος στη χώρα µας ήταν πάντοτε
ο τοµέας των ακινήτων, ο οποίος πλέον πνέει τα λοίσθια και τώρα
του δίνετε τη χαριστική βολή µέσω της υπέρµετρης φορολόγη-
σης των ακινήτων και επίσης, επιβάλλοντας ένα συµπληρωµατικό
φόρο που ξεκινάει από το 1,5% και φτάνει στο 3% για επαγγελ-
µατικές µισθώσεις και για µισθώσεις άνω των 300 τετραγωνικών
µέτρων. Αν κάνετε µια βόλτα στο εµπορικό κέντρο της Αθήνας,
σε κεντρικούς δρόµους ή σε οποιονδήποτε επαρχιακό κεντρικό
δρόµο ή κεντρική αρτηρία της πρωτεύουσας, θα αντιληφθείτε
το µέγεθος του προβλήµατος και το πόσο θα ενταθεί µετά την
εφαρµογή των φοροµπηχτικών µέτρων που φέρνετε προς ψή-
φιση. Οι επιχειρήσεις κλείνουν η µία µετά την άλλη, τα ενοικια-
στήρια πολλαπλασιάζονται και το µέτρο θα αποβεί άκαρπο ως
προς την επιβολή του συγκεκριµένου φόρου.

Όσον αφορά στην καθιέρωση τήρησης βιβλίων και στοιχείων
για τους αγρότες θα πρέπει να ληφθεί ειδική µέριµνα για τους
ηλικιωµένους καλλιεργητές µικρής αγροτικής έκτασης, οι οποίοι
αδυνατούν να ακολουθήσουν τη διαδικασία αυτή και να πληρώ-
σουν λογιστή, έτσι ώστε να είναι ενήµεροι έναντι των φορολογι-
κών αρχών. Εµείς θα υποβάλουµε πρόταση νόµου, προκειµένου
να προστατεύσουµε το µεσήλικα µικρό αγρότη από τη διαδικα-
σία αυτή. Μην εξισώνουµε το αγροτάκι µε τα εκατό ελαιόδεντρα
µε τους κατσαπλιάδες των επιδοτήσεων, µε τους κοµµατικούς
βαρόνους που σε µια ζαριά έπαιζαν σε µπαρµπουτιέρες χρήµατα
που ζούσαν ένα χρόνο οικογένειες ελληνικές. Μην τους εξισώ-
νουµε. 

Με δεδοµένο ότι πολλοί συνέλληνές µας που έχουν πληγεί
από τα βάρβαρα φοροαρπαχτικά µέτρα της Κυβέρνησης έχουν
ως σύνολο των εξόδων τους αυτά που εξαιρούνται, µπορούµε
να καταλάβουµε πως ο στόχος του νέου φορολογικού νοµοσχε-
δίου είναι η οριστική εξόντωση των Ελλήνων. 

Να ποιος είναι και ο φόβος του καθεστώτος: είναι η κοινοβου-
λευτική εκπροσώπηση του λαϊκού εθνικιστικού κινήµατος, όχι
υπό τη µορφή επερωτήσεων και µε σεβασµό στον «πολιτικό πο-
λιτισµό», αλλά αντιθέτως µε την ενεργή αντίσταση και την αφύ-
πνιση του κοιµώµενου λαού, µε το οριστικό και αµετάκλητο
γκρέµισµα των τελευταίων αναχωµάτων του καθεστώτος, µε τη
συστράτευση των Ελλήνων στην εθνική αντίσταση. Το κλάµα του
συστήµατος, πρέπει να ξέρετε, είναι η δική µας χαρά. 

Συχνά αναφέρεστε σ’ εµάς ονοµατίζοντάς µας ως «φορείς του
µίσους». Δεν θα το αρνηθώ. Έχουµε µίσος, έχουµε µίσος απέ-
ναντι σε αυτούς που φτωχοποιούν το λαό µας, απέναντι σε αυ-
τούς που ξεχνούν την ταπεινή καταγωγή τους, απέναντι σε
αυτούς που ποδοπάτησαν τους εργάτες, τους φτωχούς, τους
νοικοκυραίους, απέναντι σε αυτούς που σκλάβωσαν τα νιάτα της
πατρίδος µας, απέναντι σε αυτούς που στέλνουν τη νεολαία µας
στο εξωτερικό.

Την επόµενη εβδοµάδα υπολογίζουµε ότι θα δούµε έξοχα
πράγµατα στην ελληνική Βουλή. Θα ψηφίσουν τις παραποµπές
του κ. Παπανδρέου και του κ. Βενιζέλου οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και
οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Θα κάνουν αυτό που οι ψηφο-

φόροι τους απαιτούν; Γιατί αν δεν το κάνουν, ειδικά αυτοί της
Νέας Δηµοκρατίας, στις προσεχείς εκλογές να ετοιµαστούν για
πίσσα και πούπουλα. Ας καβαλήσουν τη Ντόλυ και ας πάνε στα
χωριά τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Το λαϊκό εθνικιστικό κίνηµα της
Χρυσής Αυγής, κυρίες και κύριοι, διακηρύσσει προς κάθε κατεύ-
θυνση πως δεν χρεοκόπησαν ούτε η πατρίδα ούτε ο λαός µας.
Εκείνοι που έχουν χρεοκοπήσει οριστικά είναι το µεταπολιτευτικό
καθεστώς της καπιταλιστικής ολιγαρχίας και των µαρξιστικών
πρακτικών, µαζί µε τα κόµµατα της µίζας και της διαφθοράς.
Κάτω από τις σηµαίες των εθνικιστών θα αυξάνονται τα πλήθη
των δοκιµαζόµενων συµπατριωτών µας, οι οποίοι θα στρέψουν
το βλέµµα τους -το στρέφουν ήδη- στη Χρυσή Αυγή, αναγνωρί-
ζοντάς την ως τη µοναδική ελπίδα του έθνους για την αποτίναξη
των δεσµών τους.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Δηµήτρης Γάκης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις συνεδριά-

σεις της Οικονοµικής Επιτροπής πέρασαν και εξέθεσαν τις από-
ψεις τους η ΓΣΕΕ, η ΓΣΕΒΕΕ, η ΠΑΣΕΓΕΣ, οι τρίτεκνοι, οι
πολύτεκνοι, το Οικονοµικό Επιµελητήριο, ο Δικηγορικός Σύλλο-
γος και πολλοί άλλοι φορείς. Όλοι, µα όλοι, εκτίµησαν ότι το φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο είναι φοροµπηχτικό, αντιλαϊκό και φιλοκε-
φαλαιακό. Επιχειρείται µε το νοµοσχέδιο αυτό µια βάρβαρη και
βίαιη αφαίµαξη της εργασίας και της σύνταξης. 

Αντίθετα στην Αίθουσα σήµερα ακούµε ότι όλο και περισσό-
τερες κοινωνικές οµάδες θα πληρώσουν λιγότερους φόρους ή
θα απαλλαγούν από φόρους, όπως για παράδειγµα το 80% µε
90% των µισθωτών και των συνταξιούχων, οι τρίτεκνοι και οι πο-
λύτεκνοι που θα απαλλαγούν από φόρους, θα πληρώσουν λιγό-
τερα, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις αλλά και άλλες κοινωνικές
οµάδες. Παράλληλα, στο νοµοσχέδιο φαίνεται ξεκάθαρα ότι ελα-
φρύνονται φορολογικά οι εταιρείες και οι οµολογιούχοι, οι µικρο-
µεσαίοι και οι µικροεπενδυτές, που το εισόδηµά τους προέρχεται
από ενοίκια ακινήτων µέχρι 12.000, οι παράκτιες εταιρείες, οι off-
shore εταιρείες και οι ενδοοµιλικές συναλλαγές. 

Μένει µετέωρο, λοιπόν, το ερώτηµα: Και τα 2,3 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ από πού θα προκύψουν, από πού θα εισπραχθούν;
Ποιος θα τα πληρώσει;

Ισχυρίζεστε ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό θα ενισχυθούν οι επεν-
δύσεις και µάλιστα ο κ. Σαµαράς τα δίνει όλα αυτές τις µέρες
στην κ. Μέρκελ γι’ αυτό το σκοπό. Η εικόνα, όµως, στην πραγ-
µατικότητα είναι εντελώς διαφορετική. Επενδύσεις, είτε λόγω
γραφειοκρατίας είτε λόγω φοβικότητας του κράτους, έχουν
µπλοκαριστεί. Δεν είναι δυνατόν να παγώνουν χρηµατοδοτήσεις,
γιατί κάποιοι δηµόσιοι υπάλληλοι είναι ακόµα υπέρ του να δίνεται
µπαχτσίσι. Κοντά στα ξερά, λοιπόν, δεν µπορεί να καίγονται και
τα χλωρά. 

Ποια θα είναι τα αποτελέσµατα εφαρµογής αυτής της οικονο-
µικής πολιτικής, της εφαρµογής ειδικότερα του φορολογικού νο-
µοσχεδίου; Πρώτον, διευρύνονται προκλητικά οι φορολογικές
αδικίες κατά µισθωτών και συνταξιούχων. Δεύτερον, επιβάλλεται
µονοµερής και άδικη εισπρακτική λογική που καρατοµεί µισθούς
και συντάξεις. Τρίτον, αφήνει άθικτους τους φοροδιαφεύγοντες
και φοροκλέπτοντες.

Τέταρτον, αδυνατίζει τα χαρακτηριστικά κοινωνικής δικαιοσύ-
νης, αναδιανοµής του εισοδήµατος και κατανοµής των φορολο-
γικών βαρών ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα του φορολο-
γουµένου. Πέµπτον, ευνοεί τη διαφυγή κεφαλαίων στο εξωτερικό
µε κάθε αντίστοιχο αποτέλεσµα που αυτή θα έχει, που θα φρε-
νάρει τη σηµερινή κατάσταση. 

Με τα προτεινόµενα µέτρα οι εργαζόµενοι και οι συνταξιούχοι
θα συνεχίσουν να πληρώνουν άµεσα και δυσανάλογα φόρους
και χαράτσια, ενώ οι οικονοµικά ισχυροί θα απολαµβάνουν προ-
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κλητική ασυλία µε απαλλαγές, διαγραφές, παραγραφές των φο-
ρολογικών τους υποχρεώσεων. 

Εκείνο που θα εισπράξουν οι εργαζόµενοι είναι η περαιτέρω
φτωχοποίησή τους και η αύξηση της ανεργίας µε τα συνεπακό-
λουθα αποτελέσµατα. Μετά από αυτήν τη γενική εκτίµηση των
αποτελεσµάτων του νοµοσχεδίου, στα οποία έχουν αναφερθεί
πολύ καλύτερα οι προηγούµενοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, θα
ήθελα να αναφερθώ στα προβλήµατα της νησιωτικής χώρας.

Έχουµε καταθέσει µία τροπολογία στο νοµοσχέδιο την οποία
θα µας δοθεί η ευκαιρία να συζητήσουµε αύριο. Όµως, είναι ευ-
καιρία να πούµε πως είναι κατανοητό, ότι οι οποιεσδήποτε απο-
φάσεις που αφορούν σε προσβάσεις πολιτών των µικρών νησιών
σε κρατικές υπηρεσίες, θα πρέπει να συµβάλλουν στην ανάπτυξη
των νησιών και όχι σε διακρίσεις που οδηγούν στην περαιτέρω
αποµόνωσή τους και στην πληθυσµιακή τους ερήµωση.

Η παρουσία κρατικών δοµών είναι ζωτικής σηµασίας για τη
διατήρηση του πληθυσµού στα µικρά νησιά. Τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν τα νησιά είναι τεράστια. Τελευταία ενοποιούνται
τα νοσοκοµεία της Ρόδου, της Κω και της Καλύµνου, δηλαδή νη-
σιών που βρίσκονται σε διαφορετικές γεωγραφικές περιοχές, µε
ταυτόχρονη µείωση και των κλινών και των γιατρών και των κλι-
νικών, χωρίς να ερωτηθεί κανείς, ούτε η διοίκηση του νοσοκο-
µείου ούτε η επιστηµονική επιτροπή ούτε η τοπική κοινωνία.
Αναµένουµε βέβαια επιπλέον και την τύχη των µειωµένων συντε-
λεστών ΦΠΑ που ισχύουν στα νησιά για να εξοµαλύνουν –υποτί-
θεται- το κόστος µεταφοράς των προϊόντων και των ανθρώπων.

Το κλείσιµο των ΔΟΥ -χωρίς ουσιαστικά καµµία µεταβατική πε-
ρίοδο προσαρµογής στο νέο σύστηµα, όπως ισχυρίζεται το
Υπουργείο ότι θα εφαρµόσει, χωρίς διαβούλευση µε τους ενδια-
φερόµενους φορείς και τη τοπική νησιωτική κοινωνία, χωρίς πι-
λοτική εφαρµογή, αντί να συµβάλλει στη διαµόρφωση µιας
αναπτυξιακής προοπτικής, δηµιουργεί τις προϋποθέσεις για νέες
γκρίζες ζώνες, χωρίς να δίνεται ουσιαστική λύση στο θέµα του
ελέγχου και της πρόσβασης των πολιτών του αρχιπελάγους.

Δίνεται η δυνατότητα για εκτεταµένη φοροδιαφυγή. Ουσια-
στικά αυτοαναιρούνται οι κυβερνητικές επιλογές για την επίτευξη
των δηµοσιονοµικών στόχων και το κράτος δείχνει την αδυναµία
του να εισπράξει έσοδα, όπως και να έχει µια αξιοπιστία στη λει-
τουργία των δοµών απέναντι στον πολίτη, έτσι ώστε να µην χρει-
αστεί να αντιµετωπίσουµε νέους φορολογικούς παραδείσους
µέσα στη χώρα µας. 

Αν είναι να ακολουθήσουµε ένα κοµµάτι από τις συστάσεις του
µεσοπρόθεσµου, ας είναι αυτό. Να δούµε τη δυνατότητα του
επανασχεδιασµού των δοµών και των κατανοµών των υπηρεσιών
στη βάση της κατάργησης της διπλής αποµόνωσης και της ισό-
τητας νησιωτικής και ηπειρωτικής περιφέρειας, όπως (να το
δούµε) και στη βάση του ουσιαστικού ελέγχου της φοροδιαφυ-
γής και της δηµιουργίας ενός κλίµατος σεβασµού στο νησιώτη
πολίτη, που βιώνει καθηµερινά πιέσεις από τα σκληρά µέτρα λι-
τότητας σε κάθε τοµέα της οικονοµικής και κοινωνικής του δρα-
στηριότητας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο Αϊνστάιν είχε πει ότι η µαθηµατική εξί-
σωση που θα δίνει τη λύση σε ένα πρόβληµα θα πρέπει να είναι
απλή και όχι απλοϊκή. Το ίδιο και στην περίπτωσή µας. Η λύση
πρέπει να είναι απλή, σωστή και εφαρµόσιµη, µία µεταβατική πε-
ρίοδος που θα ικανοποιεί και τις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας
και των εργαζοµένων και το σχεδιασµό της ψηφιακής ολοκλήρω-
σης για την προάσπιση του δηµόσιου και εθνικού συµφέροντος,
µε την παρουσία του ελεγκτικού και εισπρακτικού µηχανισµού
σε κάθε αποκεντρωµένη διοίκηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αντίθετα, σήµερα τι κάνουµε; Εγώ θα αποφύγω να παρου-
σιάσω τη χώρα µας σαν το καράβι που προσπαθεί να ξεφύγει
από τον κάβο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πρέπει να ολοκλη-
ρώσετε, κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ναι, πολύ γρήγορα, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ θα παρουσιάσω τη χώρα µας σαν ένα αυτοκίνητο όπου ο

οδηγός είναι ο Υπουργός Οικονοµικών. Δίπλα του κάθεται ο
Πρωθυπουργός και στα πίσω καθίσµατα οι δύο άλλοι συνέταιροι

της Κυβέρνησης, ο κ. Βενιζέλος και ο κ. Κουβέλης.
Όταν σταµατούν λοιπόν στα φανάρια για να κάνουν την επα-

νεκκίνηση, βλέπουµε το αυτοκίνητο να αρχίζει να κινείται. Ο κ.
Βενιζέλος περιχαρής, αναφωνεί «κι όµως κινείται». Ο κ. Κουβέλης
λέει «όλα στην κοινωνία είναι όρθια». Ο κ. Σαµαράς κοιτάει απο-
ρηµένος τον οδηγό και ο κ. Στουρνάρας του απαντάει «µην ανη-
συχείτε, κύριε Πρόεδρε, το λιµάνι είναι που φεύγει».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Σταθάς έχει το

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα πριν µι-

λήσω για το φορολογικό, να ξεκινήσω πρώτα µε κάτι που συνέβη
εχθές, κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας των άρθρων. Κάτι µε
στεναχώρησε πάρα πολύ ως πολίτη και µετά ως Βουλευτή που
βρίσκεται σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Κάποιοι φώναζαν «ναι», κάποιοι «όχι» και το «ναι» το έλεγαν
σαν να γελούσαν. Κάποια στιγµή αντέδρασα άσχηµα. Θα ήταν
καλό να µην επαναληφθεί ξανά, γιατί αν βλέπει ο ελληνικός λαός
να έχουµε αυτήν τη συµπεριφορά, συν τις υπόλοιπες αποφάσεις
που παίρνουµε οι οποίες είναι τραγικές γι’ αυτόν, σίγουρα δεν
µπορεί να µας πάρει στα σοβαρά.

Έρχοµαι τώρα στο φορολογικό. Είναι η συνέχεια του µνηµο-
νίου που είναι η µοναδική πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. Λένε
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει πρόταση αλλά τη δική τους πρόταση, αυτή
την ογκωδέστατη που πέρασε σε µία νύχτα, είµαστε υποχρεω-
µένοι να την εφαρµόσουµε.

Άκουσα µία συνέντευξη που έδωσε σε ένα τηλεοπτικό κανάλι,
το «ΣΚΑΙ», ο Υπουργός Οικονοµικών. Όταν τον ρώτησαν ποια
ήταν η πιο έντονη στιγµή που ένιωσε ως Υπουργός Οικονοµικών,
απάντησε: «Όταν µε πήρε και µου έβαλε τις φωνές ο Υπουργός
Οικονοµικών της Γερµανίας». Αυτό µε λυπεί πάρα πολύ.

Επίσης, µε λυπεί το ότι πάρα πολλοί Βουλευτές νοµίζουν ότι
µπορούν να σώσουν τη χώρα και δεν βλέπουν έξω τον κόσµο που
πεινάει. Θα σας πω την εµπειρία που βιώνω στην επαρχία, που
υποτίθεται ότι αυτήν τη στιγµή τουλάχιστον έχει τα απαραίτητα
για να ζήσει. 

Βλέπω ανθρώπους νοικοκυραίους, όπως τους λέµε, ανθρώ-
πους αξιοπρεπείς, περήφανους να έρχονται στο κοινωνικό παν-
τοπωλείο, που έχουµε εµείς στο εργατικό κέντρο, για να τους
ταΐσουµε. Δεν περίµενα, εν έτει 2013, να βιώσω κάτι τέτοιο. Είναι
άνθρωποι που πριν λίγο καιρό τους παρακαλούσαµε να δώσουν
δουλειές στις επιχειρήσεις τους. Αυτοί οι άνθρωποι έρχονται και
δεν έχουν να φάνε. Αυτή είναι µια πραγµατικότητα.

Κύριε Υπουργέ, όσα µέτρα και να πάρετε, όση φορολογία και
να βάλετε, αυτοί οι άνθρωποι δεν έχουν να πληρώσουν. Ανήκω
σε αγροτική περιοχή, όπως είναι ο κάµπος της Κωπαΐδας. Μι-
λάµε, λοιπόν, για τους αγρότες. Το επόµενο χρονικό διάστηµα
θα βγουν στους δρόµους. Το έκαναν και στο παρελθόν για να
πιέσουν καταστάσεις, για να πάρουν τις επιδοτήσεις. Αυτά είναι
γνωστά. Τα έχουµε βιώσει όλοι. Είναι σαν την παροιµία µε τον
λύκο και τα πρόβατα. Αυτήν τη φορά πραγµατικά θα έχουµε πρό-
βληµα. Δεν θα µπορούν να ποτίσουν τα χωράφια τους, να τα καλ-
λιεργήσουν. 

Το χειρότερο πρόβληµα που θα έχουµε το επόµενο χρονικό
διάστηµα να αντιµετωπίσουµε ως χώρα -γιατί άκουσα από τον
Υπουργό Οικονοµικών ότι αυξήθηκαν οι εξαγωγές και αισθάν-
θηκα ότι ζω σε άλλη χώρα- είναι ότι δεν θα έχουµε να φάµε ούτε
εµείς που βρισκόµαστε στην επαρχία. Στην Αθήνα η κατάσταση
είναι τραγική. 

Έρχοµαι στους εργαζόµενους ιδιωτικού και δηµοσίου τοµέα.
Το µνηµόνιο που ήρθε τον Μάιο του 2010 έλεγαν ότι είναι για
τους κακούς δηµοσίους υπαλλήλους. Κοινωνικός αυτοµατισµός,
τους κατηγορούσαν όλοι, τους είχαν στήσει στον τοίχο, τους πυ-
ροβολούσαν. 

Όλοι λέγαµε ότι ο ιδιωτικός τοµέας παράγει. Το έλεγε και ο
Σαµαράς αυτό τότε που ήταν αντιµνηµονιακός. Πολλές φορές –
το έχω ξαναπεί- µε αυτά που έλεγε, όταν τον άκουγα, τον µπέρ-
δευα µε την Παπαρήγα. Ο κ. Βορίδης που είναι παρών, όπως και
ο κ. Γεωργιάδης, ήταν από την αρχή µε το µνηµόνιο, όπως και ο
κ. Χρυσοχοΐδης, Το σέβοµαι. 

Αυτήν τη στιγµή βλέπουµε στον ιδιωτικό τοµέα να δουλεύουν
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άτοµα µε βάρδια σε βαριά βιοµηχανία και να παίρνουν 800 ευρώ,
ενώ πριν έπαιρναν 1.500 και δεν µπορούσαν να ζήσουν. 

Σκεφθείτε τώρα µε 800 ευρώ σε βαριά βιοµηχανία. Τυγχάνει
να έχω δουλέψει δεκαπέντε χρόνια βάρδια. Κανένας δεν περνά
τα εξήντα επτά-εξήντα οκτώ χρόνια, δηλαδή, τη σύνταξή του κα-
νείς δεν τη χαίρεται, γιατί είναι τόσο βαριές οι συνθήκες. Αυτοί
οι άνθρωποι, λοιπόν, θα πάνε να δουλέψουν µε αυτά τα χρήµατα.

Ερχόµαστε τώρα στα πρακτικά θέµατα, όπου πρέπει να υπάρ-
χει µια λογική σε όλα και αυτή η λογική είναι αριθµοί. Έγινε ένα
κούρεµα, έχουµε ένα χρέος 350 δισεκατοµµυρίων, δανειστήκαµε
γύρω στα 200 δισεκατοµµύρια και έχουµε κουρέψει κιόλας και
παραµένει αυτό το χρέος.

Ρωτώ εγώ. Οι µισθοί είναι 586 ευρώ. Έτσι διαµορφώνονται.
Όλο αυτό το ποσό να το πάρουµε και να το δώσουµε στο κρά-
τος, να µην κρατήσουµε ούτε 1 ευρώ. Θα µπορέσουµε να ξεχρε-
ώσουµε ποτέ; Αν βρεθεί κάποιος να το κάνει µε χαρτί και µολύβι
και να µου το αποδείξει, θα τον παραδεχτώ. Ποτέ δεν θα µπορέ-
σουµε να ξεχρεώσουµε.

Άραγε, λοιπόν, ποιος είναι ο στόχος του µνηµονίου και όχι
µόνο στην Ελλάδα, αλλά και στην Κύπρο και στην Πορτογαλία
και στην Ισπανία; Αυτοί οι γκάνγκστερ, λοιπόν, της λεγόµενης
σχολής του Σικάγο αυτό που θέλουν µε την οµάδα τους είναι να
ελέγχουν και να πάρουν αυτά τα χωράφια, όπως είναι η Ελλάδα,
να το πάρουν τσάµπα, να το υποτιµήσουν. Διότι ξέρουµε ότι,
όταν µία επιχείρηση είναι υπό πτώχευση, πέφτει η τιµή της. Θα
πάρουν το φυσικό αέριο, το ρεύµα, το νερό, όλα τσάµπα και θα
κερδίσουν αυτήν την υπεραξία. Αυτός είναι ο στόχος τους. Και
οι εργαζόµενοι, ο λαός θα δουλεύει τσάµπα. Θα κερδίζουν και
από εκεί και από πάνω, θα τους χρωστάµε κιόλας. Και αισθανό-
µαστε περήφανοι για αυτό. Και οι παππούδες µας είχαν πάει και
είχαν πολεµήσει για να είµαστε ελεύθεροι εµείς να µπορούµε να
µιλάµε εδώ όπως µιλάµε. Και αυτό το δικαίωµα το έχουµε χάσει.

Κύριε Πρόεδρε, θα πω γιατί έχουµε χάσει αυτό το δικαίωµα
και θα κλείσω µε αυτό. Η καταγωγή µου είναι από το Δίστοµο,
όπου έχουµε θρηνήσει νεκρούς από αυτήν τη βαρβαρότητα του
πολέµου, που εύχοµαι να µη θρηνήσουµε ποτέ. Όταν πάµε στον
Υπουργό Δικαιοσύνης, λέµε ότι δεν µας ενδιαφέρουν τα χρή-
µατα, γιατί δεν αποτιµάται µε κανένα ποσό η ανθρώπινη ζωή ούτε
µε όλα τα πλούτη του κόσµου. Μας λένε ότι θα διαταράξουµε τις
σχέσεις µας µε τη Γερµανία, όταν η Γερµανία βλέπουµε πως µας
επιβάλλει όλα αυτά τα απάνθρωπα µέτρα.

Αυτό που θα ήθελα από όλους µας και πιστεύω είναι ότι δεν
πρέπει να λέµε βαρείς χαρακτηρισµούς, αλλά πρέπει να είµαστε
ενωµένοι για να βγάλουµε αυτό τον περήφανο λαό που έχει αξιο-
πρέπεια από αυτό το τέλµα και να µη βάζουµε ατάκες και επικοι-
νωνιακά παιγνίδια, όπως προσπαθεί να κάνει η Κυβέρνηση και τα
κανάλια, γιατί θα µας πάρει, πραγµατικά, και θα µας σηκώσει
όλους µαζί, εµάς τους τριακόσιους και δεν θα γλυτώσει κανένας
µας σε όποια πτέρυγα και να είναι και εµάς και τις επόµενες γε-
νιές. Πρέπει πάνω από όλα να είµαστε σοβαροί.

Αυτά ήθελα να πω και να απευθύνω και ένα µήνυµα στο λαό
µας: Να µη φοβάται, να είναι περήφανος. Διότι είµαστε ένας πε-
ρήφανος λαός. Δεν πρέπει να φοβάται και δεν πρέπει να είναι
καταθλιπτικός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Σταθά.
Ο κ. Παναγούλης έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το φορολογικό

νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα δεν είναι τίποτα άλλο από µια
πρόσθεση στα διάφορα χαράτσια και αντιλαϊκά µέτρα που έχουν
επιβληθεί κατά τη διάρκεια της νέας «Κατοχής» που ζει η χώρα
µας.

Δεν έχετε καταλάβει ακόµα ότι η χώρα µας έχει µεταβληθεί σε
ένα απέραντο φτωχοκοµείο. Δεν έχετε καταλάβει ακόµα ότι χι-
λιάδες είναι οι άστεγοι, εκατοντάδες χιλιάδες οι άνεργοι. Δεν
έχετε καταλάβει ότι είστε η πιο επικίνδυνη εκλεγµένη Κυβέρνηση
που πέρασε από τον τόπο µας τα τελευταία εξήντα χρόνια. Δεν
έχετε καταλάβει ότι η πείνα δεν έχει ταυτότητα, ότι οι πολίτες,
οποιοδήποτε κόµµα και αν ψήφισαν, έχουν το ίδιο στοµάχι. Φο-
ρολογείτε ό,τι βρείτε µπροστά σας. Είστε αδίστακτοι και επικίν-

δυνοι, αν µείνετε και άλλο στην εξουσία. Μιλάτε για ανάπτυξη.
Ποιον κοροϊδεύετε, κύριε Υπουργέ; Η µόνη ανάπτυξη που

είστε ικανοί να κάνετε είναι η ανάπτυξη στα σκάνδαλα. Δυστυ-
χώς, δεν µπορείτε να δείτε την πραγµατικότητα, γιατί εκτελείτε
πιστά τις εντολές των απογόνων του Γ’ Ράιχ, γιατί τα δύο κόµ-
µατα, Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, που αποτελούν τον κορµό
της κυβερνητικής παράταξης, συµπληρώνονται και από ένα τρίτο
κόµµα που δεν κάνει τίποτα άλλο από το να παριστάνει τον τσι-
λιαδόρο της κλοπής και της καταστροφής που επιτελείται στον
τόπο µας, προσβάλλοντας όλους εκείνους τους αγωνιστές που
έδωσαν τη ζωή τους και το αίµα τους για δηµοκρατία και κοινω-
νική δικαιοσύνη.

Δεν υπάρχει δηµοκρατία, κύριοι συνάδελφοι, όταν δεν υπάρχει
κοινωνική δικαιοσύνη. Δεν µπορεί να ισχυριστεί κάποιος ότι
υπάρχει δηµοκρατία. Δεν έχετε καταλάβει ακόµα ότι δεν έχει το
δικαίωµα κανείς να είναι πλούσιος, όταν υπάρχουν άνθρωποι που
στερούνται άρτου, στέγης και ιατρού. Ίσως µερικοί από εσάς θε-
ωρείτε πως αυτήν τη φράση την είπε ο Μαρξ ή ο Κάστρο. Αυτήν
τη φράση την είπε ένας αστός Έλληνας πολιτικός, ο παππούς
του πρώην Πρωθυπουργού, του κ. Γιώργου Παπανδρέου.

Δεν µπορείτε να καταλάβετε τι συµβαίνει στην κοινωνία, γιατί
έχετε να κυκλοφορήσετε µέσα σε αυτήν πάρα πολύ καιρό, γιατί
φοβάστε. Φοβάστε το θυµό. Κυκλοφορείτε µε δεκάδες αστυνο-
µικούς, γιατί φοβάστε τη λαϊκή οργή.

Θλίβοµαι, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν
βλέπω τον Πρόεδρο της Ελληνικής Δηµοκρατίας, που δάκρυζε
πριν λίγο καιρό για την κατάντια της χώρας, να έχει µετατραπεί
σε πιστό διεκπεραιωτή των εντολών της τρόικας, εντολών που
βρίθουν αντισυνταγµατικότητας και ανοµίας.

Κραυγαλέο παράδειγµα οι αλλεπάλληλες πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου. Αυτές οι πράξεις προσβάλλουν το Κοινοβούλιο.
Πριν λίγο καιρό η Βουλή ψήφισε και δεν καταργήθηκαν οι απαλ-
λαγές στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Ψήφισε η Βουλή και έρχε-
ται ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών µε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, που την υπογράφει ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας
και καταργεί τις φοροαπαλλαγές από τα άτοµα εκείνα που τις
έχουν ανάγκη. Έχουν ανάγκη από αυτήν την ιδιαίτερη οικονοµική
βοήθεια.

Φτάσατε στο σηµείο να στερείτε από τον κόσµο να δικαιολογεί
ποσά στη φορολογική του δήλωση, από έξοδα που έχουν κάνει
για ενοίκια.

Ούτε ο Όργουελ θα µπορούσε να φανταστεί, κύριε Υπουργέ
των Οικονοµικών, τη φορολόγηση όσων ελαχίστων ακόµα πολι-
τών καταναλώνουν πετρέλαιο.

Το 20%, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, βάζει πετρέλαιο.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Θέλω, όµως, να συγχαρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την
Κυβέρνηση του Τριωδίου που έστω και τώρα προσχώρησε στην
άποψη που εξέφρασα κατά την οµιλία µου για τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό, στην οποία και ευχήθηκα να οδηγηθούν στη δικαιο-
σύνη οι υπαίτιοι της οικονοµικής καταστροφής της χώρας. Είχα
µιλήσει -θα το θυµάστε όλοι- για τον κ. Λαυρεντιάδη, που τελικά
συνελήφθη. Δεν είδα, όµως, να γίνεται το ίδιο και µε τους συνε-
ταίρους του κ. Λαυρεντιάδη, που κυκλοφορούν ελεύθεροι, µε
ακριβά κοστούµια στην περιοχή του Συντάγµατος και ενδεχό-
µενα και ανάµεσά µας.

Την τελευταία ηµέρα της υπουργίας του, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ποιος Υπουργός υπέγραψε την άδεια στον τηλεοπτικό
σταθµό του καταζητούµενου Κυριακίδη και συνεταίρου του Λαυ-
ρεντιάδη; Ποιος ήταν αυτός ο Υπουργός; Θα τα πούµε σε µία
άλλη συζήτηση αυτά.

Μήπως, όµως, υπεύθυνος είναι µόνο ο κ. Παπακωνσταντίνου
για τη λίστα Λαγκάρντ; Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ που έκανε βόλ-
τες το στικάκι, κυκλοφορεί µε κλεµµένη BMW που κάνει ένα εκα-
τοµµύριο δολάρια, δεν φέρει ευθύνες; Και ενδεχόµενα ορισµένοι
άλλοι που θα προκύψουν κατά τη διάρκεια της προανακριτικής
επιτροπής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή η BMW, κύριε Υπουργέ, ανήκει στο Υπουργείο Οικονοµι-
κών και δεν απαντήσατε στις ερωτήσεις µου σχετικά µε το πώς
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έχει διατεθεί στον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ! Αξίζει ένα εκατοµµύριο
δολάρια, δηλαδή 750 χιλιάδες ευρώ! Και κυκλοφορούσε επί
µήνες το στικάκι µέσα στην κλεµµένη BMW!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τελειώνοντας, θα ήθελα να σας επισηµάνω πως παρά τις απε-

γνωσµένες προσπάθειές σας να τερµατιστεί το πάρτι της συγ-
κάλυψης, αναρωτιέµαι πότε θα ψαχτούµε µεταξύ µας –το έχω
πει και άλλη φορά εδώ µέσα- όσοι έχουµε περάσει από κόµµατα
εξουσίας να δούµε τι είχαµε και τι έχουµε. Ίσως µέσα από εδώ
βγουν πολλές λίστες Λαγκάρντ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να
λάβω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είµαι υποχρεωµένος για την αποκα-
τάσταση της αλήθειας, επειδή για µία ακόµα φορά εδώ µέσα
ακούγονται όχι απλώς αναλήθειες, αλλά τραγικά ψέµατα, να πω
ότι ο κ. Βενιζέλος –όπως και οι άλλοι πολιτικοί Αρχηγοί, όπως και
οι Υπουργοί, όπως και ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ- έχει ένα κρατικό
αυτοκίνητο, το οποίο διαθέτει η πολιτεία για κάθε πολιτικό Αρ-
χηγό, όπως επίσης διαθέτει η πολιτεία για κάθε Βουλευτή.

Αυτό το αυτοκίνητο, λοιπόν, δεν είναι κλεµµένο. Ας το πάρει
πίσω ο συνάδελφος αυτό που είπε, γιατί είναι απαράδεκτο και
συκοφαντικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Απλώς, υποθέτω ότι
ζητήσατε το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Αυτό το
λέµε για την τάξη εδώ του Προεδρείου.

Το λόγο έχει ο κ. Νικήτας Κακλαµάνης.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυ-

πάµαι που στη θέση της Κυβέρνησης είναι ο κ. Μαυραγάνης, όχι
µόνο γιατί τον θεωρώ τον ολιγότερο υπεύθυνο –και το εννοώ
αυτό- για το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου αλλά εγώ σε αντίθεση
µε τον αγαπητό µου φίλο και συνάδελφο κ. Άδωνι Γεωργιάδη, αν
στη θέση εκεί καθόταν ο κ. Στουρνάρας, δεν θα τον ευχαρι-
στούσα γιατί έφερε τα 52 δισεκατοµµύρια ευρώ στην Ελλάδα,
διότι δεν τα έφερε ο κ. Στουρνάρας. Τα έφεραν οι θυσίες του ελ-
ληνικού λαού και προς αυτόν εγώ θέλω να εκφράσω τις ευχαρι-
στίες µου, στον ελληνικό λαό αλλά ταυτόχρονα να του ζητήσω
συγγνώµη, γιατί άλλα του έλεγα προεκλογικά και άλλα έχω ψη-
φίσει µέχρι στιγµής. Και το ίδιο ισχύει και για τον οποιονδήποτε
άλλο Υπουργό Οικονοµικών έχει προηγηθεί.

Αυτό επιτάσσει το εθνικό και πατριωτικό µου καθήκον απέναντι
στον ελληνικό λαό και κυρίως το παραταξιακό µου καθήκον,
όπως αυτό περιγράφεται και βρίσκεται ακόµη εν ισχύ –και θα βρί-
σκεται για πάρα πολλά χρόνια ακόµα εν ισχύ- στην ιδρυτική δια-
κήρυξη της παράταξής µου και του κόµµατός µου, µε
ηµεροµηνία 4 Οκτωβρίου 1974 και υπογραφή από κάτω «Κων-
σταντίνος Καραµανλής».

Κύριε Υφυπουργέ, ακόµη και οι πιο ενθουσιώδεις συνάδελφοί
µου από τη Νέα Δηµοκρατία –και εδώ ανοίγω µία µικρή παρέν-
θεση για να συγχαρώ τον νέο συνάδελφο κ. Βεζυρόπουλο, οι πα-
λαιότεροι πρέπει να ενθαρρύνουµε τους νεώτερους, για την
ωραία εµφάνισή του στο πρώτο µεγάλο νοµοσχέδιο που εισηγή-
θηκε, άσχετα αν συµπίπτουν οι απόψεις µας στο 100%- σας είπαν
και σας εξέφρασαν τις αµφιβολίες τους για το αν θα πιαστεί ο
στόχος των 2,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Ακόµη και ο κ. Στουρνά-
ρας, µιλώντας και απαντώντας στις αιτιάσεις απ’ όλες τις πτέρυ-
γες της Βουλής για τη φορολογία του πετρελαίου θέρµανσης,
απεκάλυψε πρώτον ότι η λεγόµενη πάταξη της φοροδιαφυγής
στα καύσιµα µόνο κατά 30% επετεύχθη –αν επετεύχθη- µε την
εξίσωση προς τα πάνω.

Αντίθετα, αν µέσα σ’ αυτούς τους επτά µήνες είχατε πραγµα-
τικά πατάξει τη φοροδιαφυγή στα καύσιµα, πρώτον στο ναυτι-
λιακό πετρέλαιο όπου εκεί γίνεται το µεγάλο πανηγύρι και
δεύτερον στη φορολόγηση στην πηγή, σήµερα δεν θα µιλούσαµε

για 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Θα τα είχατε πιάσει σε ένα χρόνο
από εκεί. Και αν το Υπουργείο Ανάπτυξης, αντί για γενικόλογες
απαντήσεις σε ειδικές ερωτήσεις και απόλυτα ξεκαθαρισµένες
για την πάταξη του παρεµπορίου είχε ξεκινήσει να πατάσσει
πραγµατικά το παρεµπόριο –όχι κυνηγώντας τους µικροπωλητές
στους δρόµους της Αθήνας, βεβαίως ξέρω ως τέως Δήµαρχος
ότι ενοχλούν τους νόµιµους εµπόρους και όχι αδίκως, αλλά δεν
είναι εκεί το πρόβληµα- και αν είναι αλήθεια αυτό που είχε ακου-
στεί από τον κ. Παπαδήµο µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι το πα-
ρεµπόριο είναι περίπου 8 δισεκατοµµύρια ευρώ ετησίως, το 30%
αν είχε παταχθεί, πάλι δεν θα χρειαζόταν αυτό το νοµοσχέδιο.

Πριν κλείσω, θέλω µόνο ειδικά ένα θέµα να σας πω που µε
έκανε µεγάλη εντύπωση. Σύµφωνα, λοιπόν, µε τις διατάξεις της
παραγράφου 3 του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου του άρθρου 9
του παλαιού Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος, το οποίο αντικα-
θίσταται στο νέο νοµοσχέδιο από το άρθρο 1, προβλέπεται µεί-
ωση του φόρου σε ποσοστό 10% για όποιους Έλληνες
µπορούσαν να βρεθούν που θα δώριζαν ιατρικά µηχανήµατα,
ασθενοφόρα αλλά και υποδοµές στο χώρο της υγείας.

Αυτό επί Γιώργου Αλογοσκούφη κατά 100% εξέπιπτε του
φόρου εισοδήµατος. Αλήθεια, πιστεύετε ότι θα βρείτε χορηγούς
παίρνοντας πίσω το 90% και αφήνοντας µόνο το 10%; Μα, κι
αυτά λεφτά οικονοµίας ήταν! Δεν θα υπήρχε Πολυτεχνείο, αν δεν
υπήρχε ευεργέτης! Δεν θα υπήρχε Ζάππειο! Δεν θα υπήρχε «Νο-
σοκοµείο Συγγρού»! Δεν θα υπήρχε πτέρυγα «Πατέρα» στον
«Ευαγγελισµό»!  Δεν θα υπήρχε ακτινοθεραπευτικό τµήµα στο
Νοσοκοµείο «Άγιος Σάββας», αν δεν υπήρχε η οικογένεια Αγγε-
λοπούλου! Και θα µπορούσα να σας αραδιάσω κι άλλα παραδείγ-
µατα.

Σας παρακαλώ πολύ να το δείτε αυτό και να το πάρετε πίσω,
πριν ψηφίσουµε αύριο. Πρόκειται για θλιβερή περίπτωση, δη-
λαδή, να αποθαρρύνουµε τους χορηγούς από το να θέλουν να
κάνουν δωρεές και, µάλιστα, σ’ έναν ευαίσθητο χώρο της υγείας
που ξέρετε ότι είναι έτοιµος να βουλιάξει στα χρέη. Βεβαίως,
αναφέροµαι στον ΕΟΠΥΥ.

Εχθές άκουσα τον Πρωθυπουργό µετά τη συνάντησή του µε
τον κ. Χατζηδάκη εκτός των άλλων –και συµφωνώ- να κάνει έκ-
κληση να αυξηθεί το ρευστό στις τράπεζες. Και δεν αναφερόταν,
βεβαίως, στις ανακεφαλαιοποιήσεις των τραπεζών µε τα λεφτά
που θα τους δώσουµε από τα 52 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έλεγε
«φέρτε µέσα χρήµατα», απευθυνόµενους στους ιδιώτες. Εάν δεν
πάψετε να δαιµονοποιείτε το νόµιµο πλούτο, εάν δεν πάψετε να
θεωρείτε ως φοροκλέφτη όποιον έχει καταθέσεις στις τράπεζες
και, µάλιστα, αυξάνοντας και τη φορολογία των τόκων από 10%
σε 15% , µε συγχωρείτε πολύ, αλλά πώς θα γίνει η αύξηση εισό-
δου ρευστού στις τράπεζες από ιδιώτες; Μπορείτε να µου το
εξηγήσετε, γιατί εγώ δεν µπορώ να το καταλάβω αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ταυτόχρονα –και µ’ αυτό κλείνω- θέλω να σας πω κάτι, γιατί
θέλω να είµαι απόλυτα ξεκάθαρος. Από τη στιγµή που έχω ψη-
φίσει το µνηµόνιο, θα ήµουν τελείως ανακόλουθος αν ήθελα να
κάνω τώρα τον ήρωα και να σας πω ότι δεν θα το ψηφίσω. Όµως,
δεν είναι αυτός ο λόγος που θα το ψηφίσω. Ο λόγος που θα το
ψηφίσω, είναι γιατί δεν θέλω να σας δώσω το παραµικρό άλλοθι
να πείτε κάποια στιγµή ότι εξαιτίας µας χρειάζεται να πάρετε και-
νούργια µέτρα. 

Όσον αφορά αυτά τα «αν» του κ. Στουρνάρα, όπως «αν δεν
πιάσουµε τους στόχους», ας προσέχατε. Εµείς σας επισηµάναµε
τα λάθη σας σ’ αυτό το σχέδιο νόµου, ακόµα και οι πιο ενθου-
σιώδεις υποστηρικτές του. Αφήστε την Αντιπολίτευση που για
τους δικούς της λόγους είπε αυτά που είπε. Εγώ σας µιλώ γι’ αυ-
τούς που στηρίζουν το σχέδιο νόµου. 

Σε µια τέτοια περίπτωση, κύριε Υφυπουργέ –και µπορείτε να
το µεταφέρετε οπουδήποτε τουλάχιστον σε ό,τι µε αφορά- παρ’
ό,τι νιώθω µέσα µου ότι δεν αφορά µόνο εµένα αλλά µιλώ µόνο
για τον εαυτό µου- δεν πρόκειται να υπάρξει καµµία ανοχή για
κανένα νέο µέτρο. Εµείς σήµερα σας προειδοποιούµε και σας
λέµε να προσέξετε. Και δεν θα υπάρξει καµµία ανοχή για νέα
µέτρα, γιατί δεν µπορεί να τα αντέξει ο ελληνικός λαός, τον οποίο
«ευχαριστώ» για µία ακόµα φορά, διότι χάριν στις δικές του θυ-
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σίες ήρθαν τα 52 δισεκατοµµύρια. Και δεν αισθάνοµαι καµµία
ανάγκη ούτε και για λόγους ευγενείας να ευχαριστήσω -πολιτικά
εννοώ- τον κ. Στουρνάρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει για
επτά λεπτά ο κ. Μιχελογιαννάκης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πραγµατικά, Υφυπουργέ µου, και εγώ στενοχωριέµαι που

είσαι σ’ αυτήν τη θέση γι’ αυτά που θα ακούσεις. 
Ξεκαθαρίστε αν κάνετε φοροείσπραξη ή αν κάνετε φορολο-

γική πολιτική. Εγώ οφείλω να αναλύσω και τις δύο παραµέτρους.
Αν πάτε να πάρετε 2,3 τώρα, θα πρέπει να σκεφτείτε το εξής.
Αυτές τις µέρες έχω τον ΟΠΑΠ που αν πατάξω το παράνοµο
στοίχηµα, επί τέσσερα της αξίας του, κερδίζω από την πώλησή
του. 

Δεύτερον, πήρα ένα Ταµιευτήριο, το «κούρεψα» µε ένα PSI, το
πήγα µε τα δοµηµένα οµόλογα και άλλα –και ξέρω µε ποια πρό-
σωπα πηγαίνουν εκεί- και φτάνω σήµερα να σταµατήσω να έχω
την άνεση το τελευταίο χωριό των δύο και των πέντε κατοίκων
να έχει ένα γράµµα –µε οκτακόσιους εργαζοµένους από τα
ΕΛΤΑ, µε τρεις χιλιάδες εργαζοµένους, οκτακόσιους στην
ΑΣΠΙΔΑ και τετρακόσια από εταιρείες παραχώρησης- και το
πουλώ µε καλή ή κακή ή µε την Attica ή µε τον άλλο τρόπο, ενώ
θα µπορούσα να έχω εισπράξει. Ας θεωρήσουµε ότι δεν δόθηκαν
στο «MEGA» 98 εκατοµµύρια. Εγώ δεν θα σταθώ εκεί. Πείτε ότι
δόθηκαν 10 εκατοµµύρια. Άραγε, και τα 10 εκατοµµύρια είναι
λίγα; Και εκτός από αυτό, είναι λίγα τα 800.000 από τον ΟΠΑΠ
που πήγαν στο «MEGA»; Ισοδύναµα είναι αυτά! Μιλάτε για 2,3!

Ας έρθουµε τώρα στον ΕΟΤ αυτών των ηµερών. Έχω, λοιπόν,
διορισµό σε επιταγές πάνω από 300.000. Γκρίζο τοπίο! Επίσης,
έχω πληρωµές που σίγουρα έχουν ακυρωθεί από το Ελεγκτικό,
έχω έναν ΕΟΤ που έχει λογαριασµό στην Εθνική που δεν φαίνε-
ται καθόλου στα λογισµικά του οργανισµού και το σηµαντικότερο
από όλα, φτάνω σε ένα σηµείο στον ΕΟΤ να µη γνωρίζω καν ποια
είναι η οικονοµική του πολιτική, κάτι που θα κουβεντιαστεί σε µε-
ρικές µέρες. 

Και υπάρχει µόνο αυτό; Είπε κάποιος εδώ ότι µπήκε µέσα ο
Λαυρεντιάδης. Εµένα δεν µε ενδιαφέρει το γεγονός ότι µπήκε
µέσα ο Λαυρεντιάδης. Εµένα µε ενδιαφέρει το πώς κατάφερε να
πάρει τα δάνεια που πήρε. Με ενδιαφέρει που όταν είχε την
«ALAPIS», πήρε πενήντα φορές δάνεια περισσότερα από την
αξία της «ALAPIS». Δεν τα έδωσε ο Λαυρεντιάδης αυτά. Κάποιοι
ευθύνονται. Πώς πήρε δάνεια από την «PROTON BANK» χωρίς
κάλυψη; Πώς αύξησε το µετοχικό κεφάλαιο 800 εκατοµµύρια
ευρώ και έστελνε λεφτά στο εξωτερικό και δεν το γνωρίζουµε;
Κάποιοι δεν έχουν ευθύνες γι’ αυτά; Αν λέµε ότι σήµερα µιλάµε
για είσπραξη 2,3; 

Κάποιος είπε πριν για ανακεφαλαιοποίηση. Πριν από τρεις,
τέσσερις µέρες όσον αφορά τον αναβαλλόµενο φόρο, όσον
αφορά την επισφάλεια των τραπεζών, για να γίνει η ανακεφαλαι-
οποίηση στη Βουλή, η «EUROSTAT» είπε να σταµατήσετε. Και
σταµατήσατε. Είµαι περίεργος να δω αν τελικά θα δούµε αυτές
τις µέρες αυτόν τον αναβαλλόµενο φόρο στην επισφάλεια, για
να είστε το δίχτυ αυτών που χρειάζεται. 

Κύριε Υπουργέ, στείλατε στο δηµόσιο τους Γάλλους να κά-
νουν έλεγχο, στείλατε στο Υπουργείο Υγείας τους Γερµανούς και
τους Σουηδούς, κάνατε εισπράξεις ληξιπρόθεσµων από Βέλγους
και Ολλανδούς, ελέγχετε τους έµπορους, τους επιχειρηµατίες
και τους επαγγελµατίες από Γάλλους, ελέγχετε τους επώνυµους
από Σουηδούς, ελέγχετε την αγορά ακινήτων από Ισπανούς και
µπήκαν τα πιστοποιητικά συµµόρφωσης. Ξέρετε ότι ο EFCF θα
παίρνει τη γνώµη ξένων δικηγορικών γραφείων; Ό,τι χάνεται από
ιδιωτικοποιήσεις, θα πηγαίνει σε νέα µέτρα και αυτό είναι κάτι
που γνωρίζουµε. Βάζετε αυξήσεις στις εισφορές και αύξηση της
µετοχής, βάζετε στο φάρµακο ένα όριο για να εισπράξετε 2,4 και
από το ΕΣΠΑ αντί για 3,73 δισεκατοµµύρια, παίρνετε µόνο 2 δι-
σεκατοµµύρια. Και όλα αυτά, όταν λέτε ότι φέρνετε σήµερα αυτό
το νοµοσχέδιο για να εισπράξετε! Και όλα αυτά σε ένα τέτοιο πε-
ριβάλλον!

Και αν αναρωτιόταν κανείς τι θα µπορούσατε να σκεφτείτε,
σας λέω ότι θα µπορούσατε να σκεφτείτε τρία πράγµατα. Έχω
εξακόσιους εξήντα πέντε χιλιάδες δηµόσιους υπαλλήλους, έχω

δύο εκατοµµύρια τετρακόσιες χιλιάδες µισθωτούς, έχω εννιακό-
σιους τριάντα χιλιάδες αυτοαπασχολούµενους, έχω διακόσιους
εβδοµήντα πέντε εργοδότες, έχω τρία εκατοµµύρια συνταξιού-
χους, έχω τρία εκατοµµύρια τριακόσιους µη οικονοµικά ενερ-
γούς και περίπου ενάµισι εκατοµµύρια άνεργους. Και έχω και
επτακόσιες τριάντα χιλιάδες επιχειρήσεις, τις οποίες χωρίζω σε
µικρές, πολύ µικρές και µεσαίες, δέκα, πενήντα και διακόσια πε-
νήντα. Το 99% είναι µικρές επιχειρήσεις. 

Και προσέξτε τώρα το εξής. Αυτοί που δίνουν εισόδηµα πάνω
από 140.000 ευρώ είναι µόνο δύο χιλιάδες εξακόσια άτοµα. Σ’
αυτούς απευθύνεστε! Αυτοί που έχουν εισόδηµα πάνω από
100.000 είναι µόνο έξι χιλιάδες οκτακόσια άτοµα. Αυτοί που
έχουν εισόδηµα πάνω από 40.000 ευρώ είναι µόνο εντεκάµισι χι-
λιάδες άτοµα. Δείτε αυτά τα νούµερα και φανταστείτε από πού
πάµε να εισπράξουµε για να κάνουµε φορολογική µεταρρύθ-
µιση! 

Όλα αυτά έχουν ως αποτέλεσµα εκτός από αυτά, να έχουµε
και ένα εκατοµµύριο αγρότες που δηλώνουν 9 δισεκατοµµύρια,
να πληρώνουν µόνο οι εκατόν δεκαπέντε χιλιάδες και οι επτακό-
σιοι δεκαπέντε χιλιάδες από αυτούς να έχουν κι άλλα εισοδή-
µατα, ενώ δεν έχουµε οριοθετήσει ακόµα ποιος είναι ο ορισµός
του αγρότη. 

Όσον αφορά δε τους πολύτεκνους, εξαιρούνται αυτοί που
έχουν µέχρι εισόδηµα 150.000 ευρώ. 

Και αν ρωτήσει κανείς, «µα καλά κάνετε µόνο κριτική», θα σας
έλεγα το εξής: Δεν έχει κάνει προτάσεις ο ΣΥΡΙΖΑ; Δεν έκανε
πρόταση για το περιουσιολόγιο να πηγαίνει ανάλογα µε τη φο-
ροδοτική ικανότητα; Δεν έκανε πρόταση η αλλαγή του «πόθεν
έσχες» να είναι και στο «πόθεν» και στο «έσχες»; Δεν είπε στα
φυσικά πρόσωπα να πάνε όλα µε την ίδια κλίµακα και η κλίµακα
να έχει κλιµάκια και η τιµαριθµοποίηση των κλιµακίων και του
αφορολογήτου να επικαιροποιείται κάθε χρόνο; Δεν έβαλε το
αφορολόγητο στα δώδεκα χιλιάρικα, µε αποτέλεσµα να αλλάζει
κάθε χρόνο ανάλογα µε τους δείκτες που υπάρχουν; Αγγίξαµε
καθόλου τα νοµικά πρόσωπα για να αυξήσουµε το φόρο; Αγγί-
ξαµε µεγάλες επιχειρήσεις; Αγγίξαµε offshore εταιρείες; Καταρ-
γήσαµε φορολογικά καθεστώτα ειδικών οικονοµικών ζωνών;
Αυξήσαµε τη φορολογία των τραπεζών; Ελαττώσαµε φορολογία
σε διατροφή, εστίαση, παιδική τροφή, ΑΜΕΑ, πολιτισµό, ανανε-
ώσιµες πηγές; Ελαττώσαµε το ΦΠΑ του 23% και ιδίως τώρα σε
καταστάσεις ανθρωπιστικής κρίσης; Αυξήσαµε το φόρο της µε-
γάλης περιουσίας; Ελαττώσαµε χαράτσια; Βάλαµε µια δόση
στην εφορία, αφού βγάλετε από µέσα το ενοίκιο και το στεγα-
στικό δάνειο; 

Επίσης, µήπως φτάσαµε στο σηµείο να βάλουµε αυτό που λέ-
γαµε από παλιά, δηλαδή το 45% στον εφοπλιστή, στον βιοµή-
χανο, στον τραπεζίτη, ώστε να µπορέσουµε να τον
«χτυπήσουµε»; 

Θα φτάσετε ποτέ στο σηµείο να καταργήσετε το ειδικό φορο-
λογικό καθεστώς στους εφοπλιστές οι οποίοι υπάρχουν; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κάνετε ειδικό φορολογικό καθεστώς µόνο για τους µεγα-
λοτσιφλικάδες; 

Θα φτάσουµε στο σηµείο να αναθεωρήσετε το άρθρο 99 του
Πτωχευτικού Κώδικα, ώστε να µη γίνεται αυτή η ανέντιµη εκµε-
τάλλευση από τους συνήθεις υπόπτους, οι οποίοι τελικά µε τον
Πτωχευτικό Κώδικα κοροϊδεύουν το ίδιο το κράτος; 

Θα κάνετε άµεση φορολόγηση των χρηµάτων του εξωτερικού,
των επτά συν τέσσερα, έντεκα λιστών, µε αποτέλεσµα να εισπρά-
ξετε χρήµατα; 

Θα δηµιουργήσετε νέα φιλοσοφία στον «Τειρεσία», ώστε να
µη βάζετε απαγορευτικά όρια που να χρησιµοποιούνται ανάλογα
µε το πολιτικό σύστηµα που υπάρχει; Ε, όχι! Από αυτά δεν
έχουµε κάνει τίποτα. 

Άρα, βλέπει κανείς ότι προτάσεις υπάρχουν. Στείρα ιδεολογία
δεν υπάρχει. Πρόθεση δεν υπάρχει. 

Ξέρω, κύριε Υφυπουργέ, ότι είστε ευαίσθητος. Ξέρω, επίσης,
ότι έχετε ευγένεια. Πιθανόν να µην έχετε πολιτική βούληση.
Όµως, έχετε από ιδεολογία, από ανθρωπιστική ευγένεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
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σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο θα

πρέπει τουλάχιστον να σεβαστούµε ότι κάθε µήνα κόβετε το
ρεύµα από τριάντα χιλιάδες οικογένειες. Επίσης, θα πρέπει του-
λάχιστον να σεβαστούµε τα εξακόσιες χιλιάδες παιδιά που πει-
νάνε. 

Φτάσαµε στο σηµείο να µιλάµε για τη δηµόσια περιουσία µε
την ΑΟΖ, µε την κοιλάδα του Ηροδότου, την κοιλάδα του Απόλ-
λωνα και της Ήβης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
τελείωσε ο χρόνος σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: …η οποία πηγαίνει στον ει-
δικό λογαριασµό και στο ΤΑΙΠΕΔ. Άρα, θα χαθεί η ίδια η εθνική
κυριαρχία. Δεν θα πρέπει να αφήνουµε τον Εµίρη του Κατάρ που
λόγω γραφειοκρατίας, δήλωσε προχθές ότι το νησί που αγόρασε
στο Αιγαίο, δεν του ανήκει ακόµα. Αυτό είναι εθνικό έγκληµα και
θα το πληρώσουµε όλοι µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει για
επτά λεπτά ο κ. Εµµανουήλ Κόνσολας.        

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ενδιαφέρον ακούσαµε τις

σηµαντικές εισηγήσεις στην Αίθουσα αυτό το διήµερο που
αφορά το φορολογικό νοµοσχέδιο. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Αύριο…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Αύριο τελειώνει το διήµερο, εντά-

ξει. 
Δεν  έχει κανείς καµµία αµφιβολία πως το φορολογικό νοµο-

σχέδιο χρειάζεται µεταρρύθµιση. Μπορεί να διαφωνούµε για την
προσέγγιση. Ωστόσο σ’ αυτήν τη χρονική συγκυρία απαιτείται
επίτευξη δηµοσιονοµικών στόχων. Ετέθη από πολλούς συναδέλ-
φους και από διαφορετικές πτέρυγες. Επιβάλλεται να στηριχ-
θούν κοινωνικές τάξεις που επιβαρύνθηκαν υπέρµετρα τα
προηγούµενα χρόνια, µισθωτοί, συνταξιούχοι, που ήταν αυτοί
που κυρίως σήκωσαν και σηκώνουν διαχρονικά το κύριο µέρος
των φορολογικών βαρών. 

Ζητήσαµε από τους πολίτες να στηρίξουν την προσπάθεια για
να ξεπεράσει η χώρα την κρίση. Η συµµετοχή των πολιτών που
έχουν φθάσει στα όρια της φοροδοτικής τους αντοχής, προϋπο-
θέτει µία διαφορετική οπτική και συµπεριφορά από το ίδιο το
κράτος. Οι πολίτες ζητούν ένα κράτος που να κατανέµει τα φο-
ρολογικά βάρη µε δίκαιο τρόπο και αυτή η κατανοµή να έχει κοι-
νωνική στόχευση, ένα κράτος που θα πρέπει να χτυπήσει καίρια
τη φοροδιαφυγή, να αποδείξει πρώτα στο ίδιο ότι σέβεται τους
κανόνες και τους πολίτες του. 

Ένα φορολογικό νοµοσχέδιο δεν µπορεί να κινείται και πέρα
και έξω από τις κοινωνικές ανάγκες και να µην αντιµετωπίζει τον
υπαρκτό κίνδυνο διάσπασης της κοινωνικής συνοχής. Μία µε-
γάλη πλειοψηφία φορολογουµένων, ιδιαίτερα οι χαµηλόµισθοι
και οι χαµηλοσυνταξιούχοι, έχουν ξεπεράσει τα όρια της αντοχής
τους και χρειάζονται ελάφρυνση των φορολογικών βαρών. 

Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Απόστολος Βεσυρόπουλος
µε εύστοχο τρόπο τεκµηρίωσε την πραγµατικότητα. Δεν είναι δυ-
νατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα φορολογικά έσοδα του
ελληνικού κράτους να προέρχονται κατά κύριο λόγο από τους
µισθωτούς και επαγγελµατίες κατά 55%, κατά 30% από εταιρείες
και νοµικά πρόσωπα και κατά 15% από ελεύθερους επαγγελµα-
τίες, εισοδηµατίες, ατοµικές και εµπορικές επιχειρήσεις. Η διεύ-
ρυνση της φορολογικής βάσης ταυτίζεται µε την φορολογική
δικαιοσύνη και µε την ορθολογική και ανελαστική κατανοµή των
βαρών. Είναι θετική εξέλιξη η ελάφρυνση που προκύπτει για τη
µεγάλη πλειοψηφία µισθωτών και συνταξιούχων. Το ουσιαστικό
ατοµικό αφορολόγητο των 9.545 ευρώ που προκύπτει λειτουργεί
προς όφελος ενάµισι εκατοµµυρίου φορολογηµένων, που δεν θα
πληρώσουν φόρο. 

Είναι αναµφισβήτητα θετικά τα βήµατα προς τα εµπρός, όπως
η απλοποίηση των φορολογικών κλιµακίων, ο διαχωρισµός των
εισοδηµάτων από µισθωτές υπηρεσίες και από άλλες πηγές,
όπως επιχειρηµατική δραστηριότητα ή ενοίκια, η ενιαία φορολο-
γική αντιµετώπιση των εισοδηµάτων από επιχειρηµατική δραστη-

ριότητα, η κατάργηση του ειδικού φορολογικού καθεστώτος για
τις τραπεζικές και ασφαλιστικές ανώνυµες εταιρείες, η επιβολή
φόρου στην υπεραξία που προκύπτει από την πώληση  εισηγµέ-
νων µετοχών και για εµάς τους νησιώτες ιδιαίτερα, είναι θετική
η φορολόγηση των πλοιοκτητών µε ναυτολόγιο ξένης σηµαίας
που έχουν ως έδρα την Ελλάδα ή έχουν πλοία που η διαχείρισή
τους γίνεται από εταιρείες µε έδρα την Ελλάδα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτές τις ιδιαίτερα δύσκολες
συνθήκες χρειάζεται να στηριχθεί η οικογένεια. Το επίδοµα των
40 ευρώ σε µηνιαία βάση για κάθε παιδί είναι µία ρύθµιση που
θα ισχύσει για πρώτη φορά και παράλληλα µε τη διατήρηση του
ετήσιου πολυτεκνικού επιδόµατος των 500 ευρώ. Η εφαρµογή
του αυτονόητου και της κοινής λογικής επιβάλλει τα επιδόµατα
και οι εκπτώσεις φόρου να παρέχονται πλέον µε εισοδηµατικά
και κοινωνικά κριτήρια. Σε αυτό το νοµοσχέδιο είναι αναµφισβή-
τητα θετική η ρύθµιση που δίνει τη δυνατότητα στον οικονοµικό
εισαγγελέα να διενεργεί ελέγχους, έχοντας διευρυµένες αρµο-
διότητες, αίτηµα της κοινωνίας, αίτηµα των πολιτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να καταθέσω κι εγώ τον
κοινό προβληµατισµό µου για το φόρο στο πετρέλαιο θέρµαν-
σης. Θα ήθελα να προσπαθήσουµε να αναζητήσουµε µία άλλη
λύση, αφού η συγκεκριµένη φαίνεται πως δεν απέδωσε τα προσ-
δοκώµενα φορολογικά έσοδα. 

Θεωρώ πως υπάρχουν και άλλοι αποτελεσµατικοί τρόποι για
να ελεγχθεί και να παταχθεί το λαθρεµπόριο των καυσίµων. Κα-
ταθέτω αυτήν την ένσταση χωρίς ψήγµα λαϊκισµού, όπως έχουν
ακουστεί διάφορες τοποθετήσεις από διάφορους συναδέλφους
από διάφορες πτέρυγες σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Θέλω επίσης να αναφερθώ σε ένα µεγάλο ζήτηµα που αφορά
τις νησιωτικές περιοχές και σχετίζεται µε το Φόρο Προστιθέµε-
νης Αξίας. Οι µειωµένοι συντελεστές ΦΠΑ στα νησιά, αγαπητές
και αγαπητοί συνάδελφοι, δεν συνιστούν προνόµιο. Αποτελούν
αναγνώριση του υψηλού κόστους µεταφοράς προϊόντων και
πρώτων υλών, λόγω της γεωγραφικής ασυνέχειας και της από-
στασης. Επιπλέον συνδέονται µε την ανταγωνιστικότητα του του-
ρισµού µας. Δεν αποτελούν ούτε πρωτοτυπία ούτε πολύ περισ-
σότερο  προνοµιακό καθεστώς. Αντίθετα, ειδικό προνοµιακό φο-
ρολογικό καθεστώς υπάρχει σε άλλες νησιωτικές περιοχές της
Ευρώπης. 

Εµείς δεν ζητάµε προνοµιακή φορολογική αντιµετώπιση. Ζη-
τάµε το αυτονόητο. Είναι αδιανόητη η διαρκής επαναφορά µίας
ανεύθυνης φηµολογίας για την κατάργησή τους και δηµιουργεί
αδικαιολόγητα κλίµα ανασφάλειας και αναταραχής, παραβιάζει
τις δικές µας «κόκκινες γραµµές», των συναδέλφων απ’ όλες τις
πτέρυγες της Βουλής που ως νησιώτες βιώνουν αυτήν την αγω-
νία των πολιτών και θα παραµείνουν «κόκκινες» και δεν θα ξεθω-
ριάσουν, γιατί συνδέονται µε την ίδια την επιβίωση του νησιωτι-
κού χώρου, µε την οικονοµική και κοινωνική επιβίωσή µας. 

Λανθασµένη επίσης, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,
κύριε Υπουργέ, κατά την άποψή µου, είναι η κατάργηση των ΔΟΥ
στα νησιά, που εκτός από το ότι δίνουν την αίσθηση ετεροβα-
ρούς και άνισης αντιµετώπισης, δεν συνυπολογίζουν το αναγκαίο
χρονικό διάστηµα που απαιτείται για να αναπτυχθούν οι υποδο-
µές ηλεκτρονικής εξυπηρέτησης των φορολογουµένων αλλά και
για την εξυπηρέτηση των κατοίκων στον τόπο παραµονής τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώ µε ιδιαίτερο εν-
διαφέρον και προβληµατισµό την οξύτητα που επιχειρούν κά-
ποιοι κύκλοι να επιβάλουν και στην Αίθουσα και εκτός Αιθούσης,
την ώρα που η χώρα δίνει τη µεγάλη µάχη της ανάκαµψης, την
ώρα που το κλίµα αρχίζει να µεταβάλλεται, την ώρα που κυοφο-
ρούνται και άλλες θετικές εξελίξεις στη χώρα µας, κυρίως την
ώρα που η πολιτική προσπαθεί να επανακτήσει την αξιοπιστία
της και την εµπιστοσύνη των πολιτών. 

Οι πολίτες πριν από έξι µήνες έκαναν την επιλογή τους, υπε-
ρασπίστηκαν κυρίως την ευρωπαϊκή πορεία και προοπτική της
χώρας. Είναι δεδοµένο ότι οι Έλληνες πολίτες έχουν υποστεί τε-
ράστιες θυσίες. Αυτές τις θυσίες καλούµαστε να προστατεύ-
σουµε να µην πάνε χαµένες. Η υπεράσπισή τους προϋποθέτει
πολιτική ευθύνη, ευθύνη κοινωνικής ενότητας και όχι διχασµού. 

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα δεν έχει µόνο εισπρα-
κτικό χαρακτήρα. Στην κατεύθυνση της επίτευξης των δηµοσιο-
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νοµικών στόχων έχει κι ένα χαρακτήρα αναπτυξιακό. Διαµορφώ-
νει µία νέα πραγµατικότητα, επιβάλλει όρους φορολογικής δι-
καιοσύνης. Είναι καιρός η φορολογική συνείδηση να γίνει κτήµα
όλης της κοινωνίας κι αυτό θα συµβεί όταν το ίδιο το κράτος είναι
αξιόπιστο, σέβεται τους νόµους, σέβεται τον πολίτη. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει η κ. Σταυρούλα Ξουλίδου για επτά λεπτά. 
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Απευθύνοµαι στους ανθρώπους Βουλευτές του ελληνικού Κοι-

νοβουλίου και όχι σε εκπροσώπους κοµµατικών παρατάξεων και
σε ραγιάδες των µνηµονίων, προκειµένου να κινήσω έστω και
λίγο το ενδιαφέρον σας σε µία τεράστια αδικία που µόνον εσείς
δυστυχώς έχετε τη δύναµη να αποτρέψετε. Πρόκειται για το φο-
ρολογικό του ’13 και την απόφαση της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Οικονοµικών να προχωρήσει στη φορολόγηση των
ανέργων από το πρώτο ευρώ, µέσω των τεκµηρίων, σαν να είναι
ελεύθεροι επαγγελµατίες. 

Αντιλαµβάνεστε βέβαια τις καταστρεπτικές συνέπειες που θα
έχει µία τέτοια απόφαση γι’ αυτούς τους ανθρώπους. Στην Ελ-
λάδα το να είσαι άνεργος, όπως είναι σήµερα το 27% των αν-
θρώπων και πάνω από το 54% των νέων µας, δεν σηµαίνει ότι δεν
έχεις και κάποια περιουσία, όπως λόγου χάριν ένα σπίτι κληρο-
νοµιά από τους γονείς σου ή ένα µικρό παλιό αυτοκίνητο. Κι
όµως, µε τα τεκµήρια του 2013 για ένα σπίτι κι ένα αυτοκίνητο
τεκµαρτής αξίας 10.600 ευρώ θα απαιτήσουµε από τον άνεργο
φόρο περίπου 2.700 κι επιπλέον  προκαταβολή 50% για το επό-
µενο έτος. 

Όποιος χάνει τη δουλειά του µπλέκει αυτοµάτως µε την εφο-
ρία. Όσο απίστευτο κι αν φαίνεται εισφορά αλληλεγγύης θα κλη-
θούν να πληρώσουν ακόµα και οι άνεργοι που έκαναν αίτηση να
εξαιρεθούν από το χαράτσι της ΔΕΗ. Άνθρωποι που έκαναν έστω
κι ένα µεροκάµατο των λίγων ευρώ, αναγκάζονται να πληρώ-
σουν, γιατί ο νόµος δεν τους αναγνωρίζει ως άνεργους αν πριν
από την ένταξη στον ΟΑΕΔ είχαν έστω κι ένα ελάχιστο µικρό ει-
σόδηµα. 

Τα πράγµατα γίνονται χειρότερα, γιατί για το ποσό της εισφο-
ράς λογίζεται προσαύξηση 1% ανά µήνα για το διάστηµα που µε-
σολαβεί από την υποβολή της αίτησης εξαίρεσης µέχρι την
έκδοση της αρνητικής απάντησης. 

Είναι πολύ πιθανό να βρεθεί κάποιος υπόλογος επειδή δεν θα
µπορεί να καλύψει τα τεκµήρια. Κινδυνεύει να φορολογηθεί
ακόµα κι επί της αποζηµίωσης της απόλυσής του. Όλοι όσοι υπο-
βάλλουν δήλωση, ακόµα και µε µηδενικό εισόδηµα στην περί-
πτωση που δεν έχουν έσοδα από κάποια µισθωτή υπηρεσία ή
κάποια σύνταξη, θα φορολογηθούν µε βάση το τεκµαρτό εισό-
δηµα. 

Ακόµα χειρότερη είναι η κατάσταση για όποιον µένει σε σπίτι
που είναι στο όνοµά του. Θα έχει τεκµήριο ανάλογα µε τα τετρα-
γωνικά για την κατοικία του και φυσικά θα πληρώσει επιπλέον
φόρο. Είναι ενδεικτικό ότι το ποσοστό των απειλούµενων από τη
φτώχεια µονογονεϊκών οικογενειών παραµένει σταθερά υψηλό
πολλά χρόνια τώρα και προ της κρίσης. 

Πρέπει να προβληµατιστούµε όλοι επισηµαίνοντας και τη γνω-
στή πλέον φράση «ένας εργαζόµενος πλέον στους δύο σε κάθε
σπίτι». Τι συµβαίνει όσον αφορά τις µονογονεϊκές οικογένειες
όπου ένας και µοναδικός γονιός είναι πλέον άνεργος; 

Όλα αυτά συµβαίνουν στο ενάµισι εκατοµµύριο Έλληνες που
έχουν µείνει δίχως δουλειά. Ουσιαστικά είναι σαν να λέµε σ’ αυ-
τούς τους ανθρώπους ότι αφού είναι άνεργοι, θα πρέπει να είναι
και άστεγοι και ενδεχοµένως υπόδικοι ή και µελλοντικοί φυλακι-
σµένοι αφού είναι βέβαιο ότι δεν θα µπορέσουν να αποπληρώ-
σουν τη φορολογική τους υποχρέωση. Όσο πιο λίγα εισοδήµατα
έχει κάποιος τόσο πιο εύκολο είναι να χρεωθεί και βέβαια η συ-
νέχεια είναι γνωστή. Έχουν τον τρόπο να µην αφήσουν ούτε σπι-
θαµή γης στον Έλληνα ούτε το χωραφάκι που κληρονόµησε από
τον πατέρα στο χωριό. 

Δεν θα αναφερθώ, βέβαια, στη φορολογία των πλουσίων, στα
υψηλά εισοδήµατα, σ’ αυτούς που πλουτίζουν παράνοµα και

έχουν βγάλει λεφτά στο εξωτερικό. Όλα αυτά µας είναι γνωστά. 
Στέκοµαι, όµως, στο πρόβληµα των ανέργων, στη µαύρη ψυ-

χολογία που κουβαλάνε µη µπορώντας να ανταποκριθούν στις
οικονοµικές τους υποχρεώσεις και στην ακόµα πιο µαύρη ψυχο-
λογία που έχει δηµιουργηθεί από τη στιγµή που κυκλοφόρησε η
είδηση για την άδικη και πολύ βαριά φορολογία που θα υπο-
στούν του 2013. Και ζητώ να έρθετε για λίγο στη θέση τους, να
νιώσετε όπως αυτοί νιώθουν, δηλαδή, κυνηγηµένοι, τιµωρηµένοι
γιατί έχουν κάνει το έγκληµα -λες και έφταιγαν αυτοί- να είναι
άνεργοι. Γιατί πραγµατικά τιµωρία δεν είναι όταν στην ουσία σου
λένε ότι θα πρέπει να πληρώσεις χιλιάδες ευρώ το ’13 µόνο και
µόνο επειδή είσαι άνεργος; 

Αν περάσει αυτό το δυσβάστακτο µέτρο, χιλιάδες συνάνθρω-
ποί µας θα βρεθούν µπροστά στην άβυσσο της οικονοµικής κα-
ταστροφής, χιλιάδες περιουσίες που κτίστηκαν µε κόπο θα
δηµευθούν, χιλιάδες οικογένειες και οικογενειακές σχέσεις θα
διαλυθούν. Ήδη η απόγνωση που ζουν οι άνθρωποι αυτοί είναι
µεγάλη και θα γίνει ακόµα πιο µεγάλη µε τη φορολογία που τους
περιµένει. 

Ποια θα είναι η παρέµβασή σας; Σας ρωτώ. Ποια θα είναι τα
σηµάδια της ανθρωπιάς σας; Πρέπει να δούµε κατάµατα το πρό-
βληµα της ανεργίας και όχι µόνο ότι αποτελεί από µόνο του ανοι-
κτή πληγή αλλά ότι µολύνεται και επιδεινώνεται µε την άδικη και
παράλογη φορολογία των ανέργων.

Κοινωνικός ιστός; Μάλιστα. Ποιος κοινωνικός ιστός; Που θα
πεθαίνει ο κόσµος στα πεζοδρόµια και θα είναι µάλιστα νέοι µε-
ταξύ και είκοσι πέντε και τριάντα πέντε ετών; Που θα καταλήξουν
τα παιδιά µας στα χάπια και στις βουτιές από τα µπαλκόνια; 

Ανάπτυξη. Που υπάρχουν αµέτρητες ουρές σήµερα; Στα συσ-
σίτια. Που είναι οι µοναδικές βιώσιµες ελληνικές βιοµηχανίες;
Πουθενά. Μονάχα αυτές που κατασκευάζουν λουκέτα. 

Η υπαγωγή στο άρθρο 99 του Πτωχευτικού Κώδικα. Επιθανά-
τιος ρόγχος. Κάθε µέρα αξιόλογες ελληνικές επιχειρήσεις κά-
νουν αιτήσεις για υπαγωγή στο άρθρο 99. Μια ύστατη προσπά-
θεια επιβίωσης, θα µου πείτε. Επιχειρήσεις µε ελληνικά προϊόντα
µε τα οποία µεγαλώσαµε και µεγάλωσαν αµέτρητες γενιές Ελ-
λήνων, επειδή έτσι ήθελαν κάποιοι, δεν θα υπάρχουν πια, όπως
τα γαλακτοκοµικά προϊόντα της «ΑΓΝΟ», της µόνης υγιούς γα-
λακτοβιοµηχανίας στην περιοχή Λαγκαδά.

Είναι επιτακτική ανάγκη να σταθείτε στο ύψος των περιστά-
σεων και να πράξετε κάτι τώρα. Η ζοφερή αυτή πραγµατικότητα
επιδεινώνεται µε το φοροµπηκτικό νοµοσχέδιο το οποίο στοχο-
ποιεί τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα καθώς και τους ανέρ-
γους. Οι πολίτες που δεν έχουν δουλειά και σήµερα αγγίζουν
περίπου το ενάµισι εκατοµµύριο, δηλαδή, το 30% περίπου των
Ελλήνων, ζει σήµερα κάτω από το όριο της φτώχειας. 

Αν θέλει η Κυβέρνηση να αποδείξει ότι εκείνη είναι η Κυβέρ-
νηση που αποφασίζει για το πώς θα γεµίσουν τα ταµεία της
χώρας σε εποχές απόλυτης ένδειας, δεν έχει παρά να εφαρµόσει
τη λογική αναφερόµενη στους πολίτες µε φορολογία, ελάχιστο
ποσό δόσης, προσαρµοσµένη στις δυνατότητες του κάθε οφει-
λέτη, ο οποίος δεν είναι φυσικά φοροφυγάς της λίστας Λαγκάρντ
αλλά πολίτης µε ανύπαρκτη πλέον τη φοροδοτική του ικανότητα.
Φοροτιµωρούνται, δηλαδή, οι Έλληνες πολίτες µε απώτερο στό-
χο του νέου φορολογικού να είναι απλά και µόνο η εκκαθάριση
της ελληνικής κοινωνίας, έτσι ώστε όταν έλθουν οι ξένοι επενδυ-
τές να µας βρουν µε άδειες τσέπες, χωρίς σπίτι, µε παιδιά που
πεινάνε και φυσικά έτοιµους για όλα. 

Μια και µόνο είναι η εντολή προς τη µνηµονιακή συγκυβέρ-
νηση: Φοροαρπάξτε και ξεπουλήστε. 

Και τελειώνω απευθυνόµενη όπως άρχισα, στους ανθρώπους
πολιτικούς του Κοινοβουλίου αυτού. Για να µη γίνετε για µία
ακόµη φορά ηθικοί αυτουργοί που θα οδηγήσετε ανθρώπους
στην αυτοκτονία, σας καλώ να σταθείτε προ των ευθυνών σας,
να τιµήσετε τα παντελόνια που φοράτε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η κ.

Σκόνδρα και να ετοιµάζεται η κ. Ουζουνίδου.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, πριν πω οτιδήποτε άλλο θέλω να πω δύο λόγια βγαλµένα
µέσα από την καρδιά µου. Και θα αναφερθώ, κυρίως, στους
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νέους συναδέλφους γιατί αυτή η κοινοβουλευτική περίοδος έχει
πολλούς νεοεκλεγέντες Βουλευτές µεταξύ των οποίων είµαι και
εγώ.

Θα πω, λοιπόν, ότι πολλοί από εµάς επί σειρά ετών αγωνίστη-
καν ανιδιοτελώς, κατάγονται και έζησαν µέσα στη µεσαία τάξη.
Οι περισσότεροι είναι εργαζόµενοι που άφησαν επιτυχηµένες πι-
θανόν πορείες στην εργασία τους γιατί είχαν ένα όραµα, µία διά-
θεση, είχαν έντονη τη βούληση να προσφέρουν ό,τι καλύτερο
µπορούν για τη διάσωση της πατρίδας µας, για το µέλλον των
παιδιών µας, για τις τοπικές µας κοινωνίες, να µεταφέρουµε τα
προβλήµατα, να µπορέσουµε να βοηθήσουµε στην επίλυσή τους.

Μας αξίωσε ο ελληνικός λαός να περάσουµε το κατώφλι του
ναού της δηµοκρατίας, του Κοινοβουλίου, σε µια περίοδο πραγ-
µατικά πολύ δύσκολη, τη δυσκολότερη µετά τη Μεταπολίτευση.
Δεν σας κρύβω ότι όταν πέρασα το κατώφλι αυτής της πόρτας,
ένιωσα τέτοιο δέος που έτρεµαν τα πόδια µου, όχι µόνο γιατί
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα πέρασαν µεγάλοι πολιτικοί άνδρες
που χάραξαν την πορεία του έθνους µας αλλά γιατί ένιωθα και
τεράστιο το βάρος της ευθύνης.

Όλο αυτό το διάστηµα που είµαι εδώ και τις τελευταίες ηµέ-
ρες, πραγµατικά, λυπήθηκα πάρα πολλές φορές, που δεν συµ-
φωνήσαµε όλες οι πτέρυγες να πάρουµε αποφάσεις από κοινού.
Δέχοµαι να ακούσω τις διαφορετικές απόψεις. Σέβοµαι όποιες
και να είναι αυτές, ακόµα και τις σοσιαλίζουσες ιδεοληψίες. Και
αυτές θα τις ανεχθώ. 

Εκείνο, όµως, που δεν δέχοµαι πλέον, εκείνο που δεν αντέχω
άλλο, εκείνο που δεν συγχωρώ σε κανέναν σας είναι ότι προσπα-
θείτε συνειδητά αυτήν την Αίθουσα να την µετατρέψετε σε γή-
πεδο. Δεν σέβεστε θεσµούς, δεν σέβεστε αξίες. Έχετε καταρ-
ρακώσει την αξιοπρέπεια και το κύρος όχι µόνο των Βουλευτών
αλλά κυρίως του κοινοβουλευτισµού. Αυτό, λοιπόν, δεν το δέχο-
µαι και δεν το συγχωρώ. Γι’ αυτό θα σας παρακαλέσω να σταµα-
τήσει αυτή η µέθοδος, να σταµατήσει η φρασεολογία η οποία
χρησιµοποιείται, να αφήσετε τις ακραίες συµπεριφορές και να
δείξετε σοβαρότητα και υπευθυνότητα. 

Από εκεί και µετά θέλω να αναφερθώ σε αυτό που πίστευα
πάντα, στην αλήθεια, ότι οι πολιτικοί οφείλουν να λένε την αλή-
θεια στους πολίτες, όχι µόνο γιατί είναι χρέος τους αλλά γιατί η
αλήθεια είναι λυτρωτική, γιατί η αλήθεια αναδεικνύει τα λάθη και
γιατί η αλήθεια χαράσσει ευθύ δρόµο και ελπιδοφόρο. Και εδώ
ακούστηκαν τερατώδη ψέµατα που είναι το λιγότερο που µπορώ
να πω. Ακούστηκε ότι υπάρχει διαπλοκή, ότι καταλύουµε το κοι-
νωνικό κράτος, ότι ολοκληρώνουµε το βίτσιο µας που είναι η κα-
ταστροφή της Ελλάδας. Ακούστηκε ότι αγκαλιάζουµε και
προστατεύουµε το µνηµόνιο, ενώ αγκαλιάζουµε και προστα-
τεύουµε τη χώρα και την προστατεύσαµε και δεν την αφήσαµε
να πέσει στον γκρεµό.

Η αλήθεια είναι ότι το τελευταίο διάστηµα απέκτησε και πάλι
η Ελλάδα αξιοπιστία και αξιοπρέπεια και αυτό χάρη στον Πρω-
θυπουργό, χάρη σε συντονισµένες προσπάθειες, χάρη στη στή-
ριξη του ελληνικού λαού, που δείχνει ανοχή, ενοχή και υποµονή.

Θα περίµενα, αν µη τι άλλο, αν όχι να δείξετε εσείς παρρησία
και να πείτε «µπράβο», τουλάχιστον να µη µιλάτε και να µην καυ-
τηριάζετε µε τέτοια φρασεολογία στην όποια συζήτηση όλους
εµάς.

Παράλληλα, µέσα σ’ αυτό το δυσµενές κλίµα ολοταχώς δηµι-
ουργούµε εκείνες τις συνθήκες, οι οποίες θα βελτιώσουν το
κλίµα στο εσωτερικό, που θα δηµιουργήσει πλεονάσµατα -ήδη
δηµιούργησε πλεονάσµατα αλλά πρέπει να παγιωθούν αυτά-
ώστε να ανακάµψει η αγορά, να ανακάµψει η χώρα και, κυρίως,
θα εµπνεύσει εµπιστοσύνη στους Έλληνες πολίτες, θα επαναφέ-
ρει την ελπίδα ότι θα σταθεί στα πόδια του όρθιος για να µπορέ-
σει να αντεπεξέλθει αυτήν τη δύσκολη περίοδο και θέλει κάπου
να στηριχθεί. Ο ελληνικός λαός στηρίζεται σ’ εµάς τους τριακό-
σιους και όταν δίνουµε αυτήν την εικόνα προς τα έξω, αγωνιά
περισσότερο, φοβάται περισσότερο και δεν ξέρει τι τον περιµένει
αύριο, κάτι το οποίο, επίσης, δεν µπορώ να το συγχωρήσω.

Είναι γεγονός ότι χρειαζόµαστε ένα φορολογικό σύστηµα, το
οποίο η χώρα µας ουδέποτε είχε και, επίσης, είναι γεγονός ότι
αυτό το φορολογικό σύστηµα πρέπει να είναι και αποτελεσµα-
τικό και διαφανές και ευέλικτο και δίκαιο. Πρέπει να είναι στα-

θερό, απλό και σύγχρονο. 
Αυτό ακριβώς το φορολογικό σύστηµα πρώτος απ’ όλους εδώ

και χρόνια περιέγραψε ο Αντώνης Σαµαράς και προς τα εκεί κα-
τευθυνόµαστε. Δεν θα ισχυριστώ σε καµµία περίπτωση ότι είναι
αυτό που ψηφίζουµε τώρα. Αυτό είναι η βάση πάνω στην οποία
θα στηριχθεί αυτό το φορολογικό σύστηµα, το οποίο χρειαζόµα-
στε, είναι ο ακρογωνιαίος λίθος για να µπορέσει να αναπτυχθεί
η χώρα.

Χρειαζόµαστε οπωσδήποτε φορολογικούς συντελεστές χαµη-
λότερους. Δεν πονάτε εσείς περισσότερο τον ελληνικό λαό από
εµάς. Βιοπαλαιστές και εργαζόµενοι είµαστε όλοι. 

Πήραµε αποφάσεις δύσκολες και θα συνεχίσουµε να τις παίρ-
νουµε γιατί ήρθαµε µε µία απόφαση και αυτή η απόφαση είναι
ότι «ή όλοι µαζί θα σωθούµε ή όλοι µαζί θα χαθούµε». Μη νοµί-
ζετε ότι εσείς θα γλυτώσετε αν η χώρα πέσει στα τάρταρα.
Όµως, εµείς θα δείξουµε τη µεγαλοψυχία να απολαύσετε την Ελ-
λάδα τη νέα, την οποία εµείς δηµιουργούµε.

Θέλω να µου επιτρέψετε µισό δευτερόλεπτο να απευθυνθώ
στον κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Έχετε ολοκληρώσει,
το χρόνο σας. Πάντως, ακούγοντας, κυρία Σκόνδρα, την οµιλία
–ας µου επιτραπεί- αφιερώσατε όλη την οµιλία σας σε κάποιο
κόµµα, και όχι για το νοµοσχέδιο. Αν και δεν συνηθίζω να κάνω
παρατηρήσεις, ένιωσα την υποχρέωση να το κάνω.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Θέλω να πω στον κύριο Υπουργό ότι θα
ενώσω τη φωνή µου όσον αφορά τα αγροτικά θέµατα, τα οποία
ανέπτυξε ο συνάδελφός µου, ο κ. Τζαµτζής. Δεν θέλω να κατα-
ναλώσω άλλο χρόνο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Ου-

ζουνίδου.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόλις

πριν από λίγο µάθαµε ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο έχει πε-
ράσει στο ΤΑΙΠΕΔ. Εδώ δεν έχει η Ολοµέλειά µας καµµία απο-
λύτως ενηµέρωση. Δεν έχει δοθεί καµµία απολύτως εξήγηση γι’
αυτό το πράγµα. Είναι µία τράπεζα, που όλες οι χώρες του κό-
σµου –όλες!- έχουν την ανάλογη. Ούτε η «Μπανανία» δεν έχει
τράπεζα Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο ιδιωτικό. Και εδώ αυτό το σο-
βαρό θέµα ούτε το συζητήσαµε ούτε ενηµερωθήκαµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ώρα που το χρεοκοπηµένο
πολιτικό σύστηµα, το οποίο εκπροσωπεί η τρόικα της Νέας Δη-
µοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και της ΔΗΜΑΡ, βουλιάζει µέσα στα
σκάνδαλα και τη διαφθορά, την ώρα που η εικόνα της χώρας µας
θυµίζει την κατοχική περίοδο, η Κυβέρνηση φέρνει προς ψήφιση
το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο, ένα φορολογικό νοµοσχέδιο,
που η ίδια θέλει να βαφτίσει δίκαιο, αλλά µε µία µόνο µατιά µπο-
ρεί ο καθένας να αντιληφθεί ότι είναι ένα βαθύτατα ταξικό, βάρ-
βαρο, αντιλαϊκό, φορολογικό νοµοσχέδιο. Αυτό το νοµοσχέδιο
δεν εξυπηρετεί και κανέναν από τους στόχους που διακηρύττει
και, βέβαια, δεν χτυπάει και τη φοροδιαφυγή.

Θα ήθελα να αναφερθώ σ’ ένα σηµείο πολύ σηµαντικό, σ’ έναν
άδικο, έµµεσο φόρο, το φόρο του πετρελαίου θέρµανσης, που
έχετε εσείς, κύριοι, θεσπίσει, το απαράδεκτο και αναποτελεσµα-
τικό αυτό µέτρο της εξίσωσης των φόρων µε το πρόσχηµα της
αντιµετώπισης του λαθρεµπορίου. Από δηµοσιεύµατα µάθαµε
ότι στις 2 Ιανουαρίου έχει γίνει καταγγελία από τη «EUROCITY»
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ότι δεν έχουν παρθεί µέτρα για τo
λαθρεµπόριο. Δεν ξέρω αν αληθεύει, αλλά κάποια στιγµή θα πρέ-
πει να µας δώσετε και σε αυτά απαντήσεις.

Σήµερα βρισκόµαστε και στην καρδιά του χειµώνα. Είναι µια
χρονική περίοδος που έρχεται να επιβεβαιώσει και να αναδείξει
τα τεράστια προβλήµατα που δηµιουργήσατε, δυσκολεύοντας
εκατοµµύρια συµπολίτες µας, ειδικότερα τους κατοίκους των
ορεινών περιοχών, τους κατοίκους των αστικών κέντρων, µε την
αιθαλοµίχλη -τον 21ο αιώνα, το 2013, στην Ελλάδα έχουµε αιθα-
λοµίχλη από την καύση!- τους µικροµεσαίους επιχειρηµατίες του
πρωτογενούς τοµέα, των οποίων απειλείται πλέον ευθέως η βιω-
σιµότητα των επιχειρήσεών τους λόγω του κόστους της προµή-
θειας πετρελαίου.

Το πρόβληµα για τους πολίτες, ιδιαίτερα στις γεωγραφικές πε-

6166 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ριοχές, όπως αυτή που ζω εγώ, στη Δυτική Μακεδονία, που οι
καιρικές συνθήκες είναι εξαιρετικά δυσµενείς και δεν έχουν την
οικονοµική δυνατότητα να αντεπεξέλθουν στη βασική ανάγκη
τους να θερµάνουν τα σπίτια τους, είναι πολύ σοβαρό, τεράστιο.

Δεν µιλάµε πλέον για προβλήµατα καθηµερινότητας, αλλά για
ουσιαστικά προβλήµατα επιβίωσης, για προβλήµατα που θέτουν
σε κίνδυνο τη ζωή πολιτών και ισοπεδώνουν την αξιοπρέπειά
τους.

Εµείς από την πλευρά µας, ο ΣΥΡΙΖΑ, προχωρήσαµε σε µία
προσπάθεια έµπρακτης και ουσιαστικής στήριξης προς τους πο-
λίτες της χώρας, σε µία προσπάθεια να δώσουµε λύση αφ’ ενός
στο σηµαντικό ζήτηµα της θέρµανσης και αφ’ ετέρου στη στή-
ριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, που δραστηριοποιούνται
στον πρωτογενή τοµέα κυρίως, καταθέτοντας και µία σχετική
τροπολογία- προσθήκη στο παρόν νοµοσχέδιο, γιατί για εµάς η
ενέργεια αποτελεί αγαθό πρώτης ανάγκης, αγαθό που διασφα-
λίζει τη δυνατότητα των πολιτών να έχουν αξιοπρεπή διαβίωση.

Στο πλαίσιο αυτό καλούµε έστω και τώρα, και στο «και δέκα»,
την Κυβέρνηση να επαναφέρει τον ειδικό φόρο κατανάλωσης
στο πετρέλαιο θέρµανσης στο επίπεδο του Μαρτίου του 2011,
δηλαδή στα 0,21 λεπτά ανά λίτρο, να προχωρήσει σε άµεσα
µέτρα για την καταπολέµηση του λαθρεµπορίου. Πλήθος εµπε-
ριστατωµένων προτάσεων έχουν κατατεθεί από τους εµπλεκό-
µενους επαγγελµατικούς φορείς.

Συγκεκριµένα, αναφέρω µερικά. Αλλαγή προδιαγραφών περιε-
κτικότητας σε θείο του πετρελαίου θέρµανσης µε αυτό του πε-
τρελαίου κίνησης, τοποθέτηση µοριακών ιχνηθετών παντού,
επέκταση του συστήµατος εισροών-εκροών σε όλα τα στάδια
διακίνησης, τοποθέτηση GPS στα µέσα µεταφοράς, αυστηρούς
ελέγχους στη διακίνηση των ναυτιλιακών καυσίµων, εκεί όπου γί-
νεται το µεγάλο πάρτι, θέσπιση ποσοτικών κριτηρίων στις πολυ-
κατοικίες, στα σπίτια και στις επιχειρήσεις µε µέσο όρο την
κατανάλωση των τριών προηγούµενων ετών.

Βεβαίως, είναι πολύ σοβαρότερο το ζήτηµα της εξοικονόµη-
σης της ενέργειας. Εξοικονόµηση ενέργειας σηµαίνει παραγωγή
ενέργειας. Γι’ αυτό θα πρέπει άµεσα να δοθούν κίνητρα φορο-
λογικά για να γίνουν επενδύσεις στη βελτίωση της ενεργειακής
απόδοσης των κτηρίων-η πιο ενεργοβόρα κατάσταση είναι η
ενεργειακή απόδοση των κτηρίων- να διευρυνθούν τα κριτήρια
για την παροχή επιδόµατος θέρµανσης µε στόχο να καλυφθούν
όλοι οι πολίτες που είναι κάτω από τα όρια της φτώχειας, να δι-
πλασιαστεί το εισοδηµατικό όριο µε πλαφόν στα υψηλά εισοδή-
µατα, να διπλασιαστεί η ποσότητα στις γεωγραφικές ζώνες Α’
και Β’ που έχουν χαµηλό ετήσιο µέσο όρο θερµοκρασίας.

Ο ειδικός φόρος κατανάλωσης, όµως,  του πετρελαίου επηρε-
άζει άµεσα και ένα άλλο αγαθό, αυτό του ηλεκτρικού ρεύµατος.
Το 3% περίπου της τελευταίας αύξησης του ηλεκτρικού ρεύµα-
τος οφείλεται στην τιµή του πετρελαίου. Εµείς λέµε να µην υπάρ-
ξει καµµιά αύξηση στα τιµολόγια του ηλεκτρικού ρεύµατος, να
υπάρξει δωρεάν παροχή µιας βασικής ποσότητας ενέργειας,
100KW ανά νοικοκυριό συν 100KW ανά άτοµο για τους ανέρ-
γους, όσους είναι κάτω από τα όρια της φτώχειας και σε αυτούς
που αιτούνται άσυλο, να διευρυνθούν τα κριτήρια για την ένταξη
στο κοινωνικό τιµολόγιο ώστε να ενταχθούν σε αυτό. 

Είναι πολλά που µπορεί να πει κανείς. Θα ήθελα, όµως, να θίξω
ένα βασικό θέµα. Το µέγιστο ατόπηµά σας, όµως, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, στο οποίο εκφράζεται όχι µόνο η αντιαναπτυξιακή
αλλά και η βάρβαρη πλευρά του νοµοσχεδίου, είναι οι καταργή-
σεις στη φορολογία των κερδών των κοινωνικών συνεταιριστικών
επιχειρήσεων. Με τις νέες ρυθµίσεις οι κοινωνικές συνεταιριστι-
κές επιχειρήσεις φορολογούνται πλέον για τα συνολικά τους
κέρδη, όπως όλοι οι συνεταιρισµοί, χωρίς καµµιά απαλλαγή και
επιπλέον κατά τη διανοµή των κερδών τους στους εργαζόµενους
ενεργείται παρακράτηση φόρου. 

Τι θεσπίζετε τότε, κύριοι της τρικοµµατικής Κυβέρνησης; Ρυθ-
µίσεις για την κοινωνική και αλληλέγγυα οικονοµία, για τους κοι-
νωνικά αποκλεισµένους; Με το ένα χέρι τους επιδοτείτε, τους
προωθείτε σε ενεργητικές και καλά µορφές απασχόλησης και µε
το άλλο τους εξωθείτε στο κλείσιµο, σε φτωχοποίηση, εξα-
θλίωση. Τι είδους προώθηση για την κοινωνική και αλληλέγγυα
οικονοµία είναι αυτή που δήθεν υποστηρίζετε; Να αποσύρετε

εποµένως την παράγραφο 2 του άρθρου 10.
Εµείς θα παλέψουµε µέσα και έξω από τη Βουλή µαζί µε όλο

αυτό τον κόσµο της εργασίας να µη λεηλατηθούν τα εισοδήµατά
τους, να είναι αξιοπρεπείς σε αυτήν τη ζωή, γιατί το αξίζουν και
το αξίζουµε ως λαός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.

Μελάς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι. Η θλιβερή πραγµατικότητα είναι ότι οι τελευταίες κυ-
βερνήσεις µε την εφαρµογή του µνηµονίου και την υπακοή στην
τρόικα και στο ΔΝΤ έχουν εξαθλιώσει σε υπέρτατο βαθµό τον ελ-
ληνικό λαό.

Αυτό οφείλεται στην οικονοµική πολιτική που εφαρµόστηκε και
εφαρµόζετε µέχρι σήµερα και βασίζεται, κυρίως, στη µείωση µι-
σθών και συντάξεων, στην εφαρµογή χαρατσιών και ενός άδικου
και σκληρού φορολογικού συστήµατος. Αποτέλεσµα αυτής της
οικονοµικής πολιτικής είναι οικογένειες που είχαν µία αξιοπρεπή
ζωή, σήµερα να άγχονται αν αύριο θα έχουν δυνατότητα σίτισης
ή διαβίωσης. 

Πάνω από είκοσι χιλιάδες άτοµα είναι άστεγοι στην Περιφέ-
ρεια Αττικής και εξ αυτών το 90% είναι Έλληνες πολίτες. Είναι
απαράδεκτο το 31% του ελληνικού λαού, δηλαδή 3,4 εκατοµµύ-
ρια άνθρωποι να ζουν στο όριο της φτώχειας και του κοινωνικού
αποκλεισµού. Είναι απαράδεκτο το 15,2% του ελληνικού λαού να
αδυνατεί να καλύψει βασικά υλικά αγαθά, όπως τη θέρµανσή
του, τη διατροφή του και οτιδήποτε άλλο είναι αναγκαίο για
αυτόν και την οικογένειά του.

Μελέτες της ΔΕΗ λένε ότι κάθε µήνα γίνονται τριάντα χιλιάδες
διακοπές ρεύµατος λόγω χρέους. Αυτό σηµαίνει ότι σε δώδεκα
µήνες πάνω από τριακόσιες πενήντα χιλιάδες οικογένειες δεν θα
έχουν ρεύµα και θα φωτίζονται µε το κεράκι.

Ένας µεγάλος αριθµός Ελλήνων πολιτών σιτίζονται από τα
συσσίτια κυρίως της Εκκλησίας, αλλά και των δήµων και µέσα σε
δύο χρόνια ο αριθµός αυτός έχει διπλασιαστεί. Ακόµη µεγάλο
πρόβληµα υπάρχει και στα σχολεία µε τις λιποθυµίες παιδιών
εξαιτίας της ασιτίας. Στην αγορά τα δύο τελευταία χρόνια ο τζί-
ρος έχει µειωθεί κατά 25% µε αποτέλεσµα να έχουν κλείσει πολ-
λές µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Αποτέλεσµα οι άνεργοι σήµερα να έχουν ξεπεράσει το 1,5 εκα-
τοµµύριο πολιτών και καθηµερινά αυξάνεται ο αριθµός πολλών
νέων παιδιών που φεύγουν για το εξωτερικό για εξεύρεση εργα-
σίας. Αυτά και πολλά άλλα προβλήµατα έχουν χτυπήσει τον ελ-
ληνικό λαό. Για αυτό σας είπα ότι σήµερα ένα µεγάλο µέρος των
Ελλήνων πολιτών έχει οδηγηθεί στην εξαθλίωση και στην εξόν-
τωση. 

Θα έπρεπε ή όχι να κοιτάξουµε µε κάποια ευαισθησία τον λαό;
Δυστυχώς, όµως, και µε το φορολογικό νοµοσχέδιο που συζη-
τάµε θα έρθουν και άλλα βάρη, θα επέλθει και άλλη εξόντωση
και άλλη εξαθλίωση και αυτό διότι µας το επιβάλλουν οι δανει-
στές µας και η Κυβέρνηση δυστυχώς υπακούει µε σκυµµένο το
κεφάλι.

Δυστυχώς, συνεχίζεται η τακτική του κοψίµατος των µισθών
και των συντάξεων και της επιβολής φόρων και χαρατσιών και οι
µεγαλοφοροφυγάδες ή τα µαύρα λεφτά να µην ελέγχονται. Αυτό
αποδεικνύεται και από το στικάκι µε τη λίστα Λαγκάρντ το οποίο
περιεφέρθη από χέρι σε χέρι, από συρτάρι σε συρτάρι επί δύο
χρόνια και κανένας δεν έκανε έλεγχο. Άµα είχε γίνει ένας έλεγ-
χος, σε αυτό το στικάκι µε τα ονόµατα, και είχαν φορολογηθεί
πολλά ονόµατα που υπάρχουν µέσα όπως και άλλα –πιστεύω ότι
δεν θα χρειαζόταν να πάρουµε άλλα µέτρα- και έτσι θα µπορού-
σαµε να δώσουµε µία µικρή ανάσα στον ελληνικό λαό.

Αναφέρεται στο νοµοσχέδιο ότι για εισόδηµα έως 25.000 ευρώ
ο φορολογικός συντελεστής είναι 22% και για µέχρι 42.000 ευρώ
ο φορολογικός συντελεστής είναι 32%. Πώς είναι δυνατόν να κι-
νηθεί χρήµα, πώς είναι δυνατόν να υπάρξει τόνωση της αγοράς
µε αυτήν τη φορολογική εξόντωση;

Θα έπρεπε να αφαιρείται το ποσό των χρηµάτων που κατατί-
θεται µε αποδείξεις, γιατί το κράτος κερδίζει από τις αποδείξεις
το 23% λόγω ΦΠΑ. Με την πολιτική αυτή και η αγορά θα κινείτο
περισσότερο και τα έσοδα του κράτους θα ήσαν περισσότερα.
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Αυτό που ακόµη δεν γίνεται, είναι ότι δεν στηρίζεται η πολύτε-
κνη οικογένεια και δυστυχώς επιβάλλονται και νέες περικοπές.
Λόγω της πολιτικής που ακολουθήθηκε οι γεννήσεις των παιδιών
κατά το 2011 ελαττώθηκαν κατά είκοσι πέντε χιλιάδες και το
2012 θα είναι πολύ περισσότερες. Όπως σας είπα οι γεννήσεις
ελαττώνονται, νέα παιδιά φεύγουν στο εξωτερικό και αν προσθέ-
σουµε και την υποβάθµιση των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας
εξαιτίας των οποίων πολλοί άνθρωποι χάνουν τη ζωή τους, διε-
ρωτάται κανείς. Μήπως κάποιοι θέλουν οι Έλληνες να γίνουν µει-
ονότητα στη χώρα µας και η Ελλάδα του µέλλοντος να είναι η
χώρα των λαθροµεταναστών και των µεταναστών;

Επίσης, µε το φορολογικό νοµοσχέδιο καταργούνται οι φορο-
απαλλαγές για τόκους στεγαστικών δανείων, κύριας κατοικίας,
ενοίκια κύριας κατοικίας, ενοίκια παιδιών που σπουδάζουν και
πολλά άλλα. Εδώ να τονίσω ότι µεγάλη επίθεση έχει γίνει και
στην ακίνητη περιουσία µε φόρους και χαράτσια. Έχει ισοπεδω-
θεί ο κατασκευαστικός κλάδος και πίσω από αυτόν υπάρχουν δε-
κάδες επαγγέλµατα και χιλιάδες εργαζόµενοι που σήµερα είναι
άνεργοι.

Ένα σοβαρό πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί τελευταία
λόγω της οικονοµικής κρίσης και της µεγάλης τιµής του πετρε-
λαίου θέρµανσης, είναι η δηµιουργία αιθαλοµίχλης µε άµεσες
επιπτώσεις στην υγεία των πολιτών. Η αιθαλοµίχλη δηµιουργή-
θηκε λόγω του ότι το 80% των νοικοκυριών χρησιµοποιούν ξυλό-
σοµπες ή τζάκια για τη θέρµανσή τους αφού δεν έχουν τη
δυνατότητα να αγοράσουν πετρέλαιο. 

Η αιθαλοµίχλη, σε πολλές αστικές περιοχές έχει ξεπεράσει το
όριο ασφαλείας και δηµιουργεί, όπως σας είπα, προβλήµατα
υγείας σε µικρά παιδιά, πνευµονοπάθειες, καρδιοπάθειες και όχι
µόνο. Γι’ αυτό προ ηµερών κατέθεσα ερώτηση στη Βουλή προς
τους αρµόδιους Υπουργούς ότι επιβάλλεται να µειωθεί η τιµή
του πετρελαίου για να µη δηµιουργηθούν και άλλα προβλήµατα
στους πολίτες, όπως και ο κ. Μαριάς κατέθεσε τροπολογία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ) 

Σας έχω τονίσει και άλλη φορά ότι επιβάλλεται σήµερα να προ-
σέξουµε όσο το δυνατόν περισσότερο την υγεία του λαού. Δυ-
στυχώς, όµως, δεν συµβαίνει. Συµβαίνει το αντίθετο. Οι παρεχό-
µενες υπηρεσίες υγείας υποβαθµίζονται και ο µισθωτός και ο
συνταξιούχος για να πληρώσει το γιατρό και τα φάρµακα αναγ-
κάζεται να βάζει βαθιά το χέρι στην τσέπη του όταν η τσέπη του
είναι άδεια.

Γενικά έχουµε οδηγήσει ένα µεγάλο κοµµάτι του ελληνικού
λαού να ζει στο σκοτάδι, στο κρύο και στον υποσιτισµό. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. Με το νοµοσχέδιο αυτό οι µόνες δαπά-
νες που εκπίπτουν από το φόρο εισοδήµατος σε ποσοστό 10%
είναι τα έξοδα ιατρικής και νοσοκοµειακής περίθαλψής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό, όµως, είναι σταγόνα στον ωκεανό για την υγεία και τη

ζωή των πολιτών. Όλα τα νοσοκοµεία, καθώς και τα κέντρα
υγείας λειτουργούν µε πολλά προβλήµατα και ορισµένα οδεύουν
σε κλείσιµο. Εξαιτίας της έλλειψης κλινών, µονάδων εντατικής
θεραπείας, δυστυχώς χάνονται ανθρώπινες ζωές και φυσικά χά-
νονται ανθρώπινες ζωές και από αυτοκτονίες λόγω της οικονο-
µικής πίεσης που ασκείται στον ελληνικό λαό.

Γι’ αυτό και προσωπικά, αλλά και το κίνηµα των Ανεξάρτητων
Ελλήνων καταψηφίζει το νοµοσχέδιο αυτό, διότι εµείς θέλουµε
µια πολιτική που θα δώσει ελπίδα και προοπτική στον ελληνικό
και όχι συνεχώς να αυξάνεται η εξαθλίωσή του. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Οδυσσέας Βουδούρης για επτά λεπτά. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, επειδή έχουν

ειπωθεί πάρα πολλά ήδη σε αυτήν τη συζήτηση, θα µου επιτρέ-
ψετε να διαβάσω µια τοποθέτηση ενός δηµοσιογράφου -οι δη-
µοσιογράφοι, ξέρετε, είναι κι αυτοί πολιτικά πρόσωπα- που

σίγουρα δεν µπορεί να καταλογιστεί στους υποστηρικτές ούτε
του ΣΥΡΙΖΑ ούτε του ΚΚΕ, ο οποίος µάλιστα, προσωπικά µ’ έχει
κατακρίνει πολλές φορές τώρα τελευταία για την τοποθέτηση
µου. 

Σας διαβάζω. «Πίσω απ’ όλα αυτά δεν υπάρχει το παραµικρό
πολιτικό σκεπτικό για το φορολογικό νοµοσχέδιο. Εάν τους ρω-
τήσεις «Ποιους θέλετε να ευνοήσετε; Ποιους θέλετε να κυνηγή-
σετε; Ποιους θέλετε να πιάσετε; Σε ποιους θέλετε να στηριχτείτε;
Τι θέλετε να πετύχετε;» θα σου πούνε «Δεν ξέρω. Εγώ θέλω να
βρω 2,5 δισ. Τ’ αφεντικά µου είπαν να βρω 2,5 δισ.». Αν τους ρω-
τήσεις «Τι επιπτώσεις θα έχουν όλα αυτά; Ποιοι θα πληρώσουν
περισσότερο; Ποιοι θα πληρώσουν λιγότερο;» πάλι δεν ξέρουν
να σου πουν. Ειλικρινά, είναι µια αδιανόητη περίπτωση απολιτι-
κής προσέγγισης ενός εξαιρετικά πολιτικού νοµοσχεδίου, όπως
είναι το φορολογικό από το οποίο περνούν οι πολιτικές ανάπτυ-
ξης και αναδιανοµής του πλούτου». 

Δεν µπορώ παρά να συµφωνήσω απόλυτα µε τον Γιάννη Πρε-
τεντέρη –γι’ αυτόν πρόκειται- ο οποίος πολλές φορές, όπως σας
έχω πει έχει κατακρίνει τις θέσεις µας. Στην προκειµένη περί-
πτωση, όµως, εκφράζει απολύτως τη σκέψη µου.

Αυτό το νοµοσχέδιο, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι µια βεβια-
σµένη φοροεισπρακτική πράξη µε παλιές αποτυχηµένες συντα-
γές. Επίσης, είναι ένα νοµοσχέδιο, το οποίο αγνοεί παντελώς
ορισµένες δυνατότητες ανάπτυξης, όπως είναι η κοινωνική οικο-
νοµία –κάτι, το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό για τη χώρα µας
στην κατάσταση που ζούµε- τον αγροτικό τοµέα ή τον τουρισµό. 

Η πρωτοτυπία στην προκειµένη περίπτωση είναι ότι αυτό δεν
το λέει µόνο η Αντιπολίτευση, αλλά το οµολογεί και η ίδια η Συµ-
πολίτευση. Άκουσα πάρα πολύ προσεκτικά την κριτική του φίλου
του Νίκου Τσούκαλη και πρέπει να πω ότι συνυπογράφω απολύ-
τως την τοποθέτησή του. Απορώ βέβαια, πως θα µπορέσει να το
ψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο. Ξέρω, βέβαια, ότι υπάρχει δικαιο-
λογία. Υπάρχει η δικαιολογία ότι το καλό νοµοσχέδιο θα έρθει
αργότερα. 

Βέβαια, υπάρχει εδώ µια αναπάντητη ερώτηση. Επτά µήνες
τώρα δεν είναι ένας ικανός χρόνος για µπει τουλάχιστον στα σκα-
ριά αυτός ο περίφηµος «καλός» νόµος που θα έρθει; Ή µήπως
δεν είχαµε ένα σχέδιο. 

Πρέπει, λοιπόν, να πούµε ότι προφανώς έχουµε ένα σχέδιο. Η
Κυβέρνηση αυτή, κύριε Υπουργέ, πήρε ψήφο εµπιστοσύνης
βάσει µιας προγραµµατικής συµφωνίας. Θα µου επιτρέψετε να
υπενθυµίσω, τι λέει αυτή η προγραµµατική συµφωνία για το φο-
ρολογικό. Θα αναφερθώ µόνο σε λίγα σηµεία. Θα κρίνει ο καθέ-
νας σε ποιο βαθµό αυτό το νοµοσχέδιο ανταποκρίνεται σ’ αυτές
τις δεσµεύσεις. 

Σηµείο πρώτο. Ευρεία συναίνεση και σταθερότητα για τα επό-
µενα δέκα χρόνια. Σηµείο δεύτερο. Θέσπιση περιουσιολογίου και
«πόθεν έσχες».Τρίτον. Δίκαιη και αναλογική κατανοµή των φόρων.
Τέταρτον. Διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Σταδιακή µείωση
φόρων και ασφαλιστικών εισφορών. Πάταξη της φοροδιαφυγής
και της παραοικονοµίας. Πέµπτον. Μείωση των έµµεσων φόρων
και συντελεστών ΦΠΑ.

Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να το σχολιάσουµε.
Βέβαια, υπάρχει το θέµα της αναδιοργάνωσης του φοροει-

σπρακτικού µηχανισµού. Διότι κανένα νοµοσχέδιο δεν µπορεί να
λειτουργήσει εάν δεν υπάρχει ένας φοροεισπρακτικός µηχανι-
σµός για τον οποίο ο κ. Παπακωνταντίνου είχε ήδη µια πρόταση
στις αρχές του 2010. Δεν την έφερε ποτέ στη Βουλή. Ο κ. Βενι-
ζέλος όταν ανέλαβε το Υπουργείο Οικονοµικών τον Ιούνιο του
2011 υποσχέθηκε ότι θα δηµιουργηθεί µια διακοµµατική επι-
τροπή για να εξετάσει αυτό το φοροεισπρακτικό µηχανισµό.
Αυτό δεν έγινε. Ήταν κύριο αίτηµα στις εκλογές του 2012 κι
ακόµη δεν υπάρχει καµµία πρόταση γι’ αυτό. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να αναφερθώ στο γεγονός ότι
χωρίς τη στήριξη του τρίτου εταίρου του Φώτη Κουβέλη αυτή η
πολιτική δεν θα µπορούσε να εφαρµοστεί. 

Κατά την άποψή µου είναι ακατανόητη η στάση της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς όταν σήµερα η Νέα Δηµοκρατία διαθέτοντας
εκατόν είκοσι πέντε Βουλευτές και το ΠΑΣΟΚ έχει είκοσι τέσσε-
ρις Βουλευτές δεν διαθέτουν πλέον την ικανή πλειοψηφία για να
περάσουν ό,τι θέλουν από αυτήν τη Βουλή. 
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Αντί, όµως, ο Φώτης Κουβέλης να επιβάλει το αυτονόητο, την
τήρηση της προγραµµατικής συµφωνίας, οδηγεί τη Δηµοκρατική
Αριστερά να γίνει το κοινοβουλευτικό συµπλήρωµα για µια νεο-
φιλελεύθερη αντιαναπτυξιακή και αντικοινωνική πολιτική.

Θα ήθελα να ακούσετε προσεκτικά αυτό, το οποίο θα σας δια-
βάσω: «Οι συνεχείς περικοπές σε µισθούς και συντάξεις, η κα-
τάργηση του κατώτατου µισθού, οι νέοι φόροι, το αποτυχηµένο
µέτρο της εργασιακής εφεδρείας είναι µια σειρά από πολιτικές
επιλογές που αποσαθρώνουν την κοινωνία και διαλύουν τον κοι-
νωνικό ιστό». Αυτή είναι η τοποθέτηση του Προέδρου της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς πριν τις εκλογές. Αυτή είναι και η δική µου
τοποθέτηση σήµερα. 

Θα ήθελα να ακούσετε, επίσης, το εξής. «Οι πολίτες ζούνε ένα
τραγικό οικονοµικό αδιέξοδο. Η φοροεπιδροµή στους µισθωτούς
και τη µεσαία τάξη έφερε κατάρρευση των δηµοσίων εσόδων,
ενώ η φοροδιαφυγή θριαµβεύει. Είναι ανάγκη να περάσουµε
αµέσως στην πραγµατικά προοδευτική διαρθρωτική αλλαγή, η
οποία συµπυκνώνεται στη διεκδίκηση «Λιγότεροι φόροι από τον
καθένα, περισσότεροι φόροι από τους οικονοµικά ισχυρούς». 

Αυτή ήταν η τοποθέτηση του Προέδρου της Δηµοκρατικής
Αριστεράς πριν τις εκλογές. Αυτή συνεχίζει να είναι και η δική
µου τοποθέτηση. 

Τι νοµοσχέδιο, λοιπόν, θα έπρεπε να στηρίξουµε; Σας δια-
βάζω: 

«Όταν θα έρθει το όλο φορολογικό πακέτο στη Βουλή, θα πρέ-
πει να είναι ενταγµένο µέσα σ’ ένα συγκεκριµένο και γενικότερο
πλαίσιο που θα αφορά την ανάπτυξη, την αντιµετώπιση της φο-
ροδιαφυγής και κάθε τι άλλο, το οποίο µπορεί και πρέπει να
υπάρξει ως ουσιαστική µεταρρύθµιση». 

Αυτή η θέση του Προέδρου της Δηµοκρατικής Αριστεράς δεν
είναι πριν τις εκλογές, αλλά µόλις πριν τρεις µήνες, στις 27 Σε-
πτεµβρίου 2012. Αυτή παραµένει και η δική µου τοποθέτηση. 

Όταν προταθεί, αγαπητοί συνάδελφοι, µια τέτοια µεταρρύθ-
µιση θα την ψηφίσω. Το παρόν νοµοσχέδιο, όµως, είναι ένα
πλήγµα για την κοινωνία. Νοµίζω ότι θα ήταν ατόπηµα για κάθε
αριστερό άνθρωπο να το στηρίξει. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Κωνσταντίνος Σκρέκας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σχεδόν βέβαιο ότι εάν η

Κυβέρνηση δεν καταφέρει µέσα στο επόµενο χρονικό διάστηµα
να δείξει, πραγµατικά, σηµάδια περιστολής της τεράστιας φο-
ροδιαφυγής που βιώνουµε σήµερα και που µέρα µε τη µέρα –
ίσως- αυξάνεται, τότε, πραγµατικά, το άµεσο µέλλον φαίνεται
εξαιρετικά δύσκολο κι ίσως οι αποφάσεις που θα κληθούµε να
πάρουµε θα είναι ακόµη πιο δύσκολες. 

Για το λόγο αυτό, προτεραιότητα και πρωταρχικός σκοπός και
αντικειµενικός στόχος αυτής της Κυβέρνησης πρέπει να είναι η
πάταξη της φοροδιαφυγής, µια φοροδιαφυγή που στην Ελλάδα
σύµφωνα µε τις περισσότερες µελέτες εκτιµάται από είκοσι
πέντε έως είκοσι οκτώ δισεκατοµµύρια, τουλάχιστον σε ετήσια
βάση, ενώ σύµφωνα µε τις τελευταίες µελέτες του ΟΟΣΑ η φο-
ροδιαφυγή κυµαίνεται µεταξύ του 20% και του 30% του ΑΕΠ σή-
µερα. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι µια περιστολή κατά 50% τουλάχι-
στον θα µπορούσε να αποφέρει στα ταµεία το κράτους από φό-
ρους κατανάλωσης, ΦΠΑ, φόρους εισοδήµατος κάτι ανάµεσα
από πέντε έως δέκα δισεκατοµµύρια ετησίως, αξία δηλαδή, δι-
πλάσια των χρηµάτων και της αξίας του διετούς προγράµµατος
που καλείται σήµερα η Κυβέρνηση και η κοινωνία να εφαρµόσει. 

Πρέπει, λοιπόν, µε κάθε τρόπο η Κυβέρνηση να περιορίσει –
και τελικά να εξαλείψει αν µπορέσει- τη µάστιγα της φοροδιαφυ-
γής που είναι ένα βασανιστικό φαινόµενο για πολλούς συναν-
θρώπους µας. 

Και το αποκαλώ «βασανιστικό» γι’ αυτούς που δεν φοροδια-
φεύγουν αλλά που σηκώνουν στο σύνολό τους το βάρος και των
δικών τους φόρων αλλά και όλων των άλλων που φοροδιαφεύ-
γουν. 

Για πόσο διάστηµα ακόµα οι νοµοταγείς αλλά και αυτοί που
δεν µπορούν να αποκρύψουν τα εισοδήµατά τους, όπως είναι οι

µισθωτοί και οι συνταξιούχοι, θα µπορούν να πληρώνουν; 
Διότι, η υπερφορολόγηση σε αυτούς που δεν µπορούν να ξε-

φύγουν ή που επιλέγουν να είναι νόµιµοι και τίµιοι είναι σήµερα
σηµαντική αιτία αποσταθεροποίησης περισσότερο από ποτέ για
δύο λόγους: 

Πρώτον, γιατί υποβιβάζεται σηµαντικά το διαθέσιµο εισόδηµά
τους και τα χρήµατα τα οποία έχουν για να καλύψουν τις καθη-
µερινές τους ανάγκες, που σε πολλές περιπτώσεις είναι ανελα-
στικές, όπως δάνεια για σπίτια, ενοίκια ίσως, παιδιά που σπουδά-
ζουν. Και δεύτερον, γιατί το αίσθηµα της αδικίας, βλέποντας
γύρω τους κάποιους να διαβιούν άνετα κλέβοντας το κράτος ή
παρανοµώντας χωρίς να συλλαµβάνονται, δηµιουργεί ένα εκρη-
κτικό µείγµα αγανάκτησης αλλά και απελπισίας ταυτόχρονα. 

Γι’ αυτό το νέο φορολογικό, που συζητάµε σήµερα, προσπαθεί
και είναι και πιο δίκαιο και πιο αναλογικό, κυρίως για τους µισθω-
τούς κατ’ αρχάς, καθώς επιβαρύνει λιγότερο τα άτοµα µε ατο-
µικά εισοδήµατα µέχρι 22.000 ετησίως. Δηλαδή ο µισθωτός που
έχει ένα εισόδηµα περίπου 2.000 µηνιαίως θα πληρώσει λιγότερο
φόρο του χρόνου απ’ ό,τι θα πληρώσει φέτος. Η έκπτωση φόρου
µε τη συλλογή αποδείξεων αντιστοιχεί σε αύξηση αφορολόγητου
ορίου σε περίπου 9.500 ευρώ. 

Και επίσης, υπάρχει µία καινοτοµία και ανοίγει µία νέα πόρτα
για πρόνοια του κράτους, καθώς η αντικατάσταση του αφορο-
λογήτου για τα τέκνα µε το επίδοµα τέκνων τερµατίζει µια µε-
γάλη αδικία, µια αδικία η οποία έλεγε ότι ο φτωχός οικογε-
νειάρχης, ο οποίος είχε χαµηλό εισόδηµα αλλά είχε δύο παιδιά
δεν δικαιούται βοήθεια από το κράτος. Ενώ αντίθετα, ένας ο
οποίος µεγάλωνε πάνω από δύο τέκνα, αλλά µπορεί να ήταν
πλούσιος ή µε µεγάλες αποδοχές, δικαιούτο και απολάµβανε φο-
ροελαφρύνσεων και φορολογικών απαλλαγών. Και έτσι αυτό
σταµατάει και για πρώτη φορά στην Ελλάδα θα παίρνουν επί-
δοµα τέκνων από το πρώτο παιδί όλες οι οικογένειες, οι οποίες
έχουν χαµηλό εισόδηµα. 

Επίσης, οι αγρότες για το οικονοµικό έτος 2013, που θα εκκα-
θαριστεί το 2014, θα πληρώσουν µε το νέο σύστηµα συλλογής
αποδείξεων λιγότερους φόρους, καθώς από ένα αφορολόγητο
όριο 5.000 έχουν φτάσει στις 9.500 ευρώ. Και έχουµε το διά-
στηµα των επόµενων µηνών, µέχρι να κατατεθεί το επόµενο φο-
ρολογικό, ώστε να δούµε τι θα κάνουµε µε τους αγρότες µικρής
ιδιοκτησίας.

Επίσης, το φορολογικό διορθώνει και κάποιες άλλες στρεβλώ-
σεις, όπως για παράδειγµα σταµατάει επιτέλους η φορολόγηση
των ασφαλιστικών εισφορών για τους ελεύθερους επαγγελµα-
τίες. Αυτή πια καταργείται καθώς οι ασφαλιστικές εισφορές
όπως είναι και το λογικό, θα εκπίπτουν από το φορολογητέο ει-
σόδηµα και έτσι θα σταµατήσει ένας παραλογισµός που ζούσαµε
µέχρι χθες.

Επίσης, ό,τι ισχύει σήµερα για τις ανώνυµες εταιρείες θα
ισχύει και για τους ελεύθερους επαγγελµατίες αλλά και τους αυ-
τοαπασχολούµενους, και έτσι θα εκπίπτουν δαπάνες που αφο-
ρούν, για παράδειγµα, καύσιµα, επισκευές, τέλη κυκλοφορίας,
ασφάλεια, του ΙΧ αυτοκινήτου τους, χωρίς απαραίτητα να έχουν
επαγγελµατικό, όπως επίσης θα εκπίπτουν από το φορολογητέο
εισόδηµα και άλλες λειτουργικές δαπάνες που µέχρι τώρα δεν
συνέβαινε. Έτσι γίνεται µια πιο ορθολογική προσέγγιση του
προσδιορισµού του πραγµατικά καθαρού εισοδήµατος του ελεύ-
θερου επαγγελµατία. 

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να σηµειώσω, όµως, ότι η επιβολή
φόρου 26% από το πρώτο ευρώ στους ελεύθερους επαγγελµα-
τίες, είναι κάτι το οποίο πρέπει να το ξαναδούµε και να το ξανα-
συζητήσουµε, ίσως µετά από τρεις-τέσσερις µήνες, στο επόµενο
φορολογικό, βλέποντας και πώς θα κινηθεί η αγορά και πώς θα
κινηθεί ο προϋπολογισµός. Γιατί οι ελεύθεροι επαγγελµατίες θα
πρέπει κι αυτοί να έχουν τη δυνατότητα της έκπτωσης φόρου µε
τη συλλογή αποδείξεων. Γιατί η φορολόγηση από το πρώτο
ευρώ του ελεύθερου επαγγελµατία οδηγεί στην απόκρυψη εισο-
δήµατος και στέλνει λάθος µηνύµατα στην αγορά καθώς το νο-
µοταγή και αυτόν τον οποίο δεν αποκρύπτει εισοδήµατα, τον
«τιµωρεί» σε σχέση µε αυτόν τον οποίο αποκρύπτει εισοδήµατα
και φοροδιαφεύγει.

Πιστεύω ότι µε ένα φορολογικό σίγουρα δεν µπορούµε να κα-
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ταπολεµήσουµε τη φοροδιαφυγή και γι’ αυτό χρειάζεται ένας
συνδυασµός εκµετάλλευσης όλων των στοιχείων και των πληρο-
φοριών που µπορούν να συλλεχθούν από τα πληροφοριακά συ-
στήµατα του κράτους, αλλά και έχοντας ένα δυνατό µηχανισµό
επιτόπιου ελέγχου στην αγορά, ώστε να µπορούµε να έχουµε το
απαιτούµενο αποτέλεσµα.

Το παρόν νοµοσχέδιο, λοιπόν, παρ’ όλη τη δεινή κατάσταση
στην οποία βρίσκεται η οικονοµία µας σήµερα καταφέρνει να
είναι πιο δίκαιο και πιο αναλογικό για τους συµπολίτες µας, για
µεγάλο κοµµάτι των συνανθρώπων µας. Και µε προσδοκία του
νέου φορολογικού που πιστεύουµε ότι θα δώσει αναπτυξιακή
νότα και πνοή, στηρίζω και ψηφίζω το παρόν νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Διονύσης Σταµενίτης έχει το λόγο.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο είναι η
πρώτη φάση µιας ολοκληρωµένης µεταρρύθµισης και καλύπτει
µόνο ένα µέρος από τις αλλαγές που έχει ανάγκη το φορολογικό
µας σύστηµα.

Ουσιαστικά αφορά τις τροποποιήσεις των διατάξεων που σχε-
τίζονται µε τον Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος. Η δεύτερη
φάση θα αποτελέσει µια ριζική αλλαγή όσων ισχύουν µέχρι σή-
µερα µε στόχο τον εκσυγχρονισµό των φορολογικών διαδικα-
σιών, την απονοµή της φορολογικής δικαιοσύνης, την αποτελε-
σµατικότερη φορολογική διοίκηση και την αντιµετώπιση της φο-
ροδιαφυγής. 

Η µεταρρύθµιση του φορολογικού συστήµατος είναι επιβεβλη-
µένη, γιατί η χώρα µας έχει µεγάλη ανάγκη από ένα δίκαιο και
αποτελεσµατικό φορολογικό σύστηµα, το οποίο θα εξασφαλίζει
την εισπρακτικότητα και θα µειώσει στο ελάχιστο τη φοροδια-
φυγή, λαµβάνοντας πάντοτε υπ’ όψιν κοινωνικά και οικονοµικά
χαρακτηριστικά. 

Κατά τη διάρκεια των συζητήσεων στην Επιτροπή Οικονοµικών
το προηγούµενο διάστηµα, αλλά και σήµερα, ακούσαµε από την
αντιπολίτευση ενδιαφέρουσες τοποθετήσεις από τις οποίες
απουσίαζε για µια ακόµη φορά το κοµµάτι των συγκεκριµένων
προτάσεων. Δηλαδή από πού, µε ποιον τρόπο, µε ποιους, κύριοι
συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, θα εισπράξουµε τους φόρους;
Μιλάτε για παιδεία, για υγεία, για κοινωνικό κράτος χωρίς, όµως,
να µας εξηγήσετε πού θα βρείτε χρήµατα για την παιδεία, για
την υγεία, για τις συντάξεις, για τις επενδύσεις σε έργα υποδο-
µής, για τους µισθούς του δηµοσίου. Ποια είναι η λύση που προ-
τείνετε, ώστε να βρεθούν τα χρήµατα που απαιτούνται για να
έχουµε το κοινωνικό κράτος που χρειαζόµαστε; 

Πρέπει να δώσετε απαντήσεις συγκεκριµένες, αλλιώς είστε
λαϊκιστές και αρνείστε πεισµατικά για µια ακόµα φορά να ξεφύ-
γετε από τη στείρα, ανώφελη και ισοπεδωτική κριτική στην πολι-
τική της Κυβέρνησης. Ξοδεύεστε σε µικροπολιτικές λογικές και
θέτετε εαυτούς σε πολιτική αποµόνωση. Ως λύση του οικονοµι-
κού προβλήµατος ίσως προβάλλετε τη φορολόγηση του πλού-
του ή την αύξηση των φορολογικών συντελεστών, µε αποτέ-
λεσµα την αύξηση του εθνικού εισοδήµατος κατά 4%, αλλά δεν
βλέπετε τι γίνεται στον πραγµατικό κόσµο; 

Στη Γαλλία που ο Ολάντ επιβάλλει φορολογικό συντελεστή
75%, δεν ακούσατε ότι ο στόχος 300 µε 500 εκατοµµυρίων δεν
επιτυγχάνεται, γιατί πολύ απλά οι Γάλλοι µε υψηλά εισοδήµατα
εγκαταλείπουν τη χώρα τους; Δεν αναρωτηθήκατε ποτέ ότι η φο-
ρολόγηση του πλούτου ή η αύξηση των συντελεστών δεν αντι-
µετωπίζεται τόσο εύκολα στο πλαίσιο µιας χώρας, αφού υπάρχει
ελευθερία κίνησης κεφαλαίων; 

Εσείς µιλάτε για επιβολή υψηλών φορολογικών συντελεστών,
ενώ ξέρετε ότι αυτό δεν αρκεί να λύσει το πρόβληµα γιατί πολύ
απλά προσθέτει προβλήµατα, διώχνει επιχειρήσεις, αυξάνει την
ανεργία. Το µόνο, όµως, που σας ενδιαφέρει, είναι να χαϊδεύετε
αυτιά µε ένα λαϊκισµό που οι εργατικοί, οι νοικοκυραίοι και οι δη-
µιουργικοί Έλληνες έχουν πλέον καταδικάσει, όπως φαίνεται και
από δηµοσκοπήσεις που θα δουν το φως της δηµοσιότητας το
Σαββατοκύριακο. Η κατάσταση της χώρας µας επιβάλλει να µι-

λάµε συγκεκριµένα, να καταθέτουµε προτάσεις και να επιζη-
τούµε τις πρακτικές που θα επιφέρουν άµεσα και απτά αποτε-
λέσµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που αποφασίζουµε σή-
µερα είναι απόρροια των υποχρεώσεων που έχει η χώρα µε το
µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα στην προσπάθεια για οικονοµική εξυ-
γίανση, διαφάνεια και δηµοσιονοµική προσαρµογή. Στην πα-
ρούσα χρονική συγκυρία οι προωθούµενες ρυθµίσεις µας
επιτρέπουν να προχωρήσουµε στις εκταµιεύσεις των δόσεων
των 52 δισ. ευρώ χωρίς προβλήµατα και µας παρέχουν τη δυνα-
τότητα να ανακεφαλαιοποιήσουµε τις τράπεζες, να αποπληρω-
θούν οι οφειλές του δηµοσίου στους ιδιώτες και τέλος να δοθεί
ώθηση στην ανάπτυξη.

Το φορολογικό σύστηµα αποτελούσε για χρόνια το µεγάλο αγ-
κάθι των δηµόσιων οικονοµικών. Γι’ αυτό, λοιπόν, προχωράµε µε
στόχο τη διαφάνεια, τη δικαιοσύνη και τον ίσο καταµερισµό των
βαρών στην ελληνική κοινωνία. Συγκεκριµένα. Απλοποιείται το
σύστηµα µε τρία µόνο φορολογικά κλιµάκια αντί των οκτώ που
ισχύει µέχρι σήµερα. Διευρύνεται η φορολογική βάση, ο καταµε-
ρισµός των βαρών καλύπτει όλες τις κατηγορίες των φορολο-
γουµένων.

Αυξάνεται το αφορολόγητο πάνω από τις 9.000 ευρώ αντί των
5.000 που είναι σήµερα. Μειώνεται κατά 100.000.000 η συνολική
επιβάρυνση των µισθωτών και των συνταξιούχων. Το 90% των µι-
σθωτών και των συνταξιούχων απαλλάσσεται λίγο ή πολύ από
σηµαντικό µέρος των φορολογικών του βαρών. 

Θεσπίζεται µηνιαίο εισόδηµα 40 ευρώ για κάθε παιδί. Οφέλη;
Για οκτακόσιες ενενήντα χιλιάδες οικογένειες. Μειώνεται η φο-
ρολογία για άτοµα µε αναπηρία. Ενισχύεται η επιχειρηµατικό-
τητα µε τη µείωση από 40% σε 32% της επιβάρυνσης στις
εταιρείες. Τα λεγόµενα «µπλοκάκια» δεν µπαίνουν στην κλίµακα
φορολόγησης των ελεύθερων επαγγελµατιών, άρα φορολογούν-
ται ως µισθωτοί. 

Ο ανορθολογικός καθορισµός των φορολογικών βαρών δηµι-
ούργησε το αίσθηµα της αδικίας ανάµεσα στις φορολογούµενες
κατηγορίες. Στοιχεία του 2011 αποτυπώνουν µε σαφή τρόπο την
άµεση επιβάρυνση συγκεκριµένων κοινωνικών οµάδων. Ειδικό-
τερα, από τις πέντε εκατοµµύρια εξακόσιες ογδόντα µία χιλιάδες
φορολογικές δηλώσεις που κατατέθηκαν οι τρία εκατοµµύρια
εξακόσιες χιλιάδες υποβλήθηκαν από µισθωτούς και συνταξιού-
χους, ενώ δύο εκατοµµύρια ογδόντα πέντε χιλιάδες από ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες, εισοδηµατίες, εµπόρους, επιχειρήσεις,
νοµικά πρόσωπα και αγρότες. 

Είναι αντιληπτό από όλους µας µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι
δεν µπορεί να συνεχιστεί πάνω από ένα εκατοµµύριο εκατόν
εξήντα χιλιάδες επαγγελµατίες και εισοδηµατίες και πάνω από
διακόσιες χιλιάδες έµποροι και βιοµήχανοι να δηλώνουν εισό-
δηµα κάτω των 5.000 ευρώ και να µη συνεισφέρουν τίποτα στα
δηµόσια έσοδα, ενώ το βάρος τους να το αναλαµβάνουν µισθω-
τοί και συνταξιούχοι. 

Οι δηµοσιονοµικοί στόχοι που έχουµε θέσει, δεν πρέπει και δεν
είναι πλέον δυνατό να εξυπηρετηθούν από µεµονωµένες κατη-
γορίες. Οι εν λόγω φορολογικές ρυθµίσεις εξασφαλίζουν δικαιό-
τερη αντιµετώπιση και για αδύναµες κοινωνικές οµάδες, όπως
αυτή των ανέργων, που την περσινή χρονιά το ισχύον φορολο-
γικό σύστηµα τους οδήγησε να πληρώσουν φόρο έως και 500
ευρώ. 

Μπαίνει τέλος στην ατιµωρησία όσων φοροδιαφεύγουν, οι
οποίοι θα ελέγχονται και θα οδηγούνται απευθείας στη δικαιο-
σύνη. Γίνεται καταπολέµηση της φοροδιαφυγής όπου αυτή εµ-
φανίζεται. Δεν στήνουµε ένα κράτος-αστυφύλακα. Δεν είναι η
πρόθεσή µας αυτή. Θέτουµε όµως τα θεµέλια και προχωρούµε
σε αυτές τις ενέργειες που θα διασφαλίσουν ένα κράτος αποτε-
λεσµατικό, αξιοκρατικό και µε διαφάνεια. Θωρακίζουµε τους θε-
σµούς και αποκαθιστούµε χρόνιες αδικίες. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι κάθε απόφαση δεν έχει να
κάνει µόνο µε αριθµούς και υπολογισµένα ποσοστά. Όλοι γνω-
ρίζουµε ότι είναι ταυτόχρονα απόφαση πολιτική και κοινωνική.
Πιστεύω ότι αυτές οι ρυθµίσεις είναι το πρώτο βήµα στη λογική
µιας ριζικής αλλαγής του φορολογικού. Έχουν τα στοιχεία που
µπορούν να πείσουν ότι οι αδικίες του παρελθόντος αίρονται.
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Εξαλείφουν τις αντιπαλότητες µεταξύ φορολογουµένων, που
είχαν σοβαρές επιπτώσεις στη συνοχή της κοινωνίας και στο αί-
σθηµα του δικαίου. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Ο κ. Νταβρής έχει το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, δύο είναι τα θέµατα της

επικαιρότητας αυτές τις µέρες. Το ένα θέµα είναι η λίστα Λαγ-
κάρντ και οι άλλες εν υπνώσει λίστες και το δεύτερο θέµα είναι
το φορολογικό νοµοσχέδιο που, όπως γράφει η εισηγητική έκ-
θεση, είναι ένα µέρος του νέου σχεδίου που έχει στο µυαλό της
η Κυβέρνηση, προκειµένου να κάνει µια εφηρµοσµένη οικονοµική
πολιτική που δεν την είχαν κάνει χρόνια πίσω, ούτως ώστε να δια-
νεµηθούν τα βάρη και ο πλούτος που εισπράττεται στη µεσαία
και πιο κάτω τάξη. 

Ας δούµε πώς συνδέονται αυτά τα δύο γεγονότα. Η µεν Κυ-
βέρνηση µε τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης έχει ρίξει ένα πέπλο,
µε τη λίστα Λαγκάρντ και τα στικάκια που έχουν διαφορετικές
ηµεροµηνίες, από ό,τι άκουσα από τον κ. Βενιζέλο σήµερα. 

Το κύριο θέµα αυτό στην ουσία του δεν το πιάνουµε. Ο κ. Βε-
νιζέλος δηλαδή και οι άλλοι υπουργοί Οικονοµικών ή ο κ. Παπαν-
δρέου ως Πρωθυπουργός – τον οποίο εµείς ζητήσαµε να
παραπεµφθεί- στερούνται βασικής ικανότητας διεύθυνσης, ώστε
να πάρουν τον κ. Διώτη και τους υπόλοιπους –αφού τόσα χρόνια
ακούνε για τη φοροδιαφυγή- και να τους πουν «Τι γίνεται εδώ,
κύριοι υφιστάµενοι»; 

Αυτοί οι άνθρωποι, κύριε Υπουργέ –µια και ο προϊστάµενός
σας απουσιάζει- δεν έκαναν ποτέ µια σύσκεψη, δεν είχαν ακούσει
για φοροδιαφυγή σε αυτήν τη χώρα; Ποτέ; Δεν κάλεσαν τον κ.
Διώτη να του πουν «τι συµβαίνει;». Και το θέµα αποκρύπτεται,
δηλαδή αυτοί που πάντα φοροδιέφευγαν, κάτω από τα προηγού-
µενα φορολογικά νοµοσχέδια, κάτω από τους φοροεισπρακτι-
κούς µηχανισµούς, κινούνταν άνετα «σαν το ψάρι µέσα στο νερό»
και κατέκλεβαν τη χώρα. 

Ακούω εδώ από τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης ότι η
χώρα περνάει δύσκολα. Γιατί περνάει η χώρα δύσκολα; Είστε της
άποψης του κ. Παγκάλου, ότι «όλοι µαζί τα φάγαµε»; Εγώ δεν
είµαι αυτής της άποψης. Και όταν ακούω τους συµπολίτες µου,
όταν γυρίζω στις φτωχογειτονιές, ξέρω ότι η χώρα εκλάπη.
Εκλάπη από τους τύπους που είναι στη λίστα Λαγκάρντ και στις
άλλες λίστες. Και οι κύριοι, όπως ο κ. Βενιζέλος, διαρρηγνύουν
τα ιµάτιά τους, όπως και ο κ. Παπανδρέου που δεν ξέρει τίποτα!
Και ο κ. Σαµαράς…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ο κ. Καµµένος πού ήταν; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Ήταν εκεί που είστε και εσείς. Ο κ.

Καµµένος τα καταγγέλλει. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Ήταν υπουργός της κυβέρνησης. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Και λοιπόν; Να µην µε διακόπτετε, σας

παρακαλώ. 
Αυτή η ιστορία της λίστας Λαγκάρντ έχει να κάνει µε ένα κα-

τάπτυστο σύστηµα στη χώρα που την έχει κλέψει. Και δυστυχώς
δεν αντιλαµβάνεστε αυτό που σας λέει πάρα πολύ προσεκτικά ο
κ. Κακλαµάνης. Το είπε και η κ. Μπακογιάννη «Είναι τα τελευταία
µέτρα που ψηφίζουµε». Δεν έχετε συναίσθηση ότι µε αυτό το νο-
µοσχέδιο καταστρέφετε τη µεσαία τάξη. Τη λιώνετε! 

Το νοµοσχέδιο δεν είναι µόνο αναποτελεσµατικό, δεν είναι
µόνο -όπως σας λέει ο κ. Κακλαµάνης- ότι δεν θα πάρετε τα
λεφτά, είναι εθνοκτόνο! Εκεί είναι το θέµα. Δεν έχετε συναίσθηση
και του χρόνου που πάτε να το εφαρµόσετε. Διαλύετε τη µεσαία
τάξη. Θα τινάξετε την κοινωνία στον αέρα. Δεν το καταλαβαίνετε
αυτό. Δεν γυρνάτε φαίνεται στις γειτονιές. Γυρίζετε µε τέσσερις-
πέντε αστυνοµικούς ο καθένας και δεν τολµάτε να βγείτε έξω.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Εγώ δεν έχω κανένα αστυνοµικό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Σας παρακαλώ!
Και έρχεστε και λέτε «κάνουµε µια εισήγηση για ένα νοµοσχέ-

διο», το οποίο θα είναι τι; Θα βοηθήσει ποιον; Στο µόνο που βοη-
θάει -και αυτό καταγγέλλω- είναι να ξεπουληθεί η χώρα. Με το
ΤΑΙΠΕΔ, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και όλα τα υπόλοιπα δεν

θα µαζέψετε πάνω από 20 δισεκατοµµύρια. Με 11 δισεκατοµµύ-
ρια από τους µισθωτούς, φτάνουµε στα 30 δισεκατοµµύρια. Πάλι
ο λογαριασµός δεν θα βγαίνει. Γι αυτό σας µιλάει έτσι ο κ. Κα-
κλαµάνης. 

Και τότε τι θα γίνει, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι; Ο κ. Βενιζέ-
λος ο οποίος µας εγκαλούσε –και εσείς της Νέας Δηµοκρατίας
τον χειροκροτείτε- µας έλεγε ότι τα περί Αγγλικού Δικαίου είναι
φαντασιώσεις. Και ο κ. Γεωργιάδης νοµίζω ότι το έλεγε. Το ψη-
φίσατε τον Δεκέµβριο όµως και δυστυχώς το υπέγραψε και ο
Πρόεδρος της Δηµοκρατίας. 

Δεν θα βγαίνει ο λογαριασµός και τότε δια του αυτοµατισµού
που είχε το νοµοσχέδιο που ψηφίζαµε, θα έρχεται ο δανειστής
και θα λέει «µου χρωστάτε. Θέλω τα δικαιώµατα εξόρυξης πε-
τρελαίου στη Δυτική Ελλάδα», τα περίφηµα CDO, που όταν τα
ανέφερε ο κ. Καµµένος, τον λέγατε αιθεροβάµονα. Όταν όµως
τα έβγαλε η «DEUTSCHE BANK», όταν έγραψε ο έγκριτος κ. Χα-
τζηνικολάου στη «REAL NEWS» ότι είναι λύση η προείσπραξη,
τότε κανείς δεν µίλησε. Κουβέντα δεν ειπώθηκε, άχνα!

Κλείνω µε την εξής πρόταση, γιατί η Αντιπολίτευση πρέπει να
κάνει και προτάσεις. Δείτε το βίντεο ενός ανθρώπου που ήταν το
δεξί χέρι του κ. Παπαδόπουλου. Τον ξέρει πολύ καλά ο κ. Βενι-
ζέλος. Ήταν ο κ. Κανελλόπουλος, που νοµίζω ότι ήταν από τους
ιδρυτές του ΣΔΟΕ. Εάν φωνάξετε τον κ. Προβόπουλο και παν-
τρέψει τη βάση δεδοµένων της Τραπέζης της Ελλάδος…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, την πρότασή µου.
Ναι, TAXIS-ELENXIS, όπου «πατώντας το κουµπί θα βγουν όλοι

οι χοντροί», όπως λέει ο λαός.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Γιατί δεν το έκανε; Επικεφαλής

του ΣΔΟΕ ήταν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Εσείς δεν το κάνετε. Εσείς είστε Κυ-

βέρνηση.
Η πρόταση είναι αυτή. Πρέπει να πληρώσουν στη συγκυρία

αυτή που περνάει η χώρα αυτοί οι οποίοι έχουν και τους γράφει
το STERN. Ο ελληνικός λαός, η µεσαία τάξη σαν αµορτισέρ δεν
πρέπει να διαλυθεί. Σας το λένε ο κ. Κακλαµάνης και άλλες
φωνές, αλλά και ο κ. Τσούκαλης από την πίσω πόρτα. Δυστυχώς,
τα είπε πάρα πολύ καλά και εξ αριστερών ο συνάδελφος του
ΚΚΕ.

Δυστυχώς, εµείς που πιστεύουµε στην ελεύθερη οικονοµία -
κλείνω, κύριε Πρόεδρε- πηγαίνοντας και ακολουθώντας ένα µο-
νοπάτι απόλυτα στρεβλού καπιταλισµού, θα φτάσουµε να
διαλύσουµε το κοινωνικό κράτος και το όποιο όραµα της Ευρώ-
πης, πηγαίνοντας από δεξιά, όπως πήγαιναν άλλοι από αριστερά
µέσα από νοµενκλατούρες. Αυτή είναι η πρόταση: Πάρτε τα
λεφτά από αυτούς που έχουν, αλλιώς έχετε τεράστια ιστορική
ευθύνη.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Χρήστος Κέλ-

λας έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κάποιος πα-

ρακολουθούσε σε καθηµερινή βάση όλα τα δηµοσιεύµατα που
αφορούσαν το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο, το µόνο σίγουρο
είναι ότι θα κυριευόταν από συναισθήµατα τρόµου και απελπι-
σίας. Από την ψήφιση του προϋπολογισµού και µετά ακούµε για
το επερχόµενο φορολογικό νοµοσχέδιο, πράγµατα που ελάχιστη
σχέση έχουν µε την πραγµατικότητα.

Εµείς, από την πλευρά µας, πάντα συνιστούσαµε υποµονή έως
ότου ολοκληρωθούν οι κοινοβουλευτικές διεργασίες και το
δούµε σε όλες του τις λεπτοµέρειες. Δεν πάει πολύς καιρός που
είµαστε στην ίδια Αίθουσα και λέγαµε ότι θα τα καταφέρουµε και
ότι δεν πρέπει όλα να τα µηδενίζουµε. Και είστε εσείς, οι Βου-
λευτές της Αντιπολίτευσης, που τότε προεξοφλούσατε την
πλήρη αποτυχία της χώρας.

Ευτυχώς, κύριοι, για την Ελλάδα διαψευστήκατε. Η χώρα για
πρώτη φορά µε αυτή την Κυβέρνηση και παρ’ όλες τις διαφορές
που µπορεί να έχουµε, κατάφερε να κάνει πράξη τις υποσχέσεις
της και µε σταθερά βήµατα να προχωρά προς ένα καλύτερο
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αύριο. Οι οικονοµικοί δείκτες παρουσιάζουν σαφή βελτίωση και
η πιστοληπτική ικανότητα της χώρας αναβαθµίστηκε σηµαντικά.
Η ψήφιση αυτού του φορολογικού, που είναι προοίµιο του κυ-
ρίως φορολογικού νοµοσχεδίου που θα έρθει τους επόµενους
µήνες στη Βουλή, είναι προαπαιτούµενο και υποχρέωσή µας,
όπως είπε και ο Υπουργός Οικονοµικών.

Κατά τη γνώµη µου, για να µπορεί ένα φορολογικό νοµοσχέδιο
να έχει διάρκεια, πρέπει να βασίζεται σε τέσσερις πυλώνες. Πρώ-
τος πυλώνας είναι να αποδίδει όσο το δυνατόν µεγαλύτερη φο-
ρολογική δικαιοσύνη. Δεύτερος είναι να βοηθά την ανάπτυξη της
οικονοµίας και την προσέλκυση επενδύσεων. Τρίτος είναι να δη-
µιουργεί κλίµα σταθερότητας και εµπιστοσύνης. Και τέταρτος
πυλώνας είναι να βοηθά στην πάταξη της φοροδιαφυγής.

Ας δούµε, λοιπόν, έναν-έναν αυτούς τους πυλώνες και στο
τέλος, ας βγάλουµε τα συµπεράσµατα µας. Πρώτον: Φορολογικό
νοµοσχέδιο που να είναι δίκαιο. Με βάση τα στοιχεία που έδωσε
η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων για το 2011,
από τις 5.681.000 δηλώσεις που υποβλήθηκαν, οι 2.085.000 ήταν
από ελεύθερους επαγγελµατίες, επιχειρήσεις, εισοδηµατίες, βιο-
µήχανους, νοµικά πρόσωπα και αγρότες. Το 50% από αυτούς δή-
λωσαν εισοδήµατα κάτω από 5.000 ευρώ. Νοµίζω ότι αυτό και
µόνο δείχνει την αδικία και την ανισότητα που επικρατούσε, αφού
οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι ήταν αυτοί οι οποίοι σήκωναν
διαρκώς το βάρος της φορολογίας και κάποιοι άλλοι ήταν απόν-
τες.

Τώρα, όµως, µε τον εξορθολογισµό των διατάξεων για τις φο-
ροαπαλλαγές, τα επιδόµατα και τις εκπτώσεις, αυτή η ανισότητα
εξαλείφεται. Επίσης, διαχωρίζουµε τα εισοδήµατα από µισθωτές
υπηρεσίες και επιχειρηµατικές δραστηριότητες και διευρύνουµε
τη φορολογική βάση. Απλοποιούµε τη φορολογική κλίµακα και
θα δηλώνονται πλέον όλα τα εισοδήµατα.

Ένα άλλο στοιχείο που αποδίδει δικαιοσύνη είναι ότι το αφο-
ρολόγητο ουσιαστικά θα είναι στις 9.500 ευρώ, κάτι που πραγ-
µατικά θα ελαφρύνει χιλιάδες χαµηλόµισθους και χαµηλο-
συνταξιούχους κατά 100 εκατοµµύρια ευρώ. Επιπλέον, δίνουµε
µια ηχηρή απάντηση σε όλους αυτούς που έλεγαν ότι απαξιώ-
νουµε την οικογένεια και τα παιδιά. Με το µηνιαίο επίδοµα των
40 ευρώ για κάθε παιδί από το πρώτο παιδί θα ωφεληθούν οκτα-
κόσιες εβδοµήντα χιλιάδες οικογένειες. Για πολύτεκνες οικογέ-
νειες µε εισόδηµα έως 45.000 θεσπίζεται ετήσιο ειδικό επίδοµα
για κάθε παιδί ύψους 500 ευρώ. Εάν συνυπολογίσουµε δε και το
µηνιαίο επίδοµα των 40 ευρώ, τότε θα δούµε πραγµατικά το όφε-
λος που προκύπτει για τις οικογένειες αυτές. Ακόµη, υπάρχει ευ-
νοϊκή φορολόγηση για εισοδήµατα µισθωτών και συνταξιούχων
κάτω των 25.000 ευρώ ετησίως. Τέλος, για αναπήρους µε ποσο-
στό αναπηρίας 67% και πάνω υπάρχουν πολλές φοροαπαλλαγές
και µειώσεις φόρων.

Δεύτερον: Φορολογικό που να βοηθά στην ανάπτυξη και τις
επενδύσεις. Προβλέπεται µείωση του φορολογικού συντελεστή
κατά 50% για νέους ελεύθερους επαγγελµατίες και για ατοµικές
επιχειρήσεις που θα κάνουν έναρξη το 2013 µε εισόδηµα έως
10.000 ευρώ.

Εδώ νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να περιλάβουµε και
τους νέους επαγγελµατίες που έκαναν έναρξη το 2012. Έτσι,
στηρίζουµε έµπρακτα τη νεανική επιχειρηµατικότητα. Επίσης,
φορολογούµε τα λεγόµενα µπλοκάκια των ελευθέρων επαγγελ-
µατιών µε την κλίµακα των µισθωτών υπηρεσιών, εφόσον το 70%
του εισοδήµατος προέρχεται από τον ίδιο εργοδότη και δεν αυ-
ξάνουµε το τέλος επιτηδεύµατος. Επιπλέον, η φορολόγηση των
ενοικίων γίνεται αυτοτελώς και προκύπτει η µικρότερη επιβά-
ρυνση για τα χαµηλά εισοδήµατα, αφού µέχρι 12.000 ευρώ ο φο-
ρολογικός συντελεστής είναι µόνο 10%.

Ακόµη, επιβάλλεται ισονοµία στη φορολόγηση πλοίων µε αλ-
λοδαπή σηµαία που η διαχείριση ή η έδρα της εταιρείας είναι
στην Ελλάδα. Έτσι, δίνουµε κίνητρα για πλοία µε ελληνικό νηο-
λόγιο. Τέλος, µειώνουµε από 40% σε 32% τους συντελεστές από-
σβεσης παγίων για τις επιχειρήσεις και µειώνουµε το ποσοστό
παρακράτησης από 25% σε 10% για τα µερίσµατα ή τα κέρδη
που διανέµονται.

Τρίτον: Φορολογικό που να δηµιουργεί κλίµα σταθερότητας
και εµπιστοσύνης. Με το νέο φορολογικό απλοποιείται το σύ-

στηµα µε τρία µόνο φορολογικά κλιµάκια για µισθωτές υπηρε-
σίες και συνταξιούχους και δύο µόνο κλιµάκια για τις επιχει- ρή-
σεις και τους ελεύθερους επαγγελµατίες. Με την υποχρεωτική
δήλωση των εισοδηµάτων θα εξακριβώνεται άµεσα σε ποιους θα
επιβάλλεται η ειδική εισφορά αλληλεγγύης. Η θεσµοθέτηση δε
του Γενικού Γραµµατέα Εσόδων µε πενταετή θητεία βοηθά στη
δηµιουργία κλίµατος σταθερότητος και εµπιστοσύνης.

Τέταρτον: Φορολογικό που βοηθά στην πάταξη της φοροδια-
φυγής. Βάζουµε τέλος στις φοροαπαλλαγές, στις εκπτώσεις και
στα επιδόµατα ανεξαρτήτως εισοδήµατος. Επιβάλλεται φόρος
στην υπεραξία από τη µεταβίβαση µετοχών εισηγµένων στο Χρη-
µατιστήριο. Σε εισοδήµατα που αφορούν συµβάσεις ή πράξεις
επί παραγώγων χρηµατοοικονοµικών προϊόντων επιβάλλουµε
φόρο παρακράτησης, ώστε να υπάρχουν άµεσα φορολογικά
έσοδα.

Ακόµη, η αγροτική δραστηριότητα φορολογείται µόνο για µε-
γάλα εισοδήµατα από το 2014 µε 13%, ενώ το 2013 φορολογείται
µε βάση την κλίµακα των µισθωτών και των συνταξιούχων. Έτσι,
µέσα από αυτό οι αγρότες θα έχουν αφορολόγητο όριο 9.500
ευρώ, που θα έχει θετική επίπτωση και στο εισόδηµά τους και
στις τιµές των προϊόντων. Τέλος, διευρύνονται και δίνονται ξε-
κάθαρες αρµοδιότητες στον Οικονοµικό Εισαγγελέα για την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν αναλογιστούµε την κατά-
σταση που βρίσκεται η χώρα, θα δούµε ότι αυτό το νοµοσχέδιο
βρίσκεται προς τη σωστή φορολογική κατεύθυνση. Δεν θέλω να
παρουσιάσω, βέβαια, τα πράγµατα ιδανικά. Γνωρίζω ότι ο κό-
σµος περνάει πολύ δύσκολα, κάνει υποµονή, ελπίζοντας σε κα-
λύτερες µέρες, σε µέρες αξιοπρέπειας, ελπίδας και αισιοδοξίας.

Εµείς έχουµε δώσει την υπόσχεση να κάνουµε ό,τι περνάει
από το χέρι µας για να φανούµε αντάξιοι των προσδοκιών τους.
Για να το καταφέρουµε, όµως, αυτό, πρέπει να νοικοκυρέψουµε
τη χώρα µας, να γίνουµε ένα σύγχρονο και δίκαιο ευρωπαϊκό
κράτος.

Σας καλώ, λοιπόν, να στηρίξετε το φορολογικό. Όλες οι µε-
ταρρυθµίσεις που γίνονται, όλα τα δύσκολα µέτρα, το νέο φορο-
λογικό γίνονται για να χτίσουµε µια νέα, ισχυρή Ελλάδα. Και θα
το κάνουµε, γιατί µας αξίζει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Νικόλαος Σταυ-

ρογιάννης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΤΑΥΡΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε την απόλυτη φορολογική

καταιγίδα, µε την Ελλάδα σιδεροδέσµια στο τρίτο και σκληρό-
τερο µνηµόνιο, µε έναν προϋπολογισµό αβάσταχτης λιτότητας
και τώρα µε ένα φοροεισπρακτικό νοµοσχέδιο που θέλει να αντ-
λήσει 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ από τη φτωχοποιηµένη µεσαία
τάξη και την ασφυκτιούσα και ασθµαίνουσα ελληνική οικονοµία.

Δεν χρειάζεται να είναι κανείς καθηγητής οικονοµικών για να
καταλάβει τι έχει πάει στραβά. Η συνταγή και τα µέτρα αποδείχ-
θηκαν πέρα για πέρα άδικα, αναποτελεσµατικά και λαθεµένα. Και
αυτό, όχι γιατί δεν εφαρµόστηκαν έγκαιρα, όπως λένε οι δανει-
στές µας –πέρα από τα δικά µας λάθη και τις καθυστερήσεις-
αλλά, απλώς, γιατί είναι προγράµµατα λιτότητας, χωρίς να είναι
ενταγµένα σε ένα συνολικό σχέδιο παραγωγικής ανασυγκρότη-
σης και ανάπτυξης. Αυτά τα προγράµµατα το µόνο που κάνουν
είναι να τιµωρούν τη µεσαία τάξη και τους φτωχούς. 

Από την αρχή γνωρίζαµε ότι η φορολογική µεταρρύθµιση και
η πάταξη της φοροδιαφυγής αποτελούσε βασική προϋπόθεση
για τη δηµοσιονοµική εξυγίανση και για την ανάπτυξη της οικο-
νοµίας µας. Φυσικά και δεν έχει γίνει τίποτα επί της ουσίας, παρά
µόνο µία γενικευµένη επιβολή φόρων. Φθάσαµε στον Γενάρη του
2013 και αφού έχει ήδη ψηφιστεί το Γ’ µνηµόνιο και µε την απειλή
της επόµενης δόσης, καλείται η Βουλή να ψηφίσει ένα νοµοσχέ-
διο, που δεν είναι καν φορολογικός νόµος, αλλά φοροεισπρακτι-
κός –στην ουσία, δηλαδή, πρόκειται για καινούργια επιπλέον
µέτρα δηµοσιονοµικού χαρακτήρα- καταρρακώνοντας από τώρα
την αξιοπιστία και την ειλικρίνεια των δεσµεύσεων της Κυβέρνη-
σης του κ. Σαµαρά.

Οι ελπίδες ότι κάτι θα γίνει για να εξυγιανθεί φορολογικά η
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χώρα και για να στηριχθεί η ανάπτυξη µε κοινωνική δικαιοσύνη,
εξανεµίζονται. Η συνταγή είναι και πάλι η γνωστή. Αντί να δούµε
τι κάναµε λάθος, πώς θα αναδιοργανωθούν οι φοροεισπρακτικοί
µηχανισµοί και πώς θα περιοριστεί η φοροδιαφυγή και η δια-
φθορά, αυξάνουµε απλά τους φόρους σε µισθωτούς και συντα-
ξιούχους και σε όσους δεν µπορούν να φοροδιαφύγουν. Κι
όποιος αντέξει! 

Τιµωρούµε τις οικογένειες που έχουν παιδιά, σε µία χώρα µε
δηµογραφικό πρόβληµα. Εξαθλιώνουµε τα στελέχη των Ενόπλων
Δυνάµεων, µε απαράδεκτες περικοπές στα µισθολόγιά τους,
όπως και τα στελέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβε-
στικού και Λιµενικού Σώµατος. Συνεχίζουµε να διώκουµε την επι-
χειρηµατικότητα και την προσπάθεια για δηµιουργία, κυρίως από
τη νέα γενιά.

Αντί να φορολογήσουµε δίκαια τα αγροτικά εισοδήµατα, ορι-
ζόντια και χωρίς κανένα παραγωγικό και αναπτυξιακό κίνητρο,
µειώνουµε τις επιστροφές στους αγρότες και θέλουµε να τους
φορολογήσουµε, λες και είναι µία οποιαδήποτε εµπορική επιχεί-
ρηση, µη αναγνωρίζοντας το δικαίωµά τους σε αποσβέσεις και
στις ζηµιές που συχνά υφίστανται.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, θέλω να κάνω µία αναφορά συµπληρώ-
νοντας και επαυξάνοντας αυτά που αναφέρθηκαν από τον κ.
Τζαµτζή, όσον αφορά τη συνταξιοδότηση των αγροτών και, µά-
λιστα, των γεννηµένων το 1948 που έχουν υποβάλει ήδη τα χαρ-
τιά για συνταξιοδότηση και τώρα τους καλούµε να περιµένουν
για άλλα δύο επιπλέον χρόνια, ενώ είναι γνωστό ότι περισσότερο
από σαράντα πέντε χρόνια βρίσκονται στο χωράφι και δου-
λεύουν.

Τιµωρούµε τους οικονοµικά ασθενέστερους και τη χειµαζό-
µενη µεσαία τάξη µε την αύξηση στον ειδικό φόρο κατανάλωσης
στο πετρέλαιο θέρµανσης, ενώ ξέρουµε ποιοι είναι οι υπεύθυνοι
για το λαθρεµπόριο και τη φοροδιαφυγή στα καύσιµα. Φθάνει η
έκθεση του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, όπου καταγράφον-
ται οι πρακτικές και οι συνθήκες καρτέλ από τους δύο µεγάλους
οµίλους, τα ΕΛΠΕ και τη «MOTOR ΟIL», για να αντιληφθούµε
ποιοι είναι οι υπεύθυνοι.

Με το νοµοσχέδιο που συζητούµε, καµµία ουσιαστική µεταρ-
ρύθµιση δεν γίνεται. Απλώς, υπάρχει η «εισπρακτική λογική, για
να εξασφαλίσουµε τα 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αντί για ένα φο-
ρολογικό σύστηµα απλό, σύγχρονο, δίκαιο και αναπτυξιακό,
όπως έχει ανάγκη η χώρα και έχουν υποσχεθεί όλες οι κυβερνή-
σεις –και η παρούσα- δηµιουργούµε ακόµα ένα σύνθετο νοµο-
σχέδιο -άρα πιο ευεπίφορο σε παρανοµίες- που αλλάζει µόνο
µερικές φορολογικές κλίµακες. Και οι όποιες οριακές βελτιώσεις
σίγουρα δεν κάνουν ευτυχείς ούτε εσάς που το φέρνετε. Γι’ αυτό
έχουµε τις υποσχέσεις για ένα νέο φορολογικό νοµοσχέδιο σε
λίγους µήνες.

Όπως αποκάλυψε ο κ. Ράπανος πέρυσι εκδόθηκαν διακόσιες
πενήντα µία εγκύκλιοι για φορολογικά θέµατα, δηλαδή µία εγκύ-
κλιος για κάθε εργάσιµη µέρα, που αναπόφευκτα η µία αναιρεί
την άλλη, αφήνοντας απίστευτα περιθώρια για λαθροχειρίες και
παρανοµίες. Ουσιαστικό αποτέλεσµα, περίπου µηδέν. Τα ίδια µε
τη φοροδιαφυγή. Συλλήψεις επώνυµων και µη, αλλά ελάχιστα
έσοδα στα ταµεία του κράτους. Και αυτό, όχι γιατί δεν υπάρχει
αντικείµενο –το αντίθετο, οι λίστες το πιστοποιούν- αλλά γιατί
δεν υπάρχει οργάνωση και η µία υπηρεσία δεν γνωρίζει τι κάνει
η άλλη. Κυρίως, όµως, δεν υπάρχει σχέδιο και ισχυρή πολιτική
βούληση να οργανωθεί επιτέλους σωστά ένα ζωτικό κοµµάτι της
κρατικής µηχανής, την ίδια ώρα που οι πάντες αναγνωρίζουν ότι
η φοροδιαφυγή, η διαφθορά και η παραοικονοµία ζουν και βασι-
λεύουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μ’ αυτό το νοµοσχέδιο κοιτάµε για µία ακόµα φορά το δέντρο
και χάνουµε το δάσος. Τρέχουµε για να καλύψουµε δεσµεύσεις
απέναντι στους δανειστές. Τρέχουµε, όµως, χωρίς σχέδιο, χωρίς
πρόγραµµα, χωρίς προοπτική. Αντί για πραγµατικές µεταρρυθ-
µίσεις, καταφεύγουµε και πάλι σε µπαλώµατα. Και σίγουρα δεν
ξεκινάµε σωστά και µε τους καλύτερους οιωνούς την καινούργια
χρονιά, αφού γι’ αυτό το µείγµα πολιτικής που είναι το ίδιο µε το
προηγούµενο όπως έλεγε ο Πρωθυπουργός ο κ. Σαµαράς, όταν

ήταν στην Αντιπολίτευση «δεν είναι ανοησία να περιµένουµε µε
την ίδια µέθοδο διαφορετικά αποτελέσµατα;», «ισχύει ή όχι ότι
οι φόροι σκοτώνουν τους φόρους;» Γιατί στο τέλος αυτή η λο-
γική οδηγεί στην φορολόγηση των πάντων, ακόµα και του αέρα
που αναπνέουµε. Και εµείς θα κρατάµε την αναπνοή µας γιατί
δεν θα έχουµε να πληρώσουµε;»

Αυτήν την πολιτική, λοιπόν, ή την εφαρµόζει γιατί πιστεύει ότι
είναι σωστή ή επειδή του επιβλήθηκε από την Ευρωπαϊκή Ένωση
και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Γι’ αυτό και ο επικεφαλής
του Υπουργείου Οικονοµικών είναι ένας άνθρωπος πιστός στα
όσα προβλέπονται στο µνηµόνιο και σ’ αυτήν την πολιτική, γνω-
στός για τις απόψεις του από το παρελθόν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση και τα Κόµµατα που τη στηρίζουν, λοιπόν, δεν

µπορούν να τα έχουν όλα δικά τους. Η προσπάθεια για παραγω-
γική ανασυγκρότηση πρέπει να βασίζεται στην ειλικρίνεια, στην
αλήθεια και σε ένα εθνικό σχέδιο παραγωγικής ανασυγκρότησης
που τόσο έχει ανάγκη η χώρα. 

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, το θέµα της εθνικής µας πορείας δεν
µπορεί να είναι ούτε αριθµητικό ούτε λογιστικό και δεν θα λυθεί
αν πάρουµε αυτή ή τις επόµενες δόσεις. Δεν µπορεί να ψηφί-
ζουµε νόµους µε µόνη στόχευση την εκταµίευση της επόµενης
δόσης. Είναι ανάγκη να σχεδιάσουµε και να υλοποιήσουµε
άµεσα µία νέα πορεία ανάπτυξης και ελπίδας. Είναι ανάγκη να
συντάξουµε και να εφαρµόσουµε ένα εθνικό σχέδιο ανασυγκρό-
τησης, µε έµφαση στην εγχώρια παραγωγή, στις εξαγωγές, στη
δηµιουργία νέου πλούτου και στη δηµιουργία νέων θέσεων ερ-
γασίας, ώστε να βγούµε το ταχύτερο δυνατό από την έρηµο των
τριών τελευταίων χρόνων, ανατρέποντας και υπερβαίνοντας την
εθνική µας µιζέρια που αυξάνει τη λαϊκή δυσφορία και δυναµώνει
την κοινωνική αγανάκτηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΤΑΥΡΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό το νοµοσχέδιο, όµως,
δεν έχει καµµία απολύτως σχέση και συνάφεια µ’ αυτήν την πο-
ρεία. Γι’ αυτό και το καταψηφίζω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Δρίτσας έχει το
λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, γιατί συνεχίζετε να επιµένετε να ταλαιπω-

ρείτε τον κόσµο σε όλη την Ελλάδα, σχετικά µε την κατάργηση
των ΔΟΥ, τη συγχώνευση και όλα αυτά; Δεν είστε έτοιµοι. Απο-
δεικνύεται και έχει προβλεφθεί. Και θα φέρετε καινούργια προ-
βλήµατα. Εχθές αποφασίσατε ότι αναβάλλεται για τρεις µήνες
για τις νησιωτικές περιοχές. Αυτό είναι πολύ καλό. Είναι µία
ανάσα. Όµως, πάλι σε τρεις µήνες δεν θα είστε έτοιµοι. Ήδη αλ-
λάξατε γνώµη για έξι απ’ αυτές. Επιµένετε στις υπόλοιπες πε-
νήντα µία. 

Θα ακούσετε τον κόσµο; Όλες οι τοπικές κοινωνίες σάς έχουν
κάνει πολύ σοβαρές προτάσεις. Εγώ, µιλώντας για την περιφέ-
ρειά µου και για εκεί όπου µπορώ να έχω πολύ καλύτερη γνώση
µε τις λεπτοµέρειες, ξέρω την πρόταση που σας έχει κάνει ο
Πόρος, η Ύδρα, η Τροιζήνα, µία τεράστια περιοχή µε πολύ σο-
βαρό πληθυσµιακό ενδιαφέρον και µε ιδιαιτερότητες, κ.λπ.. Τους
αγνοείτε, ενώ µπορεί να δοθεί µια καλή λύση.

Όσον αφορά το Λεωνίδιο της Κυνουρίας, ακριβώς επειδή δεν
είστε έτοιµοι, καταργείτε τη ΔΟΥ Λεωνιδίου και τη ΔΟΥ Άστρους,
αλλά έχετε και ένα µεταβατικό διάστηµα για Τρίπολη µέσω
Άστρους. Τεράστια σύγχυση! Οι άνθρωποι αναρωτιούνται τι θα
κάνουν από µεθαύριο. 

Η πραγµατικότητα είναι ότι η αναβάθµιση του TAXIS δεν είναι
έτοιµη και δεν θα είναι ούτε πριν από τον Μάιο. Και εν πάση πε-
ριπτώσει, δεν υπάρχει λόγος να υπακούετε µε τέτοιο σχολαστι-
κισµό σε ανορθολογικές αντιµετωπίσεις.

Και τώρα προχωρώ στα ζητήµατα του νοµοσχεδίου και θα
µείνω κυρίως στα ζητήµατα του άρθρου 1 και της παραγράφου
8 και στα άρθρα 26 και 27 του νοµοσχεδίου που αφορούν τη ναυ-
τιλία. 

Ξέρετε, ήδη από τον Νοέµβριο του 2011 και τον Ιούλιο του
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2012 –κατά πάσα βεβαιότητα θα το γνωρίζετε- η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή για τους δικούς της -και καθόλου ανιδιοτελείς λόγους βέ-
βαια- έχει ζητήσει από την ελληνική Κυβέρνηση απαντήσεις
σχετικά µε τη σκοπιµότητα –όχι τη νοµιµότητα- πενήντα οκτώ φο-
ροαπαλλαγών. Αυτές περιγράφονται µία µία στο κείµενο της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής. Θα είχε πολύ ενδιαφέρον το κείµενο της
απάντησης ενώπιον του ελληνικού λαού και της ελληνικής Βου-
λής, προκειµένου να δούµε και να αξιολογήσουµε όλοι µας τη
σκοπιµότητα όλων αυτών των φοροαπαλλαγών και να κάνουµε
µια συζήτηση για να δούµε πράγµατι ποιες έχουν αναπτυξιακό
χαρακτήρα, ποιες έχουν κοινωνικό κ.λπ. και να δούµε τι γίνεται. 

Εµείς καταθέσαµε έγκαιρα σχετική ερώτηση και έχουµε ζητή-
σει και κατάθεση εγγράφων, για να δούµε όλες αυτές τις απαν-
τήσεις. Βέβαια, όχι µόνο δεν µας έχουν δοθεί ακόµα οι απαντή-
σεις, αλλά ο κ. Μουσουρούλης ενόψει αυτού του νοµοσχεδίου,
έβγαλε και δελτίο τύπου στο οποίο υπονοεί ότι έχει απαντήσεις
-ενώ απαντήσεις δεν υπάρχουν- και ότι το έχει διαβιβάσει στο
Υπουργείο Οικονοµικών!

Εν πάση περιπτώσει, εσείς τώρα έρχεστε και υπαινίσσεστε ότι
µε τα άρθρα 26 και 27 διευρύνετε τη φορολογική βάση και άρα
κάνετε ένα βήµα, ενώ προηγουµένως ήδη από το άρθρο 1 παρά-
γραφος 8 αυξάνετε τον συντελεστή φορολόγησης των ναυτικών.
Τον κάνετε 15% για τους αξιωµατικούς και 10% για τα κατώτερα
πληρώµατα, ενώ ήταν 6% και 3% αντίστοιχα. Φτάνετε στο σηµείο
να πληρώνουν οι ναυτικοί µεγαλύτερο ετήσιο φόρο από τον φό-
ρο που πληρώνουν τα πλοία, στα οποία εργάζονται οι ναυτικοί. 

Αυτά µπορείτε να τα δείτε µε µια σειρά παραδειγµάτων. Θα
σας πω µόνο ένα για ένα ναυτικό καπετάνιο που µπορεί να έχει
ετήσιο εισόδηµα 70.000 ευρώ. Το 15% των 70.000 ευρώ είναι
10.500 ευρώ. Την ίδια στιγµή, ένα νέο πλοίο ηλικίας τεσσάρων
ετών, τριάντα χιλιάδων κόρων, καταβάλει ετήσιο φόρο µόνο
7.731 ευρώ. Καταλαβαίνουµε τώρα τι σηµαίνει αναλογικότητα, τι
σηµαίνει δίκαιη φορολόγηση και τι σηµαίνει διεύρυνση φορολο-
γικής βάσης; 

Και στο άρθρο 26 του φορολογικού νοµοσχεδίου υποτίθεται
ότι κάνετε προσπάθεια εξοµοίωσης από πλευράς φορολογίας
των υπό ελληνική σηµαία πλοίων µε τα υπό ξένη σηµαία πλοία,
των οποίων όµως η διαχείριση γίνεται στην Ελλάδα από εδώ εγ-
κατεστηµένες εταιρείες. Έχει καλώς. Υποτίθεται ότι είναι κίνητρο
για να έρθουν στην Ελλάδα. 

Στην πραγµατικότητα, θα έχουν πολύ χαµηλή φορολόγηση. Τα
συνολικά έσοδα του ελληνικού κράτους σε ετήσια βάση από το
σύνολο των φόρων των πλοίων µε ελληνική σηµαία είναι 14 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Επαναλαµβάνω ότι το σύνολο των φόρων είναι
14 εκατοµµύρια ευρώ! Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό; Ζυγίστε
τι µπορεί να σηµαίνει αυτό µε το τι κίνητρο είναι αυτό. 

Ενώ, λοιπόν, το ύψος του ετήσιου φόρου είναι τόσο χαµηλό,
που αντιστοιχεί σε ποσό χαµηλότερο από τον ηµερήσιο ναύλο
ενός πλοίου ή ίσο µε το ηµερήσιο κόστος της λειτουργίας του –
φοβερά πράγµατα, δηλαδή!- εσείς θέλετε να φέρετε και αυτά τα
πλοία που δεν είναι µε ελληνική σηµαία, αλλά έχουν εδώ εται-
ρείες. Όµως, δεν υπάρχει τρόπος να τους ελέγξετε. 

Από τη σκοπιά της απλής επεκτάσεως της φορολογικής ύλης,
η ύλη είναι απολύτως ανενεργή, διότι η διαχείριση που γίνεται
στην Ελλάδα είτε έτσι είτε αλλιώς, είναι αδύνατον να ελεγχθεί.
Δεν υπάρχει µηχανισµός, ώστε στην επέκταση αυτής της φορο-
λογικής ύλης να ελέγξετε ποια πλοία υπάγονται και ποια δεν υπά-
γονται σ’ αυτή. Και για να επικυρωθεί ο ισχυρισµός µου, θα
ήθελα να σας πω πως δεν είναι τυχαίο ότι στην έκθεση του Γενι-
κού Λογιστηρίου του Κράτους δεν υπολογίζετε έσοδα από αυτήν
τη ρύθµιση. Δεν µπορεί, δηλαδή, το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους να υπολογίσει τα έσοδα που θα προκύψουν. Επίσης, δεν
αναφέρεται και ο αριθµός των πλοίων που υπολογίζετε ότι µπο-
ρούν να προσελκυθούν, ενώ υποτίθεται ότι αυτά είναι πραγµατι-
κότητες. 

Δεδοµένου, λοιπόν, ότι δεν έχω πολύ χρόνο, προχωρώ στο
άρθρο 27, όπου και εδώ απαλλάσσεται από κάθε φόρο το εισό-
δηµα των µετόχων των εταιρειών χαρτοφυλακίου holding, οι
οποίοι έχουν ως άµεσο αποκλειστικό περιουσιακό αντικείµενο
άµεσα ή έµµεσα µετοχές εταιρειών πλοιοκτητριών πλοίων είτε
υπό ελληνική σηµαία είτε υπό ξένη σηµαία, εφ’ όσον τα πλοία

τους είναι συµβεβληµένα µε το ΝΑΤ. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Η διαχείρισή τους γίνεται από ελληνική ή ξένη εταιρεία εγκα-

τεστηµένη µόνιµα στην  Ελλάδα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Δρίτσα, ολο-

κληρώστε, σάς παρακαλώ. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Και εδώ ο τρόπος αποδείξεως των

προϋποθέσεων της φοροαπαλλαγής, δηλαδή για το κατά πόσο,
όπως προβλέπει η ρύθµισή σας, οι εταιρείες αυτές θα έχουν ως
αποκλειστικό αντικείµενο την κυριότητα µετοχών πλοιοκτητριών
εταιρειών πλοίων που ανήκουν στις πιο πάνω κατηγορίες, είναι
εντελώς απρόσφορα. Απαιτούνται πιστοποιητικά της αρµόδιας
αρχής της καταστατικής έδρας της εταιρείας, σε Λιβερία, Πα-
λαµά, Ονδούρα κλπ. ή µια απλή δήλωση του «καλώς έχειν» από
την ίδια την εταιρεία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ολοκληρώστε,
κύριε Δρίτσα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν πρέπει να µας διαφύγει ότι το ουσιώδες που είναι η απο-

κλειστικότητα της απασχόλησης µόνο µε την πλοιοκτησία των
συγκεκριµένων πλοίων στοιχείο που δεν µπορείτε να το ελέγξετε. 

Τελειώνω ακριβώς µε το ότι αυτό το οποίο υπάρχει πίσω από
αυτήν τη διάταξη είναι ότι αντί για τη διεύρυνση της φορολογικής
βάσης, έχουµε την προστασία της οικονοµίας που επιθυµούν να
έχουν οι πλοιοκτήτες, ώστε να εµφανίζονται οι ίδιοι ως µέτοχοι
στις πλοιοκτήτριες εταιρείες και να παίζουν αυτόν το ρόλο εται-
ρείες holding πίσω από τις οποίες κρύβονται οι πραγµατικοί µέ-
τοχοι των πλοιοκτητριών εταιρειών. Εξ ου και η φράση στο
νοµοσχέδιο για τις εταιρείες που είναι είτε άµεσα είτε έµµεσα,
µέτοχοι των πλοιοκτητριών εταιρειών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ολοκληρώστε,
όµως, κύριε Δρίτσα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι αδυσώπητος ο
χρόνος. Όµως, υπάρχει µια σειρά λεπτοµερειών που θέλουµε να
πούµε και δεν θα υπάρχει ούτε στην κατ’ άρθρο συζήτηση χρό-
νος για να τις αναπτύξουµε. Δώστε µου, σας παρακαλώ, δέκα
δευτερόλεπτα για να ολοκληρώσω το συλλογισµό µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Δρίτσα, ξέ-
ρετε ότι είναι δύσκολα τα πράγµατα σήµερα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µην το δυσκολεύετε
ακόµα περισσότερο. Δώστε µου αυτά τα δέκα δευτερόλεπτα για
να ολοκληρώσω το συλλογισµό µου. Είναι απαραίτητο για να λει-
τουργήσει η κοινοβουλευτική παρέµβαση. Δεν γίνεται αλλιώς.
Μην κάνουµε σχολαστικισµούς τώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Δρίτσα, σας
παρακαλώ πάρα πολύ. Τελειώνετε εδώ και δυο λεπτά. Σας πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. Και µη µου κάνετε παρατήρηση. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ζητώ δέκα δευτε-
ρόλεπτα. Γιατί θέτετε θέµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Σας παρακαλώ,
κύριε Δρίτσα! Σας σέβοµαι. Σας παρακαλώ, λοιπόν, να µε σέβε-
στε και εσείς. Σας παρακαλώ να µε σέβεστε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Δρίτσα, πα-

ρακαλώ τελειώσατε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν καταχρώµαι το

χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Δρίτσα, τε-

λειώσατε! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Νοµίζω ότι αυτό δεν είναι αντικειµενική

στάση του Προεδρείου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Με ευγένεια, κύριε

Δρίτσα, σας παρακαλώ!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, «άνθρακες ο θη-

σαυρός». Μύθος η διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Έχουµε
απλώς νέες φοροαπαλλαγές για επιχειρήσεις, που καθόλου δεν
προσφέρουν στην αναπτυξιακή διαδικασία και στην ανασυγκρό-
τηση της ελληνικής οικονοµίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέχρι και σήµερα όλες οι περι-

βόητες «αναµορφώσεις»-«µεταρρυθµίσεις» που κάθε φορά ανα-
κοινώνονταν από τον εκάστοτε Υπουργό Οικονοµικών για το
φορολογικό σύστηµα έχουν ως κατάληξη τη διεύρυνση της αδι-
κίας, τη διόγκωση της πολυπλοκότητας και της ανορθολογικό-
τητας του φορολογικού µηχανισµού. Γιατί; Γιατί πολύ απλά η
βασική ιδέα όλων αυτών των αναθεωρήσεων του φορολογικού
συστήµατος ήταν και παραµένει το κίνητρο της συγκυριακής, ει-
σπρακτικής επιτυχίας. 

Αντί, λοιπόν, να γίνει µια επεξεργασία ενός φορολογικού συ-
στήµατος που εµπεδώνει τη φορολογική δικαιοσύνη µε βάση ένα
συνολικό και µακρόπνοο σχεδιασµό, αυτό που στην πραγµατικό-
τητα γίνεται είναι η ηγεµονία µιας αποσπασµατικής, µεροληπτι-
κής και συγκυριακής εισπρακτικής λογικής που από τη µία
προστατεύει και ενθαρρύνει την απόκρυψη εισοδηµάτων από
τους κρατικοδίαιτους «χορηγούς» του πολιτικού συστήµατος και
από την άλλη, δηµιουργεί µια κόλαση γι’ αυτούς που δεν έχουν
τη δυνατότητα να µη δηλώσουν τα εισοδήµατά τους. 

Η ίδια λογική αναπαράγεται και εντείνεται στο παρόν φορολο-
γικό νοµοσχέδιο. Κύριε Σαµαρά και κύριε Στουρνάρα, τι φορο-
λογικό σύστηµα είναι αυτό που ουσιαστικά θεσµοθετεί την
κάλυψη-απόκρυψη των εισοδηµάτων αυτών που έχουν πλουτίσει
και άρα έχουν τη δυνατότητα να πληρώσουν και άρα να συνει-
σφέρουν σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία για τη χώρα µας;  Τι φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο είναι αυτό που ανάγει τη φοροδιαφυγή σε
υπέρτατη αξία; Εξηγούµαι. 

Παράδειγµα πρώτο: Διατήρηση των διατάξεων που προβλέ-
πουν απαλλαγές από το «πόθεν έσχες» για όσους συστήνουν
εταιρείες, αγοράζουν ακίνητα, µετοχές, οµόλογα και αµοιβαία
κεφάλαια. Γιατί καµµία διάταξη του νέου φορολογικού νοµοσχε-
δίου δεν προβλέπει την επέκταση του «πόθεν έσχες» της εφο-
ρίας, δηλαδή των τεκµηρίων απόκτησης περιουσιακών στοιχείων
στις δαπάνες των φυσικών προσώπων για την αγορά ακινήτων,
µετοχών, οµολόγων, µεριδίων αµοιβαίων κεφαλαίων, συµµετοχή
στο µετοχικό κεφάλαιο επιχειρήσεων ή σύσταση επιχειρήσεων
οποιασδήποτε µορφής; Δεν καταλαβαίνετε, κυρίες και κύριοι της
συγκυβέρνησης ότι µε αυτόν τον τρόπο εξακολουθούν να µην
υπάγονται στο «πόθεν έσχες» της εφορίας, όσοι δαπανούν κε-
φάλαια προερχόµενα από αδήλωτες ή παράνοµες συναλλαγές,
για να αποκτήσουν ακίνητα ή κινητές αξίες, να συµµετάσχουν σε
εταιρείες ή να συστήσουν επιχειρήσεις;

Παράδειγµα δεύτερο: Η ριζική αλλαγή του καθεστώτος φορο-
λόγησης των καθαρών εισοδηµάτων των επτακοσίων ογδόντα χι-
λιάδων ατοµικών επιχειρήσεων και ελεύθερων επαγγελµατιών µε
τη θέσπιση µέτρων που προβλέπουν την κατάργηση του αφορο-
λόγητου ορίου των 5.000 ευρώ, την κατάργηση των πρόσθετων
αφορολόγητων για τα προστατευόµενα τέκνα, την κατάργηση
όλων των εκπτώσεων δαπανών από το φόρο εισοδήµατος -όπως
δίδακτρα και ασφάλιστρα ζωής- και τη φορολόγηση του καθα-
ρού εισοδήµατος µε 26% από το πρώτο ευρώ. 

Δεν αντιλαµβάνεστε, κ. Στουρνάρα, ότι τα µέτρα αυτά θα λει-
τουργήσουν ως κίνητρα µη έκδοσης αποδείξεων για εκατοντά-
δες χιλιάδες αυτοαπασχολούµενους, µε συνέπεια να µειωθεί
ακόµα περισσότερο  ο δηλούµενος τζίρος και τα φορολογητέα
εισοδήµατα των περισσότερων µικροµεσαίων επιχειρήσεων, µε
κατάληξη το δηµόσιο να χάνει στο µέλλον έσοδα πολλών δισε-
κατοµµυρίων ευρώ από φόρους εισοδήµατος, ΦΠΑ και λοιπούς
φόρους συναλλαγών; Η χιλιοδιατυπωµένη ρήση σας για µάχη
εναντίον της φοροδιαφυγής έχει χαθεί πριν καν δοθεί. 

Και για να µιλάµε µε στοιχεία, µε βάση τον προϋπολογισµό του
2013, την περίοδο 2004-2013 το σύνολο των άµεσων φόρων
ανήλθε στα 196,9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Από αυτά τα νοµικά
πρόσωπα, δηλαδή οι µεγάλες επιχειρήσεις και οι εφοπλιστές
πλήρωσαν µόλις 35,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή ποσοστό
18%. Από το 2004 µέχρι το 2013 το ποσό συµµετοχής των «εχόν-
των» συνολικά στο φορολογικά έσοδα έχει µειωθεί από το 11,9
στο 3,3%.

Την ίδια, λοιπόν, ώρα που ένας εργαζόµενος φορολογείται

βάσει του νέου φορολογικού νοµοσχεδίου µε 22% για τα πρώτα
25.000 ευρώ του ετήσιου εισοδήµατος του και µε 32% για το ει-
σόδηµα από 25.000 µέχρι 42.000, οι ανώνυµες εταιρείες απολαµ-
βάνουν ειδικό φορολογικό καθεστώς. Απαλλαγή από την πληρω-
µή φόρου εισοδήµατος έχουν όλες οι ΜΚΟ και µία σειρά από
ιδρύµατα που διατηρούν µεγάλες οικογένειες πλουσίων, προκει-
µένου να προσφέρουν φιλανθρωπικό έργο. 

Ο ν.2775 στα τριάντα άρθρα του προβλέπει εξήντα φοροαπαλ-
λαγές για το εφοπλιστικό κεφάλαιο, την ίδια ώρα που σύµφωνα
µε στοιχεία που τηρούνται στο Υπουργείο Οικονοµικών, από τις
δεκαέξι χιλιάδες πεντακόσιες ενεργές offshore εταιρείες σε ένα
σύνολο είκοσι µίας χιλιάδων φορολογούνται µόλις εννιακόσιες
εξήντα πέντε. 

Εσείς ο ίδιος, κύριε Μαυραγάνη, µε έγγραφο που παρουσιά-
σατε τον προηγούµενο Νοέµβριο καταδεικνύετε ότι την τελευ-
ταία δεκαετία χιλιάδες υπεράκτιες εταιρείες δεν έκαναν
φορολογικές δηλώσεις, όπως είναι υποχρεωµένες, προκειµένου
να προσδιοριστεί ο ειδικός φόρος που πρέπει να πληρώσουν επί
των ακινήτων που διαθέτουν, την ίδια ώρα που µέσω ενός και-
νούργιου κόλπου φοροδιαφυγής, των τριγωνικών συναλλαγών,
αυξάνεται µε εικονικό τρόπο, µέσω µεσαζόντων, το κόστος των
εµπορευµάτων που εισάγει µία πολυεθνική µε έδρα την Ελλάδα,
την ίδια ώρα που βάσει του νέου φορολογικού νοµοσχεδίου κα-
θιερώνεται για τις τράπεζες ο λεγόµενος αναβαλλόµενος φόρος
για περίοδο τριάντα ετών, µε φορολογικές απώλειες δεκάδων δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ για τα δηµόσια ταµεία. Μα καλά, για ποια
ακριβώς φορολογική δικαιοσύνη µιλάτε; 

Κύριε Σαµαρά, κύριε Βενιζέλο, κύριε Κουβέλη, αν είχατε όντως
την πολιτική βούληση να καταπολεµήσετε το πλήθος των φορο-
λογικών προνοµίων, αλλά και τα κολπέτα που χρησιµοποιούν οι
έχοντες και κατέχοντες για να φοροδιαφεύγουν, τότε δεν θα
χρειαζόταν να αφαιµάξετε την πλειοψηφία της ελληνικής κοινω-
νίας. Αλλά είναι δυνατόν να στραφείτε εναντίον αυτών που σας
συντηρούν τόσα χρόνια στην κορυφή της πολιτικής σκηνής
αυτής της χώρας;

Τι σηµαίνει στ’ αλήθεια κοινωνική δικαιοσύνη για εσάς, κύριε
Σαµαρά και κύριε Βενιζέλο;

Είναι κοινωνική δικαιοσύνη η τακτική των Ελλήνων επιχειρηµα-
τιών, όπως του κ. Μάνεση, του κ. Κόκκαλη, του κ. Αλαφούζου,
του κ. Βγενόπουλου να αποκτούν περιουσιακά στοιχεία στο
όνοµα της επιχείρησης και η δαπάνη αγοράς να µειώνει τα κα-
θαρά κέρδη της εταιρείας; Τα κέρδη αυτά, αν είχαν µοιραστεί
χωρίς να δίνεται η δυνατότητα επιλογής να µείνουν στο ταµεία
της εταιρείας, θα είχαν φορολογηθεί µε 25%. Βέβαια, δεν ισχύει
το ίδιο για µισθωτούς και συνταξιούχους, οι οποίοι όταν απο-
κτούν ένα περιουσιακό στοιχείο δεν προβλέπεται για την δαπάνη
αυτή µείωση του φορολογητέου εισοδήµατος. 

Είναι κοινωνική δικαιοσύνη οι νέες διατάξεις, που θα τεθούν
σε εφαρµογή, όπου ναι µεν τα αδιανέµητα κέρδη των εταιρειών
φορολογούνται µε συντελεστή 26%, από 20% που ισχύει σή-
µερα, αλλά στα διανεµόµενα κέρδη θα επιβάλλεται φόρος µε
συντελεστή 10% από 25% που ανέρχεται σήµερα;

Το σκάνδαλο, κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης, είναι µε-
γάλο, διαρκές και διαχρονικό και το τραγικό είναι ότι η φοροα-
ποφυγή είναι νοµότυπη. Είναι όµως και ηθική; 

Εσείς κύριε Σαµαρά, εσείς κύριε Βενιζέλο, εσείς κύριε Παπαν-
δρέου, εσείς και οι κυβερνήσεις σας του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας εσείς είστε οι υπεύθυνοι για την τεράστια νοµότυπη
φοροαποφυγή του µεγάλου κεφαλαίου. Ενώ βάζετε φόρο 26%
στο µικροεπαγγελµατία και του καταργείτε το αφορολόγητο
όριο, δίνοντας έτσι µεγαλύτερα περιθώρια στις πολυεθνικές, ενώ
φορολογείτε το παιδί, ενώ εξισώνετε τον ειδικό φόρο κατανάλω-
σης για το πετρέλαιο θέρµανσης µ’ αυτό της κίνησης συγκαλύ-
πτετε τις λίστες της διαπλοκής, τη λίστα Λαγκάρντ που αποκα-
λύπτει ότι η διαφθορά και η διαπλοκή είναι θεσµοθετηµένες κα-
θεστωτικές δοµές αυτού του κράτους. 

Τη στιγµή που σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση οι λίστες
αυτές χρησιµοποιήθηκαν και χρησιµοποιούνται από τις κυβερνή-
σεις για να καταδικαστούν όλοι αυτοί που φοροαποφεύγουν και
καταχράζονται δηµόσιο χρήµα, εσείς τις κρύβατε σε συρτάρια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή) 
Δώστε µου λίγα δευτερόλεπτα µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Είναι τεράστια η ευθύνη όλων των πτερύγων αυτής της Κυβέρ-

νησης και του ίδιου του Πρωθυπουργού, του κ. Σαµαρά, γιατί µε-
τατρέπετε αυτήν τη χώρα σε φορολογικό παράδεισο του
πλούτου και φορολογική κόλαση της κοινωνίας, για να έρθουν
τάχα επενδύσεις από τις πολυεθνικές, που όµως θα χρησιµοποι-
ούν εργασία µε µισθό των 500, των 300 και των 200 ευρώ αύριο
και θα πληρώνουν φόρο µόλις 10%. 

Ποια Ελλάδα ακριβώς θα προκύψει από αυτό το µοντέλο, κύ-
ριοι της συγκυβέρνησης; Για ποια ανάκαµψη µιλάµε ακριβώς;

Ως ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ έχουµε µία και µοναδική πεποίθηση, έχοντας
πλήρη εµπιστοσύνη στην ελληνική κοινωνία, ότι το 2013 θα γίνει
χρονιά δηµοκρατικής ανατροπής και κοινωνικής αναγέννησης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Γεώργιος Κον-
τογιάννης έχει το λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι θα έπρεπε ο στόχος όλων µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα να είναι κοινός. Το πώς θα βγούµε από την κρίση, αυτός
θα έπρεπε να είναι ο στόχος µας. 

Η κάθε παράταξη θα έπρεπε να διαµορφώνει προτάσεις ανά-
λογα µε την ιδεολογία της και να βοηθά στην επίτευξη του κοινού
εθνικού στόχου. Δυστυχώς, ο στόχος αυτός για κάποιους είναι
διαφορετικός, δυστυχώς, απ’ ό,τι διαφαίνεται, ο στόχος για την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι πώς θα διαµορφώσει τις συνθή-
κες για να καταλάβει την εξουσία. 

Το ερώτηµα όµως που προκύπτει, ιδιαίτερα µετά απ’ όσα εί-
δαµε τις τελευταίες ηµέρες, είναι πώς θα καταφέρει να κυβερ-
νήσει αυτό το συνονθύλευµα συνιστωσών της Αριστεράς και της
άκρας Αριστεράς, αν κάνει το λάθος ο λαός και του δώσει την
εξουσία. Πώς θα καταφέρει να τιθασεύσει την οργή των ακραίων
οπαδών του, που τώρα καλλιεργεί;

Κύριοι συνάδελφοι, τους ενοίκους καταληψίες της κάθε βίλας
Αµαλία και τη νοοτροπία που αντιπροσωπεύουν θα τη βρείτε
µπροστά σας.

Θα πρέπει να καταλάβουµε ότι ο λαός περιµένει από εµάς
πρώτα να είµαστε Έλληνες Βουλευτές και µετά κοµµατικοί Βου-
λευτές και βέβαια, περιµένει επίσης από εµάς µε τη στάση µας
να υπηρετούµε τη δηµοκρατία, για την οποία έχει «µατώσει» ο
ελληνικός λαός κι όχι την αναρχία, όπως κάποιοι δηλώνουν. 

Σε ό,τι αφορά το φορολογικό, θέλω να πω τα εξής: Στη σηµε-
ρινή δύσκολη συγκυρία, κύριε Υπουργέ, οφείλουµε να διαµορ-
φώσουµε ένα τέτοιο φορολογικό σύστηµα που µπορεί να
συγκεράσει δύο στοιχεία: πρώτον, να οδηγεί στην αύξηση των
εσόδων του κράτους µε βάση όµως την αρχή της δικαιοσύνης
και της ίσης κατανοµής βαρών και δεύτερον, να είναι αποδοτικό,
αλλά ταυτόχρονα να ενισχύει την αναπτυξιακή προοπτική και να
στοχεύει στην προσέλκυση επενδύσεων. 

Το παρόν φορολογικό νοµοσχέδιο σαφώς αποτελεί ένα πρώτο
βήµα προς την αναγκαία για τη χώρα µας φορολογική µεταρρύθ-
µιση, ωστόσο δεν παύει να έχει δηµοσιονοµικό χαρακτήρα, ενώ
δεν λύνει, στο βαθµό που αναµέναµε ζητήµατα, όπως η δικαιό-
τερη κατανοµή των φορολογικών βαρών και η σταθερότητα του
συστήµατος. 

Πιστεύω, όλοι συµφωνούµε, ότι η φοροδοτική ικανότητα του
ελληνικού λαού έχει εξαντληθεί. Κι όµως, πάλι το µεγάλο βάρος
πέφτει στους µισθωτούς και στα µεσαία εισοδήµατα. Με το
παρόν νοµοσχέδιο µόνο  οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι έχουν
έκπτωση φόρου έως 2.100 ευρώ, µε την προϋπόθεση ότι συγ-
κεντρώνουν αποδείξεις το ύψος των οποίων φτάνει στο 25% του
εισοδήµατος που δηλώνουν. Εάν δεν προσκοµίσουν τις αποδεί-
ξεις, όχι µόνο χάνουν την έκπτωση φόρου, αλλά τους επιβάλλε-
ται και επιπλέον πρόσθετος φόρος 22% για το ποσοστό των
αποδείξεων που τους λείπει. Με δεδοµένο το γεγονός ότι τα πε-
ρισσότερα νοικοκυριά βρίσκονται σε δεινή οικονοµική κατά-
σταση λόγω των µειωµένων εισοδηµάτων, του υψηλού κόστους
ζωής και των επιβαλλόµενων από το κράτος εισφορών, είναι σχε-
δόν βέβαιο πως ελάχιστοι θα καταφέρουν να συγκεντρώσουν το
ποσό των αποδείξεων που απαιτείται.

Αποτέλεσµα θα είναι να «τιµωρηθούν», όχι γιατί δεν θέλουν να
καταναλώσουν, αλλά γιατί δεν µπορούν να καταναλώσουν.

Κύριε Υπουργέ, πρόκειται για µία αδικία που πρέπει να δείτε
στην πορεία και να διορθωθεί. 

Επίσης, πώς είναι δυνατόν να υπάρχει διαφορετική φορολό-
γηση για ίδια ποσά ανάλογα µε την πηγή του εισοδήµατος, µερί-
σµατα, ενοίκια, τόκους καταθέσεων κ.λπ. και τελικά πάλι ο
µισθωτός να πληρώνει το µεγαλύτερο φόρο;

Ένα άλλο ζήτηµα που προκύπτει και αποδεικνύεται περίτρανα
µε την περίπτωση πετρελαίου είναι πως η υψηλή φορολόγηση
συνεπάγεται µείωση στην κατανάλωση και κατά συνέπεια, όχι
µόνο δεν υπάρχει αύξηση των κρατικών εσόδων, αλλά και µείωσή
τους. 

Στο πλαίσιο της αναγκαιότητας να στηριχθεί η αγορά, δώστε
κίνητρα ώστε να αυξηθεί η κατανάλωση και κάντε πράξη την υπό-
σχεσή µας για µείωση του ΦΠΑ σε τοµείς που αφορούν προϊόντα
ευρείας κατανάλωσης ή υπηρεσίες που έχουν σχέση µε την κα-
θηµερινότητά µας, όπως η εστίαση, γεγονός που θα έχει θετικές
επιπτώσεις στην οικονοµία και στον τουρισµό. 

Ένας άλλος πυλώνας για την ενίσχυση της χώρας είναι και ο
αγροτικός τοµέας. Όµως, η φορολόγηση µε 13% µόνο προς την
κατεύθυνση των αγροτών δεν στρέφεται. Δεν είναι λογικό να φο-
ρολογούµε αυστηρά έναν τοµέα της οικονοµίας, την ίδια ώρα
που προτρέπουµε ανέργους να επιστρέψουν σε αυτόν. Ούτε
είναι λογικό για το οικονοµικό έτος 2014 για το δηλωθέν εισό-
δηµα από ατοµική γεωργική επιχείρηση να εφαρµόζεται η κλί-
µακα µισθωτών-συνταξιούχων, δηλαδή συντελεστής φορολό-
γησης 22%. Αντιαναπτυξιακή θεωρώ ότι είναι και η φορολόγηση
των µέσων αγροτικής παραγωγής, καθώς άλλο πράγµα είναι να
φορολογείς το οικονοµικό αποτέλεσµα που προκύπτει από τα
µέσα παραγωγής, γεγονός θεµιτό και λογικό και άλλο να φορο-
λογείς τα ίδια τα µέσα. 

Ως προς την αναπτυξιακή διάσταση που πρέπει να έχει αυτό
το φορολογικό σύστηµα έχω να σηµειώσω τα εξής. Βασικό ζη-
τούµενο αυτή τη στιγµή για τη χώρα µας είναι η προσέλκυση
επενδύσεων. Για το λόγο αυτό οφείλουµε άµεσα να λάβουµε
µέτρα, που θα διαµορφώσουν ένα σταθερό και φιλικό επενδυτικό
περιβάλλον. 

Για την επίτευξη του στόχου αυτού πρέπει να καταργηθούν
όσα αντικίνητρα εµποδίζουν τις επενδύσεις και να ληφθούν πρω-
τοβουλίες όπως: Πρώτον, επέκταση της υφιστάµενης νοµοθε-
σίας fast track και σε χαµηλότερου ύψους επενδύσεις. Δεύτερον,
µείωση του ΦΠΑ σε βασικά είδη διαβίωσης και σε αγαθά και υπη-
ρεσίες που συνιστούν πυλώνες της στρατηγικής ανάδειξης της
χώρας. Τρίτον, θέσπιση σταθερού φορολογικού συστήµατος για
µία δεκαετία µε την εγγύηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τέταρ-
τον, λιγότεροι φόροι ώστε να τους πληρώνουν όλοι. Να γίνει το
συντοµότερο µείωση και σταθεροποίηση του φορολογικού συν-
τελεστή επιχειρήσεων στο 20%, µε ταυτόχρονη εξάντληση στην
πηγή του φόρου επί των µερισµάτων και στη συνέχεια να γίνουν
αντίστοιχα χαµηλοί συντελεστές στο εισόδηµα από εργασία.
Πέµπτον, σύνδεση αναπτυξιακών µέτρων και χρηµατοδοτικών
προγραµµάτων µε δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, ιδίως για
τους νέους που έχουν πληγεί περισσότερο από την κρίση. 

Κύριε Υπουργέ, ο ελληνικός λαός έχει επιδείξει µία απίστευτη
ανοχή, γιατί βλέπει ότι πέρα από αυτή την Κυβέρνηση δεν υπάρ-
χει εναλλακτική λύση, δεν υπάρχει ελπίδα για τη χώρα. Όµως,
γνωρίζετε πολύ καλά ότι ο λαός έχει φτάσει στα όριά του. Με τις
πολιτικές που θα αναπτύξουµε στη φετινή χρονιά ο λαός θέλει
να δει να µπαίνει τέλος στην ατιµωρησία και τη φοροδιαφυγή,
αλλά και ένα φρένο στην ανεργία. Πιστεύω ότι στο χέρι µας είναι
να το πετύχουµε. Προσωπικά, έχω εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση
ότι θα τα καταφέρουµε. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Γιάννης Κουράκος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Σαµαράς άλλα

έλεγε για τη φορολογική πολιτική που θα ακολουθούσε πριν γίνει
Πρωθυπουργός και άλλα κάνει τώρα. Η πολιτική της εσωτερικής
τρόικας είναι καταδικασµένη να αποτύχει, γιατί ο κ. Στουρνάρας,
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τοποτηρητής της τρόικας του εξωτερικού και των πιστωτών µας,
έχει άλλη θέση. Λειτουργεί ως γενικός επίτροπος, κρυµµένος
πίσω από την τυπική ιδιότητα του Υπουργού Οικονοµικών. Και
ορισµένοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας σταµατήστε να τον
λιβανίζετε.

Κύριε Υφυπουργέ, πιστεύω ότι δεν σας αφήνουν να κάνετε το
έργο σας και τη δουλειά που ξέρετε καλύτερα από κάθε έναν
στο Υπουργείο Οικονοµικών. Γιατί εσείς είστε άνθρωπος της
αγοράς και είστε άνθρωπος της πιάτσας. Είµαι βέβαιος ότι δεν
έχετε καµµία σχέση µε αυτό το σχέδιο νόµου που έχει καταθέσει
η Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τρέχον σχέδιο νόµου δεν
αποτελεί παρά µία ακόµη απόδειξη ότι εµείς ως πολιτικό σύ-
στηµα και τώρα εσείς ως Κυβέρνηση δεν µπορείτε να αντιµετω-
πίσετε τη φοροδιαφυγή και στρέφεστε ξανά κατά των συνεπών
συµπολιτών µας. Το σηµερινό σχέδιο νόµου είναι άλλη µία από-
δειξη αποτυχίας σας. Δυστυχώς, από το 2000 µέχρι σήµερα, απ’
όσο θυµάµαι, ακούω συνεχώς για ένα αποτελεσµατικό, αξιόπι-
στο, εφαρµόσιµο φορολογικό σύστηµα. Δυστυχώς, από το 2000
µέχρι σήµερα το φορολογικό σύστηµα έχει αλλάξει πάνω από
τριάντα φορές και όµως το πρόβληµα είναι υπαρκτό. 

Σήµερα έρχεται προς ψήφιση ένα σχέδιο νόµου µέχρι την
Άνοιξη που θα έρθει το επόµενο. Αυτό καταδεικνύει προχειρό-
τητα, επιπολαιότητα και τελικά µεγαλειώδη αποτυχία. Ας παρα-
δεχθούµε επιτέλους ότι το πολιτικό σύστηµα ούτε ήθελε ούτε
ήξερε πως να αντιµετωπίσει τη φοροδιαφυγή. Βλέπουµε όλοι
αυτόν τον καιρό τις λίστες που πηγαινοέρχονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο που απαιτείται σή-
µερα είναι το πολιτικό θάρρος και η αναγνώριση του προβλήµα-
τος. Η τραγική δηµοσιονοµική κατάσταση, στην οποία βρισκό-
µαστε δεν µας δίνει πλέον άλλα περιθώρια να «βάζουµε το κε-
φάλι στην άµµο». Αυτό που πιστεύω ότι χρειάζεται σήµερα είναι
ένας Υπουργός ή Υφυπουργός Οικονοµικών επιφορτισµένος
αποκλειστικά µε την είσπραξη των εσόδων, µία κατεδάφιση του
υπάρχοντος συστήµατος συλλογής των φόρων και αντικατά-
στασή του από έναν εντελώς νέο µηχανισµό, απαλλαγµένο από
τα βαρίδια του παρελθόντος και µία καινούργια, σταθερή, απλού-
στερη φορολογική νοµοθεσία, χωρίς φεγγίτες και µπαλκονόπορ-
τες.

Δεν χρειάζεται να µας το επιβάλει η τρόικα το φορολογικό νο-
µοσχέδιο. Μόνοι µας εδώ και χρόνια έπρεπε να το είχαµε κάνει.
Αντίθετα µέχρι σήµερα η συγκυβέρνηση τι κάνει; Περικοπές µι-
σθών και συντάξεων, έκτακτες εισφορές, χαράτσια, προκλητικές
ανατιµήσεις στα τιµολόγια της ΔΕΗ, αυξήσεις στα είδη πρώτης
ανάγκης και στο πετρέλαιο θέρµανσης, διάλυση του κοινωνικού
κράτους, κατάργηση του δηµόσιου συστήµατος υγείας, κατάρ-
γηση των συλλογικών συµβάσεων εργασίας. Ρηµάζετε τη νέα
γενιά, το πιο δυναµικό κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας και τιµω-
ρείτε τους συνεπείς πολίτες.

Τα προτεινόµενα φορολογικά µέτρα µαζί µε όλα τα προηγού-
µενα που έχουν παρθεί διαµορφώνουν συνθήκες µαζικής από-
λυτης φτώχειας και εξαθλίωσης του ελληνικού λαού. Καταργείτε
από όλα τα φυσικά πρόσωπα σχεδόν όλες τις φοροαπαλλαγές,
αλλά και αυτές που διατηρούνται ουσιαστικά απευθύνονται σε
πολύ λίγους φορολογούµενους. Καταργείτε µεταξύ άλλων εκ-
πτώσεις φόρου από τόκους στεγαστικών δανείων, ενοικίων, δι-
δάκτρων, ασφαλίστρων κ.λπ.. Καθιερώνετε νέα κλίµακα για τους
µισθωτούς και τους συνταξιούχους. Ο ισχυρισµός της Κυβέρνη-
σης ότι βελτιώνεται φορολογικά η θέση των πιο ασθενών οικο-
νοµικών στρωµάτων εξαιτίας µίας µικρής έκπτωσης, είναι σχεδόν
απάτη. Η νέα κλίµακα προσφέρει ελαφρύνσεις-ψίχουλα στις τσα-
κισµένες αποδοχές των µισθωτών και των συνταξιούχων χωρίς
παιδιά µε ετήσιο εισόδηµα έως 23 χιλιάδες ευρώ και επιβαρύν-
σεις για τα υψηλότερα.

Τσακίζετε µισθούς, διαλύετε εργασιακές σχέσεις και έχετε το
θράσος να µιλάτε για ελαφρύνσεις. Το «χαράτσι» της έκτακτης
εισφοράς αλληλεγγύης που επιβάλλετε στους φορολογούµε-
νους µε εισόδηµα άνω των 12.000 ευρώ διατηρείται µέχρι το
2015. 

Το παρόν σχέδιο νόµου είναι παράλογο. «Τα παίρνετε», όπως
λέει ο λαός, για τέταρτη φορά σε λιγότερο από τρία χρόνια από

µισθωτούς, συνταξιούχους και µικροµεσαίους και δεν κάνετε τί-
ποτα για να εφαρµόζεται ο νόµος και όποιος φοροδιαφεύγει να
τιµωρείται παραδειγµατικά. Δηλαδή, για άλλη µία φορά, τιµω-
ρείτε τους τίµιους και δίνετε άφεση στους παρανοµούντες. Λυ-
πάµαι, αλλά για άλλη µία φορά «στρουθοκαµηλίζετε». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Καθιερώνετε τον λεγόµενο αναβαλλόµενο φόρο για περίοδο
τριάντα ετών µέχρις ότου οι τράπεζες ισοσκελίσουν τη χασούρα
τους. Η ίδια απαλλαγή προβλέπεται και για τις εταιρείες, που
είχαν κρατικά οµόλογα. Η πρόκληση έχει και συνέχεια, καθώς
στη ρύθµιση δεν υπάγονται οι µικροοµολογιούχοι, αποταµιευτές,
που τους καταλήστευσαν µε το «κούρεµα». Γιατί; Για ποιο λόγο;
Γιατί δεν κάνετε το ίδιο και για τους µικροοµολογιούχους; Είναι
πολίτες δεύτερης κατηγορίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ολοκληρώνετε,
κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κλείνοντας, θα έλεγα το εξής: Οι επι-
λογές των τελευταίων τριών ετών στη φορολογία ήταν καταστρο-
φικές για την ελληνική οικονοµία. Το ΠΑΣΟΚ του κ. Παπανδρέου
και του κ. Βενιζέλου θα ήθελε πολύ να ξεχάσουµε, αλλά η Κυβέρ-
νησή του ήταν αυτή που µε την αποτυχηµένη φορολογική της πο-
λιτική -και όχι µόνο- ευθύνεται για τον φαύλο κύκλο, στον οποίο
έχουµε περιέλθει και συνεχίζεται από τη σηµερινή Κυβέρνηση.

Για τους λόγους αυτούς καταψηφίζω.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Παραστατίδης

έχει το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε σήµερα να ψηφί-

σουµε ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο, όπως είναι αυτό, το φορολο-
γικό. Οι αλλαγές που περιλαµβάνονται, σε καµµία περίπτωση δεν
ανατρέπουν το καθεστώς που επικρατούσε και συνεχίζει να επι-
κρατεί και σ’ αυτό το φορολογικό. 

Κανείς δεν παραγνωρίζει πως βιώνουµε µια πολύ δύσκολη κα-
τάσταση σα χώρα και δεν νοµίζω ότι υπάρχει άνθρωπος που δεν
θέλει να σωθεί αυτή η χώρα. Σαφώς και πρέπει να γίνουν διαρ-
θρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις σε όλους σχεδόν τους το-
µείς της λειτουργίας του κράτους. Σ’ αυτό, τουλάχιστον, εγώ
προσωπικά εγώ δεν διαφωνώ.

Εκεί που, όµως, µπορεί να διαφωνήσει κανείς είναι στον τρόπο
διαχείρισης και στην επιλογή: πόσα παίρνουµε και, κυρίως, από
ποιους τα παίρνουµε. Την απροθυµία και ανικανότητα του πολι-
τικού συστήµατος να εντοπίσει τους µεγαλοφοροφυγάδες δεν
µπορεί να την πληρώνουν µονίµως τα αδύναµα κοινωνικά στρώ-
µατα του πληθυσµού της χώρας µας.

Ο τρόπος που αντιµετωπίζεται η µείωση του δηµοσιονοµικού
ελλείµµατος είναι σε λάθος βάση. Η προσπάθεια αυτή, µε τον
τρόπο που γίνεται, οδηγεί την οικονοµία σε παρατεταµένη
ύφεση, που θα διαρκέσει πολλά χρόνια µε τις ανάλογες αρνητι-
κές επιπτώσεις στο σύνολο της κοινωνίας. 

Η δυστυχία για τη χώρα µας είναι πως την κρίσιµη αυτήν πε-
ρίοδο βρέθηκαν στο πολιτικό σύστηµα άνθρωποι µικροί να δια-
χειριστούν µεγάλες και κρίσιµες καταστάσεις. Απεδείχθη,
δυστυχώς, πως η ένταξη της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
στην Ευρωζώνη και στο ευρώ δεν στάθηκαν ικανά να προσαρµό-
σουν τους θεσµούς και την οικονοµία στο νέο ανταγωνιστικό πε-
ριβάλλον της Ευρώπης και του κόσµου. Αντίθετα, η ένταξη
λειτούργησε ως υποκατάστατο εφησυχασµού. Δεν υπήρξε
εθνική στρατηγική ανάπτυξης προσαρµοσµένη σε ένα νέο
σκληρό και ανταγωνιστικό περιβάλλον, που διαµορφώθηκε ιδιαί-
τερα µε την παγκοσµιοποίηση και την κατάρρευση του Ανατολι-
κού Μπλοκ. 

Οι κυβερνήσεις επικαλούντο τον εκσυγχρονισµό των δοµών
του κράτους, την ισχυρή οικονοµία, την κοινωνική συνοχή, το ελ-
ληνικό οικονοµικό θαύµα, που ήταν έννοιες κενές περιεχοµένου
και χρησιµοποιούντο για επικοινωνιακούς και δηµαγωγικούς σκο-
πούς.

Αποτέλεσµα των πολιτικών αυτών, κυρίως τα τελευταία χρόνια,
ήταν η δηµιουργία µιας Ελλάδας των ανέργων, των πεινασµένων,
των αστέγων και της φτώχειας. Έτσι, το παραπλανητικό αυτό
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θαύµα µετατράπηκε σε εφιάλτη. Μια κυβέρνηση σύγχρονη και
αποτελεσµατική δεν µπορεί να αντιµετωπίζει τις οικονοµικές επι-
πτώσεις που δηµιούργησε η κρίση, ξεκινώντας από κάτω προς
τα επάνω, όπως έγινε στη χώρα µας, ανατρέποντας τις εργασια-
κές σχέσεις, προβαίνοντας σε οριζόντιες περικοπές µισθών και
συντάξεων, περικοπές προνοιακών επιδοµάτων σε ευπαθείς οµά-
δες του πληθυσµού, σε επιβολή νέων δυσβάσταχτων φόρτων,
ενώ οι λίστες των µεγαλοκαταθετών φυλάσσονταν σε διάφορα
υπουργικά συρτάρια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την πολιτική της Νέας Δη-
µοκρατίας πραγµατικά τι µπορεί να πει κανείς; Αρκεί να ανατρέ-
ξουµε στις δηλώσεις του σηµερινού Πρωθυπουργού για τις
προεκλογικές θέσεις και δεσµεύσεις του πριν από έξι περίπου
µήνες, όταν ήταν στην Αντιπολίτευση. Τι έλεγε σχετικά µε τη φο-
ρολογική πολιτική που θα ακολουθούσατε για τις αδύναµες κοι-
νωνικές οµάδες και τι γίνεται σήµερα;

Στο σηµείο αυτό θέλω να απευθυνθώ κυρίως προς το ΠΑΣΟΚ,
από το οποίο και προέρχοµαι και να πω πως αυτή η σκανδαλώ-
δης, άδικη και αναποτελεσµατική ακολουθούµενη πολιτική θα
επιφέρει την καταστροφή και θα οδηγήσει το λαό σε περαιτέρω
ανέχεια και πλήρη εξαθλίωση. Ο λαός αυτός να είστε βέβαιοι
πως δεν θα συγχωρήσει ποτέ ότι ένα κόµµα, όπως το ΠΑΣΟΚ,
έχει συµβάλει ώστε να γίνει αυτό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µια Κυβέρνηση, που, δυ-
στυχώς, συµπεριφέρεται µε ένα τρόπο ληστρικό, µε έναν τρόπο
τυχοδιωκτικό, θα έλεγα. Η αναφορά µου αυτή δεν είναι τυχαία,
γιατί δείτε τη συµπεριφορά της: Αυξάνει τα τιµολόγια της ΔΕΗ,
τη στιγµή που ο κόσµος για να ζεσταθεί καταφεύγει στο ηλε-
κτρικό ρεύµα, λόγω αύξησης του ειδικού φόρου στο πετρέλαιο,
αυξάνει το φόρο στα φθηνά τσιγάρα και τον καπνό για τα στρι-
φτά, επειδή καταφεύγουν σε αυτά οι οικονοµικά αδύναµοι πολί-
τες, αυξάνει το υγραέριο κίνησης επειδή πολλοί κατέφυγαν σε
µετατροπή των αυτοκινήτων τους σε υγραεριοκίνηση λόγω οικο-
νοµικών δυσκολιών. Αν αυτό δεν θεωρείται τυχοδιωκτισµός, τότε
τι είναι;

Τέλος, θέλω να επισηµάνω πως η περιπέτεια που βιώνουµε ως
λαός και ως χώρα οφείλεται, κυρίως, στο ότι διαπραγµατεύσεις
που έγιναν από τις ηγεσίες της χώρας –και δεν εξαιρώ καµµία-
έγιναν χωρίς κανένα διαπραγµατευτικό σχέδιο. Εποµένως, ήταν
αναµενόµενη η πλήρης υποταγή προσχώρησης στη λογική των
δανειστών. Στους Βουλευτές και στο λαό µετέφεραν µόνο εκβια-
στικά διλλήµατα, ώστε να υπάρξει η πλήρης υποταγή και του
λαού και των Βουλευτών.

Με αυτές τις προϋποθέσεις επιβλήθηκε το σηµερινό φορολο-
γικό νοµοσχέδιο, το οποίο περιλαµβάνει µέτρα, όπως την κατάρ-
γηση του αφορολόγητου, την αύξηση των συντελεστών φορο-
λόγησης για µεσαία εισοδήµατα, την κατάργηση των εκπτώσεων
δαπανών, τη φορολόγηση των αγροτών, την αύξηση φόρων στα
καύσιµα, την αύξηση τελών κυκλοφορίας, την κατάργηση σχεδόν
όλων των επιδοµάτων και την επιβολή έξι τουλάχιστον φόρων
στην κατοικία και άλλα πολλά.

Η φράση του Πρωθυπουργού πως «αύριο ξηµερώνει µια άλλη
µέρα» τι θα µπορούσε να σηµαίνει, άραγε, για το ενάµιση εκα-
τοµµύριο και πλέον ανέργους, γι’ αυτούς που δεν έχουν να φάνε,
γι’ αυτούς που δεν έχουν ρεύµα, για όλα αυτά τα παιδιά που τρέ-
φονται στα συσσίτια και για όλους αυτούς που δεν µπορούν να
πληρώσουν τα φάρµακά τους;

Πρέπει να γίνει αντιληπτό πως µε φτωχούς και εξαθλιωµένους
πολίτες δεν κερδίζονται µάχες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να πω ότι ο
λαός ζαλισµένος, απαθής και άφωνος από αυτά που υφίσταται,
περιµένει το µοιραίο µέχρι τελικής του εξόντωσης. Το σηµερινό
φορολογικό νοµοσχέδιο έρχεται να αποτελειώσει την ελληνική
οικογένεια και σ’ αυτό δεν θέλω να είµαι συνένοχος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Ανδρέας Μαρίνος. Απών.
Η κ. Χρυσούλα Γιαταγάνα. Απούσα.
Ο κ. Παύλος Σιούφας. Απών.
Η κ. Φεβρωνία Πατριανάκου έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Μετά την κοµβικής σηµασίας απόφαση της 13ης Δεκεµβρίου,

την απόφαση του Eurogroup που άλλαξε τα δεδοµένα για τη
χώρα, βλέπουµε να αναβαθµίζεται από τους διεθνείς οίκους αξιο-
λόγησης το αξιόχρεο της χώρας. 

Βλέπουµε η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να αποδέχεται εκ
νέου τα οµόλογα που εκδίδει το ελληνικό δηµόσιο, σαν εγγύηση
παροχής ρευστότητας στις ελληνικές τράπεζες. Βλέπουµε τα
spreads µετά από δύο χρόνια να καταρρέουν. Βλέπουµε την
άνοδο του χρηµατιστηρίου. Και έρχεται η χθεσινή δήλωση του
Τσαρλς Νταλάρα, ένας άνθρωπος ο οποίος είναι το αυτί και το
µάτι των αγορών να λέει κατ’ ουσίαν ότι η Ελλάδα θα βγει γρη-
γορότερα στις αγορές. 

Όταν αυτά συµβαίνουν, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αναζητά
τη χαµένη της ταυτότητα στη βίλα Αµαλίας, στον αναρχισµό, στις
ελευθεριάζουσες µολότοφ και από διαδηλωτές έξω από την αµε-
ρικάνικη πρεσβεία, σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα που δεν διαψεύ-
δονται, βάζουν τους φίλους τους εκπροσώπους της ελληνικής
ολιγαρχίας που δήθεν πολεµούν, να τους διασφαλίσουν µία πρό-
σκληση, έστω και γαλαρία στην ορκωµοσία του Προέδρου Οµ-
πάµα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, και ο ελληνικός λαός µε τις δηµοσκοπήσεις
που βλέπουν το φως της δηµοσιότητας σήµερα και θα δουν τις
επόµενες µέρες, ανατρέπει τα δεδοµένα. Και λέει ότι η Νέα Δη-
µοκρατία πρέπει και έχει την ευθύνη να βγάλει τη χώρα από αυτό
το αδιέξοδο σε συνεργασία µε τα άλλα κόµµατα της τρικοµµατι-
κής Κυβέρνησης.

Το φορολογικό νοµοσχέδιο, εµείς δεν ήρθαµε να πούµε ότι
αποτελεί φορολογική µεταρρύθµιση. Αποτελεί µία υλοποίηση δέ-
σµευσης που έχουµε αναλάβει να εισπράξουµε επιπλέον άλλα
δύο δισ., αλλά µε δικαιότερο τρόπο. Το 63,3% των υποβαλλόν-
των φορολογική δήλωση είναι µισθωτοί και συνταξιούχοι οι
οποίοι υποβάλλουν το 70% του φορολογητέου εισοδήµατος και
οι οποίοι καταβάλλουν το 55% των αναλογούντων φόρων.

Αυτό, λοιπόν, τι σήµαινε; Ότι έπρεπε να γίνει ένας εξορθολο-
γισµός του φορολογικού συστήµατος. Τι κάνει το φορολογικό
νοµοσχέδιο; Έχει αρκετές θετικές προβλέψεις. Μειώνει τη συ-
νολική επιβάρυνση των µισθωτών και των συνταξιούχων. Μέχρι
είκοσι πέντε χιλιάδες ευρώ είναι µηδενική η επιβάρυνσή τους.
Αυξάνει το αφορολόγητο από τις πέντε χιλιάδες, περίπου στις
ενιάµισι χιλιάδες. Ενάµιση εκατοµµύριο φορολογούµενοι µισθω-
τοί και συνταξιούχοι θα πληρώσουν εκατό εκατοµµύρια λιγότε-
ρους αναλογούντες φόρους.

Μειώνει το φορολογικό συντελεστή κατ’ ουσία από το 26% στο
13% για τους νέους ελεύθερους επαγγελµατίες και επιτηδευµα-
τίες εντός της τριετίας. Εδώ είχα πει και µέσα στην επιτροπή,
κύριε Υπουργέ, ότι καλό είναι αυτή η τριετία να µην ξεκινάει από
1-01-13, αλλά να είναι µέσα στην τριετία του επιτηδευµατία, ας
έχει ξεκινήσει και την προηγούµενη ή την προπροηγούµενη χρο-
νιά, µε δεδοµένο ότι είναι νέος επαγγελµατίας µέσα στην ύφεση.

Αντιµετωπίζονται µε δικαιότερο τρόπο τα µπλοκάκια, µειώνεται
η φορολογική επιβάρυνση των ενοικίων σαν πρόσθετο εισόδηµα
στους µισθωτούς µε χαµηλότερο φορολογικό συντελεστή 10%
για ενοίκια µέχρι 12 χιλιάδες ευρώ που κατ’ ουσίαν αφορά όλους
τους µικροϊδιοκτήτες. Επιβάλλεται για πρώτη φορά 20% φόρος
υπεραξίας στις µετοχές και στα ακίνητα. 

Δεν θα ισχύσει το µέτρο των αντικειµενικών δαπανών για  τρεις
χιλιάδες και πέντε χιλιάδες ατοµικό και οικογενειακό εισόδηµα,
για ανθρώπους που δεν είχαν εισόδηµα ή ήταν άνεργοι και το
προηγούµενο φορολογικό νοµοσχέδιο επέβαλλε να πληρώσουν
πεντακόσια ευρώ. Βεβαίως, αυστηροποιούνται οι ενδοοµιλικές
συναλλαγές, καθώς επίσης και ο τρόπος µε τον οποίο ελέγχον-
ταν και φορολογούντο οι µη κυβερνητικές οργανώσεις.

Βεβαίως, όµως, όπως κάθε νοµοσχέδιο ακόµη και αν έχουµε
όλη τη θετική διάθεση να δούµε τα θετικά του, έχει κάποιες κατά
την άποψή µου αρνητικές προβλέψεις τις οποίες πρέπει να αντι-
µετωπίσουµε.

Όσον αφορά τις πολύτεκνες οικογένειες. Αντιµετωπίζει τον
τρόπο φορολόγησης των οικογενειών µε παιδιά το νοµοσχέδιο
τελείως διαφορετικά από όλα τα προηγούµενα. Και βεβαίως,
αυτή η λογική µπορεί να είναι καλύτερη από την προηγούµενη
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και θα κριθεί στην πράξη. Και επειδή θα κριθεί στην πράξη και
τίποτα δεν είναι από αυτά που δεν αλλάζουν, εάν έχουµε κάνει
λάθος θα το αλλάξουµε.

Ο στόχος του ήταν οκτακόσιες εξήντα χιλιάδες οικογένειες µε
ένα και δύο παιδιά, που πριν δεν έπαιρναν πολυτεκνικό επίδοµα,
τώρα να ενισχυθούν λαµβάνοντας ένα επίδοµα κυρίως ως κοι-
νωνική παροχή. Έχω µία ένσταση. Το πολυτεκνικό επίδοµα δεν
δινόταν ως κοινωνικό επίδοµα, αλλά ως δηµογραφική ενίσχυση
και γι’ αυτό το λόγο το Συµβούλιο της Επικρατείας είχε ευθύς
εξαρχής προβλέψει ότι είναι αντισυνταγµατική η περικοπή του
πολυτεκνικού επιδόµατος. Έχω την άποψη ότι είναι σαφώς δι-
καιότερο, ανάλογα µε το εισόδηµα να µειώνεται και το πολυτε-
κνικό επίδοµα, δεν πρέπει να κοπεί εντελώς, διότι αποτελούσε
και έναν συµβολισµό και ειδικά στην πολυτεκνή µάνα η σύνταξη
πρέπει να επανεξεταστεί. Μιλάµε για ένα πάρα πολύ µικρό ποσό.

Επίσης, οι αγρότες το 2013 θα φορολογηθούν ως µισθωτοί και
συνταξιούχοι. Το 2015, για τα εισοδήµατα του 2014 είπαµε ότι
θα επανεξετάσουµε το καθεστώς και θα πρέπει κάποτε να κατα-
λάβουµε ότι το 20% των αγροτών παράγει το 80% της συνολικής
αγροτικής παραγωγής και του συνολικού εισοδήµατος. Κατά συ-
νέπεια θα πρέπει µε πολύ δικαιότερο τρόπο να δούµε πώς θα κα-
τανεµηθούν αυτά τα βάρη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή θα ανοίξει µεγάλη συζήτηση στο επόµενο φορολογικό

νοµοσχέδιο, το οποίο θα είναι µεταρρύθµιση, θα πρέπει να
έχουµε λάβει υπόψη µε διαβούλευση που θα ανοίξει –και αυτή
είναι η πρόταση- τη σηµαντική αύξηση του κόστους παραγωγής
και τις σκληρές εργασιακές συνθήκες και των αγροτών και των
κτηνοτρόφων.

Καταλήγω µε το θέµα φορολόγησης των αγροτικών συνεται-
ρισµών. Δεν πρέπει να καταργηθεί η απαλλαγή από το φόρο ει-
σοδήµατος του καθαρού πλεονάσµατος των αγροτικών
συνεταιρισµών, όταν αυτό παραµένει σε λογαριασµό αποθεµα-
τικού. Δεν συµβαίνει ποτέ και πουθενά. Εδώ µιλούµε για διπλή
φορολόγηση. Αυτό το αφορολόγητο αποθεµατικό διασφαλίζει
στον αγροτικό συνεταιρισµό πρώτον, να έχει αυτοχρηµατοδο-
τούµενη ρευστότητα χάριν των συνεταιριστών αγροτών και δεύ-
τερον ανεξαρτησία από το τραπεζικό σύστηµα.

Τρίτον, για τα φωτοβολταϊκά ορθά έκανε διόρθωση η Κυβέρ-
νηση. Εκτιµώ ότι θα πρέπει να γίνει αρκετά καλύτερη διότι είναι
µια τροµακτική αδικία εις βάρος των µικρών επενδυτών φωτο-
βολταϊκών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, θα τελειώσουµε και θα ψηφίσουµε επί της αρχής το
νοµοσχέδιο µε την κ. Διακάκη και την κ. Μαρία Γιαννακάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι έχω να κάνω µία ανακοίνωση
προς το Σώµα.

Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει τις
εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Τουρισµού:

1. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης για Συνεργασία στον
τοµέα του Τουρισµού µεταξύ του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Εθνικού Συµβου-
λίου Τουρισµού και Αρχαιοτήτων των Ηνωµένων Αραβικών Εµι-
ράτων».

2. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης για της Δηµοκρατίας
της Λευκορωσίας για συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Πολωνίας για συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού».

Το λόγο έχει η κ. Διακάκη για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Λόγω και του προχωρηµένου της ώρας και επειδή η κόπωση

είναι εµφανής σε όλους µας, θα φροντίσω να είµαι σύντοµη και
να επικεντρωθώ µόνο σε κάποια σηµεία. 

Ο επίσηµος κυβερνητικός λόγος εγκαλεί τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί µε
την πολιτική του παρέµβαση µέσα και έξω από τη Βουλή απο-
τρέπει αναπτυξιακές επενδύσεις, δηµιουργεί κλίµα αποσταθερο-

ποίησης, µόνο και µόνο επειδή υπερασπίζεται τα δικαιώµατα και
τις ανάγκες της εργαζόµενης κοινωνίας. 

Οι πρόσφατες αποκαλύψεις για τον πολιτικό χειρισµό φορο-
λογικών ζητηµάτων και δηµοσίων εσόδων µε την υπόθεση της λί-
στας Λαγκάρντ -από τους κορυφαίους συντάκτες της οικονο-
µικής πολιτικής της ύφεσης- στην πραγµατικότητα αναδεικνύουν
την ηθική και πολιτική έκπτωση όσων µας εγκαλούν.

Την ίδια στιγµή που µε συστηµατικό και αυταρχικό τρόπο απο-
δοµούν την παραγωγική ικανότητα της χώρας, απορρυθµίζουν
τις εργασιακές σχέσεις και αποµειώνουν µε χαράτσια και φό-
ρους το εισόδηµα των εργαζόµενων τάξεων, την ίδια στιγµή που
αποδοµούν κάθε δηµόσια λειτουργία ως ύποπτη διαφθοράς,
σπατάλης και ανεπάρκειας αποδεικνύεται πως συστηµατικά συ-
νεχίζουν να οικοδοµούν ένα σύστηµα προστασίας των «ηµετέ-
ρων», ένα σύστηµα ασυλίας για το συσσωρευµένο πλούτο, µια
ιδιότυπη ηθική απαλλαγής ιδιοτελών και κερδοσκοπικών συµφε-
ρόντων και πρακτικών από την υποχρέωση φορολογικής συνει-
σφοράς στις κοινωνικές ανάγκες, µια ηθική απαλλαγής από κάθε
έννοια δηµόσιου ελέγχου και δηµοκρατικής νοµιµότητας των οι-
κονοµικών συναλλαγών, της άρχουσας τάξης και του πολιτικού
προσωπικού της µέχρι χθες κυρίαρχης πολιτικής. 

Η υπόθεση της λίστας Λαγκάρντ δεν αποτελεί µια τυχαία αστο-
χία στη διαχείριση των δηµόσιων οικονοµικών. Αποτελεί στοιχείο
του στρεβλού και αντικοινωνικού αναπτυξιακού προτύπου, που
οικοδοµήθηκε µε κύριο συστατικό τη νοµιµοποίηση της ιδιοτε-
λούς λαφυραγώγησης του κοινωνικού πλούτου. Αποτελεί στοι-
χείο µιας συστηµατικής πολιτικής συγκάλυψης του συστήµατος
διαπλοκής, οικονοµικής εξουσίας, πολιτικής εξουσίας και Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης. 

Είναι τουλάχιστον υποκριτική η επίκληση από µέρους της Κυ-
βέρνησης η επανάληψη της επιχειρηµατολογίας για την ανάγκη
σταθερού φορολογικού συστήµατος. Το διαρκώς αναθεωρού-
µενο και µεταρρυθµιζόµενο φορολογικό σύστηµα δεν είναι έργο
της Αριστεράς, δεν αντιστοιχεί τα κοινωνικά αιτήµατα, αλλά είναι
έργο των δικών σας πολιτικών. 

Επαναλαµβάνετε την προχειρότητα και την αποσπασµατικό-
τητα των φορολογικών ρυθµίσεων του παρελθόντος µε τροπο-
λογίες, όχι µόνο την τελευταία στιγµή, αλλά και καθ’ υπέρβαση
των προθεσµιών που θέτει ο Κανονισµός. 

Αν υπάρχει µια πολιτική που αποδοµεί την αναπτυξιακή δύ-
ναµη της χώρας, συρρικνώνει τα δηµόσια έσοδα και αποκρύπτει
φορολογητέα έσοδα, αυτή είναι η δική σας πολιτική. Η ανεργία
του 26,8%, η ύφεση, η µείωση των εισοδηµάτων των εργαζοµέ-
νων στον ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα είναι αυτή ακριβώς η πολι-
τική που συγκαλύπτει τη φοροδιαφυγή και φοροαπαλλαγή της
εγχώριας οικονοµικής ολιγαρχίας. 

Η διαρκής αναφορά στη φοροδιαφυγή από µέρους του οικο-
νοµικού επιτελείου της Κυβέρνησης ικανοποιεί µόνο τις τρέχου-
σες ανάγκες της πολιτικής σας επιχειρηµατολογίας, που αντιµε-
τωπίζει συλλήβδην το σύνολο των πολιτών ως ενόχων φοροδια-
φυγής. Εάν ήταν αλλιώς, θα υπήρχε έστω και µια διάταξη στο
νοµοσχέδιο που θα εισηγούνταν µέτρα είσπραξης βεβαιωµένων
φόρων µεγαλοφειλετών, θα υπήρχαν κάποια µέτρα που θα συνι-
στούσαν µια απόπειρα σύλληψης φορολογητέας ύλης που δια-
φεύγει.

Αντί γι’ αυτό, έχουµε τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης σε
βάρος του κόσµου της εργασίας, σε βάρος των µικρών επιχει-
ρήσεων, σε βάρος του παραγωγικού ιστού της κοινωνίας που συ-
νεχώς καταρρέει. 

Ο κύριος Υπουργός σε παρέµβαση που έκανε καταλόγισε εν
ολίγοις έλλειψη σοβαρότητας και ρεαλισµού στην κριτική που
άσκησε η Αριστερή Αντιπολίτευση. Μας επανέφερε στην πραγ-
µατικότητα, τονίζοντας το δηµοσιονοµικό χαρακτήρα των στό-
χων του υπό συζήτηση νοµοσχεδίου που πρέπει να επιτευχθούν. 

Για τους οπαδούς του ρεαλισµού των κοστολογηµένων προ-
τάσεων είναι ενδιαφέρουσα η επαναλαµβανόµενη φράση της
Έκθεσης Αξιολόγησης Συνεπειών Ρυθµίσεων που συνοδεύει το
νοµοσχέδιο. Δεν υφίστανται ποσοτικοποιηµένα και ποιοτικά στοι-
χεία των επιδιωκόµενων στόχων και αποτελεσµάτων. 

Για την προσδοκώµενη αποτελεσµατικότητα των σχετικών
ρυθµίσεων, έστω µε τη νεοφιλελεύθερη σήµανση αξίζει να υπεν-
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θυµίσουµε µια σχετική αξιολόγηση που περιείχαν τα κείµενα του
προϋπολογισµού, που εν τάχει ψηφίστηκαν τον Νοέµβριο. 

Η µικρότερη σε σχέση µε την αύξηση των συντελεστών απο-
δοτικότητα των φορολογικών εσόδων εξηγείται ως φαινόµενο,
που οφείλεται σε αρκετούς λόγους, όπως είναι η ύφεση, η µεί-
ωση του εισοδήµατος των φορολογουµένων, η φοροδιαφυγή, η
περιορισµένη ρευστότητα των επιχειρήσεων και των ιδιωτών και
η καθυστέρηση έκδοσης αποφάσεων από τα δικαστήρια. 

Σύµφωνα µε εκτιµήσεις της Τράπεζας της Ελλάδος τα 2/3 της
υστέρησης του συνόλου των εσόδων από έµµεσους και άµεσους
φόρους αποδίδονται στην ύφεση της οικονοµικής δραστηριότη-
τας. 

Τι απ’ όσα περιγράφονται στις δικές σας εισηγήσεις έχει αλ-
λάξει, ώστε να µπορεί ο Υπουργός Οικονοµικών να προβάλει τη
ρεαλιστικότητα των στόχων του νοµοσχεδίου;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας  Βουλευτού) 

Τελικά, δεν τα κατάφερα, κύριε Πρόεδρε. Θα χρειαστώ δύο
λεπτά, αν έχετε την καλοσύνη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Μάλιστα.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Αντιπαρέρχοµαι εκείνων που τα έχουµε πει

και στην επιτροπή. Θα ήθελα, όµως, να πω µερικά πράγµατα και
να τα τονίσω. 

Η δική µας αντίληψη για όλα αυτά στηρίζεται σ’ ένα διαφορε-
τικό σύστηµα αξιών. Η προσπάθεια αναµόρφωσης του φορολο-
γικού συστήµατος στην Ελλάδα θα πρέπει να έχει σαν πρωταρχι-
κό σκοπό την εµπέδωση της φορολογικής δικαιοσύνης µεταξύ
των πολιτών. 

Η εισπρακτική επιτυχία ενός δίκαιου φορολογικού συστήµατος
αποτελεί έναν ασφαλέστερα επιτεύξιµο στόχο, αφού ενσωµατώ-
νει την προστασία της εργασίας, τις έννοιες της προοδευτικότη-
τας και την αναλογικότητας. 

Η εφαρµογή ενός δίκαιου φορολογικού συστήµατος πρέπει να
συνδυαστεί µε την εφαρµογή µέτρων που θα υποκαθιστούν την
υφαρπαγή του κοινωνικού πλούτου που επί δεκαετίες συνέβαινε
στην Ελλάδα. 

Η φορολογία πρέπει να γίνει ένας πραγµατικός µηχανισµός
αναδιανοµής του πλούτου προς τα κάτω. 

Θα σταµατήσω εδώ. Επιφυλάσσοµαι για την αυριανή Ολοµέ-
λεια. 

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η τελευταία οµιλήτρια η κ. Γιαννακάκη. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι µετά από δέκα έξι

ώρες συζήτηση ήρθε η ώρα να αποφασίσουµε και να συνοµολο-
γήσουµε τι έχουµε έρθει να συζητήσουµε σήµερα. 

Σήµερα, δεν συζητάµε ένα νοµοσχέδιο φορολογικής στρατη-
γικής, αλλά ένα νοµοσχέδιο που αφορά τη φορολόγηση του ει-
σοδήµατος για το 2013 και το οποίο έρχεται να υλοποιήσει
δεσµεύσεις, τις οποίες ήδη έχουµε πάρει, πράγµα που σηµαίνει
ότι κάτω από αυτό το πρίσµα πρέπει να το κρίνουµε, να το στηλι-
τεύσουµε, να το αποδεχθούµε, να το απορρίψουµε ή να προσπα-
θήσουµε να το βελτιώσουµε. 

Ο αντικειµενικός σκοπός της φορολογίας είναι τριπλός: Αφ’
ενός, µεν, η χρηµατοδότηση των κρατικών δαπανών κατά τη δη-
µοσιονοµική πολιτική, αφετέρου η ενίσχυση ή σταθεροποίηση
της οικονοµικής ανάπτυξης που αφορά στην οικονοµία γενικό-
τερα και τέλος η ανακατανοµή του πλούτου που αφορά την κοι-
νωνική οικονοµία, προκειµένου να αµβλυνθούν οι ανισότητες. 

Η εισοδηµατική πολιτική, το κόστος δηλαδή εκτέλεσης του κυ-
βερνητικού έργου στηρίζεται ακριβώς στους πόρους που απο-
κοµίζει το κράτος µε τη φορολογική πολιτική, την οποία αποφα-
σίζει να εφαρµόσει. 

Οι συνολικές θέσεις της Δηµοκρατικής Αριστεράς βασίζονται
σε µια κυρίαρχη λογική: Όλα τα εισοδήµατα, ανεξαρτήτως
πηγής, πρέπει να φορολογούνται σε µια ενιαία κλίµακα, ενώ η
λογική –απ’ όσο φαίνεται µέχρι στιγµής- του Υπουργείου Οικο-
νοµικών και των περισσοτέρων κοµµάτων ευνοεί τις αυτοτελείς

φορολογήσεις. 
Η Δηµοκρατική Αριστερά αναγνωρίζει ως θετικά σηµεία του

παρόντος νοµοσχεδίου το ότι η νέα µορφή υπολογισµού της φο-
ρολογικής επιβάρυνσης µισθωτών και συνταξιούχων προκαλεί
µετατόπιση του φορολογικού βάρους από τα χαµηλότερα προς
τα υψηλότερα εισοδηµατικά κλιµάκια, αλλά και το ότι παρά την
τυπική κατάργηση του αφορολόγητου ορίου το πραγµατικό αφο-
ρολόγητο αυξάνεται από τα πέντε χιλιάδες ευρώ στα εννέα χι-
λιάδες ευρώ. 

Μπορεί κάποιος, βέβαια, να έρθει και να πει ότι κάποτε ήταν
δώδεκα χιλιάδες ευρώ το αφορολόγητο. Αυτό όµως, ήταν κά-
ποτε. Δεν είναι τώρα. Και το οτιδήποτε πρέπει να κρίνεται µέσα
στις πολύ συγκεκριµένες συνθήκες και ιστορικές συγκυρίες. 

Ωστόσο, η πρόταση του Υπουργείου Οικονοµικών δεν περι-
λαµβάνει επαρκή µέτρα για την καταπολέµηση της φοροδιαφυ-
γής, ενώ χαρακτηρίζεται από πολυδιάσπαση του τρόπου φορο-
λόγησης των εισοδηµάτων, όπως προανέφερα τα εισοδήµατα
από µισθωτή εργασία, από ενοίκια, από επιχειρηµατική δραστη-
ριότητα, µε αποτέλεσµα να δηµιουργούνται υψηλότερες επιβα-
ρύνσεις για τα πολύ χαµηλά εισοδήµατα και να ευνοούνται
σκανδαλωδώς τα πολύ µεγάλα. 

Επιπροσθέτως, η πρόταση του Υπουργείου δηµιουργεί µεγά-
λες αδικίες όσον αφορά την αντιµετώπιση των οικογενειών µε
παιδιά και προβλέπει επαχθή φορολογική αντιµετώπιση των
ελευθέρων επαγγελµατιών, ενώ έχει µια πολύ ασθενή αναπτυ-
ξιακή διάσταση.

Η Δηµοκρατική Αριστερά στηλιτεύει ακόµη τις αλλαγές τις τε-
λευταίες στιγµής, τις παλινωδίες του Υπουργείου και τις συστη-
µατικές διαρροές εκ µέρους του, που εκτός των ουσιαστικών
προβληµάτων που δηµιούργησαν στη συζήτηση ανέδειξαν και
µία πληµµελή προετοιµασία.

Η Δηµοκρατική Αριστερά πιστεύει ότι πρώτιστη ανάγκη είναι
η συντεταγµένη ολοκλήρωση της συζήτησης και εκπόνηση ενός
νοµοθετικού πλαισίου ως την άνοιξη, όπως και ενός πλέγµατος
µέτρων τα οποία ουσιαστικά θα οδηγήσουν στην καταπολέµηση
της φοροδιαφυγής.

Θα ήθελα να µιλήσω πιο συγκεκριµένα για το άρθρο 1 παρά-
γραφος 2. Σύµφωνα µε την έκθεση αξιολόγησης των συνεπειών
των ρυθµίσεων του νοµοσχεδίου, το κεφάλαιο Α αποσκοπεί µε-
ταξύ των άλλων σε τροποποίηση των κλιµακίων για τη φορολό-
γηση των εισοδηµάτων, σε τρόπο ώστε να υπάρχει διαφο-
ροποίηση µεταξύ µισθωτών, συνταξιούχων, µη µισθωτών και λοι-
πών εισοδηµάτων, ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα των
ανωτέρω κατηγοριών. 

Όµως, πέραν της τροποποίησης των κλιµακίων µε το νέο
τρόπο καθορισµού του φόρου που εισάγει το νοµοσχέδιο, όπου
η φορολογική υποχρέωση υπολογίζεται µε βάση µόνο το ύψος
του εισοδήµατος του φορολογούµενου και που για πρώτη φορά
αποσυνδέει τη φορολογική από την προνοιακή πολιτική, ρύθµιση
που αποτελεί και τη βασική φιλοσοφία του φορολογικού συστή-
µατος των ευρωπαϊκών κρατών, δεν εξασφαλίζεται στις περιπτώ-
σεις των οικογενειών µε παιδιά η βασική αρχή της φορολογίας η
οποία είναι και συνταγµατικά κατοχυρωµένη, δηλαδή, οι φορο-
λογούµενοι να πληρώνουν φόρο βάσει της φοροδοτικής τους
ικανότητας. Διότι κάποιος µε εισόδηµα, για παράδειγµα, 15.000
θα κληθεί να πληρώσει τον ίδιο φόρο ανεξάρτητα αν έχει ένα,
δύο ή τρία παιδιά.

Προκειµένου να αποκατασταθεί αυτή η αδικία, στο νοµοσχέδιο
έχει προστεθεί µε τις ρυθµίσεις των παραγράφων 6 και 7 του άρ-
θρου 7, το ενιαίο επίδοµα τέκνου και το πολυτεκνικό επίδοµα.
Συγκεκριµένα, µε τις ρυθµίσεις των παραγράφων 6 και 7 του άρ-
θρου 7 καθορίζεται το ύψος στου ενιαίου επιδόµατος στήριξης
τέκνων σε 40 ευρώ ανά µήνα για κάθε εξαρτώµενο τέκνο και θε-
σπίζεται ειδικά για τα εξαρτώµενα τέκνα, από το τρίτο τέκνο και
πάνω, ειδικό επίδοµα τριτέκνων και πολυτέκνων, το οποίο καθο-
ρίζεται σε 500 ευρώ κατ’ έτος για κάθε τέκνο εφόσον το οικογε-
νειακό επίδοµα είναι µέχρι 45.000 ευρώ.

Πράγµατι, µε τις ρυθµίσεις αυτές διορθώνεται σε µεγάλο
βαθµό το πρόβληµα, αλλά δεν καλύπτονται όλες οι περιπτώσεις
και έτσι εµφανίζονται φορολογούµενοι να πληρώνουν τον ίδιο
φόρο για το ίδιο εισόδηµα, αλλά µε διαφορετικό αριθµό τέκνων
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και κυρίως δεν διασφαλίζεται ότι οι οικογένειες µε χαµηλά εισο-
δήµατα και τρία παιδία δεν θα πληρώσουν περισσότερο φόρο
από ό,τι πλήρωναν παλαιότερα.

Με την προτεινόµενη τροποποίηση-προσθήκη επιδιώκονται οι
µεγαλύτερες δυνατές βελτιώσεις ως προς το ζήτηµα των παι-
διών, ώστε να καλυφθούν όλες οι περιπτώσεις, δηλαδή να µην
µπορούν να πληρώνουν τον ίδιο φόρο δύο φορολογούµενοι µε
το ίδιο εισόδηµα, αλλά µε διαφορετικό αριθµό παιδιών και κυ-
ρίως να διασφαλίζεται σε όλες τις περιπτώσεις ότι οι οικογένειες
µε χαµηλά εισοδήµατα και τρία παιδιά δεν θα πληρώσουν περισ-
σότερο φόρο. 

Βάσει, λοιπόν, τον παραπάνω, η Δηµοκρατική Αριστερά έχει
καταθέσει τροπολογία όπου προτείνεται η αύξηση του ποσού αυ-
τόµατης αποµείωσης του φόρου κατά 100 ευρώ ανά παιδί. Με
αυτή την πρόταση η µείωση φόρου για εισόδηµα µέχρι και
21.000 ευρώ θα είναι 2.100 ευρώ αν δεν υπάρχουν παιδιά, 2.200
ευρώ αν υπάρχει ένα παιδί, 2.300 ευρώ αν υπάρχουν δύο παιδιά
κλπ.. Το επιπλέον ποσό της αποµείωσης θα αποκλιµακώνεται µε
τρόπο ανάλογο της αυτόµατης αποµείωσης του φόρου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών: «Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος, ρυθµίσεις θε-
µάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές
διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθµίσεις στη φορολογία
εισοδήµατος, ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οι-
κονοµικών και λοιπές διατάξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής κατά
πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 1.58’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα, Παρασκευή 11 Ιανουαρίου 2013 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική εργα-
σία, συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος,
ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και
λοιπές διατάξεις».
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